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#VIRAL

ΣΕΛ. 10με τη Μαρία Δεδούση

Fake, 
όλα είναι 

fake

Θα μας κάψει 
και θα 

μας τρελάνει...

Γράφουν

Νότης Μαριάς, Αντώνης Στ. Στυλιανού,
π. Ηλίας Μάκος ΣΕΛ. 25-26

Υφυπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης

«Από 1ης/1/2024 οι πολίτες 
θα μπορούν να μεταβιβάζουν 
το ακίνητό τους ψηφιακά»

ΚΩΝΣΤΑΝΤIΝΟΣ ΚΥΡΑΝAΚΗΣ 

ΣΕΛ. 18-19

Υφυπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών

«Μας ανησυχεί η παντελής 
έλλειψη αντιπολίτευσης, 
όχι ο Κασσελάκης»

ΧAΡΗΣ ΘΕΟΧAΡΗΣ
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ΣΕΛ. 14-15

ΣΕΛ.  21

ΧΑΡΗΣ ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ
Βουλευτής Ηρακλείου του ΣΥΡΙΖΑ

«Η θεωρία των “υπονομευτών”,
συλλογισμός παράλογος που 
οδηγεί σε επιβλαβή διάσπαση»

Σ Υ Ν Ε Ν Τ Ε Υ Ξ E I Σ

ΣΕΛ. 24

ΧΑΡΗΣ ΔΟΥΚΑΣ
Υποψήφιος δήμαρχος Αθήνας, 
επικεφαλής «Αθήνα ΤΩΡΑ»

«Να σχεδιάσουμε μαζί 
την πόλη που αξίζουμε» 

Το success story 
του εκπροσώπου Τύπου 
της Νέας Δημοκρατίας

Το success story 
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της Νέας Δημοκρατίας

ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ

ΣΕΛ. 22-23

ΝIΚΟΣ ΡΩΜΑΝOΣ

Οι πυλώνες 
απογείωσης

της ελληνικής 
οικονομίας
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ΣΕΛ.  29-50

ΜΟΝΟ ΣΤΗΝ «POLITICAL»

Αυτό είναι
το μηχάνημα
του κυκλώματος
που έκλεβε σήμα από
συνδρομητικά κανάλια
ΣΕΛ. 55

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ 
ΕΞΑΡΧΟΥ

Από τους 
κορυφαίους
παίκτες
στις κατασκευές
η Intrakat
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ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΕΣ 
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ ΣΤΗΝ «P»

Απίστευτο πλιάτσικο 
στα πλημμυρισμένα
σπίτια της Καρδίτσας

ΠΡΟΒΑΔΙΣΜΑ ΤΗΣ ΝΔ ΜΕΧΡΙ ΚΑΙ 19,6 ΜΟΝΑΔΕΣ

• Στα Τάρταρα η δημοτικότητα 
του Στέφανου
• Τον συνέτριψε 
και ο Κουτσούμπας

ΚΥΡIΑΡΧΟΣ

ΣΕΛ. 58
ΣΕΛ. 51

ΣΕΛ. 3,  4-5

ο Μητσοτάκης,
«ΦΟYΣΚΑ»
ο Κασσελάκης
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ΡOLITICAL 2 ΚΥΡΙΟ ΑΡΘΡΟ

ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Ανδρικόπουλος Νικόλαος Α. & Συνεργάτες

Μ
πορεί στο εσωτερικό του ΣΥΡΙΖΑ τα επι-
κοινωνιακά πυροτεχνήματα του Στέφανου
Κασσελάκη να έπιασαν τόπο ενθουσιά-

ζοντας το κομματικό κοινό της Κουμουνδούρου,
όμως στο σύνολο του πληθυσμού τα πράγματα δεν
είναι ακριβώς έτσι… Οι δημοσκοπήσεις που βλέ-
πουν το φως της δημοσιότητας μέτρησαν το φαινό-
μενο «Κασσελάκης» και επιβεβαίωσαν πως ό,τι
λάμπει δεν είναι πάντα... χρυσός. Προς το παρόν
δηλαδή ο... πολλά υποσχόμενος «αριστερός καπι-
ταλιστής» δεν φέρνει την άνοιξη, ούτε έχει προκα-
λέσει κάποια ιδιαίτερη μεταβολή στο πολιτικό σκη-
νικό.

Δεν γνωρίζουμε πότε θα μπορέσει να ενταχθεί
στην ελληνική πραγματικότητα ο νέος πρόεδρος
του ΣΥΡΙΖΑ Στέφανος Κασσελάκης, αλλά προς το
παρόν πέφτει από λάθος σε λάθος και αυτό γίνεται
αντιληπτό στο εκλογικό σώμα. Ο πολλά υποσχόμε-
νος «νεοπρόεδρος» του ΣΥΡΙΖΑ εξελίσσεται σε με-

γάλο κωμικό. Αν κάποιος επιχειρήσει να γράψει βι-
βλίο για τα λάθη του Κασσελάκη, θα γίνει παγκο-
σμίου φήμης συγγραφέας κάνοντας best seller σε
χρόνο-ρεκόρ. Τελευταία γκάφα του είναι το βίντεο
που ανήρτησε από το καινούργιο του γραφείο στη
Βουλή, όπου φαίνεται ενθουσιασμένος, καθώς
διαπίστωσε ότι στη Βουλή παράγεται νομοθετικό
έργο! Υποσχέθηκε μάλιστα ότι θα βάλει φωτιά σε
όλα και ότι θα μας τρελάνει.

Αυτό το τελευταίο πάντως το έχει πετύχει από
την πρώτη μέρα που εμφανίστηκε στα πολιτικά
δρώμενα. «Οι νόμοι παράγονται από κυβερνητι-
κούς βουλευτές που είναι κλειστοί στα γραφεία
τους και “χειροκροτητές”». «Σε αυτό το σύστημα
εμείς βάζουμε φωτιά», συμπληρώνει ο νέος πρό-
εδρος του ΣΥΡΙΖΑ στην ίδια ανάρτηση. Δεν του εί-
πε κανείς για την αρχή της πλειοψηφίας, κρίμα.
Αντίστοιχου μεγέθους γκάφα ήταν και η επίδειξη
των ακροβατικών δυνατοτήτων του στο ειδικό

σχολείο της Καλλιθέας, όπου έκανε παρκούρ στα
κάγκελα της εισόδου. Χωρίς καμία ενσυναίσθηση
δηλαδή, πήγε σε έναν χώρο για άτομα με ειδικές
δεξιότητες και έκανε τον Σπάιντερμαν…

Μόνο απαρατήρητες δεν θα μπορούσαν να περά-
σουν και οι δηλώσεις του όταν πριν από λίγες μέρες
αποκάλεσε το ψευδοκράτος στην Κύπρο «κρατίδιο».
Το καλύτερο όλων βέβαια το είπε κατά την επίσκεψή
του στην Καβάλα, όταν τόνισε ότι πρέπει να γίνει «δια-
χωρισμός κράτους - Εκκλησίας... πρώτα ο Θεός».

Κάθε μέρα η περίπτωση Κασσελάκη γίνεται ακό-
μη πιο διασκεδαστική για τον δημόσιο βίο και προ-
σφέρει άφθονο γέλιο στους επικριτές του. Γέλασαν
με την καρδιά τους όσοι βρέθηκαν δίπλα του στη
Βουλή μετά την εκλογή του, όταν πέρασε τον «γαλά-
ζιο» Ιάσονα Φωτήλα για βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ και
του ζητούσε να συνεργάζεται στενά με τον Φάμελ-
λο! Μπράβο, Στέφανε, καλά το πας. 

Θα μας κάψει και θα μας τρελάνει…

Για το ρεκόρ Γκίνες 
οι καθημερινές γκάφες 

του νέου προέδρου 
του ΣΥΡΙΖΑ 



Τ
ην κυριαρχία του πρωθυπουργού και της ΝΔ

στην πολιτική σκηνή αλλά και προσωπικά του

Κυριάκου Μητσοτάκη ως τη μόνη «σταθερά»

επιβεβαιώνουν οι τέσσερις πρώτες δημοσκοπήσεις της

νέας περιόδου.  Οι δύο έρευνες πραγματοποιήθηκαν

μετά την εκλογή του Στέφανου Κασσελάκη στην ηγεσία

του ΣΥΡΙΖΑ, για αυτό και έχει αυτα-

πόδεικτη αξία το γεγονός ότι δεν

καταγράφεται αλλαγή, ούτε καν τά-

ση αλλαγής των πολιτικών ισορρο-

πιών, αφού ο νέος αρχηγός δεν δεί-

χνει δυναμική διείσδυσης σε ευρύ-

τερα κοινά, ενώ φαίνεται να κατα-

κτά και μια πρωτιά στην πρόσφατη

πολιτική ιστορία της χώρας: οι αρ-

νητικές γνώμες που συγκεντρώνει

είναι περισσότερες από τις θετικές,

ενώ τα οφέλη από τη νίκη του είναι αναιμικά, αν όχι ανύ-

παρκτα, για το κόμμα του. 

Είναι ενδεικτικό ότι όταν ο Κ. Μητσοτάκης εξελέγη αρχη-

γός της ΝΔ το 2016 είχε 58% δημοτικότητα, ο Αλέξης Τσίπρας

(το 2008) είχε αγγίξει το 65%, ο Νίκος Ανδρουλάκης (Δεκέμ-

βριος 2021) συγκέντρωνε 55% θετικές γνώμες, ενώ ο πρό-

εδρος του ΣΥΡΙΖΑ Στέφανος Κασσελάκης είναι μόλις στο 31%.

Τα κοινά συμπεράσματα
Οι τέσσερις πανελλαδικές δημοσκοπήσεις που είδαν το φως

της δημοσιότητας, της Alco, της Pulse, της Metron Analysis και
της MRB, καταλήγουν σε τρία κοινά πολιτικά συμπεράσματα:

� Παρά την εύλογη φθορά από τις πρωτοφανείς κρί-

σεις με τις οποίες ήρθε αντιμέτωπη η κυβέρνηση στη

δεύτερη θητεία της από το καλοκαίρι μέχρι σήμερα, δεν

αμφισβητείται ο Κυριάκος Μητσοτάκης και ότι ο πρω-

θυπουργός και η ΝΔ παραμένουν οι μόνοι που στη συ-

νείδηση της πλειονότητας των πολιτών μπορούν να

ασκήσουν αποτελεσματική διακυβέρνηση. Είναι ενδει-

κτικό ότι, αν και καταγράφεται έντονη δυσαρέσκεια για

τη διαχείριση των συνεπειών της κακοκαιρίας «Ντά-

νιελ» στη Θεσσαλία, οι πολίτες δεν στρέφονται σε άλλα

κόμματα αλλά ζητούν από την κυβέρνηση να γίνει πιο

αποτελεσματική.

� Η εκλογή Κασσελάκη δεν συγκινεί ευρύτερα εκλογι-

κά σώματα, ούτε καν το σύνολο των δυνάμεων που είχε

στο πρόσφατο παρελθόν ο ΣΥΡΙΖΑ, αφού το κόμμα της

αξιωματικής αντιπολίτευσης είτε εμφανίζεται να κατα-

γράφει και νέα μείωση, πέραν του δραματικού ποσο-

στού που έλαβε στις εκλογές του περασμένου Ιουνίου,

είτε ισχνή αύξηση, της τάξεως της 1,5%. Αντίθετα, παρά

τις αλλεπάλληλες κρίσεις, οι απώλειες για τη ΝΔ είναι

εξαιρετικά μικρές. 

� Η πλειονότητα των ερωτηθέντων προβλέπει ότι, υπό

τη νέα του ηγεσία, ο ΣΥΡΙΖΑ θα οδηγηθεί σε διάσπαση.

Είναι χαρακτηριστικό ότι σχεδόν 6 στους 10 (ακόμη και

στους ψηφοφόρους του κόμματος) πιστεύουν ότι είναι

ορατή η διάσπαση (Pulse), καθώς και ότι η εικόνα του

κόμματος της αξιωματικής αντιπολίτευσης είναι χειρό-

τερη με Κασσελάκη (Alco). 

Pulse 
Κυρίαρχη η ΝΔ, προς
διάσπαση ο ΣΥΡΙΖΑ 

Στη δημοσκόπηση της Pulse, για τον ΣΚΑΪ, η ΝΔ διατη-

ρεί εξαιρετικά υψηλό προβάδισμα 19 μονάδων από τον ΣΥ-

ΡΙΖΑ (38%, έναντι μόλις 19%) στην εκτίμηση ψήφου, ενώ ο

Κυριάκος Μητσοτάκης παραμένει στην κορυφή της δημο-

φιλίας των πολιτικών αρχηγών. Στη συγκεκριμένη έρευνα,

ο Στέφανος Κασσελάκης έρχεται τρίτος. Επίσης, σχεδόν 6

στους 10 ερωτηθέντες -τόσο στο γενικό κοινό όσο και ψη-

φοφόροι του ΣΥΡΙΖΑ- εκτιμούν ότι υπάρχει θέμα διάσπα-

σης του κόμματος.

Alco 
Στις 17 μονάδες 
η διαφορά ΝΔ από ΣΥΡΙΖΑ

Διαφορά 17 μονάδων διατηρεί η ΝΔ έναντι του ΣΥΡΙΖΑ

μετά την εκλογή Κασσελάκη και παρά τις αλλεπάλληλες

κρίσεις που αντιμετώπισε η κυβέρνηση το τελευταίο τρί-

μηνο, όπως αποτυπώνεται σε δημοσκόπηση της Alco για

τον Alpha. Στην πρόθεση ψήφου, το κυβερνών κόμμα συγ-

κεντρώνει ποσοστό 32,3%, έναντι 15,3% του ΣΥΡΙΖΑ και

11,8% του ΠΑΣΟΚ. Ακολουθούν το ΚΚΕ με 7,7%, η Ελληνική

Λύση με 5% και οι Σπαρτιάτες με 4,5%.

Στο ερώτημα για την εικόνα του ΣΥΡΙΖΑ μετά την

εκλογή του Στ. Κασσελάκη, το 40% απαντά ότι είναι

χειρότερη, το 17% «το ίδιο κακή» (σύνολο 57% ή 6

στους 10). «Καλύτερη» απαντά το 14%, ενώ το 12%

απαντά «το ίδιο καλή» (σύνολο 26%) στο γενικό κοινό.

Ως προς τα πού πρέπει να κινηθεί ο νέος πρόεδρος

του ΣΥΡΙΖΑ, το γενικό κοινό στην πλειοψηφία του ζη-

τά να κατευθυνθεί προς την Κεντροαριστερά, σε πο-

σοστό 56%. Προς τα αριστερά ζητά το 23%, την ίδια πο-

λιτική λέει το 9%.

Metron Αnalysis
Στις 19,6 μονάδες 
η διαφορά ΝΔ από ΣΥΡΙΖΑ

Διαφορά 19,6% διατηρεί η ΝΔ στην εκτίμηση ψήφου

έναντι του ΣΥΡΙΖΑ υπό τον Στέφανο Κασσελάκη, σύμφωνα

με τη δημοσκόπηση της Metron Analysis για το Mega.

Στην πρόθεση ψήφου, η ΝΔ συγκεντρώνει 29,7%, έναντι

13,7% του ΣΥΡΙΖΑ. Ακολουθεί το ΠΑΣΟΚ με 10,2%, το ΚΚΕ

με 7,7%, η Ελληνική Λύση με 6,1%, η Νίκη με 3,6%, οι Σπαρ-

τιάτες με 3,1% και τέλος η Πλεύση Ελευθερίας με 2,6%.

MRB
Δεν θα ψήφιζε Κασσελάκη
το 69,3% των πολιτών

Συντριπτική είναι και η δημοσκόπηση της MRB, που
παρουσιάστηκε στο κεντρικό δελτίο ειδήσεων του Open
το βράδυ της Παρασκευής. Το 69,3% των πολιτών δεν θα
ψήφιζε τον Στέφανο Κασσελάκη για πρωθυπουργό στις
επόμενες βουλευτικές εκλογές. Όπως προκύπτει από
την έρευνα, ο νέος πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ φαίνεται ότι
δεν πείθει, καθώς οι δείκτες δημοφιλίας του είναι χα-
μηλοί, ενώ αρνητικές είναι και οι απαντήσεις σε ερωτή-
σεις για το αν θα κερδίσει τις εκλογές και αν η εκλογή
του συνιστά θετική εξέλιξη για το κόμμα της αξιωματι-
κής αντιπολίτευσης.
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Τέσσερις δημοσκοπήσεις δείχνουν κυριαρχία 
του πρωθυπουργού και ανύπαρκτα οφέλη 
για την αξιωματική αντιπολίτευση μετά τη νίκη του Στέφανου 

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Δεν χάνει ο Μητσοτάκης,
δεν τραβάει ο ΣΥΡΙΖΑ
ούτε με Κασσελάκη



Η
κυβέρνηση, παρά το γεγονός ότι έχει
γίνει ο κατακλυσμός του... Νώε, έχει
σχεδόν ασήμαντες απώλειες, ενώ

την ίδια στιγμή ο κόσμος επιρρίπτει ευθύνες
για τη λειτουργία του κρατικού μηχανισμού
για την αντιμετώπιση των συνεπειών. Δηλα-
δή, δεν φταίει το πρωτοφανές φαινόμενο των
εχθρικών καιρικών συνθηκών στη φωτιά του
Έβρου, ούτε τα 180 δισ. τόνοι νερού που έπε-
σαν στη Θεσσαλία...

Το μόνο σίγουρο είναι ότι ακόμη και το
πλέον προηγμένο κράτος στον πλανήτη δεν
μπορεί να διαθέσει έξω από κάθε σπίτι ένα
πυροσβεστικό για να σβήσει τη φωτιά ή να
αντλήσει τα ύδατα. Ιδίως, αν η περιουσία
μας βρίσκεται στη μέση του... πουθενά ή σε
φαράγγι ή σε ραχούλα ή σε βουνοπλαγιά.

Δυστυχώς δεν μπορούμε να έχουμε 100
ελικόπτερα και 100 αεροπλάνα για να σβή-
σουν μια φωτιά πέντε λεπτά μετά την εκδή-

λωσή της. Δεν μπορούμε να προβλέψουμε
ότι θα συμβεί κάτι που συμβαίνει κάθε
1.000 χρόνια, ούτε ότι σε δύο μέρες θα πέ-
σει τόσο νερό όσο πέφτει στη Γερμανία σε
δύο χρόνια!

Επιπλέον, πρέπει να λέμε και «ευτυχώς
που έχουμε το 112», γιατί θα μιλού-
σαμε για εκατοντάδες ή και χιλιάδες
απώλειες ανθρώπινων ζωών. Βέ-
βαια, ύστερα από τέτοια γεγονότα,
ιδίως αν κυβερνά κάποιος που δεν
έχεις ψηφίσει, οι αντιδράσεις είναι
φυσιολογικές. Υπερτερούν η απο-
γοήτευση και ο εκνευρισμός. Η κυ-
βέρνηση έχει σημαντικά προβλήμα-
τα και πρέπει να διορθωθούν πολλά
πράγματα.

Σε σχέση με τις θεομηνίες, πρέπει και
εμείς οι πολίτες να είμαστε προετοιμασμέ-
νοι, να ξέρουμε να αμυνθούμε και πάνω
απ’ όλα να προστατεύουμε τη ζωή και την
περιουσία μας, έχοντάς την ασφαλισμένη.
Απλά πράγματα. Σίγουρα, εκτός από τις θε-
ομηνίες και τα... φάλτσα κάποιων υπουρ-
γών που έφυγαν, το μείζον ζήτημα είναι η
ακρίβεια. Και αυτό όμως είναι σαν τα φυσι-
κά φαινόμενα. Υπάρχει παντού σε ολόκλη-
ρο τον κόσμο και δεν υπάρχουν μαγικές
λύσεις για την αντιμετώπισή του.

Χαώδης η διαφορά
Ας φύγουμε από τα καιρικά, τα βαρομε-

τρικά και την ακρίβεια, που αφορούν την

κυβέρνηση και τις απώλειες που καταγρά-
φει, και ας πάμε στο πολιτικό σκηνικό μετά
την επικράτηση Κασσελάκη στον ΣΥΡΙΖΑ.
Οι δημοσκοπήσεις κατά σειρά των Opi-
nionPoll, Alco, Metron Analysis και Pulse
για λογαριασμό των τηλεοπτικών σταθμών

Action 24, Alpha, Mega και ΣΚΑΪ
αντίστοιχα δείχνουν τη χαώδη δια-
φορά ανάμεσα στη ΝΔ και τους άλ-
λους ή, αν προτιμάτε, ανάμεσα στον
Μητσοτάκη και τους άλλους.

Η ΝΔ και ο Μητσοτάκης κυριαρ-
χούν, ο ΣΥΡΙΖΑ αντιμετωπίζει σο-
βαρό πρόβλημα ενότητας μετά την
επικράτηση του... ουρανοκατέβα-

του Κασσελάκη, ενώ ούτε ένας στους δύο
θεωρεί πλεονέκτημα την εκλογή του. Η δη-
μοφιλία του Κασσελάκη τον κατατάσσει
στην τρίτη θέση μετά τον Μητσοτάκη και
τον... Κουτσούμπα (!), αλλά αν συνεχίσει
έτσι, θα έχει την τύχη του προκατόχου του,
Αλέξη Τσίπρα.

Έστω και αν ο Μητσοτάκης χάνει κάτι, ο
ΣΥΡΙΖΑ του Κασσελάκη δεν μπορεί να το
καρπωθεί, ενώ αυτοί που έχουν κάθε λόγο
να είναι κάπως ευχαριστημένοι είναι το
ΚΚΕ του Κουτσούμπα και η Ελληνική Λύση
του... μάγου Βελόπουλου! Οι τάσεις στον
ΣΥΡΙΖΑ παραπέμπουν σε νέα συρρίκνωση
και το... ψώνιο ή οι αψυχολόγητες κινήσεις
του Κασσελάκη, μαζί με τα νέα... ήθη που
φέρνει με τον Τάιλερ, μάλλον προεξο-
φλούν χειρότερες μέρες.
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Η κυριαρχία
του πρωθυπουργού
σκάει τη «φούσκα»

του Στέφανου

Οι δημοσκοπήσεις δείχνουν τη ΝΔ να κρατάει τη μεγάλη διαφορά
από τον ΣΥΡΙΖΑ - Με τη μικρότερη δημοτικότητα νεοεκλεγμένου

αρχηγού κόμματος τις τελευταίες πολλές δεκαετίες ο Κασσελάκης

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Π
ροχθές ο νέος αρχηγός έδωσε την
πρώτη του συνέντευξη στο Star
(της κρητικής οικογένειας Βαρδι-

νογιάννη...), όπου είπε κάποια ενδιαφέ-
ροντα πράγματα για τα πανεπιστήμια, αλλά
από κει και πέρα ουσία μηδέν. Αν νομίζει
ένας έξυπνος και προκομένος 35άρης ότι
μπορεί να κερδίσει επειδή ήρθε «φυτευ-
τός», μάλλον πρέπει να ξέρει ότι θα βρεθεί
προ οδυνηρών εκπλήξεων.

Δεν πείθει και δεν μπορεί να πείσει με
βάση αυτά που έχουμε δει μέχρι στιγμής.
Το χειρότερο απ’ όλα είναι ότι είναι αρχη-
γός σε ένα κόμμα με μεγάλη τοξικότητα και
περιβάλλεται από φυσιογνωμίες που απω-
θούν. Αν αργότερα προχωρήσει σε ριζικές
αλλαγές και αποδείξει ότι ξέρει να παράγει
πολιτική, εδώ είμαστε για να πούμε και την
καλή κουβέντα. Πάντως, προς το παρόν
το... καρπούζι είναι μάπα!

Τοξικός ο ΣΥΡΙΖΑ
Ας κρατήσουμε το στοιχείο ότι ο Κασσε-

λάκης έχει τη μικρότερη δημοτικότητα νε-
οεκλεγμένου αρχηγού κόμματος σε σχέση
με οποιονδήποτε άλλον σε κόμμα εξουσίας
κατά τις τελευταίες πολλές δεκαετίες.
Όπως καταγράφεται σε μια από τις δημο-
σκοπήσεις, ο Τσίπρας είχε 65% όταν εξελέ-
γη τον Μάρτιο του 2008, ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης 58% τον Ιανουάριο του 2016 και ο
Νίκος Ανδρουλάκης 55% τον Δεκέμβριο
του 2021. Ο Κασσελάκης, ο οποίος δεν έχει
κλείσει ούτε πέντε μέρες αρχηγός, έχει γύ-
ρω στο 30%! Ας εξετάσει το ενδεχόμενο να
φταίνε για αυτή την επίδοση το τοξικό όνο-
μα ΣΥΡΙΖΑ και οι τοξικοί σύντροφοι που
έχει δίπλα του...

Η προχθεσινή ομιλία του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη στην Κοινοβουλευτική Ομάδα της
ΝΔ είχε στόχο τη συσπείρωση ενόψει των
περιφερειακών και δημοτικών εκλογών
της μεταπροσεχούς Κυριακής αλλά και του
δευτέρου γύρου στις 15 Οκτωβρίου.

Προφανώς το θέμα των καταστροφών από
τις θεομηνίες βρίσκεται στην πρώτη γραμμή
της επικαιρότητας, ενώ ο πρωθυπουργός
έστειλε και το μήνυμα ότι δεν θα παρασυρ-
θεί από κανέναν στην παροχολογία. Ευχαρί-
στησε, δε, τα κυβερνητικά στελέχη και τους
βουλευτές που δεν ασχολούνται με τον...
Κασσελάκη, λέγοντας εμμέσως πλην σαφώς
ότι δεν αποτελεί κάτι σοβαρό και για τον λό-
γο αυτό κινδυνεύει με εκφυλισμό.

Η ΝΔ δείχνει να μην ανησυχεί, περιμέ-
νοντας μεγαλύτερη φθορά για τον ΣΥΡΙΖΑ
τους επόμενους μήνες, ενώ στο ΠΑΣΟΚ
χθες υπήρξαν νεύρα και κλάματα στη συ-
νεδρίαση της Κοινοβουλευτικής Ομάδας. Ο
Κασσελάκης σιγά σιγά διαμορφώνει μια
πλατφόρμα απο-αριστεροποίησης του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, παίζοντας το σενάριο της συγχωνεύ-
σεως δι’ απορροφήσεως του ΠΑΣΟΚ!

Όπως κάνουν οι επιχειρήσεις δηλαδή!
Όπως γράφαμε και χθες, το πρόβλημα θα
περάσει στο ΠΑΣΟΚ αν δεν καταγραφεί ως
δεύτερη δύναμη στις προσεχείς ευρωε-
κλογές. 

Σκληρό «μπρα ντε φερ»
Το στίγμα των πολιτικών κινήσεων θα κα-

θορίσουν φυσικά και τα αποτελέσματα των
περιφερειακών και δημοτικών εκλογών,
ενώ περιμένουμε με ιδιαίτερο ενδιαφέρον
τη συνεδρίαση της Κοινοβουλευτικής Ομά-
δας του ΣΥΡΙΖΑ εντός του Οκτωβρίου. Το
πολιτικό σκηνικό είναι ξεκάθαρο ως προς
τον πρώτο και τον κυρίαρχο, αλλά παρου-
σιάζει ενδιαφέρον ως προς τον δεύτερο και
τον τρίτο, καθώς προέρχονται από συγγενή
ιδεολογικό χώρο. Επί της ουσίας, το σκλη-
ρό «μπρα ντε φερ» Κασσελάκη - Ανδρου-
λάκη μπορεί να εξελιχθεί προσεχώς σε μια
μάχη όπου θα ισχύει το γνωστό «ο θάνατός
σου, η ζωή μου»! Ο Ανδρουλάκης ποντάρει
στο σαμποτάζ του Κασσελάκη από τους χα-
μένους της εσωκομματικής εκλογής και ο
Κασσελάκης ποντάρει στη συμπίεση του
Ανδρουλάκη ως μη ικανού να ηγηθεί του
ευρύτερου κεντροαριστερού χώρου.

Ο αρχηγός του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ μπορεί να
αισιοδοξεί, αν λάβουμε υπόψη το ποιοτικό
χαρακτηριστικό της Metron Analysis, σύμ-

φωνα με το οποίο η εκλογική επιρροή του
ΠΑΣΟΚ είναι μεγαλύτερη από αυτήν του
ΣΥΡΙΖΑ! Το «ματς» μόλις ξεκίνησε, οι δύο

αντίπαλες ομάδες κατεβαίνουν επί της ου-
σίας στα τυφλά και το παιχνίδι με τις... φλό-
γες οσονούπω αρχίζει! 

Το αναπόφευκτο blame
game με τον Ανδρουλάκη
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Ο
Κυριάκος Μητσοτάκης από τη Σύνοδο
Κορυφής της MED-9 στη Μάλτα πρόσθε-
σε ακόμη μία ψηφίδα στο μωσαϊκό των

διεθνών παρεμβάσεων που για την κυβέρνηση
υπηρετούν τις εθνικές προτεραιότητες στα μείζο-
να και για τη χώρα μας ζητήματα του Μεταναστευ-
τικού και της κλιματικής κρίσης. 

Έχοντας ήδη στρέψει την προσοχή της διεθνούς
κοινότητας κατά την ομιλία του στην 78η Γενική
Συνέλευση του ΟΗΕ στις επείγουσες ανάγκες που
δημιουργούν τα δεδομένα της συγκυρίας, ο πρω-
θυπουργός επέμεινε στις παρεμβάσεις του, τόσο
στην κομβική συνάντηση με τον πρόεδρο της Γαλ-
λίας Εμανουέλ Μακρόν όσο και στις εργασίες της
Συνόδου, στον κατεπείγοντα χαρακτήρα που δια-
λαμβάνει για το σύνολο του ευρωπαϊκού Νότου η
υποστήριξη των ελληνικών θέσεων.

Ο κ. Μητσοτάκης προλείανε το έδαφος στις συ-
νομιλίες με τον Εμανουέλ Μακρόν. Σύμφωνα με τις
πληροφορίες της «Political», ο Γάλλος πρόεδρος
συντάχθηκε με την ορθότητα αλλά και την ανα-
γκαιότητα των ελληνικών διεκδικήσεων στο μέτω-
πο του Μεταναστευτικού. Άλλωστε τμήμα τους ήδη
έχει διαμορφώσει την ευρωπαϊκή πολιτική για την
αντιμετώπιση των αυξημένων αφίξεων που κατα-
γράφονται στις χώρες πρώτης υποδοχής, διογκώ-
νοντας και τα μεγέθη των δευτερογενών ροών. Πε-
ραιτέρω αποδέχθηκε και τη σημασία που αποδίδε-

ται από την Αθήνα στη φύλαξη των εξωτερικών συ-
νόρων της Ευρωπαϊκής Ένωσης αλλά και
στη συνεργασία με τις χώρες προέλευσης.

Η ΕΕ να χτίσει σχέσεις 
με τις χώρες-αφετηρίες

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης υπογράμμισε
ότι η Ελλάδα θα παραμείνει συνεπής στην
πολιτική φύλαξης των συνόρων, ενώ τόνι-
σε ότι χρειάζεται συνεργασία κρατών-με-
λών, προκειμένου να αποτρέπονται οι
αναχωρήσεις και τα δίκτυα των διακινητών να
αποθαρρύνονται από το να βάζουν απελπισμέ-
νους ανθρώπους σε βάρκες και να ξεκινούν ένα
επικίνδυνο ταξίδι. Με την ίδια ευκρίνεια ο κ. Μη-
τσοτάκης εξέπεμψε εκ νέου προς τους ηγέτες του
ευρωπαϊκού Νότου το ελληνικό μήνυμα για την
αντίδραση που πρέπει να δρομολογήσει η Ευρώ-
πη απέναντι στην έξαρση του μεταναστευτικού
φαινομένου.

Όπως μεταδίδεται από την ίδια γραμμή ενημέ-
ρωσης, στην παρέμβασή του ο πρωθυπουργός
αναφέρθηκε με εμφατικό τρόπο στην ανάγκη η
Ευρωπαϊκή Ένωση να «χτίσει» τις σχέσεις με τις
τρίτες χώρες που αποτελούν είτε την αφετηρία εί-
τε τον ενδιάμεσο σταθμό των μεταναστευτικών
ροών. Προσδιορίζοντας τη μεθοδολογία που πρέ-
πει να ακολουθηθεί, ο Κυριάκος Μητσοτάκης

έδειξε προς την κατεύθυνση της ανάπτυξης των
νευραλγικών -για την επιτυχία της ευρω-
παϊκής αντίδρασης- σχέσεων με τη συγκε-
κριμένη κατηγορία χωρών. 

Τραβώντας μια διαχωριστική γραμμή από
τις αναποτελεσματικές κινήσεις που έγιναν
τα τελευταία χρόνια, η πρόταση Μητσοτάκη
ανέδειξε την ανάγκη αυτές οι σχέσεις να
αποκτήσουν συντεταγμένη και πρωτίστως
προληπτική μορφή «και όχι όταν υπάρχει
κρίση», ανέφερε χαρακτηριστικά ο πρωθυ-

πουργός, στρέφοντας την προσοχή των ομολόγων
του στη μεγάλη εικόνα. 

Παρουσίασε το ελληνικό σχέδιο
Ο Έλληνας πρωθυπουργός παρουσίασε τα τεκ-

μήρια της αποτελεσματικότητας της πολιτικής
ενεργητικής αποτροπής που ακολουθεί η Ελλάδα
τόσο στα χερσαία όσο και στα θαλάσσια σύνορά
της. Συμπλήρωσε αυτήν την εικόνα με τα δεδομέ-
να που δημιουργούνται από την εντατική και ευ-
ρεία σε μέγεθος προσπάθεια που καταβάλλεται
επί του πεδίου και όχι μόνο.

Άλλωστε είναι ένα σχέδιο που, όπως υπογράμ-
μισε, απαιτεί πόρους, αναδεικνύοντας ευθέως την
υπαρκτή αναγκαιότητα για ενίσχυση στην οικονο-
μική στήριξη των χωρών που επωμίζονται τα βάρη
από την πρωτογένεια στην εκδήλωση των μετανα-
στευτικών ροών. 

Ο κ. Μητσοτάκης επισήμανε ότι η ελληνική με-
ταναστευτική πολιτική έχει λειτουργήσει αποτρε-
πτικά, με απτά αποτελέσματα, περιορίζοντας τις
ροές. Περαιτέρω όμως στέλνει το μήνυμα -που
αποτελεί και τον πυρήνα της ελληνικής πρότασης-
προς τους διακινητές ότι η ελληνική πύλη δεν
μπορεί να παραβιαστεί. Ο κ. Μητσοτάκης σημεί-
ωσε ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει να ακολουθεί αυτή
την πολιτική, επιδιώκει, ωστόσο, τη συνεργασία
με την Τουρκία για τον περιορισμό των ροών.

ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ ΜΕ ΜΑΚΡΟΝ

Στο τραπέζι και 
η γαλλική πρόταση 
για τις νέες κορβέτες

Στη συνάντηση του Κυριάκου

Μητσοτάκη με τον Εμανουέλ

Μακρόν, ήταν διάχυτη η ικανο-

ποίηση στις δύο αποστολές για

την αμυντική συνεργασία των

δύο χωρών. Σύμφωνα με τις

πληροφορίες της «Political», ο

κ. Μακρόν έθεσε το θέμα της

επέκτασης της συγκεκριμένης

συνεργασίας, καθώς στο τρα-

πέζι βρίσκεται η γαλλική πρό-

ταση για τις νέες κορβέτες του

Πολεμικού Ναυτικού. Ο πρωθυ-

πουργός αναφέρθηκε με θερμά

λόγια στα βήματα που έχουν γί-

νει για την εδραίωση της στρα-

τηγικής σχέσης Ελλάδας-Γαλ-

λίας, καθιστώντας σαφές ότι

δεν παραγνωρίζεται από την

Αθήνα η συγκεκριμένη πρό-

οδος. Σε κάθε περίπτωση,

όμως, οι πληροφορίες της «Po-

litical» κατατείνουν στο ότι η

ελληνική απάντηση συμπυ-

κνώθηκε στο μήνυμα ότι αξιο-

λογούνται όλες οι προτάσεις.

Ο πρωθυπουργός ευχαρί-

στησε τον κ. Μακρόν για τη

συνδρομή της Γαλλίας στην

κατάσβεση των καταστροφι-

κών πυρκαγιών που έπληξαν

τη χώρα μας το καλοκαίρι και

επανέλαβε ότι η ΕΕ πρέπει να

κάνει περισσότερα για την αν-

τιμετώπιση των φυσικών κατα-

στροφών και την προσαρμογή

στην κλιματική κρίση, στο

πνεύμα της επιστολής που έχει

ήδη απευθύνει στους ηγέτες

της MED-9.

Στη συνάντηση των δύο ηγε-

τών κυριάρχησε και η αντιμε-

τώπιση της κλιματικής κρίσης.

Όπως μεταδίδεται από αξιόπι-

στες πηγές ενημέρωσης, ο

πρωθυπουργός παρουσίασε

στον Γάλλο πρόεδρο τα στοιχεία

από τις πλημμύρες στη Θεσσα-

λία. Οι ίδιες πληροφορίες λένε

ότι έγινε ανταλλαγή απόψεων

για τις δυνατότητες συνεργα-

σίας στον τομέα της τεχνολο-

γίας για την πρόβλεψη ακραίων

καιρικών φαινομένων.

Μάλτα, Γαλλία επιδοκίμασαν τις ελληνικές προτάσεις
Η αποτελεσματικότητα του ελληνικού πλαισίου για την αντιμετώπιση του Μεταναστευτι-

κού και της κλιματικής κρίσης έτυχε της αναγνώρισης στις δηλώσεις των ηγετών της συμ-
μαχίας του ευρωπαϊκού Νότου. Ο Μαλτέζος πρωθυπουργός αλλά και ο Γάλλος πρόεδρος
αποδέχθηκαν τη σημασία στην αλλαγή μοντέλου που προτείνεται από την Ελλάδα τόσο για
τη διαχείριση και την ενίσχυση των πόρων που αφορούν την αποκατάσταση των φυσικών
καταστροφών όσο και για τις δράσεις απέναντι στην όξυνση του Μεταναστευτικού. Ο κ.
Μητσοτάκης πλαισίωσε τη γαλλική επιδοκιμασία για την αρτιότητα των ελληνικών θέσεων
με το μήνυμα ότι πρέπει η ευρωπαϊκή οικογένεια να καταλήξει στους όρους υπό τους
οποίους εισέρχεται κάποιος στην ΕΕ. «Δεν μπορεί να αποφασίζουν οι διακινητές. Πρέπει
να διασφαλίσουμε ότι οι βάρκες δεν φεύγουν από τις ακτές», ανέφερε και επανέλαβε την
ελληνική βούληση για συνεργασία με την Τουρκία στο μέτωπο του Μεταναστευτικού. Ο
πρωθυπουργός, αναφερόμενος στην παράλληλη συζήτηση που αφορά το Σύμφωνο Σταθε-
ρότητας, υπογράμμισε ακόμα τη σημασία να εξαιρεθούν συγκεκριμένες χρηματοδοτήσεις
από το αυστηρό δημοσιονομικό πλαίσιο, όπως οι δαπάνες για την άμυνα ή οι επενδύσεις
για την πρόληψη που αφορούν την κλιματική καταστροφή.

Γιώργος 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

Ο πρωθυπουργός στη Σύνοδο
Κορυφής της MED-9 στη Μάλτα
ανέδειξε την αναγκαιότητα 
της συνεργασίας 
για το Μεταναστευτικό 
και την κλιματική κρίση

Ο Μητσοτάκης 
μεγαλώνει 
τη συμμαχία 
του Νότου
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Σε προστατευμένο 
περιβάλλον ο Στέφανος

Μου λένε διάφοροι ότι δεν ήταν τυχαία η πρώτη συνέν-
τευξη του Κασσελάκη στο Star. Καταρχάς, η συνέντευξη
δεν ήταν live. Μαγνητοσκοπήθηκε και μονταρίστηκε
πολλαπλώς για να εκτεθεί όσο γίνεται λιγότερο ο μικρός
Στέφανος. Η δημοσιογράφος Μάρα Ζαχαρέα απέφυγε
να τον στριμώξει ιδιαίτερα τον μικρό Στέφανο, ο οποίος
διάβαζε από ένα χαρτί που είχε στα χέρια του, το σκονά-
κι. Δεν είδαμε καμία θεαματική απάντηση ενώ ο ίδιος
προτίμησε να μιλήσει με συνθήματα χωρίς ιδιαίτερες λε-
πτομέρειες επί των πολιτικών θεμάτων. Εκεί, βέβαια,
που τα έχασα ήταν όταν είπε ότι με χαρά θα πάει στρατό
για να υπηρετήσει την πατρίδα του, ενώ λίγες μέρες πριν
ήταν υπέρμαχος της κατάργησης της θητείας… Λεπτο-
μέρειες για το αφήγημα του Στέφανου… 

Και νέος διεκδικητής 
για την Ευρωβουλή 

Μου λένε ότι άλλος ένας ενδιαφερόμενος για την Ευ-
ρωβουλή στη Νέα Δημοκρατία είναι ο Τάσος Γαϊτάνης,
πρώην εκπρόσωπος Τύπου του κόμματος. Παρόλο που
τα πήγε αρκετά καλά στις εθνικές εκλογές
στον Νότιο Τομέα και μάλιστα εξελέγη
στον πρώτο γύρο, πλέον έχει αρχίσει
να κάνει σκέψεις για την Ευρωβου-
λή. Το σπάσιμο σε περιφέρειες και
η διατήρηση του σταυρού είναι μια
ευνοϊκή για εκείνον συνθήκη, αφού
έπιασε ένα πολύ καλό νούμερο ψήφων
στη μεγαλύτερη περιφέρεια της επικράτειας.
Αντιθέτως για όσους δεν έχουν κατέβει με σταυρό θα εί-
ναι μια δύσκολη εμπειρία… Επίσης, η Αττική θα δώσει
και έναν μεγαλύτερο αριθμό εδρών για τα κόμματα,
αφού στο νέο σύστημα που θα έρθει ο πληθυσμός θα
παίζει μεγάλο ρόλο. 

Την Πέμπτη οι τομεάρχες του ΣΥΡΙΖΑ
Μου λένε ότι στη συνεδρίαση της Κοινοβουλευτικής Ομάδας του ΣΥ-

ΡΙΖΑ την ερχόμενη Πέμπτη θα ανακοινωθούν οι το-
μεάρχες του κόμματος, αφού προηγηθεί η συ-

νεδρίαση. Οι πρώτες πληροφορίες λένε ότι
θα πάρει καλό πόστο και ο Πολάκης, ενώ η
Ρένα Δούρου θα το ρίξει στα εξωτερικά
θέματα. Έχει ζητήσει να γίνει τομεάρχης
Εξωτερικών. Περιμένω, λοιπόν, με ενδια-
φέρον να δω τι κλίμα θα διαμορφωθεί το

Σαββατοκύριακο και βέβαια εάν τα μέλη της
εσωκομματικής αντιπολίτευσης θα πάρουν

οφίτσια, που μάλλον δεν θα πάρουν, διότι βρί-
σκονται σε «λευκή απεργία». Εκτός, τι να πω, αν κά-

ποιοι μπουν σε δεύτερες σκέψεις μέχρι τότε… 

Ομιλία Κικίλια με Χαρδαλιά-Μπακογιάννη

Είναι πλέον ολοφάνερο ότι ο Νίκος Χαρδαλιάς βρίσκεται σε κατάσταση επιχειρησιακής
ετοιμότητας ενόψει των επικείμενων αυτοδιοικητικών εκλογών του Οκτωβρίου, καθώς
έχει επιστρατεύσει αξιόμαχες παρουσίες, οι οποίες στελεχώνουν το ψηφοδέλτιο της πα-
ράταξης «Αττική Μπροστά» και θα καταστήσουν μια ισχυρή ομάδα στο Περιφερειακό
Συμβούλιο, αποτελούμενη από καταξιωμένους τεχνοκράτες και έμπειρους γνώστες σε
βασικούς ρόλους.

Το «βαρύ πυροβολικό» για τον Βόρειο Τομέα της Αττικής δεν θα μπορούσε παρά να είναι ο
αεικίνητος και δραστήριος ποινικολόγος Σπύρος Δημητρίου, γνωστός στο ευρύ κοινό μέσα
από την ενασχόλησή του με νομικές υποθέσεις ιδιαίτερου κοινωνικού χαρακτήρα, αλλά και
από τη γενικότερη δράση του, η οποία τον καθιστά μια προσωπικότητα κοινής και ευρείας
αποδοχής, καθώς με ό,τι καταπιάνεται το φέρνει εις πέρας αποτελεσματικά, έγκαιρα και με
ισχυρό αποτύπωμα.

Ο Σπύρος Δημητρίου κατέχει το «βαρύτερο» βιογραφικό των αυτοδιοικητικών εκλογών,
όμως ταυτόχρονα διαθέτει οραματική σκέψη, συγκεκριμένο στρατηγικό σχέδιο, άριστη

γνώση της ελληνικής νομοθεσίας και του Ποινικού Δικαίου, ενώ τον διακρίνει και
μια μοναδική αστική ευγένεια. Είναι απόφοιτος της Νομικής Σχολής του Πανεπι-
στημίου Αθηνών, με σπουδές στο Paris 1 Panthéon στη Σορβόννη και στο Grande 
École στο Παρίσι, ενώ μιλάει άπταιστα αγγλικά, γαλλικά και ιταλικά.

Η άσκηση της δικηγορίας όμως δεν είναι η μόνη ενασχόληση που έχει κερδίσει
την καρδιά του. Ο Σπύρος έχει σπουδές στο Εθνικό Ωδείο και παίζει μελωδίες στο
πιάνο σαν επαγγελματίας πιανίστας.

Είναι άνθρωπος της πιάτσας, έχει εργαστεί σκληρά και έχει προετοιμαστεί κα-
τάλληλα ώστε από την πρώτη μέρα ανάληψης καθηκόντων της νέας περιφερειακής
διοίκησης να θέσει σε τροχιά υλοποίησης το σχέδιο που θα αλλάξει τα βόρεια προ-
άστια της Αττικής. Είναι ο άνθρωπος που μπορεί να στελεχώσει με ποιότητα και
αποτελεσματικότητα το Περιφερειακό Συμβούλιο που θα προκύψει την επόμενη
μέρα και αυτό είναι κάτι πολύ σημαντικό τόσο για τους πολίτες του Βόρειου Τομέα
όσο και για την ευρύτερη Περιφέρεια Αττικής.

Μ
ου ήρθε ένα αυτοματο-
ποιημένο μήνυμα στο
κινητό και μου έκανε

πολύ μεγάλη εντύπωση. Και αυτό
διότι προερχόταν από το επιτε-
λείο του υπουργού Πολιτικής
Προστασίας Βασίλη Κικίλια που
με καλούσε σε συγκέντρωση στο
«Electra Palace» στη Νικοδήμου,
όπου ο κ. Κικίλιας θα παραχωρή-
σει ομιλία σχετικά με την κλιματι-
κή κρίση, την πρόληψη και τον
ρόλο της τοπικής αυτοδιοίκησης.
Μάλιστα, θα παραστούν και ο
υποψήφιος περιφερειάρχης Ατ-
τικής Νίκος Χαρδαλιάς και ο
υποψήφιος δήμαρχος Αθήνας
Κώστας Μπακογιάννης. Η μικρή
ένστασή μου είναι στο γεγονός
ότι ακόμα υπάρχουν ανοιχτά μέ-
τωπα στον Βόλο, στη Θεσσαλία
και στην Εύβοια και μήπως ήταν
αναγκαίο να έχει εκεί τον νου του
ο υπουργός. Αλλά ίσως να είναι
και ιδέα μου… 

Πόσο σίγουρη είναι η υφυπουργός
Υποδομών και Μεταφορών Χριστίνα

Αλεξοπούλου και στο έγγραφο
261309/05-09-2023 με θέμα «Θέση σε

λειτουργία του προβλεπόμενου στην παρ. 2
του άρθρου 8 του ν. 4850/2021 εξοπλισμού
των αιθουσών θεωρητικών εξετάσεων υπο-
ψηφίων οδηγών και οδηγών» εξαιρεί ευκο-
λόπιστα την Περιφέρεια Αττικής πιστεύον-
τας ότι είναι έτοιμη για την υλοποίηση του
συγκεκριμένου θέματος; Ποιος τελικά ευ-
θύνεται όταν ο γενικός διευθυντής διατυμ-
πανίζει ότι είναι έτοιμες οι Διευθύνσεις; Κα-
λό θα ήταν να γίνει ένας έλεγχος από το
υπουργείο στην περιφέρεια, αν πράγματι
έχουν τηρήσει τα όσα έχετε ζητήσει.

Ο ποινικολόγος Σπύρος Δημητρίου στα Βόρεια στο πλευρό του Νίκου Χαρδαλιά



Τ
ην ανάγκη οι αντιδήμαρχοι να ορίζονται
από τη δημοτική παράταξη του εκάστο-
τε δημάρχου, όπως προβλέπει η σχετι-

κή διάταξη του νομοσχεδίου του για την ανα-
μόρφωση του συστήματος διακυβέρνησης
των ΟΤΑ, επεσήμανε ο αναπληρωτής υπουρ-
γός Εσωτερικών Θόδωρος Λιβάνιος, μιλώντας
στην αρμόδια Επιτροπή της Βουλής. 

«Η σύμπραξη ήταν μια κατασκευή για να
σπάσει η απλή αναλογική στις δημοτικές
εκλογές. Η παράταξη του δημάρχου με κάποια
άλλη παράταξη μπορούσαν να συμπράξουν,
προκειμένου να λειτουργήσουν ως μια παρά-
ταξη», ανέφερε ο κ. Λιβάνιος και πρόσθεσε: 

«Πιστεύω ακράδαντα ότι δεν πρέπει να ορί-
ζεται αντιδήμαρχος και αντιπεριφερειάρχης
από άλλη παράταξη. Δεν θα νομιμοποιήσουμε
τις συναλλαγές μεταξύ πρώτου και δεύτερου
γύρου των αυτοδιοικητικών εκλογών. Βγήκα
τρίτος και να μπω σε πλειοδοσία του τύπου
“πόσες αντιδημαρχίες μού δίνεις εσύ, πόσες
εσύ”, και εντέλει να μπορέσω να κατευθύνω
τους ψηφοφόρους, να δώσω γραμμή, να δώ-
σω στήριξη σε αυτόν που θα μου πλειοδοτήσει.
Ξεκάθαρα λοιπόν αυτός που κερδίζει, αυτός
έχει την πλειοψηφία, αυτός θα έχει τα τρία
πέμπτα και αυτός θα ορίσει, μέσα από τη δική
του δεξαμενή ανθρώπων, εκείνους που θα
οριστούν αντιδήμαρχοι».
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Κερδισμένος 
ο Κουτσούμπας
Ο Νικόλας Ανδρουλάκης και ο Στέφανος Κασσελά-
κης δεν βλέπω να τραβάνε δημοσκοπικά. Αντίθετα,
έχει αρχίσει και παίρνει τα πάνω του ο γενικός
γραμματέας του ΚΚΕ Δημήτρης Κουτσούμπας.

Σύμφωνα με τη Metron Analysis (Mega)
ο κ. Κουτσούμπας έχει εκτοξευτεί

στη δεύτερη θέση της δημοφιλίας
μετά τον μακράν πρώτο Κυριάκο
Μητσοτάκη, αναπτερώνοντας τις
κομμουνιστικές ελπίδες για κέρδη

στις εκλογές της Τοπικής Αυτοδιοί-
κησης. «Λαέ, ακούμπα στις πλάτες του

Κουτσούμπα» που λέγαμε παλιά… Και κάτι ακόμα:
Εκεί στον Περισσό όχι μόνο δεν ανησυχούν για την
εκλογή Κασσελάκη στον ΣΥΡΙΖΑ, αλλά μπορεί και
να την έχουν χαρεί, αφού όπως προβλέπουν οι πα-
λιοί και έμπειροι, αν ο νέος αρχηγός της αξιωματι-
κής αντιπολίτευσης κατορθώσει να διεισδύσει σε
ένα κομμάτι ψηφοφόρων του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ, το
ΚΚΕ μπορεί να βρεθεί τρίτο σε σειρά κατάταξης
στις δημοσκοπήσεις οσονούπω!

Θ. Λιβάνιος: 
Μόνο από 
την παράταξη 
του δημάρχου 
οι αντιδήμαρχοι

Ένας και δύο και τρεις και τέσσερις υπάλλη-
λοι… στην Περιφέρεια Αττικής, ενώ είχαν
ανοιχτούς λογαριασμούς με τον νόμο και

ποινικές διώξεις για παράβαση καθήκοντος
και χρηματισμούς, απαλλάχτηκαν λόγω αμφιβο-

λιών και έγιναν προϊστάμενοι με την έγκριση του
Εκτελεστικού. Ποιοι είναι;
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Στις πρόσφατες εξελί-
ξεις στην αξιωματική αντι-
πολίτευση και πώς αυτές
αντικατοπτρίζονται στις
τελευταίες δημοσκοπή-
σεις αναφέρθηκε ο διευ-
θυντής του Γραφείου Τύ-
που του πρωθυπουργού
Δημήτρης Τσιόδρας σε
συνέντευξη που παραχώ-
ρησε στην εκπομπή «Αταί-
ριαστοι» στον τηλεοπτικό σταθμό ΣΚΑΪ. Αναφερό-
μενος στον νέο αρχηγό του ΣΥΡΙΖΑ Στ. Κασσελάκη, ο
κ. Τσιόδρας σημείωσε ότι «ένας πολιτικός αρχηγός,
και ειδικά ο αρχηγός της αξιωματικής αντιπολίτευ-
σης, κρίνεται με βάση πολιτικές. Πολιτικές μέχρι
τώρα δεν έχουμε δει, ούτε έχουμε ακούσει. Και δεν
είναι κάτι το οποίο λένε μόνο τα στελέχη της κυβέρ-
νησης. Είναι κάτι το οποίο ομολογούν τα ίδια τα στε-
λέχη της αξιωματικής αντιπολίτευσης». Ο κ. Τσιό-
δρας επισήμανε ότι «περιμένουμε να δούμε αν
εκτός από εικόνα υπάρχει και ουσία. Προς το παρόν,
δεν βλέπω κάτι τέτοιο».

Τσιόδρας για Κασσελάκη:
«Μόνο εικόνα»

Πουλάει… σανό για
τη στρατιωτική θητεία 
Στη συνέντευξή του στο Star, ο νέος πρόεδρος του
ΣΥΡΙΖΑ ρωτήθηκε και για τη στρατιωτική του θη-
τεία, την οποία αναμένεται να υπηρετήσει μέσα
στον Νοέμβριο. Ο ίδιος μάλιστα σημείωσε ότι μπο-
ρεί να μην είναι στο χέρι του να επιλέξει πού θα
υπηρετήσει, όμως θα ήθελε να είναι σε ακριτικό νη-
σί. Όταν βέβαια επιλέγεις να κάνεις θητεία 20 ημε-
ρών και να εξαγοράσεις το υπόλοιπο, δεν μπορείς
να πάρεις τέτοιου είδους μετάθεση. Αντίθετα απο-
λύεσαι από το Κέντρο στο οποίο θα παρουσιαστείς.
Μπορεί να έχει ζήσει πολλά χρόνια στο εξωτερικό ο
Στέφανος Κασσελάκης, αλλά έχοντας δίπλα του
έναν πρώην Α/ΓΕΕΘΑ θα έπρεπε να το γνωρίζει. 

Θα φύγει και ο Αρβανίτης; 
«Θα βγάλουμε τον Τσε Γκεβάρα από τα γραφεία
και θα βάλουμε τον Κλίντον;». Σε αυτή τη δήλωση
προχώρησε ο ευρωβουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ Κώ-
στας Αρβανίτης σε συνέντευξή του… Ο κ. Αρβα-
νίτης φαίνεται αρνητικός στο ενδεχόμενο να αλ-
λάξει ταυτότητα το κόμμα και να γίνει κεντροαρι-
στερό, μιας και δηλώνει από τους «πούρους αρι-
στερούς», που εφόσον το κόμμα δεν είναι πια αρι-
στερό, εκείνος θα αποχωρήσει. Πάντως μια εκ
των υπαρχηγών του Στέφανου, η Ελένη Αυλωνί-
του, μια πρώην βουλευτής που έχει τσακωθεί με
τη μισή Ελλάδα στα τηλεοπτικά πάνελ, έλεγε χθες
ότι «όσοι διαφωνούν, μπορούν να αποχωρή-
σουν». Να σε διώχνει πάντως η Αυλωνίτου από
τον ΣΥΡΙΖΑ το λες και «βαρύ». 

Οι κίτρινες κάρτες 
σε υπουργούς

Εντάξει, είναι αλήθεια ότι από το Μέγαρο Μαξίμου πέ-
σανε δυο τρεις κίτρινες κάρτες σε υπουργούς για κάποι-
ες άστοχες δηλώσεις, αλλά δεν θα δοθεί συνέχεια. Για
τον Χάρη Θεοχάρη, για παράδειγμα, που τον άδειασαν
τελικά και ο Παύλος Μαρινάκης και ο Κωστής Χατζηδά-
κης, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος ξεκαθάρισε ότι δεν
υπάρχει κάποιο ζήτημα εμπιστοσύνης του πρωθυπουρ-
γού έναντι του κ. Θεοχάρη. 
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Ο Βελόπουλος και η Ελληνι-
κή Λύση έχουν δυναμώσει
δημοσκοπικά μετά τα ρεζι-
λίκια που έχουν συμβεί με
τους Σπαρτιάτες. Επίσης, εί-
ναι κεντρική απόφασή τους
να πάνε με σκληρό ροκ τον
Στέφανο Κασσελάκη, ενώ η
ΝΔ και ο Μητσοτάκης έχουν
αποφασίσει να κάνουν πολι-
τική αποδόμηση στον νέο
αρχηγό του ΣΥΡΙΖΑ. Πι-
στεύουν ότι αυτό θα τους
δώσει ακόμα περισσότε-
ρους πόντους στο πατριωτι-
κό ακροατήριο.

ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…

Τα
..

. Π
ρό

σω
πα

Ένας εξαιρετικός γιατρός εξέφρασε τη στήριξή
του στο πρόσωπο του υποψήφιου περιφερειάρχη
Αττικής Νίκου Χαρδαλιά. Ο λόγος για τον διευθυντή
του Κέντρου Υγείας Αρεόπολης και διδάκτορα της
Ιατρικής Σχολής του Πανεπιστημίου Αθηνών Ανάρ-
γυρο Μαριόλη, ο οποίος έχει βραβευτεί ως ο καλύ-
τερος οικογενειακός γιατρός στον κόσμο, ενώ ήταν
και μέλος της Επιτροπής Εμπειρογνωμόνων του

υπουργείου Υγείας. Ο ίδιος αναφέρθηκε σε ανάρτη-
σή του στη στήριξη του Νίκου Χαρδαλιά αλλά και στα
όσα μπορεί να προσφέρει στην Περιφέρεια Αττικής
γράφοντας: «Η ευθύνη σου για αυτό ας είναι η υπευ-
θυνότητά μας!». Μάλιστα, θυμήθηκε πως ο δυναμι-
κός πολιτικός είχε «αγκαλιάσει» την ιδέα να ιδρύ-
σουν το 1ο Κέντρο Υγείας Αστικού Τύπου στην Ελλά-
δα και στον Βύρωνα.

Στα οικονομι-
κά είναι καλός,

μου λένε άν-
θρωποι που έχουν

μιλήσει μαζί του. Κάποιοι
που μίλησαν face to face
στα αγγλικά με τον Κασσε-
λάκη αντιλαμβάνονται ότι
ξέρει καλά την οικονομική
επιστήμη, αλλά ουχί το πο-
λιτικό γίγνεσθαι. 

Και ο Ανάργυρος Μαριόλης 
στηρίζει Χαρδαλιά

Τελευταίος 
και καταϊδρωμένος 
ο ΣτεΚας

Μόνο θετικά δεν ήταν εντωμεταξύ
τα πρώτα δημοσκοπικά μηνύματα για
τον ΣΥΡΙΖΑ μετά την εκλογή του Στέ-
φανου Κασσελάκη. Σε καμία από τις
μετρήσεις ο ΣΥΡΙΖΑ δεν πιάνει ούτε
καν τα ποσοστά του Ιουνίου. Στην κα-
λύτερη για τον ίδιο έρευνα, αυτή της
Pulse, καταγράφεται στο 17%, σε
εκείνη της Alco στο 15,3% και με μό-
λις 3,5 μονάδες διαφορά από το ΠΑ-
ΣΟΚ, ενώ σε εκείνη της Metron
Analysis βρίσκεται στο 13,7% με το
ΠΑΣΟΚ και πάλι 3,5 μονάδες πίσω
του. Στη δημοφιλία των πολιτικών
αρχηγών η εικόνα γίνεται ακόμα χει-
ρότερη. Στην έρευνα της Metron
Analysis, ο νέος πρόεδρος του ΣΥΡΙ-
ΖΑ βρίσκεται πίσω και με διαφορά
από τον Κυριάκο Μητσοτάκη, από τον
Δημήτρη Κουτσούμπα, τον Νίκο Αν-
δρουλάκη αλλά και τη… Ζωή Κων-
σταντοπούλου. Σε εκείνη της Pulse,
καταγράφεται τρίτος πίσω από τον γγ
της ΚΕ του ΚΚΕ και σε ισοπαλία με
τον Νίκο Ανδρουλάκη.

Ο
κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης «άστραψε και βρόντηξε»
κατά του νέου προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ, Στέφανου Κασσελάκη. Ερωτηθείς
στην ενημέρωση των πολιτικών συντακτών προχώρησε σε… ράπισμα του

νέου «ηγέτη» της Κεντροαριστεράς λέγοντας: «Πριν από λίγο, είδα ένα βίντεο, και
θα πρέπει να πούμε κάποια πράγματα. Χαρακτήρισε χειροκροτητές τους βουλευτές
που ψηφίζουν νομοσχέδια, και είπε μάλιστα ότι πρέπει να βάλουμε φωτιά. Καταρ-
χάς, επειδή επισκέπτεται πολύ το Κοινοβούλιο σαν εξωκοινοβουλευτικός να μην
περιορίζεται σε βόλτες για να μαθαίνει τους χώρους και το εστιατόριο, αλλά να μά-
θει και πώς λειτουργεί το Κοινοβούλιο». Παράλληλα, ο κ. Μαρινάκης σχολίασε και
την τηλεοπτική συνέντευξη του νέου προέδρου στο Star λέγοντας: ««Η αλήθεια εί-
ναι ότι δεν μπορούμε να πούμε πολλά για τη συνέντευξη αυτή. Η εικόνα μιλάει από
μόνη της. Όσοι την παρακολούθησαν δυστυχώς βγάζουν συμπεράσματα. Εμείς θα
επαναλάβουμε ότι θέλουμε να αναμετρηθούμε πολιτικά με τον κ. Κασσελάκη. Πε-
ριμένουμε θέσεις και προτάσεις. Αυτό χθες δεν το είδαμε, είδαμε κάτι άλλο». Και
έπεται συνέχεια…

Ακόμα και οι καλύτεροι φίλοι μπορούν να
τα… σπάσουν. Πλέον είναι απολύτως βέβαιο ότι
το γυαλί έχει σπάσει μεταξύ των δύο παλιών φί-

λων, του Νίκου Ανδρουλάκη και του Οδυσσέα
Κωνσταντινόπουλου, και αυτό δεν έχει σχέση
μόνο με τη στάση του κόμματος επί του εργα-

σιακού νομοσχεδίου. Η κόντρα αυτή θα μας
απασχολήσει αρκετά τα επόμενα χρόνια… 

Οι σχέσεις του Νίκου με τον Οδυσσέα

«Άστραψε και
βρόντηξε»

ο Παύλος Μαρινάκης
κατά του Στέφανου

«Άστραψε και
βρόντηξε»

ο Παύλος Μαρινάκης
κατά του Στέφανου

Από πότε οι VIP συνδικα-
λιστές υπάλληλοι των

εκλογικών συνεργείων της
Περιφέρειας Αττικής γίνονται cele-
brities διανομείς φυλλαδίων σε
υποψηφίους στις λαϊκές αγορές;
Όταν συνάδελφοί τους δουλεύουν
στα εκλογικά συνεργεία ή στις ερ-
γασίες τους και θα πάρουν την ίδια
αμοιβή; 

Αυτή την εποχή, ανάμεσα
στα ζαρζαβατικά και τα
φρούτα, στις λαϊκές αγο-

ρές τριγυρίζουν υποψήφιοι
αυτοδιοικητικοί και ξο-
πίσω «βοηθοί». Αν
δείτε και τον Χάρη
Πασβαντίδη μαζί με
την… προεδρίνα του
να μοιράζουν φυλλά-
δια, μην απορήσετε. Έχει
κάνει μια συμφωνία με υποψήφι-
ους περιφερειακούς συμβούλους,
μα ποια συμφωνία;

No1

No2

Μειώθηκε 
ο πληθωρισμός, δυνατό
χαρτί η οικονομία

Άλλη μία θετική είδηση από το μέτωπο
του πληθωρισμού. Η Eurostat ανέφερε ότι
η Ελλάδα τον Σεπτέμβριο είχε τον τρίτο
χαμηλότερο πληθωρισμό (2,4%) μεταξύ
των χωρών της Ευρωζώνης. Στο οικονομι-
κό επιτελείο δεν πανηγυρίζουν για την
εξέλιξη, καθώς η ακρίβεια παραμένει στο
ράφι. Όμως, αναμφίβολα είναι μια θετική
εξέλιξη για τα νοικοκυριά και έρχεται σε
συνέχεια άλλων θετικών εξελίξεων. Οι
ρυθμοί ανάπτυξης, που είναι από τους
υψηλότερους στην Ευρώπη, η μείωση της
ανεργίας κατά σχεδόν 7 ποσοστιαίες μο-
νάδες, οι συνεχείς αναβαθμίσεις της πι-
στοληπτικής μας ικανότητας και η ορθή
εκτέλεση του προϋπολογισμού δείχνουν
ότι η ελληνική οικονομία παραμένει το δυ-
νατό χαρτί της κυβέρνησης.
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Π
ριν από δυο τρεις μέρες κυκλοφόρησε

ευρέως στο διαδίκτυο μια φωτογραφία

του νέου αρχηγού του ΣΥΡΙΖΑ, από το

πλευρό του οποίου είχε αφαιρεθεί «χειρουργι-

κά» η Δόμνα Μιχαηλίδου. Ας αντιπαρέλθουμε τη

μεταξύ τους αντιπαράθεση για το αν θα έπρεπε

να είναι παρούσα η υφυπουργός Παιδείας ή όχι

κατά την επίσκεψη του Στέφανου Κασσελάκη

σε σχολείο, μια αντιπαράθεση που έτσι κι αλ-

λιώς δεν προσέφερε απολύτως τίποτε στον δη-

μόσιο λόγο, και ας πάμε στο θέμα μας, που θα

έχετε όλο το Σαββατοκύριακο μπροστά σας για

να το σκεφτείτε. 

Ο κύριος Κασσελάκης -από άγνοια, μάλλον,

των ενδοκομματικών επιθέσεων που θα δεχό-

ταν- φωτογραφήθηκε κάμποσες φορές με την

κυρία Μιχαηλίδου· σε άλλα ενσταντανέ χαμογε-

λούσαν και σε άλλα περπατούσαν μαζί. Μια από

τις φωτογραφίες υπέστη ψηφιακή επεξεργασία

από άγνωστο άτομο και διέρρευσε στο διαδί-

κτυο, καλλιεργώντας την υπόνοια ότι την κυρία

Μιχαηλίδου έσβησε από το πλάι του ο ίδιος ο κύ-

ριος Κασσελάκης, όπως περίπου ο αείμνηστος

Ιωσήφ Στάλιν έσβηνε από τις φωτογραφίες (συ-

χνά και από τη ζωή) όσους συνεργάτες

του έπεφταν στη δυσμένειά του. 

Το ψέμα γίνεται αλήθεια
Η φωτογραφία αναπαράχθηκε εξίσου

από πολιτικούς αντιπάλους του νέου προ-

έδρου του ΣΥΡΙΖΑ ένθεν και ένθεν. Δεξι-

ούς και ημέτερους αντιφρονούντες. Για

μερικές ώρες, ίσως και πάνω από 24ωρο,

αν δεν ήσουν λίγο ψυλλιασμένος, θα την

εκλάμβανες ως πραγματική και το «πείραγμά»

της από τον ίδιο ως αυθεντική είδηση. Μέχρι

που κάποιος φρόντισε να ενημερώσει ότι πρό-

κειται περί έργο «ανώνυμου» τρολ και τα πράγ-

ματα μπήκαν κάπως στη θέση τους. Κάπως, διότι

από τους εκατοντάδες χιλιάδες που είχαν δια-

βάσει την «είδηση» δεν είδαν όλοι την επανόρ-

θωσή της, άσε που μετά από 24 ώρες έχουμε πά-

ει 300 «ειδήσεις» ή ειδήσεις παρακάτω, ποιος

νοιάζεται τι έγινε χτες;

Δεν είναι, φυσικά, η πρώτη φορά που συμβαί-

νει. Γεμάτα τα social κάθε μέρα από fake ειδή-

σεις και πλέον και από fake φωτογραφίες, είναι

πολύ εύκολο για καθέναν να πειράξει μια φωτο-

γραφία ή και να δημιουργήσει μια που δεν

υπήρξε ποτέ. Το πιο τρομακτικό απ’ όλα είναι η

ταχύτητα διάδοσης όλων αυτών, από ανθρώπους

που δεν μπαίνουν στον κόπο όχι να τσεκάρουν

αλλά ούτε καν να αμφισβητήσουν. Όλα εκλαμ-

βάνονται ως πραγματικά άμα τη εμφανίσει τους.

Κυριολεκτικά εκατοντάδες χιλιάδες μάτια μπο-

ρεί να δουν κάτι σε ελάχιστη ώρα από τη

στιγμή που «προσγειώνεται» στο ίντερ-

νετ. Μπορεί να μη στέκεται κανείς να σκε-

φτεί, αλλά οι εντυπώσεις μένουν και συ-

νεχίζουν να λειτουργούν υποσυνείδητα. 

Ομαδικό gaslighting
Σε μαζικό παράδεισο των fake news

εξελίχθηκε πολύ σύντομα ο πόλεμος στην

Ουκρανία. Και όχι, δεν ήταν μόνο οι Ρώ-

σοι, αν και ήταν κατεξοχήν εκείνοι, που τα διέ-

διδαν. Κατά την προσωπική μου άποψη, αυτός

ήταν και ένας λόγος που το κοινό έχασε εντελώς

το ενδιαφέρον του στα εκεί τεκταινόμενα, δεν

είναι μόνο ότι τραβάει μακριά η βαλίτσα, είναι

και το γεγονός πως σύντομα καταλάβαμε ότι -

περίπου- κανείς δεν μας λέει την αλήθεια. 

Περίπου κανείς δεν μας λέει την αλήθεια έτσι

κι αλλιώς, πρέπει πλέον να ψάξεις πολύ για να

τη βρεις, σε μια εποχή που οι κατασκευασμένες

ή διαστρεβλωμένες ειδήσεις και ερμηνείες εί-

ναι ο κανόνας. 

Είναι μια εποχή ομαδικού gaslighting· στην

ψυχολογία αυτό ορίζεται ως η μέθοδος ψυχο-

λογικής χειραγώγησης με την οποία ο θύτης

προσπαθεί να σπείρει αμφιβολίες στο θύμα,

έτσι ώστε να μην είναι βέβαιο για την ίδια του τη

μνήμη, την αντίληψη και τη λογική. Όχι, σου λέ-

ει, είναι καλή η κλιματική αλλαγή. Μα, λες εσύ,

βουλιάζουμε, δεν βλέπεις τι γίνεται στον Βόλο;

Όχι, εμένα θ’ ακούς, ξέρω, θα μας κάνει καλό, θα

παρατείνει την τουριστική σεζόν. Και αύριο το

πρωί μπορεί να μην υπάρχει καν κλιματική αλ-

λαγή και όλα να είναι υπέροχα· τα ελικόπτερα

μπορεί τη μία στιγμή να κολυμπάνε στον πάτο

της λίμνης Κάρλα και την άλλη μπορεί να μην

υπήρξαν ποτέ· η Ελλάδα μπορεί τη μια στιγμή να

καίγεται από την ακρίβεια και την άλλη, όπως

είπε χτες ο κύριος Χατζηδάκης, να είναι σε θαυ-

μάσια κατάσταση, καμιά ανησυχία, κερδάμε. 

Στοιχειώδης λογική
Πώς μπορείς να προστατευτείς από αυτό; Στ’

αλήθεια δεν ξέρω να σας πω μια ασφαλή συντα-

γή, δεν είναι απλό. Δεν ξέρεις τι να πιστέψεις.

Κι αν σε τρολάρουν αυτοί που θα έπρεπε επισή-

μως να σε προστατεύουν, τότε γιατί να μην πι-

στέψεις και τον κάθε τυχάρπαστο που σου λέει

ή σου δείχνει οτιδήποτε; Να πω μόνο ότι τα so-

cial μάς κάνουν λίγο -ή και πολύ- πιο εύκολα

χειραγωγήσιμους. Η ταχύτητα της διάδοσης, η

έλλειψη ελέγχου, το μακρύ και το κοντό του κα-

θενός που περνιέται για απόλυτη αλήθεια, όλα

αυτά μόνο βλάπτουν. 

Ναι, θα πείτε τώρα, ναι, αλλά τελικά ποιον να

πιστέψω, τον κύριο Χατζηδάκη ή την τσέπη μου;

Ε, κι αυτό στοιχειώδες είναι. Η αλήθεια είναι

αυτό που (θες να) ακούς ή αυτό που βλέπεις με

τα μάτια σου; Η αλήθεια είναι και λίγο θέμα στοι-

χειώδους λογικής…

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Fake, όλα είναι fake



Μένουν μέχρι να φύγουν
Με το ρητό «μένω μέχρι να φύγω» μοιάζει προς το παρόν η στάση της

«Ομπρέλας», που περιμένει τις εξελίξεις για να καθορίσει τη στάση της.
Πρακτικά η εσωκομματική αντιπολίτευση του ΣΥΡΙΖΑ βρίσκεται με το ένα
πόδι εκτός του κόμματος, όπως δείχνουν και οι δηλώσεις των στελεχών

της, όπως του Νίκου Φίλη και του Πάνου Σκουρλέτη, καθώς και η... αφωνία
του επικεφαλής της Ευκλείδη Τσακαλώτου.

Το Σαββατοκύριακο τα στελέχη της φράξιας αναμένεται να προχωρή-
σουν σε πανελλαδική συνδιάσκεψη για να αποφασίσουν τα επόμενά τους
βήματα. Βασικό ρόλο στις αποφάσεις τους πάντως θα παίξει το τι θα ειση-

γηθεί η πλειοψηφία για το Συνέδριο. Η αναβολή του -και μάλιστα όσο μα-
κριά σκέφτεται η πλειοψηφία- αποτελεί casus belli για εκείνους που ετοι-
μάζονται για «ηρωική έξοδο».

Με αυτό ως δεδομένο, τα στελέχη της «Ομπρέλας» αλλά και η πλευρά
Αχτσιόγλου αναμένεται να επιμείνουν οι διαδικασίες να πραγματοποι-

ηθούν όπως ακριβώς έχει συμφωνηθεί στα όργανα. Επειδή όμως πιθανότα-
τα δεν θα το πετύχουν, εξετάζουν ήδη τα επόμενα βήματά τους.
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Π
λήρη επιβεβαίωση του ρεπορτάζ
της «Political» προσέφερε ο νέος
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ Στέφανος

Κασσελάκης στην πρώτη του συνέντευξη
μετά την εκλογή του στο κεντρικό δελτίο
του Star. 

Ο νέος πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ έκανε λό-
γο για «νέα παράταξη», αφήνοντας έτσι
ανοιχτό το παράθυρο και για αλλαγή ονό-

ματος, τοποθέτησε το κόμ-
μα στη «σύγχρονη πατριω-
τική Αριστερά», ενώ ση-
μείωσε πως έχει καλέσει
σε... συνάντηση τον Νίκο
Φίλη.

Όπως έχει ξεκαθαριστεί
μέχρι τώρα, η πλευρά των
νικητών, Νίκος Παππάς -

Παύλος Πολάκης, δεν έχει καμία διάθεση
να πάει άμεσα σε Συνέδριο, πόσω μάλλον
εντός του Νοεμβρίου, όπως είχε αποφα-
σίσει η Κεντρική Επιτροπή του κόμματος. 

Βασικό πρόβλημα είναι ότι εκεί θα
πρέπει να προκύψει νέα Κεντρική Επι-
τροπή, που σημαίνει και νέα προσφυγή
στη βάση. Το ενδιαφέρον όμως δεν πρό-
κειται να είναι αντίστοιχο με εκείνο της
εκλογής προέδρου και, ως εκ τούτου, τί-
ποτα δεν εγγυάται ότι το αποτέλεσμα θα
τους ευνοήσει.

Είναι χαρακτηριστικό ότι η Κεντρική
Επιτροπή που θα προκύψει έχει τη δυνα-
τότητα να καθαιρέσει τον πρόεδρο, αν το
50%+1 άρει την εμπιστοσύνη του σε αυ-
τόν. Τις αποφάσεις για το Συνέδριο θα τις
πάρει η Κεντρική Επιτροπή του κόμμα-
τος, που αναμένεται να συνεδριάσει σε
έναν μήνα από σήμερα, στις 22 Οκτωβρί-
ου. Ερωτώμενος σχετικά, ο Στέφανος
Κασσελάκης ανέφερε πως «δεν ξέρω

πότε θα γίνει το Συνέδριο», προαναγγέλ-
λοντας ανατροπή της απόφασης της Κεν-
τρικής Επιτροπής για τον Νοέμβριο, μήνα
κατά τον οποίο άλλωστε ο ίδιος θα είναι...
φαντάρος. Η Κοινοβουλευτική Ομάδα του
ΣΥΡΙΖΑ θα συνεδριάσει στις 5 Οκτωβρίου,
ενώ η Κεντρική Επιτροπή του κόμματος

στις 22 του ίδιου μήνα. Για την εξέλιξη αυτή
ενημέρωσαν, εντελώς αναρμοδίως, ο Νί-

κος Παππάς και η Θεοδώρα Τζάκρη τους
κοινοβουλευτικούς συντάκτες.

Έμμεση «καρατόμηση»
Σβίγκου - Βασιλειάδη

Το Γραφείο Τύπου του κόμματος προσπά-
θησε να επανορθώσει παίρνοντας... πίσω
την ημερομηνία της συνεδρίασης της Κεν-
τρικής Επιτροπής, για να δικαιολογήσει την
ανακοίνωση των ημερομηνιών από τα δύο

στελέχη του περιβάλλοντος Κασσε-
λάκη. Η ανακοίνωση θα έπρεπε

βέβαια να γίνει προς τα στελέ-
χη της Κεντρικής Επιτροπής
από τους γραμματείς του κόμ-

ματος Ράνια Σβίγκου και Γιώργο
Βασιλειάδη, τους οποίους
όμως ο Στέφανος Κασσελά-
κης φαίνεται να μην υπολογί-

ζει. Εντωμεταξύ, της συνεδρία-
σης της Κεντρικής Επιτροπής του

κόμματος προηγείται πάντα εκείνη της Πο-
λιτικής Γραμματείας, που αποφασίζει τα θέ-
μα που θα συζητήσει το ευρύτερο Σώμα και
επικυρώνει τις εισηγήσεις που θα γίνουν
προς τα στελέχη του κόμματος.

Όπως όμως σας έχει ενημερώσει η «Po-
litical», στην Πολιτική Γραμματεία πλει-
οψηφία έχει η Έφη Αχτσιόγλου και όχι ο
Στέφανος Κασσελάκης. Έτσι, είναι πολύ
πιθανό να «ξηλωθεί» και αυτή και ο πρό-
εδρος να απευθυνθεί στην Κεντρική Επι-
τροπή, στην οποία φαίνεται ότι έχει εξα-
σφαλίσει πλειοψηφία.

Μικρός Καίσαρας
ο Κασσελάκης

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου

antonis.anastasopoulos@gmail.com

Αν και μιλά για ενότητα, παρακάμπτει την Πολιτική 
Γραμματεία και μεθοδεύει αναβολή 

του Συνεδρίου - Casus belli για την «Ομπρέλα»
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Τ
α τελευταία χρόνια η χώρα μας έχει
υποστεί τις τραγικές συνέπειες του
Μεταναστευτικού, θέτοντας ως κύρια

προτεραιότητα την προστασία της ανθρώπι-
νης ζωής. Από την πρώτη στιγμή της εκλο-
γής της Νέας Δημοκρατίας, η κυβέρνηση

του Κυριάκου Μητσοτάκη
έβαλε ψηλά στο κάδρο των
προτεραιοτήτων της τη βελ-
τίωση της ζωής των μετανα-
στών που φτάνουν στην Ελ-
λάδα, κάτι το οποίο επετεύχ-
θη με την ενίσχυση των δο-
μών φιλοξενίας, τη μείωση
του αριθμού των ανθρώπι-

νων απωλειών στο Αιγαίο αλλά και την αυ-
στηροποίηση των μέτρων κατά των επικίν-
δυνων κυκλωμάτων των δουλεμπόρων. 

Όμως η κατάσταση παραμένει εξαιρετικά
δύσκολη σε ευρωπαϊκό επίπεδο, γεγονός το
οποίο επηρεάζει αναντίρρητα και την Ελλά-
δα. Η μεταναστευτική πίεση σε όλη την Ευ-
ρώπη γεννά τον φόβο και το ενδεχόμενο η
χώρα μας να βιώσει νέα κρίση το επόμενο
διάστημα, με τα αρμόδια υπουργεία να είναι
σε διαρκή επιφυλακή.

Ο Μακρόν πάει σε δημοψήφισμα
Η Γαλλία έχει κληθεί να αντιμετωπίσει

συλλήβδην τις μαζικές αφίξεις των μετανα-
στών σε πολλά σημεία. Ο Εμανουέλ Μακρόν
ετοιμάζεται να καταθέσει στους αρχηγούς
των κομμάτων μια ενιαία πρόταση για την
απλοποίηση των όρων προσφυγής σε δημο-
ψήφισμα, έχοντας φυσικά στο μυαλό του το
εξαιρετικά ευαίσθητο ζήτημα της μετανά-
στευσης που μαστίζει τη χώρα.

Ειδικότερα, όπως έγινε γνωστό χθες, ο
Γάλλος ηγέτης στην ουσία προαναγγέλλει
την κατάθεση πρότασης «τις ερχόμενες
εβδομάδες» για τη διεύρυνση του πεδίου
εφαρμογής αυτού του εργαλείου, που θα
μπορούσε να χρησιμοποιηθεί για το θέμα
της μετανάστευσης κατόπιν συνταγματικής
μεταρρύθμισης. Σύμφωνα με τον Γάλλο
πρόεδρο, η ενσωμάτωση των ξένων θα πρέ-
πει επίσης να τύχει επεξεργασίας σε δύο
άξονες, τη στέγαση και την πολιτική κατανο-
μής των νέων αφίξεων σε ολόκληρο το γαλ-
λικό έδαφος.

Είναι ενδεικτικό πως σε συνέντευξή του
στο περιοδικό «Le Point», ο Εμανουέλ Μα-
κρόν επανέλαβε πως επιδιώκει «σημαντική
μείωση της μετανάστευσης». Όπως και σε
όλες τις ευρωπαϊκές χώρες, το θέμα είναι
εξαιρετικά ευαίσθητο για τη Γαλλία, όπου οι
μετανάστες αποτελούν το 10% του πληθυ-
σμού (35% εκ των οποίων έχουν τη γαλλική
υπηκοότητα), σύμφωνα με τα επίσημα στοι-
χεία και όπου περισσότεροι από 20 νόμοι
περί μετανάστευσης έχουν ψηφιστεί τα τε-
λευταία 40 χρόνια.

Η κρίση στη Λαμπεντούζα
Δεν έχουν περάσει πολλές ημέρες από τη

στιγμή που ο Γάλλος υπουργός Εσωτερικών
Ζεράρ Νταρμανέν υποσχέθηκε ότι κανένας
από τους μετανάστες στη Λαμπεντούζα δεν
θα μεταφερθεί στη Γαλλία. Το τελευταίο διά-
στημα έκαναν τον γύρο του κόσμου σοκαρι-
στικές εικόνες από το ιταλικό νησί με την τε-

ράστια εισροή μεταναστών. Οι κάτοικοι της
περιοχής προχώρησαν σε διαμαρτυρίες, με
οργανώσεις που υπερασπίζονται τα δικαιώ-
ματα των μεταναστών να παίρνουν θέση επί
του θέματος.

«Η απάντηση από τον λαό της Λαμπεντού-
ζα ήταν η άμεση αλληλεγγύη που στόχευε να
αντιμετωπίσει τις ανάγκες, ή τουλάχιστον

προσπάθησε να καλύψει τις ανάγκες, των
ατόμων που μόλις είχαν φτάσει, είτε ήταν
περιορισμένα σε ένα περιβάλλον, όπως αυ-
τό του hotspot, ή ακόμη και έξω από αυτό,
αντιμετωπίζοντας πολύ δύσκολες συνθήκες
διαβίωσης», τονίζει ο Φελίτσε Ρόσα Μαλν-
τούζα της οργάνωσης Unfair Man.

«Από νομική άποψη, είναι πολύ απίθανο
να γίνει αυτό, εκτός και αν υπάρχουν συμ-
φωνίες που έχει συνάψει η Γαλλία με αυτές
τις συγκεκριμένες χώρες. Αλλά υπάρχουν
πρότυπα, άτυπες διαδικασίες για την επι-
στροφή ανθρώπων που θα πρέπει επίσης
να έχουν τα υψηλότερα πρότυπα ανθρωπί-
νων δικαιωμάτων», είπε η Μοσέλ Λεβουά,
διευθύντρια της πλατφόρμας PICUM.

Από την πλευρά της η Καμίλ λε Κοζ του
Ινστιτούτου Μεταναστευτικής Πολιτικής
ανέφερε: «Οι άνθρωποι θα συνεχίσουν να
φεύγουν από το σπίτι τους. Αλλά πρέπει
επίσης να καταλάβουμε ότι οι περισσότε-
ροι άνθρωποι δεν έρχονται στην Ευρώπη.
Οι περισσότεροι άνθρωποι πηγαίνουν σε
μια γειτονική χώρα. Λίγοι από αυτούς έρ-
χονται στην Ευρώπη. Αυτό που πρέπει να
σκεφτούμε λοιπόν ως Ευρωπαίοι είναι ένα
καλύτερα οργανωμένο σύστημα όταν οι άν-
θρωποι φτάνουν στις ευρωπαϊκές ακτές,
ώστε να αποφύγουμε το είδος της πολιτι-
κής κρίσης, της διαρκούς πολιτικής κρίσης
που βλέπουμε συνεχώς».

Τρόμος στην Ευρώπη με
τις μεταναστευτικές ροές

Οι μαζικές αφίξεις και η έκρηξη βίας και εγκληματικότητας 
από συμμορίες παράνομων προσφύγων 
προκαλούν ανησυχία και στην Ελλάδα 

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Η Σουηδία θα κατεβάσει τον στρατό
Σοβαρό πρόβλημα αντιμετωπίζει με το Μεταναστευτικό και η Σουηδία. Η κυβέρνη-

ση της χώρας, όπως έγινε γνωστό χθες, ετοιμάζεται να βάλει τον στρατό στη μάχη κατά
των συμμοριών, οι οποίες ξεκινώντας από περιοχές με μεγάλους μεταναστευτικούς
πληθυσμούς έχουν εκτοξεύσει την εγκληματικότητα στα ύψη.

Σύμφωνα με τα διεθνή δημοσιεύματα, η αστυνομία έχει συνδέσει τη βία με την κακή
ενσωμάτωση των μεταναστών, τη διεύρυνση του χάσματος μεταξύ πλουσίων και φτω-
χών και τη χρήση ναρκωτικών. Ο πρωθυπουργός της χώρας επρόκειτο να συναντηθεί
χθες με τον επικεφαλής των Ενόπλων Δυνάμεων, προκειμένου να καθοριστούν όλες οι
τελευταίες λεπτομέρειες για να αντιμετωπιστεί η πρωτοφανής κρίση που παρατηρεί-
ται το τελευταίο διάστημα. 

Το κύμα βίας στη χώρα συνδέεται με τον πόλεμο μεταξύ των εγκληματικών συμμο-
ριών για τον έλεγχο της διακίνησης ναρκωτικών, με τους κακοποιούς να επιστρα-
τεύουν συχνά εφήβους από φτωχές γειτονιές μεταναστών για να πραγματοποιούν τις
επιθέσεις τους.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Ο
πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης έχει διαμη-
νύσει με κάθε τρόπο προς πάσα κατεύθυνση πως η
χώρα μας θα είναι αμείλικτη απέναντι στα κυκλώμα-

τα των δουλεμπόρων. Η Τουρκία εδώ και πολλά χρόνια έχει
εργαλειοποιήσει το Μεταναστευτικό σε μεγάλο βαθμό. 

Δεν είναι λίγες οι φορές που οι μετανάστες κατάφερναν
να φτάνουν ανενόχλητοι στα ελληνικά σύνορα στον Έβρο
ή να ξεκινούν με φουσκωτά από τα παράλια της Τουρκίας,
με το Λιμενικό της να κάνει ξεκάθαρα τα στραβά μάτια. Για
αυτό η ελληνική κυβέρνηση προχωρά με ταχύτατους ρυθ-
μούς την επέκταση του φράχτη για να «σφραγίσει» τον
Έβρο απέναντι στην Τουρκία, η οποία προσπαθεί συνεχώς
να «σπρώξει» παράνομους μετανάστες στη χώρα μας. Βέ-
βαια, μετά τις επαφές του Κυριάκου Μητσοτάκη με τον
Τούρκο πρόεδρο Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν προέκυψε μια
πρώτη προσέγγιση των δύο πλευρών για την αντιμετώπι-
ση του φαινομένου. Όπως έχει προκύψει από πληροφο-
ρίες, υπάρχει δέσμευση της Τουρκίας να ελέγξει πιο αυ-
στηρά τα παράλιά της και τα κυκλώματα των διακινητών
και η Ελλάδα θα δώσει βίζα σε ταξιδιώτες που προέρχον-
ται από την Τουρκία.

Εν προκειμένω, το βασικό ζητούμενο είναι να τεθεί σε
εφαρμογή η συμφωνία και να λειτουργήσει επί του πρα-

κτέου. Πάντως, όσο η πίεση σε πολλές ευρωπαϊκές χώρες
αυξάνεται, η χώρα μας σίγουρα θα βρεθεί αντιμέτωπη με

κρίσεις, τις οποίες, αδιαμφισβήτητα, έχει αποδείξει πως
μπορεί να τις διαχειριστεί.

Η Επίτροπος Εσωτερικών Υποθέ-
σεων και Μετανάστευσης της ΕΕ Ίλ-
βα Γιόχανσον μετά τη συνάντησή της
με τον υπουργό Μετανάστευσης και
Ασύλου Δημήτρη Καιρίδη, στο περι-
θώριο του Συμβουλίου Δικαιοσύνης
και Εσωτερικών Υποθέσεων στις
Βρυξέλλες, δήλωσε ότι η Ευρωπαϊ-
κή Επιτροπή είναι έτοιμη να προ-
σφέρει έκτακτη χρηματοδότηση στη
χώρα μας για την αντιμετώπιση του
σοβαρού προβλήματος της παράνο-

μης μετανάστευσης, ενώ υπογράμ-
μισε ότι ευρωπαϊκοί οργανισμοί,
όπως η Frontex και η EUAA (Ευρω-
παϊκή Υπηρεσία Ασύλου), είναι επί-
σης έτοιμοι να προσφέρουν στην Ελ-
λάδα επιπλέον εξειδικευμένο προ-
σωπικό και μέσα για να εμποδίσουν
τις μεταναστευτικές ροές τόσο στα
νησιά μας όσο και στον Έβρο.

Με τον τρόπο αυτό, η Ευρωπαϊκή
Επιτροπή απαντά και στις φήμες που
ακούγονταν παλαιότερα για αποχώ-

ρηση της Frontex, αποδεικνύοντας
ότι κατανοεί πλήρως τις ελληνικές
θέσεις και για αυτό προσφέρει την
έμπρακτη συμπαράστασή της στην
Ελλάδα.

Επιτυχία της χώρας μας στην ΕΕ με έκτακτη
χρηματοδότηση και ενίσχυση της Frontex 

Η θωράκιση της Ελλάδας
και η συμφωνία
με την Τουρκία
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«

Τ
έλος στην παραφιλολογία και στα σενάρια περί

προωθούμενων αυξήσεων στους φορολογικούς

συντελεστές βάζει με τη συνέντευξή του στην «Po-

litical» ο υφυπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομι-

κών Χάρης Θεοχάρης. Ο κ. Θεοχάρης υπογραμμίζει κατη-

γορηματικά ότι οι οποιεσδήποτε αλλαγές στο φορολογικό

σύστημα θα είναι στην κατεύθυνση της κοινωνικής δικαιο-

σύνης, «ώστε μέσω της μείωσης της φοροδιαφυγής να

οδηγηθούμε σε μείωση συντελεστών». Αναφορικά με την

κατάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, που έχει ήδη δοθεί

από την DBRS, και με φόντο την πρόσφατη, διπλή αναβάθ-

μιση της ελληνικής οικονομίας από τη Moody’s, ο Χάρης

Θεοχάρης εκφράζει την πεποίθησή του ότι με βάση τα αντι-

κειμενικά δεδομένα και οι υπόλοιποι οίκοι θα πρέπει να

ανεβάζουν την αξιολόγηση της χώρας μας στο τελευταίο

σκαλοπάτι. Σχολιάζοντας τις εσωκομματικές εξελίξεις

στον ΣΥΡΙΖΑ και τον επικοινωνιακό ντόρο γύρω από την

ανάδειξη του νέου αρχηγού του, ο υφυπουργός Εθνικής

Οικονομίας σημειώνει δηκτικά: «Μας ανησυχεί περισσότε-

ρο η παντελής έλλειψη αντιπολίτευσης παρά ο κύριος Κασ-

σελάκης».

Κύριε υφυπουργέ, τι θα γίνει με τους φορολογικούς

συντελεστές; Διαβάζουμε ότι η κυβέρνηση πολύ

σύντομα θα φέρει αλλαγές στο φορολογικό σύστημα.

Ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα και, αν μπορείτε, να

μας δώσετε την κατεύθυνση αυτών των αλλαγών.

Δεν υπάρχει καμία συζήτηση για οποιαδήποτε αλλαγή στους

συντελεστές φορολόγησης, πολύ περισσότερο για αύξησή

τους. Οι όποιες αλλαγές θα είναι στην κατεύθυνση της κοι-

νωνικής δικαιοσύνης, ώστε μέσω της μείωσης της φοροδια-

φυγής να οδηγηθούμε σε μείωση συντελεστών. Σε κάθε πε-

ρίπτωση, θα προηγηθεί δημόσια διαβούλευση. Η κυβέρνη-

ση της ΝΔ δεν έχει εισαγάγει ποτέ οποιοδήποτε μέτρο, σε

οποιονδήποτε κλάδο, αιφνιδιάζοντας τους πολίτες.

Στο υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών έχει

ανατεθεί η «καυτή πατάτα» της φοροδιαφυγής. Είδαμε

τον πρωθυπουργό πρόσφατα στη ΔΕΘ να αφιερώνει

μεγάλο μέρος της ομιλίας του στο θέμα αυτό. Καταρχάς,

για τι ποσά μιλάμε, τι σημαίνει φοροδιαφυγή στην Ελλάδα

-επειδή έχουμε ακούσει διάφορα νούμερα κατά

καιρούς- και πώς σκοπεύετε εσείς (επιγραμματικά) να

αντιμετωπίσετε αυτό το πρόβλημα;

Πράγματι το ζήτημα της φοροδιαφυγής είναι πρώτα απ’ όλα

διαχρονικό και διαρκές. Και δυστυχώς θα παραμείνει

διαρκές. Αφενός η μάχη που δίνεται για την πάταξη της φο-

ροδιαφυγής είναι συνεχής, αφετέρου, ενώ έχουν γίνει αρ-

κετά θετικά βήματα, μένουν ακόμη πολλά να γίνουν. Θα συ-

νεχίσουμε στον δρόμο αυτό με πιο έντονους ρυθμούς και

προς τρεις συγκεκριμένες κατευθύνσεις.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Οι εκτιμήσεις που έχουμε 
στη Διεύθυνση Φορολογικής

Πολιτικής αναφέρονται σε μια
φοροδιαφυγή ύψους 8 

με 10 δισ. ευρώ. Αυτή η
εκτίμηση αποτυπώνει μια

αδήλωτη οικονομία μεγέθους
από 25 έως 30 δισ. ευρώ 

κατά προσέγγιση
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«Μας ανησυχεί η παντελής 
έλλειψη αντιπολίτευσης, 

όχι ο κύριος Κασσελάκης»
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Επιμένοντας:

1. Στις αλλαγές του φορολογικού συστήματος ώστε να μην

ευνοείται η φοροδιαφυγή.

2. Στην ενεργοποίηση και χρήση όλο και περισσότερων

σύγχρονων μεθόδων, οι οποίες αφήνουν ηλεκτρονικό

ίχνος. Εννοώ τις πληρωμές με κάρτα, τα δεδομένα του my-

DATA, γενικώς μια σειρά από τεχνολογικές παρεμβάσεις

οι οποίες μας επιτρέπουν πια να κάνουμε πιο εύκολη τη

ζωή μας, είναι αντιγραφειοκρατικές, ενώ καθιστούν επί-

σης πιο άμεση την καταγραφή των συναλλαγών.

3. Στην ενεργοποίηση, την εκπαίδευση, τη στήριξη του

ελεγκτικού μηχανισμού ώστε οι έλεγχοι οι οποίοι διενερ-

γούνται να είναι πιο στοχευμένοι, πιο ψηφιακοί και, εντέ-

λει, πιο αποτελεσματικοί.

Ποια είναι η τάξη μεγέθους των ποσών για τα οποία

μιλάμε σχετικά με τη φοροδιαφυγή στην Ελλάδα;

Επειδή, όπως είπατε και εσείς, έχουν ακουστεί διάφορα

στο παρελθόν, οι εκτιμήσεις που έχουμε στη Διεύθυνση

Φορολογικής Πολιτικής αναφέρονται σε μια φοροδιαφυ-

γή ύψους περίπου 8 με 10 δισ. ευρώ. Αυτή η εκτίμηση απο-

τυπώνει μια αδήλωτη οικονομία μεγέθους από 25 έως 30

δισ. ευρώ κατά προσέγγιση.

Επειδή είναι πρόσφατη η ΔΕΘ, στις εξαγγελίες του

πρωθυπουργού δεν εφαρμόστηκε η συνηθισμένη

τακτική, δηλαδή δεν είδαμε κάποιες αυξήσεις,

κάποιες παροχές κ.λπ. - ήταν πιο πολύ κάποιες

αλλαγές. Άρα να μην περιμένουμε πολλά από το

υπουργείο Εθνικής Οικονομίας; Έχει κλείσει

οριστικά το «σεντούκι»;

Δεν θα το έλεγα. Καθόλου, μάλιστα. Σας θυμίζω πως το

50% του προγράμματος της Νέας Δημοκρατίας, με αυξή-

σεις στους μισθούς των δημοσίων υπαλλήλων, με αυξή-

σεις στο αφορολόγητο για τις οικογένειες που έχουν παι-

διά κ.λπ., έχει ήδη θεσμοθετηθεί και θα αρχίσει να ισχύει

από τον Γενάρη του 2024. Άρα, οι παροχές υπάρχουν, αλλά

παραμένουν μέσα στα όρια των δημοσιονομικών αντοχών

της ελληνικής οικονομίας και στο πλαίσιο των υποχρεώ-

σεών μας. Διότι δεν πρέπει να λησμονούμε ότι οι υποχρε-

ώσεις της χώρας μας είναι για 0,7% πρωτογενές πλεόνα-

σμα το 2023 και με προοπτική το 2,1% πρωτογενές πλεόνα-

σμα το 2024.

Το πρόβλημα της ακρίβειας, κύριε υφυπουργέ,

προβλέπεται να μας απασχολήσει όλους και αυτό

τον χειμώνα. Υπάρχουν κάποια μέτρα που

σκοπεύετε να εφαρμόσετε;

Ας επισημάνουμε τρία στοιχεία. Το πρώτο και θεμελιώδες

είναι ότι η ακρίβεια αποτελεί ένα διεθνές φαινόμενο και ο

πληθωρισμός έχει αυξηθεί σε όλες τις χώρες του κόσμου.

Το δεύτερο είναι ότι η Ελλάδα έχει πληθωρισμό κάτω του

μέσου όρου - τουλάχιστον σε σχέση με ευρωπαϊκές χώρες

με τις οποίες συνήθως συγκρινόμαστε. Και μάλιστα αρκετά

κάτω του μέσου όρου, θα έλεγα. Συνεπώς είναι προφανές

ότι κάτι καλύτερο κάνουμε από άλλες χώρες ή, εν πάση πε-

ριπτώσει, παίρνουμε πολιτικές αποφάσεις οι οποίες μαρ-

τυρούν ότι ως κυβέρνηση συναισθανόμαστε πολύ περισ-

σότερο το πρόβλημα που αντιμετωπίζει ο μέσος πολίτης

απ’ ό,τι άλλες κυβερνήσεις. Το τρίτο στοιχείο είναι ότι δεν

είναι δυνατόν να λυθεί το πρόβλημα από μια κυβέρνηση

μόνο, όταν οι δυνάμεις της αγοράς οδηγούν σε αυξήσεις.

Διότι, πχ, η παραγωγή του λαδιού δεν είναι τόσο μεγάλη,

διότι η παραγωγή πολλών μηχανημάτων και εξαρτημάτων

στα εργοστάσια στην Κίνα, όπως και οι διεθνείς μεταφο-

ρές, έχουν διαταραχθεί, κυρίως εξαιτίας της πανδημίας ή

και για άλλους λόγους, ενώ ο πόλεμος στην Ουκρανία έχει

προκαλέσει και αυτός επιπλέον προβλήματα μεταφοράς

του σιταριού και των προϊόντων διατροφής που παράγονται

εκεί. Ως κυβέρνηση λαμβάνουμε διαρκώς μέτρα κατά της

ακρίβειας και προσθέτουμε νέα, όπως, φερ’ ειπείν, το ειδι-

κό σήμα για τα προϊόντα που έχουν έκπτωση πάνω από 5%.

Όσο για το Market Pass ή το Καλάθι του Νοικοκυριού, δεν

πρέπει να παραβλέπουμε ότι είναι ένα πλέγμα μέτρων το

οποίο έχει απαλύνει, έστω σε κάποιο βαθμό, το πρόβλημα

της ακρίβειας για εκατοντάδες χιλιάδες νοικοκυριά.

Πόσο κοντά είμαστε στην κατάκτηση της

επενδυτικής βαθμίδας και τι θα σημαίνει αυτό για

την ελληνική οικονομία;

Όσον αφορά την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα -δηλαδή

τη χρηματοδότηση των ελληνικών τραπεζών- η Ελλάδα

έχει ήδη κατακτήσει τη βαθμίδα που εξασφαλίζει την

αξιοπιστία της. Ένας από τους τέσσερις διεθνείς οίκους

αξιολόγησης που αναγνωρίζει η ΕΚΤ, η DBRS, αναβάθμισε

την οικονομία μας. Τα αποτελέσματα αυτής της αναβάθμι-

σης έχουν ήδη αξιοποιηθεί και αποδεικνύουν στην πράξη

τον θετικό αντίκτυπο για τη χρηματοδότηση που λαμβά-

νουν οι τράπεζές μας. Από εκεί και πέρα, οι υπόλοιποι

τρεις μεγάλοι οίκοι αξιολόγησης είναι αυτοί που επηρεά-

ζουν το 85% της αγοράς. Επιπλέον, ένα γεγονός εξαιρετικά

σημαντικό ήταν ότι ο οίκος Moody’s βελτίωσε κατά δύο

βαθμίδες την αξιολόγησή του για την πιστοληπτική ικανό-

τητα της Ελλάδας (σε «Ba1» πλέον από «Ba3») και δη με

σταθερές προοπτικές επαναξιολόγησης. Κατ’ αυτό τον

τρόπο η Moody’s μειώνει τη διαφορά της χώρας μας από

την επενδυτική βαθμίδα σε ένα μόλις σκαλοπάτι. Αυτό

ήταν πάρα πολύ θετικό -και σπάνιο, θα έλεγα- γιατί το να

ανέβει η εθνική οικονομία ενός κράτους κατά δύο βαθμί-

δες δεν συμβαίνει συχνά, ιδιαίτερα από τη Moody’s που

είναι πάντα πολύ αυστηρή στις αξιολογήσεις της. Από τη

Standard & Poor’s και τους άλλους δύο οίκους αναμένου-

με προς το τέλος Οκτωβρίου - αρχές Νοεμβρίου την ανα-

βάθμιση της Ελλάδας ως προς τις επενδυτικές προοπτι-

κές. Πιστεύουμε όμως ότι τα αντικειμενικά δεδομένα επι-

βάλλουν την αναβάθμιση από όλους τους έγκυρους οί-

κους αξιολόγησης.

Το φαινόμενο «Κασσελάκης» πώς το αντιμετωπίζετε

στη Νέα Δημοκρατία; Σας ανησυχεί;

Μας ανησυχεί περισσότερο η παντελής έλλειψη αντιπολί-

τευσης παρά ο κύριος Κασσελάκης. Η χώρα δεν μπορεί να

προχωρήσει χωρίς αντιπολίτευση. Αν το φαινόμενο «Κασσε-

λάκης», όπως εσείς το αποκαλείτε, οδηγήσει σε μια ενοποι-

ητική ή σε μια διασπαστική τάση, αυτό μένει να το δούμε.

Προφανώς, για να υπάρχει αντιπολίτευση, από πλευράς «πο-

λιτικής μηχανικής» αν θέλετε, πρέπει οι ενωτικές δυνάμεις

να είναι μεγαλύτερες από τις διασπαστικές, αλλιώς η διά-

σπαση θα οδηγήσει σε μεγαλύτερο κατακερματισμό. Αυτό,

όπως είπαμε, μένει να το δούμε. Πρέπει όμως να έχουμε και

μια δεύτερη προϋπόθεση για να έχουμε αντιπολίτευση: Πρέ-

πει να υπάρχει σοβαρός και ουσιαστικός λόγος, όχι αντιπολί-

τευση για την αντιπολίτευση, όχι αντιπολίτευση αποκομμένη

από την πραγματικότητα, όχι αντιπολίτευση μηδενισμού και

καταστροφολογίας, γιατί αυτά είναι τα μόνα που έχουμε δει

έως τώρα, ιδιαίτερα από την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά νομί-

ζω εσχάτως και από το ΠΑΣΟΚ.
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ΡOLITICAL 15 Χάρης Θεοχάρης
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Δεν υπάρχει καμία συζήτηση 
για οποιαδήποτε αλλαγή 
στους συντελεστές φορολόγησης, 
πολύ περισσότερο για αύξησή τους. 
Οι όποιες αλλαγές 
θα είναι στην κατεύθυνση 
της κοινωνικής δικαιοσύνης, 
ώστε μέσω της μείωσης 
της φοροδιαφυγής να οδηγηθούμε 
σε μείωση συντελεστών. 
Σε κάθε περίπτωση, θα προηγηθεί 
δημόσια διαβούλευση

«
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Ο
ξεία κριτική στην κυβέρνηση
άσκησε για ακόμη μια φορά
ο Νίκος Ανδρουλάκης, αλλά

με το βλέμμα στραμμένο στις επι-
πτώσεις από το επικοινωνιακό σφυ-
ροκόπημα που εξαπολύει σε καθη-
μερινή βάση ο νέος αρχηγός του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Οι συχνές πλέον αναφορές του
Στέφανου Κασσελάκη στον Ανδρέα

Παπανδρέου επιβε-
βαιώνουν τις υποψίες
ότι στον σχεδιασμό
του είναι να διεμβολί-
σει το ΠΑΣΟΚ.

Στο πλαίσιο αυτό, ο
κ. Ανδρουλάκης αφε-
νός δεν επιθυμεί σε
καμία περίπτωση να

έρθει σε απευθείας αναμέτρηση μα-
ζί του και να του προσδώσει μια πο-
λιτική υπόσταση που, όπως λένε
στελέχη, δεν διαθέτει ακόμη, αφετέ-
ρου θα εφαρμόσει μια στρατηγική
κριτικών επισημάνσεων που θα
έχουν ως στόχο να αναδειχθούν η
κενότητα της ρητορικής του και κυ-
ρίως η επιφανειακή προσέγγιση πο-
λύ σοβαρών ζητημάτων για τη χώρα.

«Έχουμε χρέος στις ευρωεκλογές
να είμαστε εμείς η ισχυρή αντιπολί-
τευση που στις επόμενες εθνικές
εκλογές θα στείλουμε τον κ. Μητσο-
τάκη σπίτι του», υποστήριξε ο πρό-
εδρος του ΠΑΣΟΚ από την Κεφαλο-
νιά όπου περιοδεύει. Υπενθύμισε το
περιβάλλον πριν από τις εθνικές
εκλογές, όταν οι δημοσκοπήσεις εμ-
φάνιζαν το ΠΑΣΟΚ μονοψήφιο και
τον ΣΥΡΙΖΑ στο 30%, ενισχύοντας τον
ισχυρισμό περί «χαμένης ψήφου»:

«Μας έλεγαν ότι θα συνθλιβούμε
και προσκυνημένοι θα επιλέξουμε
αν θα πάμε με τη ΝΔ ή τον ΣΥΡΙΖΑ.
Πήγαμε απέναντι σε όλα αυτά. Κερ-
δίσαμε και ακόμη μια νίκη είναι
μπροστά μας, αρκεί να την πιστέ-
ψουμε». Έκανε λόγο για μια κυβέρ-
νηση κεντροαριστερή, προοδευτική,
χωρίς λαϊκισμό και έστειλε μήνυμα
για έναν σκληρό αγώνα. «Εμείς θα
παρουσιάζουμε καθημερινά λύσεις
και προτάσεις. Για να φτάσουν όμως
στα αυτιά του κάθε πολίτη, πρέπει
εσείς να πάρετε την προσπάθεια στα
χέρια σας. Και όταν τάχα θα αναρω-
τιούνται “πού είστε;”, θα είμαστε
παντού, γιατί εσείς θα είστε παντού»,
είπε χαρακτηριστικά.

Βολές και στην κυβέρνηση
Στη συνέχεια, έβαλε στο στόχα-

στρό του τον κ. Κασσελάκη... διά της

τεθλασμένης. «Και όχι να έχουμε
εναλλακτική το “άλλαξε ο Μανωλιός
κι έβαλε τα ρούχα του αλλιώς”. Διότι
Κεντροαριστερά, πρόοδος και σύγ-
χρονη Σοσιαλδημοκρατία με τον
Παππά και τον Πολάκη δεν πάνε μα-
ζί. Για αυτό, αξιόπιστο ΠΑΣΟΚ, σύγ-
χρονο ΠΑΣΟΚ, νέα Κεντροαριστερά,
όλοι μαζί», σχολίασε χωρίς να κατο-
νομάσει τον νέο αρχηγό του ΣΥΡΙΖΑ,
ενώ έκανε αναφορά και για την γκά-
φα του κ. Κασσελάκη για τα Κατεχό-
μενα, τονίζοντας ότι «είναι η πρώτη
φορά μετά τον “Αττίλα” που πολιτικό
πρόσωπο στη χώρα μας χαρακτήρισε
“κρατίδιο” τα Κατεχόμενα».

Με σκληρή γλώσσα μίλησε για την
κυβέρνηση προσδιορίζοντας το
«επιτελικό» κράτος ως «ένα πελατει-
ακό σύστημα το οποίο στις αυτοδιοι-
κητικές εκλογές -και πρέπει να πά-
ρουν καθαρό μήνυμα- επιχειρεί μέ-
σω των περιφερειών να διοικεί τη
χώρα από την Αθήνα, χωρίς ίχνος
σεβασμού στην Τοπική Αυτοδιοίκη-
ση. Χωρίς κανένα σχέδιο περιφερει-
ακής ανάπτυξης. Χωρίς κανένα σχέ-
διο αποκέντρωσης. Διοικεί το Μαξί-
μου και “μακρύ χέρι” είναι οι περιφε-
ρειάρχες».

Με αφορμή τις νέες καταστροφές
σε Μαγνησία και Βόρεια Εύβοια,
ισχυρίστηκε ότι η κυβέρνηση υποτι-
μά ευθέως τη νοημοσύνη του ελληνι-
κού λαού, λέγοντας ότι το επιχείρημα
και ταυτόχρονα άλλοθι της κυβέρνη-
σης είναι πως τόσο ισχυρά καιρικά
φαινόμενα σημειώνονται κάθε 400
χρόνια, αλλά πέρασαν μόλις τρεις
εβδομάδες και είχαμε πάλι τα ίδια
στον Βόλο.

«Η απάντηση που επιστράτευσαν
αυτήν τη φορά τα κυβερνητικά στε-
λέχη ήταν πως “ήταν άτυχος ο Βό-
λος”. Άτυχη είναι όλη η Ελλάδα με
την κυβέρνηση της ανικανότητας και
του πελατειακού κράτους», τόνισε
και αναρωτήθηκε: «Τελικά, υπάρχει
πάτος στον εκφυλισμό της πολιτικής,
των θεσμών και της δημοκρατίας
από τον κ. Μητσοτάκη;».

Λ Α Β Ρ Ο Σ  Ο  Ν Ι ΚΟ Σ  Α Ν Δ Ρ Ο ΥΛ Α ΚΗ Σ

«Άλλαξε ο Μανωλιός κι
έβαλε τα ρούχα του αλλιώς»

Τι είπε για υποκλοπές και ΑΔΑΕ
Έμφαση έδωσε και στην υπόθεση των παράνομων παρακολουθήσεων. Σημείωσε πως η ΕΥΠ

αρνήθηκε να προσκομίσει στην ΑΔΑΕ τον αιτιολογικό φάκελο για την παρακολούθησή του,
«γιατί προφανέστατα δεν υπήρχε κανένας “εθνικός λόγος” και συνεπώς θα έπρεπε σιγά σιγά να
βρεθούν ενώπιον της δικαιοσύνης η εισαγγελέας Βλάχου, ο διοικητής της ΕΥΠ, ο ανιψιός, οι
επιχειρηματίες του Predator και όλο το παρακράτος της ΝΔ».

Καυτηρίασε μάλιστα το γεγονός ότι μία μέρα πριν από την προγραμματισμένη συνεδρίαση
της ανεξάρτητης αρχής, με εισήγηση του κ. Ράμμου για την επιβολή προστίμου 100.000 ευρώ
στην ΕΥΠ, συμπτωματικά η ΝΔ εμφανίστηκε σε συμφωνία με τον κ. Βελόπουλο και πλειοψηφία
3/5 στη Διάσκεψη των Προέδρων για να αλλάξει μέλη στην ΑΔΑΕ και να σταματήσει τη συζήτη-
ση. «Την ίδια μέρα που αλλάζει το ΕΣΡ, αλλάζει και την ΑΔΑΕ σε αγαστή συνεργασία με τον Βε-
λόπουλο. Για να πουλάει εκείνος αλοιφές στα κανάλια και ο κ. Μητσοτάκης να περιφρουρήσει
την ΕΥΠ από τα σκάνδαλα της εποχής του», σχολίασε δηκτικά. 

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

Πυρά κατά Κασσελάκη, τον οποίο βλέπει 
με ανησυχία να διεμβολίζει το ΠΑΣΟΚ 
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Αλλαγή ρότας για τα F-16

στην Τουρκία
Μ

ετά την αποχώρηση του Ρόμπερτ
Μενέντεζ, ο οποίος παραιτήθηκε
αφού κατηγορήθηκε για δωρολη-

ψία και έχει μπροστά του έναν δικαστικό Γολ-
γοθά, νέος πρόεδρος της Επιτροπής Εξωτε-
ρικών Υποθέσεων της Γερουσίας των ΗΠΑ
ανέλαβε ο Mπεν Κάρντιν.

Σε μια από τις πρώτες δη-
λώσεις του σηματοδότησε
μια αλλαγή πολιτικής σχετι-
κά με την Τουρκία, η οποία
για χρόνια επιδιώκει να αγο-
ράσει προηγμένα πολεμικά

αεροσκάφη από τις ΗΠΑ, αλ-
λά έχει επανειλημμένως

μπλοκαριστεί στη Γερουσία κυρίως λόγω του
φιλέλληνα Ρόμπερτ Μερνέντεζ. Όπως δήλω-
σε ο κ. Κάρντιν, θα εξετάσει τη συμφωνία
αγοράς μαχητικών αεροσκαφών F-16 από
την Τουρκία, ύψους 20 δισ. δολαρίων, αλλά η
απόφασή του για την άρση ή μη του βέτο που
έθετε ο προκάτοχός του δεν θα εξαρτηθεί
μόνο από την ένταξη της Σουηδίας στο ΝΑΤΟ.

Όπως είπε ο Κάρντιν, συζήτησε στο ΝΑΤΟ

το θέμα της ένταξης της Σουηδίας με Τούρ-
κους αξιωματούχους στη διάρκεια μιας συ-
νάντησης των πρεσβευτών του ΝΑΤΟ την πε-
ρασμένη Τετάρτη. «Πρέπει να μιλήσω με την
κυβέρνηση για πολλά από αυτά τα ζητήματα
επειδή δεν αφορά μόνο ένα θέμα και πρέπει
να το κατανοήσω αυτό», είπε ο Δημοκρατι-
κός γερουσιαστής Μπεν Κάρντιν. Η Άγκυρα
πάντως είναι αισιόδοξη ότι θα πάρει τα F-16.

Γκιουλέρ: «Σε ανοιχτή
επικοινωνία με Δένδια»

O Τούρκος υπουργός Άμυνας Γιασάρ
Γκιουλέρ σε δηλώσεις του ανέφερε ότι το θέ-
μα αυτό δεν συνδέεται με την είσοδο της
Σουηδίας στο ΝΑΤΟ και εμφανίστηκε αισιό-
δοξος για θετικές εξελίξεις. «Λέμε λοιπόν ότι
είναι κάτι που δεν έχει καμία σχέση. Δεν είναι
σωστό να συμβιβάζεται αυτό το ζήτημα με
την ένταξη της Σουηδίας στο ΝΑΤΟ. Η επαφή

και ο συντονισμός μας συνεχίζονται. Ελπίζω
ότι θα υπάρξουν θετικές, συγκεκριμένες
εξελίξεις το επόμενο διάστημα», είπε χαρα-
κτηριστικά.

Επίσης, αναφέρθηκε σε επίκαιρα ζητήμα-
τα της τουρκικής εξωτερικής πολιτικής, κά-
νοντας αναφορά στα Ελληνοτουρκικά και υπο-
στήριξε ότι έχει ανοικτή επικοινωνία με τον
Έλληνα ομόλογό του Νίκο Δένδια, ενώ μίλη-
σε και για το ενδεχόμενο επίσκεψής του στην
Του ρκία. 

«Κάνουμε ό,τι καλύτερο μπορούμε για να
μη διαταραχθεί η θετική ατμόσφαιρα που
έχει δημιουργηθεί πρόσφατα με τη γειτονική

μας Ελλάδα. Ο αξιότιμος πρόεδρός μας συ-
ναντήθηκε επίσης με τον κ. Μητσοτάκη στον
ΟΗΕ. Πιστεύουμε ότι τα προβλήματά μας
μπορούν να λυθούν στο πλαίσιο καλών σχέ-
σεων, καλής γειτονίας και διεθνούς δικαίου»,
είπε σχετικά ο κ. Γκιουλέρ.

Στη συνέχεια, ο Τούρκος υπουργός Άμυ-
νας τόνισε: «Για τα Μέτρα Οικοδόμησης Εμ-
πιστοσύνης φυσικά θα ξεκινήσουν συναντή-
σεις. Ο κ. Δένδιας θέλει να έρθει στην Τουρ-
κία, θα τον φιλοξενήσουμε, θέλει να δει τη
ζώνη του σεισμού, θα του δείξουμε το επιτυ-
χημένο έργο της Πολιτείας μας στη σεισμο-
γενή ζώνη. Γιατί μετά την καταστροφή του αι-
ώνα, το σημείο όπου έφτασε με τον συντονι-
σμό όλων των φορέων του κράτους μας είναι
κάτι που ελάχιστες χώρες στον κόσμο μπο-
ρούν να πετύχουν».

Ο αντικαταστάτης του Μενέντεζ, Μπεν Κάρντιν, φαίνεται πρόθυμος 
να ξεμπλοκάρει την πώληση των πολεμικών αεροσκαφών στην Άγκυρα

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη
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Ο
υφυπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης Κωνσταντί-

νος Κυρανάκης μιλά στην «Political» για την ανάπτυ-

ξη καινούργιων εργαλείων στο gov.gr, για τις νέες κι-

νήσεις που γίνονται στο Κτηματολόγιο, για την Τεχνητή Νοη-

μοσύνη που θα αξιοποιείται συνεχώς και την αναβάθμιση

του 112. Εξηγεί πώς από τη νέα χρονιά ο κάθε πολίτης θα με-

ταβιβάζει το ακίνητό του ψηφιακά και αναλύει το μέτωπο της

ακρίβειας και το φαινόμενο Κασσελάκη. 

Πιάνετε το νήμα του υπουργείου που πρωταγωνίστησε
στην προηγούμενη θητεία. Σε ποιους τομείς θα
έχουμε περαιτέρω ανάπτυξη ψηφιακών εργαλείων

στο gov.gr για να καλυτερέψει ακόμη περισσότερο η
καθημερινότητα του πολίτη;

Το gov.gr άλλαξε αναμφισβήτητα προς το καλύτερο την καθη-

μερινότητα των πολιτών. Παραλάβαμε με τον υπουργό κ. Παπα-

στεργίου μια πολύ καλή δουλειά, την οποία με τον καιρό ήδη

αναβαθμίζουμε. Δεν θα μείνει κάποιος τομέας χωρίς περαιτέ-

ρω ανάπτυξη, ωστόσο, υπάρχουν τομείς όπως η Υγεία και η Δι-

καιοσύνη όπου αναπτύσσονται νέα ψηφιακά εργαλεία, όπως ο

Ψηφιακός Φάκελος Ασθενούς και η ψηφιακή επίδοση δικογρά-

φων. Ήδη αυτή τη στιγμή υπάρχουν 1.581 υπηρεσίες στο gov.gr

και ετοιμάζουμε την είσοδο και ακόμα περισσότερων υπηρε-

σιών. Επίσης, μέσα στο νέο έτος θα είναι διαθέσιμος ο Ψηφια-

κός Φάκελος Μεταβίβασης Ακινήτου που αποτελεί μια μεγάλη

μεταρρύθμιση, καθώς θα μπορούν οι πολίτες να μεταβιβάζουν

το ακίνητό τους σε μία μόλις μέρα, χωρίς καθυστερήσεις και τα-

λαιπωρία. Το 2024 επιπλέον θα είναι διαθέσιμη η νέα έκδοση

του wallet, μέσω της οποίας θα μπορούμε να διακινούμε δεδο-

μένα αντί για αρχεία, αντικαθιστώντας τη φιλοσοφία της «κατά-

θεσης αρχείων» που είχαμε μάθει τόσα χρόνια ως κράτος. 

στον Σωτήρη Πίκουλα 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Το 2024  θα είναι 
διαθέσιμη η νέα έκδοση 

του wallet μέσω της οποίας 
θα μπορούμε να διακινούμε

δεδομένα αντί για αρχεία
αντικαθιστώντας τη φιλοσοφία

της «κατάθεσης αρχείων» 
που είχαμε μάθει 

τόσα χρόνια ως κράτος
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«Από 1ης/1/2024 οι πολίτες 
θα μπορούν να μεταβιβάζουν 
το ακίνητό τους ψηφιακά»
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Ένας βραχνάς, το Ελληνικό Κτηματολόγιο,
βρίσκεται σε τελικό στάδιο αναμόρφωσης. Τι
βήματα ακολουθούνται; 

Η μεγάλη μεταρρύθμιση είναι ότι από 1ης/1/2024 τα
κτηματογραφημένα ακίνητα θα μπορούν να μεταβιβά-
ζονται ψηφιακά στην Ελλάδα. Αυτό θα δώσει τέλος στις
καθυστερήσεις και στη σημερινή μεγάλη ταλαιπωρία
των πολιτών. Από Δευτέρα 2 Οκτωβρίου, όπως είχαμε
δεσμευτεί, θα είναι σε λειτουργία η πλατφόρμα για τη
διασύνδεση των δικαστικών επιμελητών για ψηφιακή
υποβολή των δικογράφων. Στη συνέχεια ακολουθεί η
πλατφόρμα για τα πρόδηλα λάθη καθώς και για τον εξ
αποστάσεως νομικό έλεγχο του Κτηματολογίου, που
αποτελεί τον βασικότερο παράγοντα καθυστέρησης στις
μεταγραφές αυτή τη στιγμή. 

Να θυμίσω ότι από τις 28 Αυγούστου ήμασταν συνε-
πείς στη δέσμευσή μας και βάλαμε τέλος στις ουρές
της ντροπής έξω από το ΚΓ Αθηνών με την πλατφόρμα
έκδοσης αριθμού προτεραιότητας. Πλέον, η δυνατότητα
αυτή έχει επεκταθεί και σε άλλα Κτηματολογικά Γρα-
φεία και συνεχίζει να επεκτείνεται όπου υπάρχει
ανάγκη. 

Πώς σκέφτεται να αξιοποιήσει το υπουργείο την
Τεχνητή Νοημοσύνη προς όφελος των πολιτών; 

Σε κάθε ευκαιρία που δίνεται τόσο σε μένα όσο και
στον υπουργό, τονίζουμε ότι η Τεχνητή Νοημοσύνη
έχει ανεξάντλητες δυνατότητες. Είναι ένα εργαλείο
που μπορεί να μπει σε κάθε πτυχή της κοινωνικής και
προσωπικής μας ζωής, απλοποιώντας μια σειρά από
διαδικασίες. Μερικά παραδείγματα είναι η Υγεία, η
λήψη αποφάσεων, η ανάπτυξη προγνωστικών μοντέ-
λων, η Δικαιοσύνη, η κοινωνική στήριξη, η ανάλυση
δεδομένων, η κυβερνοασφάλεια και πολλά ακόμη.
Ήδη δοκιμάζεται και θα είναι σύντομα στη διάθεση των
πολιτών ένα μοντέλο τεχνητής νοημοσύνης για το ελ-
ληνικό Δημόσιο, όπου οι πολίτες θα μπορούν να ρω-
τούν για διαδικασίες και να λαμβάνουν πληροφορίες
και κατεύθυνση από ειδικό chatbot. Οι δυνατότητες
που εμφανίζονται μπροστά μας είναι πολλές, τις αξιο-
λογούμε ως υπουργείο διαρκώς και πιστεύω ότι θα
δούμε πολύ ωραία αποτελέσματα στο άμεσο μέλλον
από αυτή την προσπάθεια.

Μετά τις πλημμύρες στη Θεσσαλία υπάρχει μια
εκτίμηση ότι πρέπει το 112 να αναβαθμιστεί. Το
σχόλιό σας;

Το 112 σώζει ζωές. Η δυνατότητα αυτή δεν ήταν δεδο-
μένη, η κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη από την
αρχή της προηγούμενης τετραετίας, έχοντας ως προ-
τεραιότητα την προστασία της ανθρώπινης ζωής από τις
μεγάλες φυσικές καταστροφές, δούλεψε πολύ σκληρά
ώστε σήμερα να έχουμε το 112 στη διάθεσή μας. Δυ-
στυχώς, ακούσαμε από την αντιπολίτευση μέσα σε μια
περίοδο που η χώρα βίωσε τη μεγαλύτερη πυρκαγιά
και πλημμύρα της ιστορίας της μια απαξίωση γύρω από
το 112. Εξετάζουμε διαρκώς τρόπους για να αναβαθμί-
ζουμε όλα τα διαθέσιμα εργαλεία που έχουμε με τη
βοήθεια της τεχνολογίας, το 112 δεν αποτελεί εξαίρεση.

Δεν είναι όμως το μοναδικό «όπλο» μας στη μάχη απέ-
ναντι στις φυσικές καταστροφές. Συζητάμε και με το
υπουργείο Προστασίας του Πολίτη και το Τμήμα Πολι-
τικής Προστασίας και Κλιματικής Κρίσης πώς θα μπο-
ρέσουμε στις πλημμύρες με ειδικές διατάξεις να
έχουμε ένα σημαντικό και έγκαιρο μήνυμα σε σχέση
με τη στάθμη των ποταμών. Επιπλέον, εξετάζουμε τις
περιπτώσεις συστημάτων για έγκαιρη πρόγνωση σε
πυρκαγιές με τη χρήση λέιζερ και θερμικών καμερών
σε απομακρυσμένα σημεία, εκεί όπου ανθρώπινο μάτι
δεν θα δει εγκαίρως τον καπνό και τη φωτιά. 

Η ακρίβεια παραμένει ως κύριο μέτωπο για την
κυβέρνηση. Περιμένουμε, μάλιστα, έναν πολύ
δύσκολο χειμώνα. Φτάνουν αυτά τα μέτρα που
εξήγγειλε ο πρωθυπουργός στη ΔΕΘ;

Η ακρίβεια είναι αυτή τη στιγμή το μεγαλύτερο πρό-
βλημα που αντιμετωπίζει η ελληνική οικογένεια. Ένα
πρόβλημα παγκόσμιο και πανευρωπαϊκό, απέναντι στο
οποίο η μάχη είναι συνεχής και σκληρή. Τους τελευ-
ταίους μήνες είναι γεγονός ότι ο πληθωρισμός έχει
αποκλιμακωθεί, όμως σε συγκεκριμένες κατηγορίες
αγαθών και κυρίως στα τρόφιμα οι πληθωριστικές πιέ-

σεις παραμένουν επίμονες. Στο πλαίσιο αυτό κινούνται
τα μέτρα που έλαβε η κυβέρνηση και εγκρίθηκαν από
τη Βουλή, όπως οι αυστηροί έλεγχοι στους προμηθευ-
τές και στην εφοδιαστική αλυσίδα, η μόνιμη μείωση
τιμής στο ράφι με ειδική σήμανση και η πλήρης δια-
φάνεια στις τιμές στα οπωροκηπευτικά. Επαναξιολο-
γούμε διαρκώς τα μέτρα και την κατάσταση που
διαμορφώνεται με κεντρικό στόχο την ενίσχυση των πιο
αδύναμων.

Επειδή και εσείς είστε νέος πολιτικός, θα ήθελα
το σχόλιό σας για τον νέο αρχηγό του ΣΥΡΙΖΑ
Στέφανο Κασσελάκη. Πιστεύετε ότι φέρνει
κάποια ανατροπή στο πολιτικό σκηνικό; 

Στην πολιτική μου διαδρομή έχω μάθει να μην υποτιμώ
κανέναν, πόσω μάλλον νέους ανθρώπους που έχουν το
θάρρος να κάνουν το βήμα και ασχολούνται με τα κοινά.
Ελπίζω ο ΣΥΡΙΖΑ, με τις νέες συνθήκες που διαμορφώ-
νονται στο εσωτερικό του, να αφήσει πίσω του την τοξι-
κότητα με την οποία επέλεξε να πολιτεύεται όλα τα
προηγούμενα χρόνια και να έχουμε μια γόνιμη αντιπα-
ράθεση για το καλό της χώρας. Στο τέλος της ημέρας
όλοι θα κριθούμε για την πολιτική και το έργο μας. 
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Η ακρίβεια είναι αυτή τη στιγμή το μεγαλύτερο πρόβλημα που
αντιμετωπίζει η ελληνική οικογένεια. Ένα πρόβλημα παγκόσμιο και
πανευρωπαϊκό, απέναντι στο οποίο η μάχη είναι συνεχής και σκληρή.
Επαναξιολογούμε διαρκώς τα μέτρα και την κατάσταση που
διαμορφώνεται, με κεντρικό στόχο την ενίσχυση των πιο αδύναμων
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Στο νερό η πρώτη ελληνική Belh@rra
Μ

ια ακόμη σπουδαία μέρα για το Πολεμικό μας
Ναυτικό θα είναι η 4η Οκτωβρίου, καθώς είναι η
μέρα που έχει προγραμματιστεί η καθέλκυση

στο νερό της πρώτης ελληνικής φρεγάτας FDI Belh@rra.
Στα ναυπηγεία της Λοριάν στη Γαλλία, όπου κατασκευά-
ζονται οι καλύτερες φρεγάτες παγκοσμίως, η φρεγάτα F
601 «ΚΙΜΩΝ» θα βγει από τη δεξαμενή και θα βρεθεί στο
φυσικό της πλέον περιβάλλον.

Το «παρών» στην τελετή αναμένεται να
δώσουν ο υπουργός Άμυνας Νίκος Δέν-
διας, ο αρχηγός ΓΕΕΘΑ, στρατηγός Κων-
σταντίνος Φλώρος, και φυσικά ο αρχηγός
ΓΕΝ, αντιναύαρχος Ιωάννης Δρυμούσης.
Πληροφορίες αναφέρουν ότι στα ναυπη-
γεία της Λοριάν αναμένεται να βρεθούν
επίσης ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μη-
τσοτάκης και ο Γάλλος πρόεδρος Εμά-

νουελ Μακρόν, με την πληροφορία ωστόσο να μην έχει
επιβεβαιωθεί προς το παρόν από το Μαξίμου.

Στην τελετή καθέλκυσης θα βρεθεί και η «Political» με
στόχο να μεταφέρει όλα όσα θα συμβούν στο ναυπηγείο
της Λοριάν, το παρασκήνιο, τις συζητήσεις μεταξύ της ελ-
ληνικής και γαλλικής πλευράς και φυσικά τις λεπτομέρει-
ες για την πορεία ναυπήγησης των φρεγατών Belh@rra.
Άλλωστε, οι Γάλλοι της Naval Group ετοιμάζουν στην ελ-

ληνική αποστολή μια πλήρη ξενάγηση στον χώρο των ναυ-
πηγείων με σκοπό να αναδείξουν τις πρωτοποριακές με-
θόδους που χρησιμοποιούν στις κατασκευές πλοίων, τις
τεχνολογικές καινοτομίες και τον τρόπο εργασίας των συ-
νεργείων, τα οποία κατασκευάζουν κάθε τμήμα του πλοίου
ξεχωριστά και στη συνέχεια τα ενώνουν. Θυμίζουμε πως
ναυπηγικό υποέργο για τις Belh@rra έχει δοθεί και σε ελ-
ληνικά ναυπηγεία. 

Ακολουθεί ο «εγκέφαλος»
Μετά την καθέλκυση της φρεγάτας «ΚΙΜΩΝ» θα ακο-

λουθήσει η τοποθέτηση του ιστού (PSIM), που φέρει το πα-
νίσχυρο ραντάρ Sea Fire της Thales. Πρόκειται για ένα από
τα πιο σημαντικά σημεία του πλοίου, τον «εγκέφαλο» ου-
σιαστικά της Belh@rra, στον οποίο βρίσκονται τα κορυ-
φαία ηλεκτρονικά συστήματα, μεταξύ των οποίων και το
σύστημα μάχης Setis.

Οι δοκιμές εν όρμω της ελληνικής φρεγάτας «ΚΙΜΩΝ»
αναμένεται να ξεκινήσουν το πρώτο μισό του 2024 και θα
ακολουθήσουν οι δοκιμές εν πλω το β’ εξάμηνο του έτους.
Όσο η φρεγάτα «ΚΙΜΩΝ» θα πραγματοποιεί δοκιμές, η δεύ-
τερη ελληνική FDI, ο «ΝΕΑΡΧΟΣ», θα ετοιμάζεται να βγει από
τη δεξαμενή δίνοντας τη θέση σταδιακά στη φρεγάτα «ΦΟΡ-
ΜΙΩΝ», την τρίτη του ελληνικού προγράμματος, η οποία
υπενθυμίζουμε πως θα φέρει την ελληνική διαμόρφωση

εξαρχής με 32 κελιά αντιαεροπορικών πυραύλων Aster 30.
Εκτός φυσικά από το πρόγραμμα των φρεγατών, η πολι-

τική και στρατιωτική ηγεσία θα ενημερωθούν από τα στε-
λέχη της Naval Group και για το πρόγραμμα των κορβετών,
με τους Γάλλους να αποτελούν μία από τις δύο καλύτερες
προτάσεις που έχουν φτάσει στο ελληνικό Πεντάγωνο.

Θυμίζουμε πως έχουν προτείνει την απόκτηση τεσσά-
ρων κορβετών Gowind με τον οπλισμό, την εκπαίδευση
προσωπικού και τη μετέπειτα υποστήριξη στο 1,7-1,8 δισ.
ευρώ, τιμή πολύ δελεαστική για το Πολεμικό μας Ναυτικό,
που του μένουν και 200 εκατ. από τα 5 δισ. συνολικά που
είχαν δοθεί από την κυβέρνηση (τα 3 δόθηκαν για τις Be-
lh@rra), ώστε να τα διαθέσει ενδεχομένως για τον εκσυγ-
χρονισμό των φρεγατών ΜΕΚΟ κλάσης ΥΔΡΑ.

Μάλιστα, οι Γάλλοι επισημαίνουν πως είναι διατεθειμένοι
να επιμηκύνουν τον χρόνο αποπληρωμής των κορβετών, ο
οποίος -σύμφωνα με πληροφορίες- ενδέχεται να ξεπερνά
και τα 10 χρόνια, ενώ οι δόσεις θα κατανέμονται ισομερώς.

Ο νέος αρχηγός ΓΕΝ, αντιναύαρχος Ιωάννης Δρυμού-
σης, γνωρίζει καλά πως περιθώρια για καθυστερήσεις δεν
υπάρχουν. Η παλαιότητα των μονάδων του Στόλου δεν επι-
τρέπει αδράνεια και επομένως απαιτούνται πολλές και νέ-
ες πλώρες για την αντιμετώπιση των σύγχρονων προκλή-
σεων στο απαιτητικό περιβάλλον του Αιγαίου και της Ανα-
τολικής Μεσογείου. 

Την ερχόμενη Τετάρτη 4 Οκτωβρίου 
στη Λοριάν της Γαλλίας η καθέλκυση 

της φρεγάτας, παρουσία της πολιτικής 
και στρατιωτικής ηγεσίας της χώρας μας 

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com
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ήνυμα ενότητας στέλνει μιλώντας στην «Political» ο
βουλευτής Ηρακλείου του ΣΥΡΙΖΑ Χάρης Μαμουλά-
κης. Ο ίδιος αναφέρει ότι υπάρχουν «περισσότεροι

από 133.000 λόγοι για την ενότητα της παράταξης», ενώ τονίζει
πως αν «γρήγορα διαμορφωθεί οδικός χάρτης προς το Συνέ-
δριο, ο κίνδυνος θα αποφευχθεί».

Παράλληλα αποδομεί τα περί «υπονόμευσης του Αλέξη
Τσίπρα» από στελέχη του κόμματος, μιλώντας για «έναν συλ-
λογισμό παράλογο -με οσμή θεωριών συνωμοσίας- που οδη-
γεί με μαθηματική ακρίβεια σε μια επιβλαβή διάσπαση».

Ο Χάρης Μαμουλάκης υποστηρίζει ακόμα ότι η μη παρου-
σία του Στέφανου Κασσελάκη στη Βουλή «θα μπορούσε κάλ-
λιστα να λειτουργήσει ως πλεονέκτημα» για τον ίδιο, αιτιολο-
γεί τη στήριξή του στον α’ γύρο στον Ευκλείδη Τσακαλώτο μι-
λώντας για την «καθαρή πολιτική του διαδρομή», ενώ τονίζει
ότι ο δρόμος για να καλύψει ο ΣΥΡΙΖΑ τη διαφορά του από τη
Νέα Δημοκρατία είναι «ο δρόμος του αγώνα».

Η επιλογή του νέου ηγέτη του κόμματος σημαδεύτηκε

από τοξικότητα κατά την προεκλογική περίοδο, ενώ τα

«πυρά» δεν έχουν σταματήσει ούτε μετά την ανάδειξη

Κασσελάκη. Μπορεί ο ΣΥΡΙΖΑ να παραμείνει ενιαίος ή

βρισκόμαστε μπροστά σε εξελίξεις;

Ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συμμαχία έχει νέο πρόεδρο, η κοι-
νωνία έχει νέα διέξοδο, η πατρίδα μας έχει νέα προοπτική. Και
ο Στέφανος Κασσελάκης είναι ο εκφραστής της ανάκαμψης
του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, της προοδευτικής παράταξης. Καλύπτει χα-
ρακτηριστικά που είναι αναγκαία αλλά και απαραίτητα, έχει
αναπτύξει κοινωνική δυναμική, εκφράζει την ανανέωση, τη
γείωση με την κοινωνία αλλά και τη μετεξέλιξη που είχε ανάγ-
κη ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. Υπάρχουν περισσότεροι από 133.000 λόγοι
για την ενότητα της παράταξής μας. Οι όποιες φυγόκεντρες
δυνάμεις παρουσιάζονται αυτό τον καιρό νομίζω ότι σχετίζον-
ται με την ανησυχία για το μέλλον της παράταξής μας, καθώς
και με το πολωμένο κλίμα που επικράτησε από μερίδα των
ψηφοφόρων κατά την προεκλογική περίοδο των εσωκομματι-
κών εκλογών. Νομίζω ότι, αν επικρατήσει ψυχραιμία και νη-
φαλιότητα, αν γίνουν συμπεριληπτικές κινήσεις προς όλες τις
μεριές από τον νέο πρόεδρο και αν γρήγορα διαμορφωθεί
ένας οδικός χάρτης προς το Συνέδριο, ο κίνδυνος που περι-
γράφετε μπορεί να αποφευχθεί.

Στον πρώτο γύρο, η στήριξή σας στον Ευκλείδη Τσακαλώ-

το εξέπληξε πολλούς. Ποια ήταν τα στοιχεία που σας έκα-

ναν να επιλέξετε να στηρίξετε τον Στέφανο Κασσελάκη

στον β’ γύρο και πώς κρίνετε το μήνυμα Τσακαλώτου με-

τά την εκλογή Κασσελάκη, στο οποίο δεν του έδωσε συγ-

χαρητήρια;

Ο Ευκλείδης Τσακαλώτος υπήρξε ο πιο επιτυχημένος υπουρ-
γός Οικονομικών στη χώρα μας στη σύγχρονη ιστορία και ένας
από τους βασικούς συνεργάτες του Αλέξη Τσίπρα. Είχε πάντο-
τε μια σταθερή, καθαρή πολιτική διαδρομή, για αυτό βρέθηκα
δίπλα του από την ανακοίνωση της υποψηφιότητάς του. Το ση-
μαντικότερο όλων ήταν και είναι ότι ο Ευκλείδης Τσακαλώτος
είναι ο βασικός υπεύθυνος για την έξοδο της χώρας από την
επιτροπεία και για τη χρηστή δημοσιονομική διαχείριση της
περιόδου 2015-2019. Έτσι εξέφραζε και εκφράζει και σήμερα
για εμένα το καταστάλαγμα της εμπειρίας της κυβερνητικής

διαχείρισης και το όραμα μιας κυβερνώσας Αριστεράς.

Ως προς τη στήριξή μου στο πρόσωπο του Στέφανου Κασ-

σελάκη στον β’ γύρο, πίστεψα -και πιστεύω- ότι ο νέος πρό-

εδρος διαθέτει εκείνα τα επικοινωνιακά χαρίσματα που μπο-

ρούν να βοηθήσουν στη διείσδυση του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ σε εκλογι-

κά ακροατήρια από τα οποία είμαστε εδώ και καιρό αποκλει-

σμένοι. Αυτό ήταν εξάλλου και το μήνυμα των εσωκομματι-

κών εκλογών και της υψηλής συμμετοχής σε αυτές, συμμετο-

χή που εν πολλοίς το μέγεθός της οφείλεται και σε αυτόν.

Από εκεί και πέρα, νομίζω ότι εναπόκειται στον νέο μας

πρόεδρο να βρει τους τρόπους να χρησιμοποιήσει τους αν-

θρώπους που έπαιξαν κομβικό ρόλο στην ανάδειξη του ΣΥΡΙ-

ΖΑ-ΠΣ σε κόμμα εξουσίας, αμβλύνοντας τις όποιες ενστάσεις

και διαφωνίες που μπορεί να υπάρχουν για τη νέα μας πορεία.

Εσείς έχετε την αίσθηση ότι κάποιοι εντός του ΣΥΡΙΖΑ

υπονόμευσαν το κόμμα και τον Αλέξη Τσίπρα;

Όχι. Δεν έχει υπάρξει καμία υπονόμευση του Αλέξη Τσίπρα

εντός του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ την οποία να γνωρίζω. Με ανησυχεί

ωστόσο αυτή η γραμμή σκέψης, καθώς στην πραγματικότητα

αποτελεί μια έκφραση του αντι-ΣΥΡΙΖΑ μετώπου στο εσωτερι-

κό του ΣΥΡΙΖΑ. Ο συλλογισμός υπονοεί ότι κάποιοι κακοί σύμ-

βουλοι και συνεργάτες του προέδρου τον υπονόμευσαν υπο-

δεικνύοντάς του λάθος -αριστερές προφανώς- πολιτικές.

Άρα, βάσει αυτού του εσφαλμένου συλλογισμού, η νέα μας

πορεία για να είναι νικηφόρα έχει ως προϋπόθεση να απομα-

κρυνθούν από το κόμμα μας όσοι υπονόμευσαν τον πρόεδρο

απογαλακτίζοντας το κόμμα ταυτόχρονα και από τις ξεπερα-

σμένες αριστερές του ιδέες. Είναι ένας συλλογισμός παράλο-

γος -με οσμή θεωριών συνωμοσίας- που οδηγεί με μαθηματι-

κή ακρίβεια σε μια επιβλαβή διάσπαση.

Ο νέος πρόεδρος του κόμματος δεν είναι βουλευτής.

Εκτός απροόπτου, ο ΣΥΡΙΖΑ θα αναγκαστεί να πορευτεί

για μια τετραετία με τον αρχηγό του να μην παίρνει μέρος

στην αντιπαράθεση των επικεφαλής των κομμάτων όπως

αυτή διεξάγεται στη Βουλή. Με δεδομένο ότι μιλάμε για

το κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευσης, είναι κάτι που

μπορεί να αντέξει ο ΣΥΡΙΖΑ;

Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ έχει πολλά και ικανά στελέχη εντός της Βου-
λής που μπορούν να αντεπεξέλθουν σε κάθε κοινοβουλευ-
τική διαδικασία. Χαρακτηριστικό αυτού που σας λέω είναι
και ο αντικειμενικά επιτυχημένος τρόπος με τον οποίο αντι-
παρατέθηκε με τον Κυριάκο Μητσοτάκη ο πρόεδρος της
Κοινοβουλευτικής μας Ομάδας, ο Σωκράτης Φάμελλος. Ως
εκ τούτου, αυτό που περιγράφετε ως μειονέκτημα θα μπο-
ρούσε κάλλιστα να λειτουργήσει ως πλεονέκτημα για τον
νέο μας πρόεδρο, καθώς αυτό θα του δίνει περισσότερο
χρόνο για να καλλιεργήσει τους δεσμούς του κόμματος με
την κοινωνία.

Ποιος είναι ο δρόμος για τον ΣΥΡΙΖΑ ώστε να καλύψει τη

διαφορά των σχεδόν 24 μονάδων από τη Νέα Δημοκρατία

που κατέγραψε η κάλπη του Ιουνίου;

Ο δρόμος της δουλειάς, του ριζώματος μέσα στην κοινωνία
και της άρθρωσης συγκεκριμένων και εφαρμόσιμων προτά-
σεων. Η δημιουργία συνθηκών ανάκαμψης και ελπίδας για
τους πολλούς, που όπως όλοι αντιλαμβανόμαστε αλλά και δια-
πιστώνουμε από τα πρώτα κυβερνητικά νομοσχέδια θα παρα-
μείνουν στο περιθώριο για όσο διάστημα κυβερνήσει ο κ. Μη-
τσοτάκης, εφαρμόζοντας τις ακραία νεοφιλελεύθερες πολιτι-
κές του. Με άλλα λόγια, είναι ο δρόμος του αγώνα. Αυτός που
έχουμε μάθει και γνωρίζουμε πολύ καλά. Χ
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«Η θεωρία των “υπονομευτών”,
συλλογισμός παράλογος που 

οδηγεί σε επιβλαβή διάσπαση»

στον
Αντώνη Ανταστασόπουλο

antonis.anastasopoulos@gmail.com
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22 ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 

Ν ίκος Ρωμανός. Ο νέος εκπρόσωπος Τύπου
της Νέας Δημοκρατίας μπαίνει στη φωτιά,
ανά πάσα ώρα και στιγμή. Είναι πλέον ο άν-

θρωπος της απόλυτης εμπιστοσύνης του πρωθυπουρ-
γού αναφορικά με την επικοινωνία του κόμματος,
αναλαμβάνοντας τον δύσκολο ρόλο που του
ανατέθηκε. Η αγάπη του για την πολιτική, τη Νέα
Δημοκρατία και την οικογένεια Μητσοτάκη εί-
ναι τεράστια. Κατά το παρελθόν έχει διαχειρι-
στεί αρκετές «καυτές πατάτες» και τώρα τοπο-
θετείται σε ένα ιδιαίτερα κρίσιμο πόστο.

Ένας αυτοδημιούργητος πολιτικός. Ξεκίνησε
από το μηδέν. Δούλεψε ασταμάτητα, ώρες ατε-
λείωτες, κάνοντας το γραφείο του σπίτι! Είναι
ένα από τα success stories της πολιτικής, καθώς δεν
του χαρίστηκε το παραμικρό και έφτασε εκεί που
έφτασε με προσωπικές θυσίες και κόπους ετών. 

Ο Νίκος Ρωμανός είναι γέννημα θρέμμα Αθηναίος.
Μεγάλωσε στο κέντρο της πρωτεύουσας σε ένα στενό
πίσω από το νοσοκομείο Ευαγγελισμός. Η οικογένειά
του μετά από λίγο καιρό μετακόμισε στην Κηφισιά. Ο

Νίκος ήταν πάντοτε ένα ανήσυχο πνεύμα και αποφά-
σισε να φύγει στο εξωτερικό για να σπουδάσει. Είναι
κάτοχος Bachelor of Arts στην Ψυχολογία από το Πα-
νεπιστήμιο του Essex και MBA από το Cardiff. Παρά το
γεγονός πως και οι δύο γονείς του είναι αρχιτέκτονες,

ο ίδιος αποφάσισε να ακολουθήσει διαφορετι-
κή πορεία. Έκανε τα πρώτα του επαγγελματικά
βήματα σε καίριες θέσεις στο τμήμα του mar-
keting παγκόσμιων αθλητικών διοργανώσεων,
όπως οι Ολυμπιακοί Αγώνες «Αθήνα 2004» και
οι Ασιατικοί Αγώνες «Κατάρ 2006».

Ο Νίκος Ρωμανός ήταν πάντοτε ανήσυχο
πνεύμα και όταν επέστρεψε στην Ελλάδα
ασχολήθηκε με την επιχειρηματικότητα, επεν-

δύοντας στον χώρο της εστίασης (με μεγάλη επιτυ-
χία). Παρά το γεγονός πως δεν υπήρξε ποτέ παιδί του
κομματικού σωλήνα, κατάφερε να ενταχθεί στις πολι-
τικές τάξεις της ΝΔ με αργά και σταθερά βήματα.
Ήταν ιδιαίτερα ενεργός στα μέσα κοινωνικής δικτύω-
σης, κάνοντας αρκετές αναρτήσεις στο Twitter. Οι
απόψεις του τράβηξαν το βλέμμα του Άδωνι Γεωργιά-

δη, ο οποίος αναδημοσίευε αρκετές φορές τις αναρ-
τήσεις του στο δημοφιλές μέσο κοινωνικής δικτύω-
σης. Οι ακόλουθοί του στο Twitter άρχισαν να αυξά-
νονται με μεγάλη ταχύτητα, όπως και η αναγνωρισι-
μότητά του.

Λίγο πριν πέσει η κυβέρνηση Σαμαρά, άρχισε να
αρθρογραφεί μανιωδώς στα social media για τα ζητή-
ματα της πολιτικής επικαιρότητας. Μεγάλα μέσα ενη-
μέρωσης όπως το Liberal, το Protagon, το «Πρώτο Θέ-
μα» και ο «Ελεύθερος Τύπος» άρχισαν να φιλοξενούν
τα κείμενά του. 

Το όνομά του έφτασε γρήγορα στα αυτιά τού τότε αρ-
χηγού της αξιωματικής αντιπολίτευσης Κυριάκου
Μητσοτάκη, με αποτέλεσμα να ξεκινήσει η ενασχόλη-
σή του με την πολιτική και η είσοδός του στους κόλ-
πους της Νέας Δημοκρατίας.

Ήταν πάντοτε σκληρός, δεν φοβόταν ποτέ και έδει-
χνε έμπρακτα πως μπορεί ανά πάσα ώρα και στιγμή να
αντεπεξέλθει στα δύσκολα. Άλλωστε, πολιτικά είναι
δύσκολος αντίπαλος, με εκρηκτικά στοιχεία και όταν
έχει δίκιο δεν διστάζει να τσαλακωθεί.

Νίκος 
Ρωμανός

Το success story 
του εκπροσώπου Τύπου 
της Νέας Δημοκρατίας

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 23ΝIΚΟΣ ΡΩΜΑΝOΣ

Το κομβικό σημείο στην επαγγελματική του πορεία, 
η έφεση στη μουσική, ο Άδωνις και ο Κυρανάκης 
Τ

ο 2016 βρέθηκε για πρώτη φορά στη Νέα Δημο-
κρατία, λαμβάνοντας μέρος στον στρατηγικό σχε-
διασμό του κόμματος, με τον τότε αρμόδιο γραμ-

ματέα Σχεδιασμού και Επικοινωνίας της ΝΔ Γιάννη Οικο-
νόμου, ο οποίος σήμερα είναι υπουργός Προστασίας του
Πολίτη. Ο Νίκος Ρωμανός συμμετείχε μαζί με άλλα άτομα
στην εβδομαδιαία σύσκεψη, ενώ μετά από λίγο καιρό
προήχθη στη θέση του αναπληρωτή γραμματέα Στρατηγι-
κού Σχεδιασμού. Εκείνο το διάστημα ανέλαβε και τη δια-
χείριση του Twitter του προέδρου της ΝΔ Κυριάκου Μη-
τσοτάκη. Ποιος ήταν ο άνθρωπος που τον πρότεινε στον
πρωθυπουργό; Ο Κωνσταντίνος Κυρανάκης, ο οποίος μέ-
χρι εκείνο το διάστημα έτρεχε όλα τα μέσα κοινωνικής δι-
κτύωσης του κ. Μητσοτάκη. Όταν ο εξαιρετικός και ιδιαί-
τερα εργατικός Κωνσταντίνος Κυρανάκης, ο οποίος απο-
τέλεσε ένα από τα πιο «φρέσκα» πρόσωπα του κόμματος,
αποφάσισε να κατέβει υποψήφιος βουλευτής, πρότεινε
τον Νίκο Ρωμανό ως αντικαταστάτη του.

Εκείνο το διάστημα κατάφερε να κερδίσει πολύ γρήγορα
την εμπιστοσύνη του πρόεδρου του κόμματος, με αποτέλε-
σμα να γίνει γραμματέας Στρατηγικού Σχεδιασμού, κατόπιν
αναπληρωτής εκπρόσωπος της ΝΔ και στη συνέχεια -μετά
τις εκλογές- διευθυντής του Γραφείου Τύπου του κόμμα-
τος, αλλά και μέλος του περίφημου «πρωινού καφέ».

Εκτός από την πολιτική, ο Νίκος Ρωμανός είχε έφεση
από πολύ μικρός στη μουσική, αλλά και στην κολύμβηση.
Έπαιζε πιάνο, ενώ έγραφε και δικά του τραγούδια περισ-
σότερο σε λαϊκό ρεπερτόριο και ύφος. Φυσικά, στο σήμε-
ρα δεν έχει χρόνο για τα παραπάνω, καθώς το πρόγραμμά
του είναι εξαιρετικά φορτωμένο. Περιστασιακά πηγαίνει
στο γυμναστήριο, πληρώνει τη συνδρομή, αλλά μετά τα
παρατάει. Ένα από τα πιο δύσκολα και σκληρά περιστατι-
κά στη ζωή του αποτέλεσε ο θάνατος του πατέρα του. Ο
ίδιος θυμάται από την παιδική του ηλικία πως του στοίχι-
σε σε μεγάλο βαθμό η απόφαση των γονέων του να χωρί-
σουν. Όμως ο Νίκος δεν το έβαλε κάτω, καθώς κατάφερε

να ενώσει και πάλι τους αγαπημένους του γονείς, με πεί-
σμα και επιμονή, κάτι το οποίο αποτέλεσε την πρώτη με-
γάλη νίκη της ζωής του. Πριν από λίγα χρόνια απέκτησε
δύο δίδυμα, κάτι το οποίο τον γέμισε ευτυχία και άλλαξε
τη ζωή του.

Όπως θυμάται ο Νίκος Ρωμανός, το σημαντικότερο τη-
λεφώνημα που καθόρισε την επαγγελματική του πορεία
ήταν αυτό που δέχθηκε από τον Κυριάκο Μητσοτάκη, ο
οποίος του ζήτησε να ενταχθεί στην ομάδα του. Από τότε
μέχρι και σήμερα δουλεύει ασταμάτητα και έχει καταφέ-
ρει πολλά. Το μόνο σίγουρο είναι πως θα καταφέρει ακό-
μη περισσότερα στην πολιτική. Το μότο της ζωής του πριν
μπει στον «πολιτικό στίβο» ήταν το «τσίτα όλα», το οποίο
είχε κάνει και email. Τώρα το έχει αντικαταστήσει με το
«πάμε δυνατά».

Κάτι τελευταίο και πολύ σημαντικό: απεχθάνεται τους
κακοπροαίρετους ανθρώπους που πίσω από όλα βλέ-
πουν συνωμοσίες και καταστροφές.

Σε παλαιότερο ταξίδι στην ΙταλίαΤα ανέμελα χρόνια της εφηβείας του
Από μικρός είχε έφεση 
στη μουσική και στα πλήκτρα

Με τον αείμνηστο πατέρα του
Αριστείδη σε παλαιότερο στιγμιότυπο

Ο εκπρόσωπος Τύπου της ΝΔ σε παλιότερη
παρουσία του σε εκδήλωση της ΟΝΝΕΔ 

Αγκαλιά με τα δίδυμα παιδιά του
που τον γέμισαν με ευτυχία

Ο Νίκος Ρωμανός μαζί 
με τον Άδωνι Γεωργιάδη

Το σημαντικότερο τηλεφώνημα 
που δέχτηκε ποτέ στη ζωή του ήταν 
αυτό από τον Κυριάκο Μητσοτάκη 



Σ
την τελική ευθεία για την εκλογική αναμέτρηση στον
μεγαλύτερο δήμο της χώρας, ο υποψήφιος δήμαρ-
χος Χάρης Δούκας και επικεφαλής του συνδυασμού

«Αθήνα ΤΩΡΑ» μπορεί να κατεβαίνει στην «αρένα» των
Αθηνών με τη σημαία του ΠΑΣΟΚ, ωστόσο κάνει την πολιτι-
κή υπέρβαση υπογραμμίζοντας πως «η αυτοδιοίκηση πρέ-
πει επιτέλους να σταματήσει να είναι πεδίο αντιπαράθεσης
κομματικών στρατών και μικροπολιτικής εκμετάλλευσης». 

Κληθείς να απαντήσει γιατί ένας Αθηναίος πολίτης να
προτιμήσει τη δική του υποψηφιότητα, προτάσσει την ομά-
δα του και όπως λέει, είναι «μια υπερκομματική και δυναμι-
κή ομάδα, με ασίγαστο πάθος για την Αθήνα, με όρεξη, ικα-
νότητες και εμπειρία, για να σχεδιάσουμε μαζί την πόλη που
αξίζουμε». 

Θεωρείτε ότι οι αλλαγές στην ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ θα επη-

ρεάσουν το τοπίο των δημοτικών εκλογών στην Αθήνα; 

Έχω απόλυτη εμπιστοσύνη στους πολίτες και την αντίληψη
που έχουν, ώστε να διακρίνουν ότι η ψήφος στις δημοτικές
εκλογές επηρεάζει άμεσα τη ζωή και την καθημερινότητά
τους. Η αυτοδιοίκηση πρέπει επιτέλους να σταματήσει να εί-
ναι πεδίο αντιπαράθεσης κομματικών στρατών και μικρο-
πολιτικής εκμετάλλευσης. Σημασία έχει να προτείνουμε ένα
συγκεκριμένο σχέδιο που θα καλυτερεύσει άμεσα την κα-
θημερινότητα και την ασφάλεια των πολιτών, όχι τι χρώμα
θα έχει ο χάρτης το βράδυ των εκλογών. Οι αυτοδιοικητικές
εκλογές είναι μια ευκαιρία για τους πολίτες να εκλέξουν εκ-
προσώπους που θα εργαστούν αποκλειστικά για τις ανάγκες
της Αθήνας και τη βελτίωση της ζωής των κατοίκων της. Η
Αθήνα χρειάζεται έναν δήμαρχο που, ανεξαρτήτως πολιτι-
κών προτιμήσεων, θα εργαστεί σκληρά και με συγκεκριμέ-
νο σχέδιο για το καλό της πόλης και των κατοίκων της.  

Είμαστε στην τελική ευθεία για αναμέτρηση στον μεγα-

λύτερο δήμο της χώρας. Γιατί ένας Αθηναίος πολίτης να

στηρίξει τη δική σας υποψηφιότητα; 

Ασχολούμαι πολλά χρόνια με το πώς οι πόλεις θα γίνουν πιο
πράσινες, περισσότερο ενεργειακά αυτόνομες και ανθεκτι-
κές στην κλιματική κρίση. Έχω συνεργαστεί με δήμους στην
Ελλάδα και το εξωτερικό, βοηθώντας τους να κάνουν τη θε-
ωρία πράξη. Στον συμπεριληπτικό και ανεξάρτητο συνδυα-
σμό μας «Αθήνα ΤΩΡΑ», συστρατεύονται Αθηναίες και Αθη-
ναίοι από τους χώρους του πολιτισμού, της οικολογίας, του
αθλητισμού, των επιστημών, των ανθρωπίνων δικαιωμάτων
και του επιχειρείν. Μια υπερκομματική και δυναμική ομάδα,
με ασίγαστο πάθος για την Αθήνα, με όρεξη, ικανότητες και
εμπειρία, για να σχεδιάσουμε μαζί την πόλη που αξίζουμε.
Δεν θα χρειαστεί να ζητήσουμε τη γνώμη των ειδικών. Είμα-
στε οι ειδικοί. Ξέρουμε και μπορούμε να δημιουργήσουμε
μια Αθήνα πράσινη, ασφαλή, αλληλέγγυα και δημιουργική. 

Από την εμπειρία που έχετε αποκομίσει με την καθημε-

ρινή σας παρουσία στις γειτονιές της Αθήνας και βλέ-

ποντας τα προβλήματα των πολιτών επί του πεδίου, ποιες

μπορεί να είναι οι τρεις δεσμεύσεις σας που θα ξεκινού-

σαν να υλοποιούνται με το «καλημέρα» της θητείας σας; 

Πολύ σωστά αναφέρατε τις γειτονιές, γιατί εκεί ακριβώς θα
πρέπει ένας δήμαρχος να εστιάζει τη φροντίδα και την προ-

σοχή του, αν πραγματικά θέλει να αλλάξει η Αθήνα. Όταν θέ-
λεις να χτίσεις -και όχι να γκρεμίσεις- ξεκινάς από τα θεμέ-
λια, όχι από την πρόσοψη. Το ρεαλιστικό και κοστολογημένο
πρόγραμμα του συνδυασμού μας «Αθήνα ΤΩΡΑ» είναι
γραμμένο σε ενεστώτα, όχι μέλλοντα. Ενδεικτικά θα σας
αναφέρω πως από την επόμενη κιόλας μέρα των εκλογών
κάνουμε ένα άλμα ζωής και φυτεύουμε τουλάχιστον 5.000
νέα δέντρα κάθε χρόνο. Μειώνουμε τη θερμοκρασία κατά 5
βαθμούς Κελσίου, ειδικά τους καλοκαιρινούς μήνες, σε γει-
τονιές της Αθήνας. Αντιμετωπίζουμε με συγκεκριμένα μέ-
τρα τη στεγαστική κρίση και την υπερτουριστικοποίηση,
σπάμε το αίσθημα της ανασφάλειας στις γειτονιές και εφαρ-
μόζουμε  το σχέδιό μας για την αντιμετώπιση της ενεργει-
ακής φτώχειας με παροχή «πράσινης», φθηνής ηλεκτρικής
ενέργειας. Ταυτόχρονα, κρατάμε φυσικά την πόλη μας κα-
θαρή και λαμπερή, μειώνοντας και την ηχορύπανση. Οι ζων-
τανές γειτονιές, η ασφάλεια, η προσβασιμότητα του δημόσι-
ου χώρου, η καθαριότητα, η αλληλεγγύη, η αντιμετώπιση
των διακρίσεων και των ανισοτήτων δεν είναι για εμάς προ-
εκλογικές υποσχέσεις. Είναι ο πυρήνας ενός πολύ καλά με-
λετημένου προγράμματος. 

Υπάρχει τρόπος οι παρεμβάσεις στην Αθήνα να γίνονται

μέσα από ένα συνολικό σχέδιο και όχι αποσπασματικά,

ώστε να μη «χάνονται» τελικά για τον πολίτη; Και γιατί

δεν συμβαίνει; 

Το γιατί δεν συμβαίνει λίγο πολύ το καταλαβαίνουμε όλοι.
Η εφαρμογή αυτού του σχεδίου απαιτεί διαφάνεια, δέ-
σμευση και ειλικρινή διαβούλευση με τους πολίτες. Όταν,
εκτός ελαχίστων εξαιρέσεων, η Αθήνα χρησιμοποιείται
σαν σκαλοπάτι πολιτικών φιλοδοξιών του/της εκάστοτε
δημάρχου, αυτό έχει ως αποτέλεσμα να γίνονται αποσπα-

σματικά έργα βιτρίνας και επικοινωνιακά σόου. Όταν, για
παράδειγμα, μετά από τέσσερα, βασανιστικά για τους πο-
λίτες, χρόνια ο «Μεγάλος Περίπατος» κατέληξε να είναι
απλώς μια διαπλάτυνση του μεγαλύτερου πεζοδρομίου
της πόλης, τι άλλο χρειάζεται να προσθέσω; Ίσως να υπο-
σχεθώ ότι στη θητεία μου θα αφήσω ήσυχη την Πανεπι-
στημίου και θα ασχοληθώ, λίγα μέτρα πιο πάνω, με τη Σό-
λωνος που πραγματικά χρειάζεται παρεμβάσεις και καλύ-
τερα πεζοδρόμια. Δέσμευσή μου είναι να δημιουργηθεί
μια ζωντανή, βιώσιμη και ανθρώπινη πόλη που θα αντα-
ποκρίνεται στις ανάγκες και τις προσδοκίες όλων των κα-
τοίκων της. Μια πόλη στην οποία η καθημερινότητα των
πολιτών θα καλυτερεύσει και οι υποβαθμισμένες γειτο-
νιές μας θα αποκτήσουν και πάλι ζωή. Άμεσα, μετρήσιμα
και αποτελεσματικά.  

Διεκδικείτε τον Δήμο της Αθήνας, μεταξύ άλλων, τρεις

νέοι άνθρωποι που ο καθένας με τον τρόπο του έχει ένα

έντονο κοινωνικό και πολιτικό αποτύπωμα. Ποιο είναι το

μήνυμα που τους στέλνετε για την επόμενη μέρα; 

Δεν θα ήθελα να στείλω κάποιο ασαφές μήνυμα για την επό-
μενη μέρα. Το μήνυμα που στέλνω είναι για το τώρα. Οι πολί-
τες έχουν κουραστεί από ανέξοδες προεκλογικές υποσχέ-
σεις και την προσμονή ενός καλύτερου μέλλοντος που κά-
ποια στιγμή θα έρθει. Δεν έχουμε άλλο χρόνο για χάσιμο,
ούτε για πειράματα. Οι δημότες της Αθήνας έχουν πληρώσει
-κυριολεκτικά- ακριβά δημάρχους και πολιτικούς, χωρίς
γνωστικό υπόβαθρο, χωρίς ενσυναίσθηση, χωρίς ολοκλη-
ρωμένο σχέδιο. Είναι στο χέρι μας σε λίγες ημέρες να πά-
ρουμε την Αθήνα στα χέρια μας και να αλλάξουμε τις ζωές
μας. Τώρα, όχι αύριο.Χ
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«Να σχεδιάσουμε μαζί 
την πόλη που αξίζουμε» 
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πασφάλισε εντελώς ο Ερντογάν, καθώς μετά το

«Turexit» απειλεί Μπάιντεν και ΝΑΤΟ για το ζήτη-

μα της Σουηδίας. Ειδικότερα, όπως αναλύσαμε σε

προγενέστερη αρθρογραφία μας, ο Ερντογάν έγινε κυριο-

λεκτικά «τούρκος» με την Απόφαση της Ευρωβουλής να

«ρίξει πόρτα» στην τουρκική ένταξη στην ΕΕ, τονίζοντας ότι

«μπορεί να χωρίσουν οι δρόμοι μας με την ΕΕ»

(https://gr.euronews.com 16/9/2023).

Αμέσως μετά ο τουρκικός Τύπος άρχισε να μιλά για

«Turexit» (www.dailysabah.com 17/9/2023) κατά το

«Brexit». λες και η Τουρκία ήταν μέλος της Ευρωπαϊκής

Ένωσης!

Στη συνέχεια ο «σουλτάνος» επανήλθε απειλώντας τις

ΗΠΑ σε σχέση με τη σουηδική ένταξη στο ΝΑΤΟ, απαιτών-

τας την άμεση διασύνδεση της σουηδικής ένταξης με την

πώληση των αμερικανικών F-16 στην Τουρκία

(www.reuters.com 26/9/2023). Και όλα αυτά αφού παρι-

στάνοντας τον διαλλακτικό είχε ήδη καταφέρει με τις ευχές

του Μπάιντεν να δρομολογηθεί και δεύτερο δάνειο ύψους

18 δισ. δολαρίων από την Παγκόσμια Τράπεζα (World

Bank) (www.bloomberg.com 5/9/2023), πέραν βέβαια του

πρώτου δανείου της τράπεζας αυτής προς την Άγκυρα

ύψους 17 δισ. δολαρίων. 

Αλλά και στο υποτιθέμενο πιο εύκολο πεδίο, αυτό της οι-

κονομικής συνεργασίας ΕΕ-Τουρκίας, τα πράγματα δεν

πηγαίνουν τόσο ομαλά όσο τα φανταζόταν ο Ερντογάν. Και

αυτό γιατί στο Ψήφισμα-ράπισμα που υιοθέτησε η Ολομέ-

λεια του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου την Τετάρτη 13 Σε-

πτεμβρίου 2023 και το οποίο, όπως αναλύσαμε σε προγε-

νέστερη αρθρογραφία μας, με ψήφους 434 υπέρ, 18 κατά

και 152 αποχές «έριξε πόρτα» στην τουρκική ένταξη στην

ΕΕ, πέραν των άλλων εμπεριέχονται και εξαιρετικά σκλη-

ροί όροι προκειμένου να προχωρήσει η αναβάθμιση της

τελωνειακής Ένωσης ΕΕ-Τουρκίας. 

Μάλιστα η Ευρωβουλή κινείται σε άλλο μήκος κύματος

από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή στο ζήτημα αυτό. Έτσι, κατά

την επίσκεψή του στην Άγκυρα στις 6 Σεπτεμβρίου 2023, ο

Επίτροπος Διεύρυνσης της ΕΕ Όλιβερ Βαρχέλι αφού υπέ-

γραψε έκτακτη χρηματοδότηση της Τουρκίας για το Προ-

σφυγικό ύψους 781 εκατ. ευρώ (www.middleeastminitor

6/9/2023), στη συνέχεια έδειξε ιδιαίτερα θετικός για την

ευρωπαϊκή πορεία της Τουρκίας και ιδίως για την αναβάθ-

μιση της τελωνειακής ένωσης ΕΕ-Τουρκίας (www.dai-

lysabah.com 6/9/2023). 

Η αναβάθμιση της τελωνειακής ένωσης ΕΕ-Τουρκίας

αναμένεται να συμβάλει στην αύξηση του διμερούς εμπο-

ρίου ΕΕ-Τουρκίας που συνεχίζεται με ιδιαίτερα έντονους

ρυθμούς και αναμένεται να ξεπεράσει τα επίπεδα του

2022, όταν η λειτουργία της τελωνειακής ένωσης οδήγησε

τις συνολικές εμπορευματικές συναλλαγές ΕΕ-Τουρκίας

στο ύψος των 198,1 δισ. ευρώ σύμφωνα με στοιχεία της Ευ-

ρωπαϊκής Επιτροπής.

Από το παραπάνω ποσό, 98,6 δισ. ευρώ αντιπροσω-

πεύουν τις εξαγωγές της Τουρκίας στην ΕΕ, εκ των οποίων

17,5 δισ. ευρώ προέρχονται από εξαγωγές κλωστοϋφαν-

τουργικών προϊόντων, 17,3 δισ. ευρώ από εξοπλισμό μετα-

φορών, 16,8 δισ. ευρώ από κοινά μέταλλα και είδη και 15,8

δισ. ευρώ από μηχανήματα και συσκευές. Σύμφωνα δε με

στοιχεία της Eurostat, τη μερίδα του λέοντος των τουρκι-

κών εξαγωγών για το 2021 προς τις χώρες της ΕΕ κατείχε η

Γερμανία με 14,9 δισ. ευρώ, ακολουθούμενη από την Ιταλία

με 9,8 δισ. ευρώ, την Ισπανία με 8 δισ. ευρώ και τη Γαλλία

με 7,9 δισ. ευρώ.

Όμως προκειμένου να προχωρήσει η αναβάθμιση της

τελωνειακής Ένωσης ΕΕ-Τουρκίας, το παραπάνω Ψήφι-

σμα της Ευρωβουλής που έκανε δεκτή την Έκθεση του

Ισπανού ευρωβουλευτή Νάτσο Σάντσες Άμορ απαιτεί συγ-

κεκριμένες τουρκικές υποχωρήσεις σε σχέση με την Κύ-

προ, μιας και η Άγκυρα απαγορεύει στα κυπριακά πλοία και

αεροπλάνα να προσεγγίζουν τα τουρκικά λιμάνια και αερο-

δρόμια αντίστοιχα. 

Ειδικότερα όπως επισημαίνεται στο Ψήφισμα, το Ευρω-

παϊκό Κοινοβούλιο «καλεί εκ νέου την Τουρκία να εκπλη-

ρώσει την υποχρέωσή της για πλήρη και χωρίς διακρίσεις

εφαρμογή του πρόσθετου πρωτοκόλλου της Συμφωνίας

της Άγκυρας έναντι όλων των κρατών-μελών, συμπεριλαμ-

βανομένης της Κυπριακής Δημοκρατίας· εκφράζει τη λύπη

του για το γεγονός ότι η Τουρκία εξακολουθεί να μην έχει

σημειώσει πρόοδο στην κατεύθυνση της εξομάλυνσης των

σχέσεών της με την Κυπριακή Δημοκρατία· υπογραμμίζει

το γεγονός ότι η συνεργασία παραμένει απαραίτητη σε το-

μείς όπως η δικαιοσύνη και οι εσωτερικές υποθέσεις, κα-

θώς και το αεροπορικό δίκαιο και η επικοινωνία εναέριας

κυκλοφορίας, με όλα τα κράτη-μέλη της ΕΕ συμπεριλαμ-

βανομένης της Κυπριακής Δημοκρατίας· αποδοκιμάζει τη

συνεχιζόμενη άρνηση της Τουρκίας να συμμορφωθεί με το

αεροπορικό δίκαιο και την άρνησή της να επιτρέψει την

πρόσβαση σκαφών υπό σημαία ενός κράτους-μέλους στα

στενά του Βοσπόρου και τον Ελλήσποντο» (Παράγραφος

34 Ψηφίσματος).

Στη συνέχεια το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, αφού «επανα-

βεβαιώνει την υποστήριξή του για μια αναβαθμισμένη τε-

λωνειακή ένωση με ευρύτερο, αμοιβαία επωφελές πεδίο

εφαρμογής, που θα μπορούσε να περιλαμβάνει ευρύ φά-

σμα τομέων κοινού ενδιαφέροντος, συμπεριλαμβανομέ-

νων της ψηφιοποίησης και της ευθυγράμμισης με την Πρά-

σινη Συμφωνία», επισημαίνει ότι κάτι τέτοιο εξαρτάται από

αυστηρούς όρους και προϋποθέσεις.

Για τον λόγο αυτόν το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο «επιμένει

ότι ένας τέτοιος εκσυγχρονισμός θα πρέπει να υπόκειται σε

αυστηρή αιρεσιμότητα σε σχέση με τα ανθρώπινα δικαιώ-

ματα και τις θεμελιώδεις ελευθερίες, τον σεβασμό του διε-

θνούς δικαίου και τις σχέσεις καλής γειτονίας, και ότι μπο-

ρεί να εξεταστεί μόνο εφόσον η Τουρκία εφαρμόσει πλή-

ρως το πρόσθετο πρωτόκολλο για την επέκταση της Συμ-

φωνίας της Άγκυρας σε όλα τα κράτη-μέλη χωρίς επιφυ-

λάξεις και με τρόπο που δεν εισάγει διακρίσεις· τονίζει ότι

αμφότερα τα μέρη πρέπει να έχουν πλήρη επίγνωση αυτής

της δημοκρατικής αιρεσιμότητας από την αρχή σε οποιεσ-

δήποτε διαπραγματεύσεις, διότι το Κοινοβούλιο δεν πρό-

κειται να εγκρίνει την τελική συμφωνία αν δεν σημειωθεί

πρόοδος στον συγκεκριμένο τομέα· επισημαίνει με λύπη

του ότι το πλήρες δυναμικό της τρέχουσας τελωνειακής

ένωσης δεν θα επιτευχθεί έως ότου η Τουρκία εφαρμόσει

στο ακέραιο και ουσιαστικά το πρόσθετο πρωτόκολλο

έναντι όλων των κρατών-μελών με τρόπο που δεν εισάγει

διακρίσεις» (Παράγραφος 41 Ψηφίσματος).

Έτσι, αν η Άγκυρα συνεχίσει τη γνωστή της τακτική να

μην αναγνωρίζει την Κυπριακή Δημοκρατία και να απαγο-

ρεύει στα κυπριακά πλοία και αεροπλάνα να προσεγγίζουν

τα τουρκικά λιμάνια και αεροδρόμια αντίστοιχα, τότε το Ευ-

ρωπαϊκό Κοινοβούλιο ενόψει μάλιστα και των επικείμενων

ευρωεκλογών τον Ιούνιο του 2024 δεν θα διστάσει να βγά-

λει κόκκινη κάρτα στην αναβάθμιση της τελωνειακής Ένω-

σης ΕΕ-Τουρκίας.

Κίτρινη κάρτα της Ευρωβουλής στην αναβάθμιση
της τελωνειακής  Ένωσης ΕΕ-Τουρκίας 

του

Νότη Μαριά

Καθηγητής 
Θεσμών 
της Ευρωπαϊκής
Ένωσης 
στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρόεδρος
του κόμματος 
Ελλάδα 
- Ο άλλος δρόμος,
πρώην 
ευρωβουλευτής
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Υπάρχει μεγάλη βία 
μέσα στις οικογένειες! 

Σ
οκαριστικά τα επίσημα στοιχεία: Το πρώτο εξάμηνο του 2023, τα περιστατικά
ενδοοικογενειακής βίας που έχουν καταγγελθεί αγγίζουν τις 6.000 και παρου-
σιάζουν ραγδαία αύξηση σε σχέση με τα προηγούμενα χρόνια. 

Είναι υπερδιπλάσια από το πρώτο εξάμηνο του 2020 και του 2021, ενώ ξεπερνούν
κατά πολύ και αυτά του πρώτου εξαμήνου του 2022. Μεγάλος αριθμός, ο οποίος στην
πραγματικότητα είναι ακόμη μεγαλύτερος, γιατί τα θύματα της βίας, κυρίως γυναίκες,
αλλά και παιδιά, πολλές φορές δεν προχωρούν σε καταγγελίες.

Είναι αξιοσημείωτο ότι τα περιστατικά που δεν καταγγέλλονται δεν έχουν να κά-
νουν μόνο με φτωχές ή μεσαίες οικογένειες, αλλά και με οικογένειες που διαθέτουν
πλούτο και εξουσία. 

Η δυσάρεστη αυτή εικόνα δείχνει ότι έχουν συμβεί αλλαγές στη δομή της οικογέ-
νειας, όπου η αβεβαιότητα, οι δυσκολίες στη συνεννόηση και στην επικοινωνία, η
υποχώρηση του ήθους, ο περιορισμένος χρόνος συνύπαρξης, η ψυχολογική ένταση,
η έλλειψη αλληλοσεβασμού και τόσα άλλα οδηγούν σε επικίνδυνο εκτροχιασμό την
οικογένεια.

Είναι χαρακτηριστικά όσα έχει αναφέρει η Σοφία Βαγενά, αστυνομικός ΕΛΑΣ, πρό-
εδρος Δικαιωμάτων και Ισότητας αστυνομικού προσωπικού ΠΟΑΣΥ. Όπως επισήμα-

νε, πέραν των 6.000 καταγγελιών που έγιναν σε ένα εξάμηνο για
ενδοοικογενειακή βία, «υπάρχει ένας σκοτεινός αριθμός κακο-
ποίησης γυναικών που δεν φτάνει ποτέ στις Αρχές». Όπως τόνι-
σε, «πρέπει να καταλάβει η γυναίκα τον κίνδυνο που ενέχει όταν
παραμένει στο σπίτι με τον κακοποιητή της. Ο κύκλος της κακο-
ποίησης συνεχώς και θα διευρύνεται. Από τα πρώτα σημάδια πως
θυματοποιείται και γίνεται αποδέκτης λεκτικής, σεξουαλικής και
σωματικής κακοποίησης θα πρέπει η γυναίκα να φεύγει και να
προχωρά σε καταγγελία». 

Όλα αυτά συμβαίνουν γύρω μας. Και η κατάσταση χειροτερεύει
και τα περιμένουμε όλα από το κράτος ή τους άλλους. 

Δεν μπορείς αν διαθέτεις στοιχειώδη λογική και λίγη ευαισθησία να μη σε πιάνει
απελπισία. Αντικρίζεις από το ένα μέρος την εξάπλωση της δυστυχίας και από το άλλο
το πηχτό σκοτάδι της αμεριμνησίας των πολλών, που αρκούνται να λένε πως είτε αυ-
τοί δεν βλάπτουν κανέναν είτε δεν είναι αρμόδιοι για να επιληφθούν του ζητήματος. 

Από τη λανθασμένη αυτή αντίληψη προέρχονται πολλά κοινωνικά δεινά, γιατί αυτή
οδηγεί με σιγουριά σε μια παθητική και θα λέγαμε μοιρολατρική στάση απέναντι στα
προβλήματα, που ζητούν ωστόσο άμεσες και δραστικές λύσεις.

Η Έλινορ Ρούσβελτ είχε πει κάτι σημαντικό: «Προτιμώ να ανάψω ένα φως παρά να
καταριέμαι το σκοτάδι». Και πολύ ορθά και δίκαια μίλησε. Δεν αρκεί να εναντιώνεσαι
παθητικά σε μια θλιβερή και απαράδεκτη κατάσταση, αυτό μάλιστα οδηγεί σε αποδο-
χή της, αλλά να αντιδράσεις ενεργητικά για την αλλαγή της, να πάρεις δηλαδή θέση.
Δεν ωφελεί να καταριέται κανείς το σκοτάδι, εάν ο ίδιος με το παράδειγμά του δεν
ανάψει έστω και ένα λιγοστό και αμυδρό φως, που θα είναι μια παρηγοριά μπροστά
στην απελπισία.

Αν ο καθένας μας βλέποντας την ποικίλη βία σκεφτόταν «τι μπορώ να κάνω για να
την αποτρέψω», πολλά θα είχαν διορθωθεί από τα ανάποδα και τα απαράδεκτα αυτής
της κοινωνίας και η όψη της θα ήταν σήμερα διαφορετική.

Η βία δεν είναι δύναμη, είναι αδυναμία και σημαίνει απουσία της αγάπης. Γιατί η
αγάπη η ίδια είναι δύναμη, όχι υλική, αλλά ψυχική. Είναι δύναμη εσωτερική, που
προέρχεται από τα βάθη του είναι μας και μας αποδεικνύει στερεωμένους πάνω σε
ατράνταχτα θεμέλια. 

Το δράμα της σημερινής οικογένειας είναι ότι έχει διασπαστεί, έχει πάρει διαζύγιο
από την αληθινή αγάπη και έχει μετατραπεί σε μια απλή συμβίωση, όπου είναι εύκολο
να βρει έδαφος η βία, αφού οι καρδιές δεν είναι ημερωμένες και τα πάθη δεν είναι
καταλαγιασμένα, τιθασευμένα και σβησμένα. 

Αξίζει τον κόπο να είμαστε άνθρωποι με περιεχόμενο και αισθήματα. Αξίζει τον κό-
πο να είμαστε άνθρωποι με ανθρωπιά. Αξίζει τον κόπο να διώξουμε από μέσα μας τη
βία και να μπουχτίσουμε από αγάπη.

του

π. Ηλία Μάκου

Η
μεταρρύθμιση της δομής των τοπικών αρχών αυτοδιοίκησης επέρχε-

ται με σημαντικές αλλαγές στο υφιστάμενο πλαίσιο λειτουργίας τους.

Μεταξύ άλλων, ειδικότερα με τη δημιουργία των πέντε Επαρχιακών

Οργανισμών Αυτοδιοίκησης, οι νέοι οργανισμοί θα έχουν αρμοδιότητες επί

της υδατοπρομήθειας, τα αποχετευτικά συστήματα και τα απόβλητα. Τα Μέρη

VI - VIII του περί Επαρχιακών Οργανισμών Αυτοδιοίκησης Νόμου, Αρ.

37(Ι)/2022 αναφέρονται ειδικότερα στα πιο πάνω θέματα.

Όσον αφορά την υδατοπρομήθεια, κάθε Επαρχιακός Οργανισμός Αυτοδιοί-

κησης έχει καθήκον για όλη την περιοχή της αρμοδιότητάς του να παρέχει και

να διατηρεί καλή και επαρκή προμήθεια ύδατος και να τηρεί ή να μεριμνά να

τηρούνται καθαρά και σε καλή κατάσταση όλα τα υδατικά έργα που συνδέονται

με αυτή, να εξασφαλίζει όπως κάθε οικία και κτήριο έχουν διαθέσιμη επαρκή

προμήθεια ύδατος και να μεριμνά για την απρόσκοπτη προμήθεια ύδατος και

να προβαίνει αμέσως στις απαραίτητες ενέργειες, σε πε-

ρίπτωση που παρουσιάζεται διακοπή, βλάβη ή άλλο πρό-

βλημα όσον αφορά την προμήθεια ύδατος. 

Ο Νόμος μεταφέρει όλα τα υφιστάμενα υδατικά έργα,

κινητή και ακίνητη ιδιοκτησία, καθήκοντα και εξουσίες

Δημοτικών και Κοινοτικών Συμβουλίων στον κατά επαρ-

χία Επαρχιακό Οργανισμό Αυτοδιοίκησης, ενώ οι Επαρ-

χιακοί Οργανισμοί Αυτοδιοίκησης επιβάλλουν δικαιώμα-

τα ή επιβαρύνσεις για την προμήθεια ύδατος με καθορι-

σμένο συντελεστή και σε καθορισμένη κλίμακα και δύ-

νανται, κατ’ εξαίρεση, να καθορίζουν διαφορετικούς συν-

τελεστές και κλίμακες για διαφορετικές περιοχές ή για

διαφορετικούς σκοπούς, νοουμένου ότι υπάρχει η δέουσα

τεκμηρίωση.

Σε σχέση με τα αποχετευτικά συστήματα, οι Επαρχιακοί

Οργανισμοί Αυτοδιοίκησης λαμβάνουν τα κατάλληλα μέ-

τρα ώστε στην περιοχή τους σε κάθε οικισμό με μονάδες

ισοδύναμου πληθυσμού άνω των δυο χιλιάδων να συνεχί-

σουν να υφίστανται και να λειτουργούν συστήματα αποχέ-

τευσης λυμάτων και εγκαταστάσεις τουλάχιστον δευτεροβάθμιας επεξεργα-

σίας των λυμάτων. 

Στη δικαιοδοσία του Επαρχιακού Οργανισμού Αυτοδιοίκησης περιέρχονται,

επίσης, τα υφιστάμενα αποχετευτικά συστήματα σε οικισμούς κάτω των δυο

χιλιάδων κατοίκων, ενώ οι Επαρχιακοί Οργανισμοί μεριμνούν για την κατα-

σκευή, απόκτηση, προμήθεια, συντήρηση, βελτίωση, επέκταση, τροποποίηση

και λειτουργία, μεταξύ άλλων, κατάλληλων και επαρκών συστημάτων αποχέ-

τευσης λυμάτων και συστημάτων αποχέτευσης ομβρίων υδάτων.

Τέλος, όσον αφορά τις επιμέρους αρμοδιότητες των Επαρχιακών Οργανι-
σμών Αυτοδιοίκησης, περιλαμβάνεται η εφαρμογή των διατάξεων του περί
Αποβλήτων Νόμου, του περί Συσκευασιών και Αποβλήτων Συσκευασιών Νό-
μου και των περί Στερεών και Επικίνδυνων Αποβλήτων (Χώροι Υγειονομικής
Ταφής) Κανονισμών. 

Οι Επαρχιακοί Οργανισμοί Αυτοδιοίκησης αποτελούν φορέα παραλαβής,
επεξεργασίας και γενικά διαχείρισης των αποβλήτων της περιοχής τους και
έχει ευθύνη για τη λειτουργία των χώρων παράδοσης και των εγκαταστάσεων
που αφορούν την επεξεργασία ή / και διαχείριση των αποβλήτων αυτών. 

Οι ειδικές αρμοδιότητες 
των Επαρχιακών 
Οργανισμών Αυτοδιοίκησης

του

δρα Αντώνη 
Στ. Στυλιανού

Λέκτορας Νομικής

στο Πανεπιστήμιο

Λευκωσίας, LL.B

Law (Bristol), Ph.D

in Law - Internation-

al Law and Human

Rights (Kent), 

διευθυντής 

Μονάδας Νομικής

Κλινικής 

Πανεπιστημίου 

Λευκωσίας
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Ο
Αυστριακός καγκελάριος Καρλ Νεχάμερ δέχθηκε
επικρίσεις μετά από ένα βίντεο που ήρθε στο φως
της δημοσιότητας και στο οποίο αναφέρει ότι οι

γονείς με χαμηλό εισόδημα μπορούν να ταΐζουν τα παιδιά
τους με χάμπουργκερ από γνωστή αλυσίδα φαστφούντ.

Στο βίντεο ο καγκελάριος εμφανίζεται να μιλά για τη
φτώχεια πριν παραπονεθεί για το πώς τα μέσα ενημέρω-
σης αποτυπώνουν την παιδική πείνα.

«Λοιπόν, τι σημαίνει ότι ένα παιδί δεν έχει ένα ζεστό γεύ-
μα στην Αυστρία; Ξέρετε ποιο είναι το φθηνότερο ζεστό
γεύμα στην Αυστρία; Δεν είναι υγιεινό, αλλά είναι φθηνό:
ένα χάμπουργκερ σε φάστφουντ: 1,40 ευρώ κοστίζει και αν
συνοδευτεί με πατάτες, 3,50 ευρώ. Τώρα μπορεί κάποιος να
ισχυριστεί στα σοβαρά ότι ζούμε σε μια χώρα που οι γονείς
δεν έχουν την οικονομική δυνατότητα για αυτό το γεύμα για
το παιδί τους;», είπε. «Αν έχω πολύ μικρά εισοδήματα, δου-
λεύω περισσότερο», συνέχισε ο Νεχάμερ στο βίντεο, το
οποίο γυρίστηκε κατά τη διάρκεια μιας εκδήλωσης οινοποι-
ίας και τυροκομίας κοντά στο Σάλτσμπουργκ, επιβεβαίωσε
το συντηρητικό Λαϊκό Κόμμα, του οποίου είναι ηγέτης.

«Η χειρότερη συμβουλή υγείας»
Ένας εκπρόσωπος του αυστριακού παραρτήματος γνω-

στής αμερικανικής αλυσίδας ταχυφαγείων είπε στο Politi-
co ότι, αν και οι τιμές ποικίλλουν, είναι εφικτό να φάει κα-
νείς ένα γεύμα τόσο οικονομικό όσο αυτό που περιέγραψε
ο καγκελάριος.

Ένα χάμπουργκερ 250 θερμίδων είναι το φθηνότερο στο
μενού της αμερικανικής αλυσίδας φάστφουντ. «Με βάση
την κοινή λογική, προφανώς πρόκειται για τη χειρότερη
συμβουλή υγείας που θα μπορούσε να δώσει κανείς σε
κάποιον και σίγουρα σε παιδιά», δήλωσε η Ντορότα Σιέν-
κιεβιτς, υπεύθυνη πολιτικής του EuroHealthNet. «Επειδή
τα παιδιά δεν μπορούν πραγματικά να προστατευτούν από
τις επιπτώσεις των ανθυγιεινών διατροφικών επιλογών»,
πρόσθεσε.

«Στην Αυστρία, κανείς δεν χρειάζεται να πεθάνει από την
πείνα ή να παγώσει τον χειμώνα….», δήλωσε ο Μικαέλ
Λαντάου, πρόεδρος της οργάνωσης Caritas Austria, που
εργάζεται για την πρόληψη της φτώχειας. «Όμως όποιος
λέει ότι κανείς στην Αυστρία δεν πεινά ή δεν παγώνει δεν
έχει ιδέα για το πώς ζουν οι άνθρωποι», είπε αναφερόμε-
νος στην τοποθέτηση του Νεχάμερ.

Ο καγκελάριος χθες δημοσίευσε ένα βίντεο στην πλατ-
φόρμα X, υπερασπιζόμενος τη βοήθεια που δίνει η κυβέρ-
νησή του σε οικογένειες χαμηλού εισοδήματος. Ωστόσο
δεν ζήτησε συγγνώμη για την τοποθέτησή του. «Είμαι της
άποψης ότι οι επιδόσεις πρέπει να ανταμείβονται και υπο-
στηρίζω το γεγονός ότι οι γονείς έχουν καθήκον να φροντί-
ζουν τα παιδιά τους», είπε.

Πριν δύο μέρες ο Αυστριακός καγκελάριος ξεκίνησε μια
εκστρατεία δημοσίων σχέσεων που περιλαμβάνει αισιό-
δοξα μηνύματα, με στόχο την ενίσχυση της εμπιστοσύνης
του κοινού στην κυβέρνηση συνασπισμού, έναν χρόνο πριν
από τις εκλογές που θα γίνουν στη χώρα, εν μέσω επικρί-
σεων που δέχεται για το κόμμα του.

Χωρίς σχέδιο η εκστρατεία του
«Πιστέψτε στην Αυστρία» ήταν ο τίτλος της εκστρατείας

που παρουσίασε ο Νεχάμερ, ηγέτης του συντηρητικού
Λαϊκού Κόμματος (ÖVP). Αναγνωρίζει τις δυσκολίες που
αντιμετωπίζει η κοινωνία λόγω της πανδημίας, του ρωσι-
κού πολέμου στην Ουκρανία και του πληθωρισμού. «Ταυ-

τόχρονα, είδαμε ότι ο λαός της Αυστρίας είναι πολύ πιο δυ-
νατός από ό,τι πολλοί μας είπαν και από ό,τι εμείς αναγνω-
ρίσαμε στους εαυτούς μας», τόνισε.

Ωστόσο, δεν παρουσίασε κανένα νέο σχέδιο, αλλά ανα-
φέρθηκε σε μέτρα κατά του πληθωρισμού, σε επιδοτήσεις
ανανεώσιμων πηγών ενέργειας και στον περιορισμό της
παράτυπης μετανάστευσης μεταξύ των επιτευγμάτων της
κυβέρνησης, ενός συνασπισμού συντηρητικών και πρασί-
νων.

Η εκστρατεία πραγματοποιείται έναν χρόνο πριν από τις
κοινοβουλευτικές εκλογές.

Σύμφωνα με δημοσκοπήσεις, το ÖVP βρίσκεται στη δεύ-
τερη θέση με ποσοστό αποδοχής περίπου 24%, πίσω από
το ακροδεξιό Αυστριακό Κόμμα Ελευθερίας (FPÖ) με σχε-
δόν 30%, με βάση πρόσφατες δημοσκοπήσεις.

Ο καγκελάριος 
της Αυστρίας μιμήθηκε 
τη Μαρία Αντουανέτα

Ο Καρλ Νεχάμερ παρέφρασε τη φράση
της γυναίκας του βασιλιά Λουδοβίκου, 

«αφού δεν έχουν ψωμί, ας φάνε παντεσπάνι»,
προτείνοντας στα φτωχά παιδιά 

«να τρώνε junk food»



Σ
υνεχίζονται οι πιέσεις της διε-
θνούς κοινότητας προς τη Μόσχα
να αποχωρήσει από την Ουκρανία.

Τα κράτη-μέλη του Διεθνούς Οργανισμού
Ατομικής Ενέργειας, στην ετήσια γενική
διάσκεψη, ζήτησαν την άμεση αποχώρη-
ση των ρωσικών στρατευμάτων από τον
πυρηνικό σταθμό της Ζαπορίζια στη νότια
Ουκρανία. Το ψήφισμα που εγκρίθηκε στη
Βιέννη ζητά «την άμεση αποχώρηση κάθε
στρατιωτικού και άλλου, μη εξουσιοδοτη-
μένου, προσωπικού από τον πυρηνικό
σταθμό της Ζαπορίζια, καθώς και την επι-
στροφή του εργοστασίου υπό τον πλήρη
έλεγχο των αρμόδιων ουκρανικών αρ-
χών». Ρωσικά στρατεύματα κατέλαβαν τον
πυρηνικό σταθμό της Ζαπορίζια στις αρ-
χές Μαρτίου του 2022, λίγες ημέρες αφό-
του ξεκίνησε η εισβολή στην Ουκρανία. Οι
αντιδραστήρες του πυρηνικού σταθμού
παραμένουν κλειστοί από τον Σεπτέμβριο
του 2022. 

Ο οργανισμός αξιώνει επίσης να επι-
τραπεί στους επιθεωρητές του διεθνούς
οργανισμού που είναι μόνιμα εγκατεστη-
μένοι στον πυρηνικό σταθμό ηλεκτροπα-
ραγωγής να έχουν απρόσκοπτη πρόσβα-
ση σε όλους τους χώρους του εργοστασί-
ου. Επί του παρόντος, οι επιθεωρητές του
οργανισμού δεν έχουν πρόσβαση σε αρ-
κετές οροφές αντιδραστήρων. Ο επικε-
φαλής Ραφαέλ Γκρόσι εξέφρασε πρό-
σφατα ανησυχία για την πλημμελή τεχνι-
κή συντήρηση και την παρουσία ρωσι-
κών στρατευμάτων στον μεγαλύτερο πυ-
ρηνικό σταθμό της Ευρώπης. Έχει εξάλ-
λου προειδοποιήσει κατ’ επανάληψη για
τον κίνδυνο σοβαρού ατυχήματος λόγω
των εχθροπραξιών κοντά στο συγκρότη-
μα των πυρηνικών αντιδραστήρων. Το
ψήφισμα του Διεθνούς Οργανισμού Ατο-
μικής Ενέργειας υπερψηφίστηκε από 69
κράτη-μέλη. Καταψηφίστηκε από έξι

χώρες, συμπεριλαμβανομένων της Ρω-
σίας, της Κίνας και του Ιράν. Την αποχή
επέλεξαν 32 κράτη, ανάμεσά τους το Πα-
κιστάν και η Νότια Αφρική. Σε διπλωμα-
τικό επίπεδο, η Ευρωπαϊκή Ένωση πρό-
κειται να αποφασίσουν τον Δεκέμβριο αν
θα επιτρέψουν στην Ουκρανία να ξεκινή-
σει ενταξιακές διαπραγματεύσεις, οι
οποίες θα απαιτούσαν την ομόφωνη υπο-
στήριξη και των 27 μελών.

Διπλωμάτες έχουν πει ότι η Ουγγαρία
μπορεί να αποτελέσει εμπόδιο. Πολύ πε-
ρισσότερο από τη στιγμή που ο Ούγγρος
πρωθυπουργός Βίκτορ Όρμπαν δήλωσε
πάλι ότι θα πρέπει να απαντηθούν «πολύ
δύσκολα ζητήματα» προτού η Ευρωπαϊκή
Ένωση μπορέσει να ξεκινήσει συνομιλίες

ένταξης με την Ουκρανία. «Δεν μπορούμε
να αποφύγουμε το ερώτημα -όταν κατά τη
διάρκεια του φθινοπώρου θα έχουμε δια-
πραγματεύσεις στις Βρυξέλλες για το μέλ-
λον της Ουκρανίας- αν μπορούμε πράγμα-
τι να εξετάσουμε σοβαρά το ενδεχόμενο
ένταξής της και να ξεκινήσουμε ενταξια-
κές συνομιλίες με μια χώρα που βρίσκεται
σε πόλεμο», δήλωσε ο Όρμπαν, μιλώντας
στο κρατικό ραδιόφωνο, και συνέχισε:
«Δεν ξέρουμε πόσο μεγάλο είναι το έδα-
φος αυτής της χώρας, καθώς ο πόλεμος
συνεχίζεται ακόμη, δεν ξέρουμε πόσο με-
γάλος είναι ο πληθυσμός της. Το να δε-
χτούμε μια χώρα στην ΕΕ χωρίς να γνωρί-
ζουμε τις παραμέτρους της θα ήταν πρω-
τοφανές».
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Η Γκουλνάρα Καρίμοβα, που την αποκαλούν και «πριγκί-
πισσα του Ουζμπεκιστάν», κόρη του πρώην δικτάτορα Ισ-
λάμ Καρίμοφ, κατηγορείται σύμφωνα με τους «Financial
Times» για κλοπή εκατοντάδων εκατομμυρίων από το
Ουζμπεκιστάν και δωροδοκία στελεχών και αξιωματού-
χων. Η Καρίμοβα, 51 ετών, βρίσκεται σε φυλακή του Ουζμ-
πεκιστάν από το 2019 και κατηγορήθηκε στην Ελβετία ως
επικεφαλής του φερόμενου συνδικάτου εγκλήματος. Η
Καρίμοβα είχε ασυλία από τη δίωξη για χρόνια λόγω της

ιδιότητάς της ως διπλωμάτη, όπου ταξίδεψε σε όλο τον κό-
σμο, προωθώντας τον πλούσιο τρόπο ζωής της και τους
διάσημους φίλους της.  Ο κεντρικός κόμβος για την εγκλη-
ματική οργάνωση -η οποία ξεκίνησε το 2005- φέρεται να
ήταν μια ελβετική εταιρεία με την επωνυμία Zeromax, η
οποία διέκοψε τη λειτουργία της το 2010. Οι πιστωτές της
Zeromax έκαναν μήνυση έπειτα από χρόνια ασυνήθιστων
δραστηριοτήτων που βρέθηκαν στον λογαριασμό της εται-
ρείας, συμπεριλαμβανομένων εκατομμυρίων που δαπανή-

θηκαν για κοσμήματα και πολυτελείς ιατρικές θεραπείες. 
Σύμφωνα με το δημοσίευμα, η πρώην σχεδιάστρια μό-

δας φέρεται να χρησιμοποίησε θυρίδες ασφαλείας στο
Lombard Odier -μια ελβετική τραπεζική εταιρεία- για να
αποθηκεύσει διαμάντια και πολύτιμους λίθους αξίας εκα-
τομμυρίων. Επιπλέον, περισσότερα από 400 εκατομμύρια
φράγκα, ή περίπου 440 εκατομμύρια δολάρια, περιουσια-
κών στοιχείων στο όνομα της Καρίμοβα εξακολουθούν να
είναι δεσμευμένα στην τράπεζα.

Η «πριγκίπισσα» του Ουζμπεκιστάν επικεφαλής συνδικάτου εγκλήματος 
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Συνάντηση Πούτιν
- Χαφτάρ 
για τη Λιβύη 
Το Κρεμλίνο και οι Αραβικές Ένο-
πλες Δυνάμεις της Λιβύης ανακοί-
νωσαν ότι ο στρατάρχης Χαλίφα Χα-
φτάρ συναντήθηκε με τον Βλαντίμιρ
Πούτιν στη Μόσχα. Ήταν η πρώτη
συνάντησή τους από το 2019. Ο εκ-
πρόσωπος του Κρεμλίνου Ντμίτρι
Πεσκόφ είπε ότι «συζητήθηκε η
κατάσταση στη Λιβύη και την περιο-
χή». Η Μόσχα διατηρεί στενές σχέ-
σεις με τον Χαφτάρ, ο οποίος είχε
καταφύγει στη βοήθεια των μισθο-
φόρων της οργάνωσης Βάγκνερ κα-
τά την αποτυχημένη προσπάθειά
του να καταλάβει την πρωτεύουσα
Τρίπολη πριν από τρία χρόνια. Μετά
τη συμφωνία κατάπαυσης του πυ-
ρός, τον Οκτώβριο του 2020, εκα-
τοντάδες μέλη της Βάγκνερ παρέ-
μειναν στην ανατολική και τη νότια
Λιβύη, όμως άλλοι έφυγαν προς το
Μάλι ή την Ουκρανία, για να πολε-
μήσουν στο πλευρό του ρωσικού
στρατού. 
Η Λιβύη αποτελεί σημαντικό εναλ-
λακτικό χαρτί για τη Ρωσία εξαιτίας
των αποθεμάτων πετρελαίου. Έχει
διαμηνύσει ότι είναι απρόθυμη να
μειώσει τη δύναμή της εκεί, διότι
οποιαδήποτε αλλαγή στην ισορρο-
πία σε σχέση με τη ρωσική παρου-
σία και τη γεωπολιτική δυναμική
στη Μεσόγειο κινδυνεύει να υπονο-
μεύσει τη διπλωματική ικανότητα
των Ρώσων σε άλλα πεδία. 

«Η Ζαπορίζια πρέπει 
να επιστρέψει στην Ουκρανία» 

Ψήφισμα του Διεθνούς Οργανισμού Ατομικής Ενέργειας 
για άμεσο διάβημα στη Ρωσία, ώστε να αποχωρήσει 

κάθε στράτευμά της από τον πυρηνικό σταθμό 
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Η
επιστροφή της Ελλάδας σε επενδυτική
βαθμίδα μετά από 13 «πέτρινα» χρόνια
λόγω των μνημονίων ανοίγει τον δρόμο
για να διεκδικήσει ένα έστω

απειροελάχιστο ποσοστό από την τεράστια «πίτα»
των 28 τρισεκατομμυρίων δολαρίων, που
επενδύονται μόνο σε οικονομίες οι οποίες
κατατάσσονται σε αξιόχρεη βαθμίδα. 

Η πρόσφατη αναβάθμιση-έκπληξη από τον οίκο Μοοdy’s
και μάλιστα κατά δύο βαθμίδες, αλλά και η ένταξη της Ελ-
λάδας στην επενδυτική βαθμίδα από τον καναδικό οίκο
DBRS αναμένεται να έχουν συνέχεια στις 20 Οκτωβρίου,
από τον αμερικανικό οίκο Standard & Poor’s, ο οποίος θα
μας κατατάξει -εκτός συγκλονιστικού απρόοπτου- στην
επενδυτική βαθμίδα. Οι αγορές πείθονται ότι η Ελλάδα έχει
ανέβει σε άλλη πίστα, εφόσον δύο τουλάχιστον από τους
διεθνώς αναγνωρισμένους οίκους μάς δώσουν τη… χαρά
του αξιόχρεου. Η Moody’s θα αργήσει να δώσει το αξιόχρεο
στην Ελλάδα, οπότε οι δύο κρίσιμες αξιολογήσεις είναι στις
20 Οκτωβρίου από την S&P και την 1η Δεκεμβρίου από τον
επίσης αμερικανικό οίκο Fitch. Είχαν προηγηθεί τον Αύ-
γουστο δύο οίκοι αξιολόγησης, οι οποίοι δεν περιλαμβά-

νονται στη λίστα των αναγνωρισμένων της Ευρωπαϊκής
Κεντρικής Τράπεζας. Πρόκειται για τον γερμανικό Skope
και τον ιαπωνικό R&I.

Αξίζει να σημειωθεί ότι οι μεγαλύτεροι χρηματοοικονο-
μικοί οίκοι του κόσμου δίνουν ισχυρή ψήφο εμπιστοσύνης
στο ελληνικό success story, σε μια δύσκολη συγκυρία. Η
Ελλάδα έχει μπει για τα καλά στο «ραντάρ» ευρωπαϊκών και
αμερικανικών οίκων, όπως για παράδειγμα η Deutsche
Bank, η οποία άνοιξε γραφείο στην Ελλάδα μετά από 10
χρόνια, ενώ σταθερή και πολλά υποσχόμενη είναι η παρου-
σία της ΒΝΡ Paribas, καθώς η χώρα μας αποτελεί «κλειδί»
για τα συμφέροντα της Γαλλίας στην ευρύτερη περιοχή. 

Παγκόσμιοι κολοσσοί

Η παρουσία παγκόσμιων κολοσσών στη χώρα μας απο-
τελεί «κράχτη» για τις επενδύσεις που θα γίνουν τα επό-
μενα χρόνια, με αιχμές τις τράπεζες, τα έργα υποδομής,
την ενέργεια, τα ακίνητα, τα logistics, τον τουρισμό, την τε-
χνολογία κ.λπ. 

Στο υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών
εκτιμούν ότι η ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας έως το
τέλος του έτους, με βάση τη θετική αξιολόγηση τουλάχιστον
δύο εκ των τριών μεγαλύτερων οίκων του κόσμου, θα δώσει
σήμα στους μεγαλύτερους διαχειριστές κεφαλαίων του κό-

σμου να δουν πλέον ζεστά και αποφασιστικά την περίπτωση
του ελληνικού success story. 

Το αναβαθμισμένο αξιόχρεο της Ελλάδας θα κινητοποι-
ήσει κορυφαίους διαχειριστές κεφαλαίων του κόσμου,
όπως οι αμερικανικές Black Rock, με υπό διαχείριση κε-
φάλαια 6 τρισ. δολαρίων, Vanguard Group (4,5 τρισ. δολ.),
State Street Global Advisory (2,7 τρισ. ), Fidelity (2,3
τρισ.), ΒΝΥ Mellon (1,8 τρισ.), Capital Group (1,4 τρισ.),
Wellington (1 τρισ.), Northern Trust (1 τρισ.) και PGIM (1
τρισ.). Επιπλέον, η χώρα μας θα μπει στο «ραντάρ» διαχει-
ριστών όπως το κορυφαίο γαλλικό fund Amundi (διαχει-
ρίζεται κεφάλαια 1,6 τρισ. δολαρίων), η νορβηγική Νor-
ges Bank Investment (1 τρισ. δολ.), αλλά και το κρατικό
ταμείου της Ιαπωνίας Goverment Pension Investment
Fund (1,2 τρισ. δολ.). 

Επιπλέον, η JP Morgan με υπό διαχείριση κεφάλαια πε-
ρίπου 2 τρισ. δολ. έχει εξαγοράσει το 49% των μετοχών της
Viva Wallet και διατηρεί γραφείο στην Αθήνα, ενώ το ίδιο
έχει πράξει και η Citigroup. Η Goldman Sachs έχει ήδη ενι-
σχυμένη παρουσία στην Ελλάδα με την εξαγορά 11 ξενοδο-
χείων της αλυσίδας Cook και ετοιμάζεται για μεγάλες
«μπίζνες». Τέλος, σε deals και συνεργασίες στη χώρα μας
έχουν προχωρήσει κορυφαίες πολυεθνικές, όπως οι Ama-
zon, Microsoft, Cisco, Pfizer, Oracle, Volkswagen κ.ά.

H εεπενδυτική βαθμίδα
και η «πίτα» των 28 τρισ. δολαρίων

Ανοίγει 
ο δρόμος
για κοσμογονία
επενδύσεων 
από παγκόσμιους
κολοσσούς

Επιμέλεια και συντονισμός:  
Ελένη Μπέρτσου

Γράφουν: 
Αμαλία Κάτζου, Λουκάς Γεωργιάδης, Μιχάλης Μαστοράκης, Ρεγγίνα Σαβούρδου

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ
Κώστας Τσιτούνας
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Η μεγάλη ««προίκα» των 62 δισ. 
από Ταμείο Ανάκαμψης - ΕΣΠΑ 

Μ
ε «προίκα» 36 δισ. αντί για
30 δισ. ευρώ θα υλοποιήσει
η κυβέρνηση τα
προγράμματα που έχουν

ενταχθεί στις χρηματοδοτήσεις του
Σχεδίου «Ελλάδα 2.0», μέσω του
Ταμείου Ανάκαμψης και
Ανθεκτικότητας, ενώ επιπλέον 26,2
δισ. ευρώ από το ΕΣΠΑ θα ενισχύσουν
το «οπλοστάσιο» της αναπτυξιακής
διαδικασίας της χώρας τα επόμενα
χρόνια. 

Οι πόροι των δύο ταμείων θα μοχλεύσουν
συνολικά κεφάλαια 100 δισ. ευρώ έως το 2027,
αν συνυπολογιστεί και η συμμετοχή ιδιωτικών
επενδυτικών σχημάτων. Αυτό σημαίνει ότι η
Ελλάδα καλείται να δημιουργήσει μια κοσμο-
γονία επενδύσεων και ταυτόχρονα να αξιοποι-
ήσει στο έπακρο τους συγκεκριμένους πό-
ρους, καθώς δεν θα υπάρξουν ανάλογες ευ-
καιρίες στο απώτερο μέλλον. Σημειώνεται ότι
προ ημερών η ελληνική κυβέρνηση κατέθεσε
αίτημα για τη χορήγηση επιπλέον 5,8 δισ. ευρώ
από το Ταμείο Ανάκαμψης και έτσι από τα 30,1
δισ. ευρώ, θα έχει την ευκαιρία αξιοποίησης
ενός πακέτου ύψους 36 δισ. ευρώ. 

Πρόσθετες χρηματοδοτήσεις

Με τις πρόσθετες χρηματοδοτήσεις, έστω
και μέσω δανεισμού, θα προωθηθούν σημαντι-
κές μεταρρυθμίσεις και θα υλοποιηθούν κρί-
σιμα προγράμματα, τα οποία θα δώσουν ώθη-
ση στην οικονομία και στο κράτος. Στο επίκεν-
τρο της αναθεώρησης του Ταμείου Ανάκαμψης
βρίσκεται η νέα δέσμη επενδύσεων και μεταρ-
ρυθμίσεων στο πλαίσιο του REPowerEU με ευ-
ρωπαϊκή χρηματοδότηση 795 εκατ. ευρώ, η
οποία στοχεύει στην ενεργειακή αυτονομία της
Ευρώπης, ενώ επιπλέον δάνεια 5 δισ. ευρώ θα
διοχετευτούν σε νέες δράσεις. Αξίζει να ση-
μειωθεί ότι στο πλαίσιο του δανειακού προ-
γράμματος του Ταμείου Ανάκαμψης έχουν
υποβληθεί 500 επενδυτικά σχέδια συνολικού
προϋπολογισμού 18,1 δισ. ευρώ, με το 60% να
προέρχεται από μικρές και μεσαίες επιχειρή-
σεις, διευρύνοντας έτσι τις δυνατότητες και το
εύρος χρηματοδότησης επενδύσεων.

Το αναθεωρημένο Σχέδιο Ανάκαμψης και
Ανθεκτικότητας μέσα από το REPowerEU ενι-
σχύει χρηματοδοτικά την ενεργειακή αναβάθ-
μιση κτηρίων νοικοκυριών, επιχειρήσεων και

Δημοσίου, την αποθήκευση ενέργειας από
ΑΠΕ, την παραγωγή βιομεθανίου και πράσι-
νου υδρογόνου, τη βελτιστοποίηση χρήσεων
γης για την ανάπτυξη ΑΠΕ, την αύξηση του δι-
κτύου αποθήκευσης και την προώθηση σχετι-
κών επενδύσεων. Επιπλέον, προβλέπονται
χρηματοδοτήσεις για καθαρισμό δασών και
διάνοιξη δασικών οδών και ζωνών Anti-nero,
για προσεισμικούς ελέγχους δημοσίων κτη-
ρίων, για τις « Έξυπνες Γέφυρες», για νέους
και νέα ζευγάρια 18-39 ετών ώστε να αποκτή-
σουν στέγη, για τον «Προσωπικό Γιατρό», το
Κτηματολόγιο και άλλα. 

Πολιτικές ανάπτυξης

Στο επίκεντρο των πολιτικών ανάπτυξης μέ-
σω του Ταμείου Ανάκαμψης και του ΕΣΠΑ βρί-
σκονται η ψηφιοποίηση της οικονομίας, η
προστασία του περιβάλλοντος, δράσεις για την
ενέργεια με περαιτέρω διείσδυση των ανανε-
ώσιμων πηγών, ενώ πολύ υψηλά θα είναι και
τα κεφάλαια που θα διατεθούν για την αγορά
ακινήτων, για τα logistics, αλλά και τις υποδο-
μές. Σημειώνεται ότι το Εθνικό Αναπτυξιακό
Σχέδιο προβλέπει την κατασκευή 188 σημαντι-
κότατων έργων, μεγάλων και μικρομεσαίων,
συνολικού προϋπολογισμού 27,6 δισ. ευρώ,
μέσω των οποίων θα ολοκληρωθεί το δίκτυο
αυτοκινητοδρόμων σε ολόκληρη τη χώρα, ενώ
θα διατεθούν αυξημένοι πόροι για την ανάπτυ-
ξη των σιδηροδρομικών και λιμενικών υποδο-
μών. Στόχος των πολιτικών αυτών είναι να ενι-
σχυθεί η θέση της Ελλάδας στην Ευρώπη ως
διαμετακομιστικός κόμβος, ενώ ταυτόχρονα η
Ελλάδα αναμένεται να εξελιχθεί σε ενεργει-
ακό κόμβο, μετά και τα νέα δεδομένα που έχει
δημιουργήσει η ρωσική εισβολή στην Ουκρα-
νία, αναγκάζοντας την Ευρώπη να επιβάλει
κυρώσεις στο Κρεμλίνο και να αλλάξει πλή-
ρως τον ενεργειακό σχεδιασμό της για τις επό-
μενες δεκαετίες.

Από τους πόρους 
των δύο ταμείων
δρομολογούνται επενδύσεις
άνω των 100 δισ. ευρώ 
τα επόμενα χρόνια 
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Τ
ρία νέα σημεία παρουσίας του δικτύου καταστη-
μάτων ΔΕΗ είναι στη διάθεση των πελατών στην
Αθήνα,  σε ΆΆνω Πατήσια (Λ.  Γαλατσίου 3) , 

Άγιο Δημήτριο (Αγ. Δημητρίου 31 & Αρμοδίου) και στο
κέντρο της πόλης (Πατησίων 39 & Στουρνάρη), ενώ τις
επόμενες ημέρες θα ανοίξουν τις πόρτες τους στο κοι-
νό ακόμη δύο νέα καταστήματα ΔΕΗ, στην Κηφισιά
(Παπαδιαμάντη 3 & Διονύσου) και το Αιγάλεω (Πανόρ-
μου & Σμύρνης 29). Συνολικά, τα νέα, πλήρως ανασχε-
διασμένα καταστήματα και Pop-Up σημεία της ΔΕΗ
έχουν φτάσει τα 15, με τον μετασχηματισμό του δικτύου
καταστημάτων ΔΕΗ σε όλη την Ελλάδα να προχωρά
δυναμικά, με νέα φιλοσοφία.

Με μοντέρνο σχεδιασμό, ολοκληρωμένες υπηρεσίες
ενέργειας, γρήγορη εξυπηρέτηση, διευρυμένο ωράριο
και αποκλειστικές προσφορές ειδικά για τους πελάτες
τους, όλα τα νέα καταστήματα ΔΕΗ έχουν τον πελάτη, τις
ανάγκες και την εμπειρία του στο επίκεντρο.

Ο σχεδιασμός των νέων καταστημάτων γίνεται σύμ-
φωνα με τις πιο σύγχρονες τάσεις, με ανοιχτούς, φιλό-
ξενους χώρους και ειδικά σχεδιασμένο φωτισμό.

Λειτουργώντας καθημερινά από τις 07.30 έως τις
20.00, αλλά και όλο το 24ωρο για πληρωμές λογαρια-
σμών, μέσω του myΔΕΗ 24/7, το νέο κατάστημα προ-
σφέρει στους επισκέπτες του εξυπηρέτηση σε τρεις
ζώνες:
• Τη ζώνη γρήγορης εξυπηρέτησης
• Τη ζώνη της εξυπηρέτησης από εξειδικευμένους 
συμβούλους ενέργειας
• Τη ζώνη ηλεκτρονικής εξυπηρέτησηςmyΔΕΗ ServicePoint,
όπου οι πελάτες μπορούν να εγγραφούν, να διαχειριστούν και

να εξοφλήσουν τους λογαριασμούς τους, να υποβάλουν αιτή-
ματα και να εξυπηρετηθούν ηλεκτρονικά ή να προγραμματί-
σουν το ραντεβού τους σε ημέρα και ώρα της επιλογής τους.

Νέες υπηρεσίες και προϊόντα

Οι επισκέπτες των νέων καταστημάτων θα βρουν όλα τα
νέα προϊόντα ενέργειας της ΔΕΗ, όπως για παράδειγμα
το myHome 4All, το νέο οικιακό κυμαινόμενο πρόγραμ-
μα της ΔΕΗ που δίνει τη δυνατότητα σε νέους και υφι-
στάμενους πελάτες να μειώσουν το ενεργειακό τους
αποτύπωμα, ενώ τους ανταμείβει σε περίπτωση εξοικο-
νόμησης. 

Οι επαγγελματίες μπορούν να βρουν τα δύο νέα αντα-
γωνιστικά κυμαινόμενα προϊόντα ηλεκτρικής ενέργειας
για επιχειρήσεις και επαγγελματίες που παρουσίασε η
ΔΕΗ, με την επιλογή του προϊόντος να γίνεται για πρώτη
φορά με βάση την πραγματική κατανάλωση της επιχεί-
ρησης και όχι τον τύπο μετρητή, προσφέροντας παράλ-
ληλα εξειδικευμένη εξυπηρέτηση αλλά και πρόγραμμα
επιβράβευσης για την επιχείρηση. Το ΔΕΗ myBusiness

4All απευθύνεται σε επιχειρήσεις με κατανάλωση έως
10 MWh τον χρόνο, ενώ το ΔΕΗ myBusiness 4All+ σε
επιχειρήσεις με κατανάλωση μεγαλύτερη από 10 MWh
τον χρόνο.

Ακόμη, μπορούν να συναντήσουν τον myEnergy Coach,
για εξατομικευμένες προτάσεις εξοικονόμησης ενέρ-
γειας, και να ενεργοποιήσουν νέες υπηρεσίες, όπως το
e-SelfMetering, με το οποίο αποκτούν τον έλεγχο του
λογαριασμού τους καθώς καταχωρίζουν οι ίδιοι την
πραγματική κατανάλωσή τους. Επιπλέον, μπορούν να
ενεργοποιήσουν πρόσθετες υπηρεσίες , όπως το 
GreenPass, που εγγυάται πως όση ποσότητα ενέργειας
καταναλώνεται, τόση παράγεται και δεσμεύεται από
Ανανεώσιμες Πηγές, και το FixIt, την πρόσθετη υπηρε-
σία άμεσης τεχνικής βοήθειας στο σπίτι. 

Στα νέα καταστήματα ΔΕΗ, οι επισκέπτες μπορούν να
μάθουν και για όλες τις λύσεις ΔΕΗ για φωτοβολταϊκά
στο σπίτι και αντλίες θερμότητας.

Και αποκλειστικές προσφορές

Στον ειδικό χώρο τεχνολογίας στα νέα καταστήματα, οι
επισκέπτες μπορούν να βρουν έξυπνες συσκευές και
λύσεις smart l iving για να αυτοματοποιήσουν και να
βελτιστοποιήσουν την ποιότητα ζωής τους στο σπίτι.

Ειδικά για τους πελάτες των νέων καταστημάτων, η
ΔΕΗ προσφέρει 50% έκπτωση σε προϊόντα smart living,
όπως έξυπνες κάμερες, έξυπνες λάμπες, σκούπες ρομ-
πότ και ηλεκτρικά scooter. Η έκπτωση ισχύει μόνο για
αγορές στα νέα καταστήματα και μέχρι εξάντλησης των
αποθεμάτων ανά κατάστημα.

H νέα εποχή της ενέργειας
στα νέα καταστήματα ΔΕΗ

• Πέντε νέα καταστήματα στην Αθήνα σε Άνω Πατήσια, 
Άγιο Δημήτριο, Στουρνάρη, Κηφισιά και Αιγάλεω

• Προχωρά ο μετασχηματισμός του δικτύου 
καταστημάτων ΔΕΗ σε όλη την Ελλάδα

• Μοντέρνος σχεδιασμός, ολοκληρωμένες 
υπηρεσίες ενέργειας, γρήγορη εξυπηρέτηση
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Στο ραντάρ των ξένων χαρτοφυλακίων 
οι τραπεζικές μετοχές

Μ
παράζ αναβαθμίσεων για τις τιμές-στόχους αλλά και τις προβλέψεις για την
κερδοφορία καταγράφεται το τελευταίο διάστημα όσον αφορά τις μετοχές
των συστημικών τραπεζών, οι οποίες αναλαμβάνουν εκ νέου τον
πρωταγωνιστικό ρόλο σε επίπεδο τόσο χρηματιστηριακής αγοράς όσο και

πραγματικής οικονομίας. Η ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας και η διπλή αναβάθμιση
από τη Moody’s επιδρούν περαιτέρω υποστηρικτικά στα τραπεζικά blue chips, τα οποία
έχουν εισέλθει εκ νέου στο ραντάρ ισχυρών ξένων χαρτοφυλακίων.

Goldman Sachs: 
Ελκυστική περίπτωση 

«Οι ελληνικές τράπεζες είναι έτοιμες για νέο ράλι, καθώς το
μακροοικονομικό πεδίο είναι ευνοϊκό και δεδομένης της βελ-
τίωσης των θεμελιωδών μεγεθών τους, αποτελούν ελκυστική
επένδυση», εκτιμούν οι αναλυτές της Goldman Sachs. «Πι-
στεύουμε ότι οι αξιολογήσεις των ελληνικών τραπεζών έχουν τη
δυνατότητα να προσαρμοστούν υψηλότερα με βάση τη βελτίωση
των θεμελιωδών μεγεθών. Επαναλαμβάνουμε τη θετική μας
άποψη για τις ελληνικές τράπεζες και παρέχουμε μια ενημέρω-
ση σχετικά με την πρόοδο στην πορεία τους προς τη μείωση του
ρίσκου και τη βελτίωση της κερδοφορίας τους, καθώς το Euri-
bor αυξήθηκε κατά περίπου 2,7% από τη στιγμή που δημοσιεύ-
σαμε για τελευταία φορά σημείωμα για τις ελληνικές τράπεζες.
Η αργή ανατιμολόγηση των υποχρεώσεών τους λόγω των χαμη-
λότερων από τα αναμενόμενα beta καταθέσεων οδήγησε σε ση-
μαντική αύξηση των καθαρών εσόδων από τόκους (NII), ενώ τα
αναπτυξιακά προγράμματα και το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθε-
κτικότητας οδήγησαν σε υψηλότερη καθαρή πιστωτική επέκτα-
ση», επισημαίνουν. Όπως σημειώνει η Goldman Sachs, «οι ελ-
ληνικές τράπεζες, παρά το ράλι του Μαΐου μετά τον πρώτο γύρο
των βουλευτικών εκλογών, εξακολουθούν να αποτελούν μια κα-
λή επενδυτική ευκαιρία. Ο προτιμώμενος τρόπος για να εκφρά-
σουμε τη θετική άποψη για τις ελληνικές τράπεζες είναι μέσω
μιας αγοράς σε κεφαλαιακά μέσα: το ομόλογο της Τράπεζας
Πειραιώς AT1, με κουπόνι 8,75% PNC26 και το ομόλογο της Al-
pha Bank, με κουπόνι 4,25% 30NC25. Στα senior ομόλογα προ-
τείνουμε το ομόλογο της Alpha Bank με κουπόνι 6,875%».

Jefferies: Σε καλό δρόμο 
Οι τελευταίες τάσεις τόσο σε επίπεδο καταθέσεων

όσο και λόγω της καλής πορείας του τουρισμού πα-
ραμένουν υποστηρικτικές για την πορεία των ελλη-
νικών τραπεζών, όπως ανέφερε σε σχετικό report η
Jefferies σε νέα έκθεσή της, με την Εθνική Τράπεζα
να αποτελεί την κορυφαία επιλογή της. 

Ο επενδυτικός οίκος για την Εθνική Τράπεζα δίνει
τιμή-στόχο στα 7,40 ευρώ και σύσταση «αγοράς».
Για τη Eurobank τιμή-στόχο στο 1,70 ευρώ και σύ-
σταση «διακράτησης». Για την Τράπεζα Πειραιώς τι-
μή-στόχο στα 3,10 ευρώ, με σύσταση «διακράτησης»
και για την Alpha Bank τιμή-στόχο στο 1,10 ευρώ, με
σύσταση «underperform».

Τράπεζες: ΨΨήφος 
εμπιστοσύνης από 
τους διεθνείς οίκους 

«Ταύρος» η Morgan Stanley
«Ταύρος» για τις ελληνικές τράπεζες παραμένει η Morgan Stanley, καθώς «προσφέρουν την καλύτερη δια-

σπορά απόδοσης - κινδύνου και διαθέτουν μονοψήφιο δείκτη NPE. Οι κορυφαίες επιλογές της Morgan Stan-
ley από την εγχώρια χρηματιστηριακή τραπεζική αγορά είναι οι μετοχικοί τίτλοι της Τράπεζας Πειραιώς με τι-
μή-στόχο στα 4,40 ευρώ και η Εθνική Τράπεζα με τιμή
στόχο τα 8,33 ευρώ και συστάσεις overweight. Οι συ-
στάσεις για τις Alpha Bank και Εurobank είναι ίσης
απόδοσης με την αγορά (equalweight) και οι τιμές-
στόχοι διαμορφώνονται σε παρόμοια επίπεδα, στα
2,11 ευρώ και 2,10 ευρώ αντίστοιχα. «Στις ελληνικές
τράπεζες τη φετινή χρονιά έχουν σημειώσει την υψη-
λότερη αύξηση τα κέρδη ανά μετοχή τους (EPS) από
το consensus των αναλυτών και αναβαθμίσεις κατά
+51% κατά μέσο όρο για φέτος, ακολουθούμενες από
τις τράπεζες της Κεντρικής και Ανατολικής Ευρώπης
και των Ηνωμένων Αραβικών Εμιράτων με 28% και 20%. Οι ελληνικές τράπεζες προσφέρουν την καλύτερη δια-
σπορά απόδοσης κινδύνου και πλέον διαθέτουν μονοψήφιο δείκτη NPE με επίπεδα κάλυψης υψηλότερα από
ό,τι στο παρελθόν. Σύμφωνα με τις εκτιμήσεις μας, η Eurobank είναι διαπραγματεύσιμη στις 0,7 φορές σε
όρους P/BV, χαμηλότερα από την κορυφή των 0,8 φορών νωρίτερα φέτος, ενώ για τη μετοχή της Πειραιώς ο
δείκτης P/BV είναι στις 0,6 φορές. Η Alpha Bank είναι διαπραγματεύσιμη στις 0,5 φορές με βάση τις συγκλί-
νουσες εκτιμήσεις και η ΕΤΕ διαπραγματεύεται στις 0,7 φορές», υπολογίζει ο αμερικανικός οίκος.
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Τ
ο τελευταίο διάστημα η MYTILINEOS επιβεβαιώνει
διαρκώς την ανοδική της τροχιά. Μεγάλοι οίκοι
αξιολόγησης από το εξωτερικό, όπως 

η Morgan Stanley και η CITI, αναδεικνύουν τη 
MYTILINEOS ως μία από τις κορυφαίες εταιρείες στην
Ελλάδα, αναβαθμίζοντας σταθερά την τιμή-στόχο της 
μετοχής στα 45 ευρώ με προοπτικές περαιτέρω ανέλιξης.

Από τον εταιρικό μετασχηματισμό στις στρατηγικές εξαγο-
ρές και στη συνεχή εξωστρέφεια με τη διεθνοποίηση των
δραστηριοτήτων της, με πρόσφατη αυτή της δυναμικής εισό-
δου στην αγορά της Β. Αμερικής, η MYTILINEOS μετεξελίσ-
σεται σε έναν ελληνικό κολοσσό με ισχυρή διεθνή παρουσία.

Άλλωστε, ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος, 
Ευάγγελος Μυτιληναίος, στην ενημέρωση των αναλυτών προ
μηνών είχε προϊδεάσει πως τα αποτελέσματα του 2023 
«θα είναι η βάση» για τη συνέχεια.

«Οι ισχυρές οικονομικές επιδόσεις στο Α’ Εξάμηνο του
2023 επιβεβαιώνουν, για μία ακόμα φορά, την ανθεκτικότητα
του επιχειρηματικού μοντέλου της MYTILINEOS απέναντι στις
συνεχώς μεταβαλλόμενες συνθήκες της αγοράς, στην πρω-
τοφανή μεταβλητότητα των τιμών της ενέργειας κατά τη διάρ-
κεια της τελευταίας διετίας αλλά και στις εντονότερες πληθω-
ριστικές πιέσεις που έχουν καταγραφεί τα τελευταία πολλά
χρόνια. Πιστοποιούν επίσης τα απτά οφέλη που προκύπτουν
από τον πρόσφατο εταιρικό μετασχηματισμό της MYTILINEOS
Energy & Metals, ο οποίος έχει ήδη λάβει θερμή υποδοχή
στις διεθνείς χρηματοοικονομικές και χρηματοπιστωτικές
αγορές κεφαλαίων».

Ισχυρή κερδοφορία της τάξης του 61%

Η MYTILINEOS εδραίωσε στην πράξη τις υψηλές επιδόσεις των
τελευταίων εξαμήνων καταγράφοντας στο Α’ εξάμηνο του 2023 νέα
μεγάλη αύξηση στα καθαρά κέρδη, που υπερβαίνει κατά 61% την
επίδοση του Α’ εξαμήνου του 2022 (€268 εκατ. έναντι €166 εκατ.).

Την ίδια στιγμή, και παρά το εντατικό επενδυτικό πρόγραμ-
μα που βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη, το προσαρμοσμένο
Net Debt/EBITDA διαμορφώθηκε στο 1,05x. Πρόκειται για
επίπεδο εφάμιλλο ή και καλύτερο από τις επιδόσεις εταιρει-
ών εντός της επενδυτικής βαθμίδας. Σημειώνεται ότι μετά την
πιο πρόσφατη αναβάθμιση της MYTILINEOS από τη FITCH σε
«ΒΒ+», η εταιρεία απέχει πλέον μόλις ένα βήμα από την επί-
τευξη του στόχου κατάκτησης της επενδυτικής βαθμίδας για
πρώτη φορά στην ιστορία της.

Σε αυτό το περιβάλλον ολοκληρώθηκε με επιτυχία και η έκ-
δοση 7ετούς Κοινού Ομολογιακού Δανείου ύψους €500 εκατ.
με επιτόκιο 4% και σημαντική υπερκάλυψη που ξεπέρασε το
€1 δισ. Η συγκεκριμένη έκδοση ήταν η πρώτη για την ελληνι-
κή αγορά το 2023, ενώ σημειώθηκε και η υψηλότερη ιστορικά
συμμετοχή από ιδιώτες επενδυτές στους οποίους κατανεμή-
θηκε ποσοστό 91% της έκδοσης. Μετά την ολοκλήρωση της
συγκεκριμένης έκδοσης ενισχύεται αφενός η ρευστότητα της
εταιρείας, αφετέρου η απρόσκοπτη υλοποίηση του μεγάλου
επενδυτικού της πλάνου.

Η επιβράβευση της στρατηγικής

Μετά και την ανακοίνωση της εξαγοράς της IMERYS
Βωξίτες, η Morgan Stanley και η CITI διατήρησαν τη σύσταση
BUY θέτοντας την τιμή-στόχο στα €45.

Στο τελευταίο πρόσφατο report της, η Morgan Stanley ανέ-
βασε την τιμή-στόχο στα €45 (με upside>26%), ενώ στο θετικό
σενάριο ο αναλυτής εκτιμά ότι η τιμή για τη μετοχή της 
MYTILINEOS θα μπορούσε να φτάσει τα €60. Στο ίδιο περι-
βάλλον, η αμερικανική επενδυτική τράπεζα αναδεικνύει τη
MYTILINEOS πλέον μεταξύ των top εταιρειών (σε Precious
and Industrial Metals) με το μεγαλύτερο upside potential
(26.5%), πίσω μόνο από τη Norsk Hydro.

Η Morgan Stanley αξιολογεί θετικά το γεγονός ότι η υψηλή
κερδοφορία της MYTILINEOS από τις άλλες δραστηριότητές
της επανεπενδύεται με επιτυχία στην ανάπτυξη ενός κρίσιμου
πλέον χαρτοφυλακίου ΑΠΕ εκτός και εντός Ελλάδος. 

Η ίδια αποτιμά την αξία αυτού του χαρτοφυλακίου 
(MRenewables) στα >€2,2 δισ., καθώς αντιλαμβάνεται ότι 
η MYTILINEOS υπερκερνά τον ανταγωνισμό βάσει ενός καλά
διαφοροποιημένου μοντέλου (και σε επίπεδο γεωγραφίας
αλλά και στο στάδιο ανάπτυξης έργων) που έχει επιλέξει για
την ανάπτυξη των ΑΠΕ.

Για τους λόγους αυτούς η Morgan Stanley έχει ξεκινήσει
επίσημα την κάλυψη της MYTILINEOS, η οποία γίνεται πλέον
η 1η εταιρεία που επιλέγει να καλύψει στην Ελλάδα, εκτός
τραπεζών.

Τα συγκριτικά της πλεονεκτήματα, το διαφοροποιημένο
προφίλ και το συνεργατικό μοντέλο λειτουργίας, οι προοπτι-
κές ανάπτυξης σε ΑΠΕ και μεταλλουργία και η στρατηγική
κατεύθυνση προς τη βιώσιμη ανάπτυξη σε βάθος χρόνου δεί-
χνουν πως η MYTILINEOS βαίνει προς μία σταθερή τροχιά
ανόδου και με το 2023 να επιφυλάσσει ακόμη περισσότερες
θετικές εκπλήξεις.

Σε ισχυρή αναπτυξιακή τροχιά η MYTILINEOS
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««Ζεστό» χρήμα 2 δισ. ευρώ
σε μικρομεσαίες επιχειρήσεις

Σ
ε τουλάχιστον 2 δισ. ευρώ θα ανέλθει το
πρόγραμμα χρηματοδοτήσεων των
μικρομεσαίων επιχειρήσεων τα επόμενα
χρόνια, κυρίως μέσω του ΕΣΠΑ και της

Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας, καθώς και του
Ταμείου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας. 

Το νέο «ΕΣΠΑ 2021-2027», με πόρους συνολικού ύψους
26,2 δισ. ευρώ, συμβάλλει στην ενίσχυση του παραγωγικού
δυναμικού της οικονομίας, των υποδομών, των ανθρώπι-
νων δεξιοτήτων, ενώ ενδυναμώνει την κοινωνική προστα-
σία. Οι δράσεις που πρόκειται να χρηματοδοτηθούν από το
νέο ΕΣΠΑ και τις οποίες στηρίζουν οι ελληνικές τράπεζες
μπορούν να βοηθήσουν τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις για
να βελτιώσουν την ανταγωνιστικότητά τους. Ιδιαίτερη έμ-
φαση δίνεται στην «Πράσινη Μετάβαση ΜμΕ», η οποία απο-
τελείται από δύο επιμέρους δράσεις («Πράσινος Μετασχη-
ματισμός» και «Πράσινη Παραγωγική Επένδυση») και έχει
ως κύριο στόχο την υποστήριξη των ελληνικών επιχειρήσε-
ων στην υλοποίηση επενδυτικών σχεδίων για την αξιοποί-
ηση σύγχρονων τεχνολογιών που θα συνεισφέρουν στην
αναβάθμιση των παραγόμενων προϊόντων/ υπηρεσιών, με
πριμοδότηση ενεργειών που αξιοποιούν σύγχρονες τεχνο-
λογίες, υποδομές και βέλτιστες πρακτικές σε θέματα ενερ-
γειακής αναβάθμισης και κυκλικής οικονομίας.

Προγράμματα στήριξης

Έξι προγράμματα παροχής επενδυτικών δανείων έρχον-

ται να αλλάξουν την πορεία του εγχώριου επιχειρείν, με μο-
χλό τους πόρους της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας. 

Τα προγράμματα χρηματοδοτούνται από τις συνεργαζό-
μενες τράπεζες Πειραιώς, Alpha Bank, Eurobank, Εθνική
Τράπεζα, Τράπεζα Αττικής, Παγκρήτια, Συνεταιριστική Τρά-
πεζα Ηπείρου, Συνεταιριστική Τράπεζα Θεσσαλίας και Συ-
νεταιριστική Τράπεζα Καρδίτσας. Ειδικότερα:

1Το Ταμείο Επιχειρηματικότητας ΙΙ προσφέρει δάνεια
επενδυτικού σκοπού, ύψους 25.000-1.500.000 ευρώ,
χωρίς επιτόκιο για τα δύο πρώτα χρόνια. Χρηματοδο-
τούνται υπό σύσταση νεοσύστατες, νέες και υφιστάμε-
νες, πολύ μικρές, μικρές και μεσαίες επιχειρήσεις των
επιλέξιμων οικονομικών κλάδων, που αναπτύσσουν
βιώσιμη επιχειρηματική δράση στην ελληνική επικρά-
τεια.

2 Το Ταμείο Εγγυοδοσίας Επιχειρήσεων Covid-19 παρέ-
χει δάνεια κεφαλαίου κίνησης ύψους έως 250.000 με
εγγύηση της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας, σε πο-

σοστό 80% και απευθύνεται σε επιχειρήσεις με τζίρο
έως 1.000.000 ευρώ. 

3 Το Ταμείο Εγγυοδοσίας Επενδύσεων παρέχει επενδυ-
τικά δάνεια έως 1,875 εκατ. ευρώ, με εγγύηση για το
80% του δανείου. Επισημαίνεται ότι τα δάνεια αυτά θα
είναι διαθέσιμα για εκταμίευση μέχρι και τις
31/12/2023, ενώ η μέση διάρκεια της εγγύησης φτάνει
τα 10 χρόνια. 

4 Το Ταμείο Ανάπτυξης Δυτικής Μακεδονίας (ΤΑΔΥΜ)
παρέχει επενδυτικά δάνεια 5.000-50.000 ευρώ, τα
οποία είναι άτοκα για τα δύο πρώτα χρόνια και αφορούν
υφιστάμενες επιχειρήσεις έως το 25% του τζίρου για το
2019 ή 100% των αναγκών ρευστότητας για τις νεοσύ-
στατες. Τα δάνεια είναι άτοκα για 2 χρόνια και οι τόκοι
καλύπτονται από την Ευρωπαϊκή Αναπτυξιακή Τράπεζα. 

5 Το Ταμείο Εγγυοδοσίας ΕΑΤ ΤΜΕΔΕ (Ταμείο Μηχανι-
κών-Εργοληπτών Δημοσίων Έργων) παρέχει επενδυ-
τικά δάνεια στους επαγγελματίες του κλάδου έως και
200.000 ευρώ με εγγύηση για το 80%. 

6 Το Ταμείο Εγγυοδοσίας Δανείων Επιχειρήσεων Παρα-
γωγής Οπτικοακουστικών Έργων παρέχει δάνεια
25.000-900.000 ευρώ με εγγύηση για το 80%. Οι τράπε-
ζες δεν επιτρέπεται να ζητήσουν εμπράγματες εξασφα-
λίσεις για δάνεια έως 50.000 ευρώ, ενώ σε όλα τα δά-
νεια ανεξάρτητα από το ύψος τους απαγορεύεται η προ-
σημείωση μόνιμης και μοναδικής κατοικίας. 

Χρηματοδοτήσεις από ΤΑΑ,
ΕΣΠΑ, Αναπτυξιακή 
Τράπεζα και άλλες πηγές 
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Η Ελλάδα ««τρέχει» με… 
φόρα για εξαγωγές 60 δισ.!

Νέο ιστορικό υψηλό 
φέτος παρά την «κοιλιά» 
λόγω διεθνούς κλίματος

Σ
ε νέο ιστορικό υψηλό αναμένεται να
εκτιναχθούν φέτος οι εξαγωγές, οι
οποίες στη χειρότερη περίπτωση θα
κινηθούν πλησίον του στόχου των 70

δισ. ευρώ που είχε τεθεί προ διμήνου.

Η δυναμική της ελληνικής οικονομίας αποτυπώνεται
πλήρως στην εξέλιξη των εξαγωγών μετά την πανδημία
του κορονοϊού, καθώς το 2021 διαμορφώθηκαν στα 40
δισ. ευρώ και το 2022 εκτοξεύτηκαν στα 54 δισ. ευρώ.
Στην αύξηση των εξαγωγών έχει συμβάλει καθοριστικά
και η άνοδος των τιμών τόσο στα πετρελαιοειδή όσο και
στα υπόλοιπα προϊόντα. Παρά το γεγονός ότι από τον
Ιούνιο παρατηρείται μια κάμψη στις ελληνικές εξαγω-
γές, εντούτοις έχουν σημειωθεί θετικές εξελίξεις στο
έλλειμμα του εμπορικού ισοζυγίου, καθώς η πτώση των
εισαγωγών είναι ταχύτερη.

Υπάρχει δυναμική

Σύμφωνα με τα πιο πρόσφατα στοιχεία της Ελληνικής
Στατιστικής Αρχής, τον Ιούλιο η αξία των εξαγωγών
υποχώρησε στα 4,266 δισ. ευρώ έναντι 4,992 δισ. ευρώ
τον αντίστοιχο περσινό μήνα, καταγράφοντας πτώση
14,5%, ενώ χωρίς τα πετρελαιοειδή η πτώση διαμορφώ-
θηκε στο 5,6%. Από την άλλη πλευρά, υπήρξε ταχύτερη

μείωση της αξίας των εισαγωγών, καθώς αυτές διαμορ-
φώθηκαν στα 6,721 δισ. ευρώ έναντι 8,099 δισ. ευρώ
κατά τον αντίστοιχο περσινό μήνα (πτώση 17%). Με βάση
αυτές τις εξελίξεις, το έλλειμμα του εμπορικού ισοζυγί-
ου διαμορφώθηκε στα 2,454 δισ. ευρώ τον Ιούλιο έναν-
τι 3,106 δισ. ευρώ τον αντίστοιχο περσινό μήνα, κατα-
γράφοντας σημαντική πτώση κατά 21%. 

Στο επτάμηνο Ιανουαρίου-Ιουλίου, η συνολική αξία
των εξαγωγών διαμορφώθηκε στα 30,11 δισ. ευρώ και
εκτιμάται ότι έως το τέλος του έτους θα υπάρξει σημαν-
τική υπέρβαση των περσινών επιδόσεων, πλησιάζοντας
τον στόχο που έχουν θέσει η κυβέρνηση και οι εγχώριοι
εξαγωγείς για 70 δισ. ευρώ. Ωστόσο, ο Πανελλήνιος
Σύνδεσμος Εξαγωγέων εκτιμά ότι υπάρχει η δυναμική
για να επιστρέψουν οι εξαγωγές σε θετικό έδαφος και
να εκμεταλλευτούν τις ευκαιρίες που παρουσιάζονται
ακόμη και μέσα σε αυτό το αντίξοο περιβάλλον.

Κερδίζουμε μερίδια

Τα ελληνικά προϊόντα κερδίζουν συνεχώς μερίδια
στις διεθνείς αγορές, ενώ εκτιμάται ότι υπάρχουν τερά-
στια περιθώρια επέκτασης πέραν των παραδοσιακών
πελατών. 

Οι πωλήσεις προϊόντων «πράσινης» τεχνολογίας,
βιομηχανικών ειδών, ελαιόλαδου και άλλων τροφί-

μων παρουσιάζουν σταθερά ανοδική πορεία, όπως
προκύπτει από τα στοιχεία της Ελληνικής Στατιστικής
Αρχής. Ειδικά στα προϊόντα «πράσινης» τεχνολογίας,
οι ελληνικές επιχειρήσεις έχουν να επιδείξουν ιδιαί-
τερη δυναμική στον ηλεκτρολογικό εξοπλισμό, όπως
για παράδειγμα στις λάμπες LED και στους μετρητές
ηλεκτρικού ρεύματος. Μάλιστα, οι εξαγωγές αυτών
των προϊόντων φτάνουν από τα Βαλκάνια έως και τη
Βόρεια Αμερική.

Από την άλλη πλευρά, με ιδιαίτερο ενδιαφέρον ανα-
μένεται το ξεκαθάρισμα του τοπίου σε σχέση με τις συ-
νέπειες των πλημμυρών της Θεσσαλίας στις εξαγωγές,
με δεδομένη τη σημαντική συμβολή της συγκεκριμέ-
νης περιφέρειας στις εξαγωγές γαλακτοκομικών, κρε-
άτων, τοματοπολτού, βάμβακος, σιταριού, κριθαριού,
βάμβακος, τριφυλλιού, φρούτων κ.ά. Η κυβέρνηση με
την εξασφάλιση πόρων άνω των 2,25 δισ. ευρώ θα επι-
χειρήσει να βάλει… ανάχωμα στην κατάρρευση του το-
πικού ΑΕΠ, επενδύοντας στην επανεκκίνηση του πρω-
τογενούς τομέα, αλλά και των εξαγωγικών επιχειρήσε-
ων που δραστηριοποιούνται στην Περιφέρεια Θεσσα-
λίας. Το στοίχημα είναι πολύ μεγάλο, καθώς η περιοχή
αποτελεί σημαντικό πυλώνα των ελληνικών εξαγωγών
και η εκπόνηση ενός σχεδίου-εξπρές για την ανάταξη
της περιφέρειας αποτελεί βασική προτεραιότητα.
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ΕΕ Π Ι Χ Ε Ι Ρ H Σ Ε Ι Σ  

Ποιοι κλάδοι πρωταγωνιστούν το 2023
A

νοιξε τον βηματισμό του 
ο ελληνικός επιχειρηματικός
τομέας το 2023, πετυχαίνοντας
σημαντικό εύρος ανόδου κατά το

πρώτο τρίμηνο τόσο στις πωλήσεις της
συντριπτικής πλειονότητας των κλάδων όσο
και στο σύνολο των λειτουργικών δεικτών του
επιχειρείν. Σύμφωνα με τη νέα σειρά μελετών
«Τάσεις του Επιχειρείν» από τη Διεύθυνση
Οικονομικής Ανάλυσης της Εθνικής
Τράπεζας, ισχυρή δυναμική εντοπίζεται στους
κλάδους της «νέας οικονομίας» με αιχμή του
δόρατος την επιστημονική έρευνα και
ανάπτυξη (R&D).

Η εικόνα στο α’ τρίμηνο

Εξετάζοντας την πορεία των επιχειρήσεων κατά
το α’ τρίμηνο, οι αναλυτές της Εθνικής σημει-
ώνουν ότι ο τομέας έρευνας και ανάπτυξης (R&D)
είχε ιδιαίτερα θετική πορεία, ενώ ξεχώρισαν θετι-
κά τόσο η πληροφορική όσο και οι υπηρεσίες
πληροφορίας. 

Συγκεκριμένα, η δυναμική εκκίνηση της χρονιάς
για τις ελληνικές επιχειρήσεις αποτυπώθηκε σε
ετήσια αύξηση πωλήσεων 8% το α’ τρίμηνο σε απο-
πληθωρισμένους όρους (από 4,6% το προηγούμενο
εξάμηνο) -με όλους τους βασικούς κλάδους να ση-
μειώνουν άνοδο (εκτός του λιανικού εμπορίου).
Προς την ίδια θετική κατεύθυνση κινήθηκε το σύνο-
λο των λειτουργικών δεικτών του επιχειρείν, όπως
οι επενδύσεις και η κερδοφορία (ετήσια άνοδος 8%
και 5% αντίστοιχα το α’ τρίμηνο), ενώ ιστορικά υψη-
λά σημειώνονται σε προσλήψεις και δημιουργία νέ-
ων επιχειρήσεων.

Δείκτης εμπιστοσύνης

Η επίδοση αυτή εξασφάλισε την υπεροχή του ελ-
ληνικού επιχειρείν έναντι των Ευρωπαίων ανταγω-
νιστών σε όρους κλίματος, όπως φανερώνει το ρε-
κόρ θετικής απόκλισης του δείκτη εμπιστοσύνης
της Ελλάδας έναντι του μέσου όρου της ΕΕ. Παράλ-
ληλα, σημειώνουμε ενδείξεις περιορισμού της πλη-
θωριστικής πίεσης, κυρίως σε βιομηχανία και χον-
δρικό εμπόριο (αντανακλώντας τις ευεργετικές επι-
πτώσεις στο κόστος των επιχειρήσεων από την απο-
κλιμάκωση των διεθνών τιμών ενέργειας και πρώ-
των υλών).

Όσον αφορά τους πρωταγωνιστές ανάπτυξης, πέ-
ρα από τους κλάδους τουρισμού και κατασκευών
που ανακάμπτουν από χαμηλά επίπεδα (σημειώνον-
τας άνοδο της τάξης του 17%-18% το α’ τρίμηνο σε
αποπληθωρισμένους όρους), οι κλάδοι της «νέας οι-
κονομίας» ξεχωρίζουν με εντυπωσιακές επιδόσεις:

Ο κλάδος R&D κατέγραψε την υψηλότερη άνο-

δο πωλήσεων κατά το α’ τρίμηνο (+54% σε αποπλη-
θωρισμένους όρους), ενώ κατά το τελευταίο εννε-
άμηνο έχει σταθερά μια σημαντικά ισχυρότερη
επίδοση από το λοιπό επιχειρείν (με την απόκλιση
απόδοσης να αγγίζει κατά μέσο όρο τις 20 ποσο-
στιαίες μονάδες). Η δυναμική αυτή αποτυπώνει σε
μεγάλο βαθμό (i) τα πρώτα απτά αποτελέσματα από
το συνεχώς αναπτυσσόμενο οικοσύστημα των tech
startups καθώς και (ii) την αυξανόμενη έμφαση
που δίνεται στην ερευνητική δραστηριότητα από
μεγαλύτερες επιχειρήσεις (όπως οι φαρμακοβιο-
μηχανίες). 

Παράλληλα, σημάδια αφύπνισης της καινοτομι-
κής δραστηριότητας είναι εμφανή υπό το πρίσμα
πολλαπλών δεικτών, όπως αύξηση διπλωμάτων
ευρεσιτεχνίας (διπλασιασμός αιτήσεων για πατέν-
τα στον Ευρωπαϊκό Οργανισμό Διπλωμάτων Ευρε-
σιτεχνίας την τελευταία δεκαετία) και σταδιακή
ενίσχυση στο αποτύπωμα της high-tech βιομηχα-
νίας (ένα τέταρτο των ελληνικών εξαγωγών, από
20% το 2011). Σημειώνεται ότι η πρόσφατη κάθετη
άνοδος του κλάδου επιταχύνει την ήδη δυναμική
πορεία των επιχειρηματικών δαπανών έρευνας
και ανάπτυξης στην Ελλάδα (με διπλασιασμό την
τελευταία δεκαετία σε 0,7% του ΑΕΠ, από 0,3% το
2011), επιβεβαιώνοντας ότι η χώρα ακολουθεί πο-
ρεία ταχείας σύγκλισης με τον ευρωπαϊκό μέσο
όρο (1,5% του ΑΕΠ). 

Πληροφορική και υπηρεσίες πληροφορίας επίσης
ξεχωρίζουν θετικά, με τις (αποπληθωρισμένες) πω-
λήσεις τους το α’ τρίμηνο 2023 να αυξάνονται κατά
25% σε ετήσια βάση.

Η Εθνική Τράπεζα σε έκθεσή της εκτιμά ότι θα αυ-
ξηθούν κατά 6% και περισσότερο από 4% για το επό-
μενο έτος, με πρωταγωνιστές πέραν των «κλασικών»
κλάδων, όπως ο τουρισμός και οι κατασκευές, να εί-
ναι πλέον και οι τομείς της «νέας οικονομίας». 

«Κοιτώντας μπροστά, παρά τον σχετικά αδύναμο
Απρίλιο, αναμένουμε ανάκτηση ισχύος για το υπό-
λοιπο της χρονιάς (σε συνέπεια με τις αισιόδοξες
προσδοκίες των επιχειρήσεων). Συνεπώς για το σύ-
νολο του 2023 εκτιμάται άνοδος (αποπληθωρισμέ-
νων) πωλήσεων της τάξης του 6%, παραμένοντας σε
υγιή επίπεδα ανάπτυξης το 2024 (άνω του 4%). Ειδι-
κότερα, η επόμενη διετία αναμένεται να χαρακτηρι-
στεί από την υλοποίηση του πρώτου κύματος επεν-
δύσεων του Ταμείου Ανάκαμψης (RRF) και την ενί-
σχυση της τεχνολογικής και εξωστρεφούς ανακα-
τεύθυνσης που ήδη υλοποιείται στην ελληνική οικο-
νομία. Έτσι, τίθενται οι βάσεις για τον μετασχηματι-
σμό του ελληνικού επιχειρείν σε ένα πρότυπο πιο
κοντά στον ευρωπαϊκό μέσο όρο, με ισχυρότερη πα-
ρουσία τομέων υψηλής προστιθέμενης αξίας», ανα-
φέρεται χαρακτηριστικά στην έκθεση της Εθνικής
Τράπεζας.

Ο ελληνικός επιχειρηματικός τομέας
πέτυχε σημαντικό εύρος ανόδου κατά 
το πρώτο τρίμηνο τόσο στις πωλήσεις 
της συντριπτικής πλειονότητας 
των κλάδων όσο και στο σύνολο 
των λειτουργικών δεικτών του επιχειρείν



Ι
σχυρά θεμέλια για μια νέα περίοδο βιώσιμης και σταθε-
ρής ανάπτυξης έχει θέσει η HELLENiQ ENERGY, που
πρωτοστατεί στην εθνική προσπάθεια για να επιτευχθεί η

«πράσινη» μετάβαση και παραμένει στην αιχμή των ενεργει-
ακών εξελίξεων που συντελούνται στην ευρύτερη περιοχή
της ΝΑ Ευρώπης.

Έχοντας καταρτίσει εγκαίρως ένα ξεκάθαρο στρατηγικό
πλάνο μετασχηματισμού, η εταιρεία εστιάζει στην ενεργειακή
της μετάβαση με άξονα το πρόγραμμα «Vision 2025», που
αποσκοπεί στη διασφάλιση της ηγετικής παρουσίας που κα-
τέχει στον κλάδο των πετρελαιοειδών, αλλά και στην ουσια-
στική και ταχύτερη ενίσχυση της θέσης της σε νέες, πιο καθα-
ρές μορφές ενέργειας. Ο αδιαπραγμάτευτος στόχος που έχει
τεθεί από τη διοίκηση είναι η μετεξέλιξη της HELLENiQ
ENERGY σε έναν οργανισμό που θα δραστηριοποιείται σε όλο
το φάσμα της ενέργειας, ενσωματώνοντας κριτήρια ESG στη
λειτουργία του και παρέχοντας στους καταναλωτές σύγχρο-
νες, προηγμένες και καινοτόμες υπηρεσίες, περιορισμένου
περιβαλλοντικού αποτυπώματος.

Με το επενδυτικό πρόγραμμα να ξεπερνά τα 4 δισ. ευρώ για
τα επόμενα χρόνια, η HELLENiQ ENERGY επιδιώκει την ανα-
βάθμιση της παραδοσιακής της δραστηριότητας, μέσω της
υλοποίησης σημαντικών έργων εκσυγχρονισμού και παραγω-
γής «καθαρότερων» υγρών καυσίμων, ενώ πάνω από το 50%
των κεφαλαίων θα διατεθεί για την ανάπτυξη στις ΑΠΕ και στην
καθαρή ενέργεια. Το πλάνο προβλέπει τη δημιουργία ενός
ισορροπημένου χαρτοφυλακίου, με την ανάπτυξη ενός ουσια-
στικού πυλώνα στις Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας και επεν-
δύσεις σε διαφορετικές τεχνολογίες, όπως φωτοβολταϊκά, αι-
ολικά onshore & offshore, αποθήκευση ενέργειας και υδρο-
γόνο. Βασική επιδίωξη είναι η δραστική μείωση του ανθρακι-
κού αποτυπώματος σε όλες τις δραστηριότητες της κορυφαίας
ελληνικής εταιρείας ενέργειας, κατά 50% έως το 2030.

Η ουσιαστική μετάβαση στο νέο μοντέλο ανάπτυξης έγινε
εμφανής μέσα σε σύντομο χρονικό διάστημα, με τη θυγατρική
HELLENiQ Renewables να αποτελεί μία από τις ταχύτερα
αναπτυσσόμενες εταιρείες στην ευρύτερη περιοχή σε νέα έρ-
γα ΑΠΕ, μέσα από έναν συνδυασμό οργανικής ανάπτυξης και
εξαγορών.

Καταλυτικό ρόλο διαδραμάτισε η δημιουργία του πάρκου
φωτοβολταϊκών, ισχύος 204,3 MW, στην περιοχή της Κοζά-
νης, ένα έργο-ορόσημο για τον ενεργειακό μετασχηματισμό
της χώρας. Η επένδυση ξεπέρασε τα 130 εκατ. ευρώ, για το
μεγαλύτερο ενιαίο έργο ΑΠΕ στην Ελλάδα και το μεγαλύτερο
Φ/Β πάρκο με πλαίσια διπλής όψεως (bifacial modules) σε
ολόκληρη την Ευρώπη. Παράγει ετησίως ενέργεια 350 GWh
και καλύπτει τις ανάγκες 75.000 νοικοκυριών με ενέργεια μη-
δενικών εκπομπών, ενώ το ετήσιο όφελος σε επίπεδο εκπομ-
πών διοξειδίου του άνθρακα υπολογίζεται σε 320.000 τόνους.

Σήμερα, το χαρτοφυλάκιο έργων της HELLENiQ 
Renewables ξεπερνά τα 3,8 GW, η συνολική ισχύς των έργων
ΑΠΕ -σε λειτουργία ή υπό κατασκευή- ανέρχεται σε περίπου
680 MW, ενώ έχει αναβαθμιστεί ο στόχος για επίτευξη εγκατε-
στημένης ισχύος τουλάχιστον 1 GW μέχρι το 2025. Η εταιρεία
διερευνά ευκαιρίες για ανάπτυξη έργων στην ευρύτερη περιο-
χή των Βαλκανίων και της ΝΑ Ευρώπης, λαμβάνοντας υπόψη
την ωριμότητα κάθε αγοράς, το κανονιστικό και ρυθμιστικό
πλαίσιο, την ενεργειακή απόδοση, τα επενδυτικά κίνητρα, τον
σχεδιασμό των συστημάτων και την αλληλεπίδρασή τους.

Ήδη υλοποιεί τις πρώτες «πράσινες» επενδύσεις εκτός
Ελλάδας, καθώς πρόσφατα ολοκλήρωσε νέες συμφωνίες
για την εξαγορά χαρτοφυλακίων φωτοβολταϊκών πάρκων
συνολικής ισχύος 211 MW στη Ρουμανία και έως 180 MW
στην Κοζάνη, τα οποία αναμένεται να τεθούν σταδιακά σε
λειτουργία μέσα στα επόμενα δύο χρόνια. Παράλληλα, προ-
χώρησε στην εξαγορά 15 MW εν λειτουργία Φ/Β πάρκων
στην Κύπρο, ενώ υπέγραψε συμφωνία-πλαίσιο για ανάπτυ-
ξη επιπλέον χαρτοφυλακίου ΑΠΕ, συνολικής ισχύος 600
MW, στη Ρουμανία. 

Για την απρόσκοπτη ενδυνάμωση της θέσης της στον κλά-
δο, η HELLENiQ Renewables υπέγραψε μια πρότυπη, για τα
ελληνικά δεδομένα, συμφωνία-πλαίσιο με δύο ελληνικές
τράπεζες, ύψους έως 766 εκατ. ευρώ, για την υλοποίηση επι-
μέρους χρηματοδοτήσεων τόσο για υφιστάμενα όσο και για
νέα έργα παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας από ΑΠΕ στην
Ελλάδα.

Την ίδια ώρα, δυναμική είναι η είσοδος της εταιρείας και
στον τομέα της Αποθήκευσης Ηλεκτρικής Ενέργειας. Η Ρυθ-
μιστική Αρχή Αποβλήτων, Ενέργειας και Υδάτων (ΡΑΑΕΥ)
αξιολόγησε θετικά και συμπεριέλαβε στη λίστα των επιλέξι-
μων έργων και τους τρεις σταθμούς, συνολικής ισχύος 100
MW και εγγυημένης (ωφέλιμης) χωρητικότητας 200 MWh
ενέργειας, με τους οποίους η HELLENiQ Renewables συμ-
μετείχε στον πρώτο διαγωνισμό για τη χορήγηση Επενδυτικής
και Λειτουργικής Ενίσχυσης σε Σταθμούς Αποθήκευσης.

Το πλάνο περιλαμβάνει επένδυση και σε υπεράκτια αιολι-
κά, όπου η HELLENiQ ENERGY ενώνει τις δυνάμεις της με τη
RWE Renewables, παγκόσμιο ηγέτη της υπεράκτιας αιολικής
ενέργειας, για να διερευνήσουν από κοινού τις ευκαιρίες
ανάπτυξης και στην Ελλάδα. 

Ταυτόχρονα, όμως, με την ουσιαστική ανάπτυξη στην «πρά-
σινη» ενέργεια, η HELLENiQ ENERGY πραγματοποιεί σημαν-
τικά έργα εκσυγχρονισμού και παραγωγής «καθαρότερων»
υγρών καυσίμων. Στο διυλιστήριο της Ελευσίνας έχει δρομο-
λογηθεί η υλοποίηση έργου δέσμευσης διοξειδίου του άν-
θρακα στη μονάδα παραγωγής υδρογόνου («μπλε» υδρογό-
νο), αλλά και ένα πιλοτικό έργο παραγωγής «πράσινου»
υδρογόνου με ηλεκτρόλυση από ενέργεια που θα παράγεται
από φωτοβολταϊκό πάρκο. Παράλληλα, θα αναπτυχθεί μονά-
δα συμπαραγωγής που θα καταστήσει το διυλιστήριο ενεργει-
ακά αυτόνομο. Στο διυλιστήριο της Θεσσαλονίκης προχωρά η
επένδυση για μονάδα παραγωγής 40.000 τόνων ετησίως ανα-
νεώσιμου diesel με συγκατεργασία βιώσιμων πρώτων υλών,
η οποία θα ολοκληρωθεί το 2024, ενώ ήδη αναπτύσσονται
επιπλέον επενδύσεις στα ανανεώσιμα καύσιμα. 

Η HELLENiQ ENERGY παραμένει για περισσότερα από 60
χρόνια στυλοβάτης της εθνικής οικονομίας, έχοντας εμφανές
αποτύπωμα στην κοινωνία. Αντιπροσωπεύει περισσότερο
από το 1% του ΑΕΠ, το 12% των συνολικών εξαγωγών και το 5%
των φορολογικών εσόδων του κράτους, ενώ ένας στους 135
εργαζόμενους σχετίζεται -άμεσα ή έμμεσα- με την εταιρεία.
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Η HELLENiQ ENERGY
μετασχηματίζεται
και πρωταγωνιστεί



Τ
ο τραπεζικό σύστημα είναι έτοιμο να
ενισχύσει τη γνώση και να παράσχει τα
κατάλληλα εργαλεία για την επιτάχυνση
της «πράσινης» μετάβασης όλων των

επιχειρήσεων/πελατών του, ανεξάρτητα από το
επίπεδο ωριμότητάς τους σήμερα, αναφέρεται σε
ενημερωτικό διατραπεζικό φυλλάδιο με τίτλο «Η
ευκαιρία του ESG για τις επιχειρήσεις και την
ελληνική οικονομία» που αναρτήθηκε το
προηγούμενο διάστημα στην ιστοσελίδα της
Ελληνικής Ένωσης Τραπεζών. 

Όπως επισημαίνεται, αποτελεί διαχρονική δέσμευση των
τραπεζών η πολυεπίπεδη στήριξη των ελληνικών επιχειρή-
σεων με χρηματοδοτικές λύσεις, καινοτόμες υπηρεσίες,
πρωτοβουλίες και δράσεις που στόχο έχουν τη μακροχρό-
νια εξέλιξη, την αντιμετώπιση σύγχρονων προκλήσεων και
επομένως τη βιωσιμότητά τους.

Στο πλαίσιο αυτό, οι τράπεζες συνεργάζονται ήδη με
σκοπό τη διαμόρφωση ESG πλαισίου κατευθύνσεων μέ-
σω της δημιουργίας κοινού ερωτηματολογίου, το οποίο
θα είναι διαθέσιμο στις επιχειρήσεις/πελάτες τους προς
συμπλήρωση. Μέσω της καταγραφής και συλλογής των
σχετικών πληροφοριών, θα επιτευχθεί η έγκαιρη ανα-
γνώριση, αξιολόγηση και διαχείριση των επιδόσεων της
επιχειρηματικής κοινότητας στη βιωσιμότητα, αναδει-
κνύοντας αφενός καλές πρακτικές και αφετέρου προ-
ετοιμάζοντας τις επιχειρήσεις για τις επερχόμενες αλλα-
γές, υποστηρίζοντας τη μετάβασή τους σε μια κλιματικά
ουδέτερη και κοινωνικά δίκαιη οικονομία.

Ο ρόλος των τραπεζών…

Οι τράπεζες, όπως επισημαίνεται μεταξύ άλλων στο
ενημερωτικό φυλλάδιο, καλούνται να ενσωματώσουν
συγκεκριμένα κριτήρια (ESG) στη λειτουργία τους, να
χρηματοδοτήσουν νέες υποδομές αειφορίας και τεχνο-
λογίες χαμηλού άνθρακα, και να αναπτύξουν χρηματοδο-
τικά εργαλεία για τις επιχειρήσεις/πελάτες τους, προκει-
μένου να επενδύσουν στη μείωση του περιβαλλοντικού
αποτυπώματός τους. 

Το εγχείρημα αυτό αποτελεί πολυδιάστατη πρόκληση για
τα τραπεζικά ιδρύματα αλλά και για τις επιχειρήσεις/πελά-
τες τους, καθώς οφείλουν να εξετάζουν/αξιολογούν τους
κλιματικούς και περιβαλλοντικούς καθώς και τους κοινωνι-
κούς κινδύνους κατά τη διαδικασία χρηματοδότησης.

Εντωμεταξύ, σύμφωνα με τα αποτελέσματα του νέου
stress test της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας για την
κλιματική αλλαγή, το κόστος για την οικονομία και τις τρά-
πεζες της Ευρωζώνης θα είναι πολύ υψηλότερο αν συνεχι-
στεί ο σημερινός ρυθμός της «πράσινης» μετάβασης και αυ-
τό καθιστά αναγκαία την επιτάχυνσή της. 

«Χρειαζόμαστε πιο αποφασιστικές πολιτικές για να δια-
σφαλίσουμε την ταχύτερη μετάβαση σε μια οικονομία μηδε-
νικών εκπομπών ρύπων, σύμφωνα με τους στόχους της
Συμφωνίας του Παρισιού. Εάν κινηθούμε με τον σημερινό
ρυθμό, θα αυξηθούν οι κίνδυνοι και το κόστος για την οικο-
νομία και το χρηματοπιστωτικό σύστημα. Είναι ξεκάθαρη η
ανάγκη να επιταχύνουμε στον δρόμο του Παρισιού», δήλω-
σε ο αντιπρόεδρος της ΕΚΤ, Λουίς ντε Γκίντος.

…και των επιχειρήσεων

Οι εταιρείες, πέραν των χρηματοοικονομικών τους στοι-
χείων, οφείλουν να υπολογίζουν και να διαχειρίζονται θέ-
ματα περιβάλλοντος, κοινωνίας και εταιρικής διακυβέρνη-
σης (ESG), τα οποία είναι σημαντικά, μεταξύ άλλων, για την
πρόσβασή τους σε επενδυτικά και χρηματοδοτικά κεφά-
λαια. Η αειφόρος οικονομία θα πρέπει να είναι κοινό μέλη-
μα και στόχος για τις τράπεζες και τις επιχειρήσεις/πελάτες
τους, αξιοποιώντας τα οφέλη και την επάρκεια πόρων που
παρέχονται από την ΕΕ μέσω στοχευμένων προγραμμάτων
(ΤΑΑ, ΕΣΠΑ, προγράμματα εξοικονόμησης ενέργειας, κ.ά.).

Αναφορικά με τα ενδεχόμενα οφέλη για μια επιχείρηση από
την υιοθέτηση αειφόρων πρακτικών με ESG κριτήρια είναι:
• διευκόλυνση στην πρόσβαση σε χρηματοδοτικά κεφάλαια,
• ενίσχυση της εξωστρέφειας παρέχοντας ευκαιρίες συνερ-
γασίας με μεγάλες εταιρείες που απαιτούν την εφαρμογή
των πρακτικών αυτών από τους συνεργάτες τους,
• προφύλαξη/αποφυγή τυχόν δυσμενών οικονομικών και λει-
τουργικών επιπτώσεων (πρόστιμα, ανάκληση αδείας, κ.ά.),
• βελτίωση περιβαλλοντικών επιδόσεων (μείωση περιβαλ-
λοντικού αποτυπώματος) με δυνητικά θετικό οικονομικό
αντίκτυπο,
• ενίσχυση του brand name και δημιουργία μακροπρόθε-
σμης αξίας,

• διευκόλυνση της μετάβασης στο νέο περιβάλλον με ευκο-
λότερη προσαρμογή στις επερχόμενες αλλαγές του νομοθε-
τικού πλαισίου (λχ, κλιματικός νόμος), στις απαιτήσεις των
νέων τεχνολογιών, στην ενσωμάτωση αρχών της κυκλικής
οικονομίας και
• ενδυνάμωση της συνεργασίας με όλα τα ενδιαφερόμενα
μέρη (τοπικές κοινωνίες δραστηριοποίησης, πελάτες, επεν-
δυτές, προσωπικό κ.ά.).
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Η ευκαιρία του ESG και 
τα οφέλη για τις επιχειρήσεις

Τα χρηματοπιστωτικά
ιδρύματα συνεργάζονται ήδη
με σκοπό τη διαμόρφωση
ESG πλαισίου κατευθύνσεων
μέσω της δημιουργίας
κοινού ερωτηματολογίου, 
το οποίο θα είναι διαθέσιμο
στις επιχειρήσεις/πελάτες τους
προς συμπλήρωση
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Σ
ταθερά στο ενεργειακό προσκήνιο
παραμένουν οι επενδύσεις σε
Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας, με τις
εκτιμήσεις για φέτος να σημειώνουν ότι

αναμένεται νέο ρεκόρ διείσδυσης στο ενεργειακό
μείγμα της χώρας που θα σπάσει το «φράγμα» των
2 GW του 2022. 

Ήδη τα στοιχεία για το πρώτο εξάμηνο του 2023 επιβε-
βαιώνουν τις παραπάνω εκτιμήσεις, ενώ δεν λείπουν και οι
ειδήσεις που προμηνύουν ένα τέτοιο κλείσιμο για την τρέ-
χουσα χρονιά. Επί του πρακτέου, η πρόβλεψη του αρμόδιου
Διαχειριστή ΔΑΠΕΕΠ κάνει λόγο για 2015 MW για το σύνο-
λο του έτους, κατανεμημένα ως εξής: 412 MW αιολικά,
1.584 MW φωτοβολταϊκά, 13,5 MW μικρά υδροηλεκτρικά
(ΜΥΗΣ), 5,5 MW βιομάζα και 1 MW ΣΗΘΥΑ. 

Στα παραπάνω χρειάζεται να προσθέσουμε τόσο τα έργα
που έχουν εξαγγελθεί και αναμένεται να μπουν στην «πρί-
ζα» τα αμέσως επόμενα χρόνια όσο και το μεγάλο πλήθος
των επενδύσεων που προγραμματίζονται από ελληνικές
εταιρείες στο εξωτερικό με ιδιαίτερη έμφαση στην περιοχή
των Βαλκανίων. 

Εξίσου μεγάλη κινητικότητα καταγράφεται στον τομέα
της αποθήκευσης με τον πρόσφατο διαγωνισμό να επιβε-
βαιώνει, αν μη τι άλλο, την αποφασιστικότητα των μεγάλων
«παικτών» της ελληνικής αγοράς να δραστηριοποιηθούν
στον χώρο όσο και στον ιδιαίτερων απαιτήσεων τομέα των
υπεράκτιων αιολικών με ορίζοντα ολοκλήρωσης το 2030. 

Διαγωνισμοί ΑΠΕ

Αναφορικά με την εγχώρια αγορά, το «σήμα» έχει ήδη δο-
θεί και αφορά τα 1.912 MW ισχύος που τίθενται σε δημοπρα-
σία στο πλαίσιο των τριών επικείμενων διαγωνισμών που
πρόκειται να διενεργήσει η ΡΑΑΕΥ μέσα στον Οκτώβριο και
θα αφορούν τη λειτουργική ενίσχυση «πράσινων» επενδύ-
σεων. Από τη δημοπρατούμενη ισχύ των 1.962 MW, όπως εί-
ναι φυσικό, η μερίδα του λέοντος αφορά τη δημοπρασία για
«μεγάλα» αιολικά και φωτοβολταϊκά πάρκα, μέσω της οποί-
ας θα μπορούν να προκριθούν έργα συνολικής ισχύος 1.662
MW. Στον διαγωνισμό αυτό θα μπορούν να λάβουν μέρος
κυρίως υποψήφιες αιολικές μονάδες ισχύος τουλάχιστον 6
MW και φωτοβολταϊκές τουλάχιστον 1 MW. Οι τιμές εκκίνη-
σης έχουν καθοριστεί στα 54 €/MWh για την τεχνολογία των
φωτοβολταϊκών και στα 63 €/MWh για την τεχνολογία των
αιολικών. Επίσης, εκτός από τις διαφορετικές τιμές εκκίνη-
σης θα καθοριστεί ένα μίνιμουμ ποσοστό ανά τεχνολογία για
τα έργα που θα προκριθούν, ώστε να διασφαλιστεί πως θα
είναι επαρκώς διαφοροποιημένο το «πράσινο» χαρτοφυλά-
κιο που θα κατακυρώσει αποζημίωση.

Στροφή στα Βαλκάνια

Την ίδια στιγμή πυκνώνουν σταθερά οι επενδύσεις εκτός
συνόρων με επίκεντρο την περιοχή των Βαλκανίων, όπου οι
ελληνικοί εγχώριοι ενεργειακοί όμιλοι επεξεργάζονται
επενδύσεις αρκετών δεκάδων ή και εκατοντάδων μεγαβάτ
σε ΑΠΕ. Helleniq Energy, ΔΕΗ, Mytilineos, ΤΕΡΝΑ Ενερ-
γειακή είναι μερικά από τα ονόματα που αξιολογούν την πα-
ρουσία τους στις γειτονικές χώρες προς αξιοποίηση επεν-
δυτικών ευκαιριών. 

Υπεράκτια αιολικά

Ανάλογο ενδιαφέρον καταγράφεται στον κλάδο των off-

shore αιολικών, με στελέχη της αγοράς να χαρακτηρίζουν
επενδυτικό «μαγνήτη» τις ελληνικές θάλασσες. Σημαντικό
πλεονέκτημα της Ελλάδας αποτελεί το γεγονός ότι το εγχώ-
ριο θαλάσσιο αιολικό δυναμικό είναι από τα πιο πλούσια σε
όλη την περιοχή της Μεσογείου.

Το γεγονός αυτό έχει ήδη προσελκύσει το ενδιαφέρον
όλων των μεγάλων ελληνικών ενεργειακών ομίλων, οι
οποίοι προγραμματίζουν την είσοδό τους σε αυτό τον νεοα-
ναδυόμενο κλάδο των ανανεώσιμων πηγών. Με δεδομένο
πως η σχετική δραστηριότητα απαιτεί υψηλές επενδύσεις,
καθώς και τεχνογνωσία, η συνταγή που έχουν ακολουθήσει
οι εγχώριες εταιρείες είναι να «συμμαχήσουν» με μεγά-
λους «παίκτες» του εξωτερικού.

Έτσι, η Mytilineos θα δημιουργήσει joint venture με τη
Copenhagen Infrastructrure Partners (CIP), ενώ η ΤΕΡ-
ΝΑ Ενεργειακή έχει υπογράψει συμφωνία συνεργασίας
με την Ocean Winds (κοινοπραξία των εταιρειών EDP
Renewables και ENGIE). Επίσης, η Helleniq Energy έχει
ενώσει τις δυνάμεις της με τη γερμανική RWE Renew-
ables, ενώ η Intrakat θα συμπράξει με τη βελγική Park-
wind. Με διεθνή εταίρο αναμένεται να «πορευθεί» και η
ΔΕΗ.

Οι ελληνικές θάλασσες φαίνεται να είναι επίσης στο «κά-
δρο» πιθανής δραστηριοποίησης και για τη νορβηγική 
Equinor, την Innogy από τη Γερμανία και την Principle Pow-
er από την Πορτογαλία.

Σε ««πράσινο» ρυθμό
ο ελληνικός 
ενεργειακός τομέας 

Αναμένεται νέο ρεκόρ διείσδυσης στο ενεργειακό μείγμα 
της χώρας που θα σπάσει το «φράγμα» των 2 GW 
του 2022 - Επενδύσεις δισεκατομμυρίων στα σκαριά
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Τα 1188 μεγάλα έργα, κόστους 
27,6 δισ., που αλλάζουν τον χάρτη 

Η
βιώσιμη ανάπτυξη και η βελτίωση των
συνθηκών ζωής των πολιτών έχουν τεθεί
στο στόχαστρο της ηγεσίας του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών. Ο

ίδιος ο υπουργός Χρήστος Σταϊκούρας ανακοίνωσε
πρόσφατα τα έργα και τους άξονες αυτών που
περιλαμβάνει το Αναπτυξιακό Σχέδιο για την Ελλάδα
του 2030 στον τομέα των υποδομών με 188 έργα,
κόστους 27,6 δισ. ευρώ.

Το μετρό Θεσσαλονίκης

Στα εμβληματικά έργα που υλοποιεί το υπουργείο συγκα-
ταλέγεται το μετρό της Θεσσαλονίκης, προϋπολογισμού άνω
των 2 δισ. ευρώ, με την ολοκλήρωση του οποίου, εντός του
2024, υπολογίζεται πως θα εξυπηρετεί περίπου 300.000 επι-
βάτες. Εκτιμάται ότι έως το τέλος του τρέχοντος έτους θα έχει
οριστικοποιηθεί και η τελική χάραξη των νέων επεκτάσεών
του, ώστε η ωρίμανση της δημοπράτησης της επέκτασης
προς τα βορειοδυτικά να προχωρήσει μέσα στην τετραετία
που ξεκινάει. Μετά την παράδοση του βασικού έργου θα πα-
ραδοθεί σε λειτουργία και η επέκταση προς Καλαμαριά. Το
μετρό της Θεσσαλονίκης αποτελεί μέρος ενός ολιστικού
σχεδίου ώστε ολόκληρη η πόλη να αποκτήσει ένα νέο πρό-
σωπο, συμβάλλοντας αποτελεσματικά στην αντιμετώπιση
του κυκλοφοριακού προβλήματος, στην αποσυμφόρηση της
πόλης και στον εκσυγχρονισμό των συγκοινωνιακών υποδο-
μών της Θεσσαλονίκης.

Αυτοκινητόδρομος Πάτρα - Πύργος

Για τον αυτοκινητόδρομο Πάτρα - Πύργος, ένα επίσης πο-
λύ σημαντικό έργο οδικής ασφάλειας, οι εργασίες ξεκίνησαν
τον Μάρτιο του 2022 και έχει σημειωθεί πρόοδος άνω του
15%. Το έργο αναμένεται να ολοκληρωθεί το 2025 και η δια-
δρομή Πάτρα - Πύργος θα πραγματοποιείται με αισθητά με-
γαλύτερη ασφάλεια και σε μειωμένο χρόνο, περίπου κατά 40
λεπτά. Στα μεγάλα έργα συγκαταλέγεται και η οδική σύνδεση
Άκτιο - Αμβρακία, που αναμένεται να ολοκληρωθεί εντός του
2023. Με την αποπεράτωση και λειτουργία του συνόλου του
αυτοκινητόδρομου, η διαδρομή Λευκάδα - Αθήνα θα μειωθεί
σε περίπου 3 ώρες και 20 λεπτά, εξοικονομώντας περίπου 25
λεπτά, βάσει των σημερινών δεδομένων.

Κρήτη και ΒΟΑΚ

Στον Βόρειο Οδικό Άξονα της Κρήτης (ΒΟΑΚ) τα πρώτα ερ-
γοτάξια εγκαταστάθηκαν μέσα στο 2022 και όλα τα μέτωπα
θα έχουν ανοίξει εντός του 2024. Τα τμήματα Νεάπολη -
Άγιος Νικόλαος και Χερσόνησος - Νεάπολη έχουν συμβα-
σιοποιηθεί και εντός της τετραετίας αναμένεται να ολοκλη-
ρωθεί η κατασκευή τους.

Στο μεταξύ, θα δρομολογηθεί και η κατασκευή του τμήμα-
τος Κίσσαμος - Χανιά - Ηράκλειο. Υπενθυμίζεται ότι το έργο
χρηματοδοτείται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικό-

τητας και με την ολοκλήρωσή του η διαδρομή Χανιά - Ηρά-
κλειο θα διανύεται σε μόλις 70 λεπτά, ενώ η διαδρομή Χανιά -
Άγιος Νικόλαος σε περίπου 100 λεπτά. Παράλληλα, θα ανα-
βαθμιστεί η οδική ασφάλεια με αισθητή μείωση θανατηφό-
ρων ατυχημάτων και σοβαρών τραυματισμών.

Γραμμή 4 του μετρό της Αθήνας

Ο μετροπόντικας διανοίγει τη γραμμή 4 του μετρό της Αθή-
νας στο πρώτο τμήμα της, Άλσος Βεΐκου - Γουδή. Η πρόοδος
των πρόδρομων εργασιών βρίσκεται στο 50% και ο πρώτος
μετροπόντικας έχει ήδη διανύσει περισσότερα από 30 μέτρα
και βρίσκεται σε φάση συστηματοποίησης της εκσκαφής,
ενώ ο δεύτερος είναι ήδη στην Ελλάδα και αναμένεται να ξε-
κινήσει το επόμενο διάστημα. Τα έργα της παράκαμψης Χαλ-
κίδας - Ψαχνών και ο άξονας Μπράλος - Άμφισσα δημοπρα-
τήθηκαν στα τέλη του 2021 και στο α’ τρίμηνο του 2023 υπο-
γράφηκαν και οι δύο συμβάσεις. Για την παράκαμψη Χαλκί-
δας θα προωθηθεί η διαδικασία ωρίμανσης των μελετών για
την περιβαλλοντική αδειοδότηση της προαίρεσης, δηλαδή
του τμήματος Υψηλή Γέφυρα Χαλκίδας - Νέα Λάμψακος, ενώ
ο άξονας Μπράλος - Άμφισσα προβλέπεται να ολοκληρωθεί
στο τέλος της τετραετίας και περιλαμβάνει σημαντικό αριθμό
σηράγγων και γεφυρών μεγάλου μήκους.

Στις περιφέρειες

Σε κάθε περιφέρεια της χώρας υλοποιούνται ή βρίσκονται
σε διαγωνιστική διαδικασία ή ωριμάζουν ή βρίσκονται υπό
ανάθεση έργα οδικά, αντιπλημμυρικά, υδρευτικά, αρδευτι-
κά, κτηριακά και λιμενικά, καθώς και έργα αεροπορικών
υποδομών.

Η Ελλάδα πρόσφατα βρέθηκε αντιμέτωπη με μια νέα
πραγματικότητα σε μεγαλύτερη ένταση και έκταση σε σχέση
με το παρελθόν, ιδιαίτερα η περιοχή της Θεσσαλίας: κόστος
βαρύ σε ανθρώπινες ζωές, περιουσίες, φυτικό και ζωικό κε-
φάλαιο, καθώς και σε υποδομές. Στο πεδίο των υποδομών οι
καταστροφές είναι χωρικά και δομικά εκτεταμένες.

Με βάση αυτά το υπουργείο ανακοίνωσε ταυτόχρονες
δράσεις για την άμεση αποκατάσταση των ζημιών των υπο-
δομών, με την υλοποίηση στοχευμένων τοπικών παρεμβά-
σεων και μέτρων έκτακτου χαρακτήρα, που θα αποκαταστή-
σουν την προσβασιμότητα.

Σε αυτή την κατεύθυνση, με την αναθεώρηση του Εθνικού
Σχεδίου Ανθεκτικότητας και Ανάκαμψης, θα συμπεριλη-
φθούν βραχείας αποκατάστασης έργα υποδομών, ύψους
500-600 εκατ. ευρώ, κυρίως οδικά και σιδηροδρομικά, κα-
θώς και η αποκατάσταση γεφυρών.

Παράλληλα, όπως ανέφερε το υπουργείο, για την υλοποί-
ηση νέων έργων προβλέπεται ακόμη και ο εκ βάθρων επανα-
σχεδιασμός με την κατασκευή υποδομών υψηλότερης ανθε-
κτικότητας σε δυσμενέστερες καταστάσεις ώστε να μετρια-
στούν, όσο είναι εφικτό, μελλοντικοί κίνδυνοι. Παράλληλα,
προβλέπονται ο έλεγχος και η συντήρηση των υφιστάμενων
έργων, με στόχο την ενίσχυση της ασφάλειάς τους.

Τι περιλαμβάνει 
το Αναπτυξιακό Σχέδιο 
για την Ελλάδα του 2030 
σχετικά με τις υποδομές
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Ξ
επέρασε τα 16,1 εκατ. ο
αριθμός των τουριστών που
επισκέφτηκαν τη χώρα μας
στο επτάμηνο Ιανουαρίου -

Ιουλίου 2023, σημειώνοντας αύξηση
κατά 15,5% σε σύγκριση με την
αντίστοιχη περίοδο πέρυσι.

Η εξέλιξη αυτή, όπως αποτυπώνεται στα
στοιχεία της Τραπέζης της Ελλάδος, είχε ως
αποτέλεσμα οι ταξιδιωτικές εισπράξεις να
εμφανίσουν αύξηση κατά 20,2% σε σύγκριση
με την αντίστοιχη περίοδο του 2022 φτάνον-
τας τα 10,3 δισ. ευρώ.

Πιο αναλυτικά, όσον αφορά την εισερχόμε-
νη ταξιδιωτική κίνηση, μέσω αεροδρομίων
αυξήθηκε κατά 15,5%, ενώ αυτή μέσω οδικών
συνοριακών σταθμών κατά 45%.

Κατά την επισκοπούμενη περίοδο, η ταξι-
διωτική κίνηση από τις χώρες της ΕΕ των 27
διαμορφώθηκε σε 9,71 εκατ. ταξιδιώτες, πα-
ρουσιάζοντας άνοδο κατά 20,5% σε σύγκριση

με την αντίστοιχη περίοδο του 2022. Η ταξι-
διωτική κίνηση από τις χώρες της ζώνης του
ευρώ αυξήθηκε κατά 14,1%, ενώ η ταξιδιωτική
κίνηση από τις χώρες της ΕΕ των 27 εκτός της
ζώνης του ευρώ αυξήθηκε κατά 35,3%.

Ειδικότερα, η ταξιδιωτική κίνηση από τη
Γερμανία παρουσίασε αύξηση κατά 11,4% και
διαμορφώθηκε σε 2,301 εκατ. ταξιδιώτες,
ενώ αυτή από τη Γαλλία αυξήθηκε κατά 12,4%
και διαμορφώθηκε σε 1,012 εκατ. ταξιδιώτες.
Αναφορικά με τις χώρες εκτός της ΕΕ των 27,
η ταξιδιωτική κίνηση από το Ηνωμένο Βασί-
λειο αυξήθηκε κατά 3,2% και διαμορφώθηκε
σε 2,096 εκατ. ταξιδιώτες και αυτή από τις
ΗΠΑ κατά 43,5% σε 737,4 χιλ. ταξιδιώτες. Τέ-
λος, η ταξιδιωτική κίνηση από τη Ρωσία μει-
ώθηκε κατά 1,8% και διαμορφώθηκε σε 19,6
χιλ. ταξιδιώτες.

Όσον αφορά τα έσοδα από τον τουρισμό, οι
εισπράξεις από κατοίκους των χωρών της ΕΕ
των 27 αυξήθηκαν κατά 14,7%, οι οποίες δια-
μορφώθηκαν στα 5,6 δισ. ευρώ, καθώς και οι

εισπράξεις από κατοίκους των χωρών εκτός
της ΕΕ των 27 κατά 27%, οι οποίες διαμορφώ-
θηκαν στα 4,4 δισ. ευρώ.

Αναλυτικότερα, οι εισπράξεις από κατοί-
κους των χωρών της ζώνης του ευρώ διαμορ-
φώθηκαν στα 4,55 δισ. ευρώ, αυξημένες κατά
15,1%, ενώ οι εισπράξεις από κατοίκους των
χωρών της ΕΕ των 27 εκτός της ζώνης του ευ-
ρώ εμφάνισαν αύξηση κατά 13% και διαμορ-
φώθηκαν στο 1,098 δισ. ευρώ. Ειδικότερα, οι
εισπράξεις από τη Γερμανία αυξήθηκαν κατά
7% και διαμορφώθηκαν στο 1,7 δισ. ευρώ, ενώ
οι εισπράξεις από τη Γαλλία αυξήθηκαν κατά
23,9% και διαμορφώθηκαν στα 782 εκατ. ευρώ.

Από τις χώρες εκτός της ΕΕ των 27, άνοδο
κατά 11,9% παρουσίασαν οι εισπράξεις από το
Ηνωμένο Βασίλειο, οι οποίες διαμορφώθη-
καν στο 1,62 δισ. ευρώ. Οι εισπράξεις από τις
ΗΠΑ αυξήθηκαν κατά 33,8% και διαμορφώ-
θηκαν στα 737,8 εκατ. ευρώ, ενώ αυτές από
τη Ρωσία αυξήθηκαν κατά 13,7% και διαμορ-
φώθηκαν στα 21,7 εκατ. ευρώ.

Οι ταξιδιωτικές
εισπράξεις
εμφάνισαν 
αύξηση κατά 20,2%
σε σύγκριση 
με την αντίστοιχη
περίοδο του 2022
φτάνοντας 
τα 10,3 δισ. ευρώ

Στα 16,1 εκατ. οι αφίξεις
τουριστών στο επτάμηνο
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Α
ν και πρόκειται για ένα φιλόδοξο
project που βρίσκεται μόλις στα
πρώτα στάδια ανάπτυξης και
ωρίμανσής του και χωρίς ακόμη να

είναι κάτι βέβαιο, όπως μεταφέρουν πηγές με
γνώση των διαδικασιών, γνωρίζει σημαντική
στήριξη σε πολιτικό και επιχειρηματικό επίπεδο. 

Ο λόγος γίνεται για την ηλεκτρική λεωφόρο «Green
Aegean», το μεγάλο καλώδιο διασύνδεσης που θα συν-
δέει την Ελλάδα με τη Γερμανία για τη μεταφορά «πρά-
σινης» ενέργειας στην καρδιά της ευρωπαϊκής αγοράς.
Ειδικότερα, όπως αναφέρουν πληροφορίες, ο ΑΔΜΗΕ,
που συνιστά τον project promoter του έργου, βρίσκεται
σε συνεχή ανταλλαγή επιστολών με τους τέσσερις δια-
χειριστές μεταφοράς ηλεκτρικής ενέργειας της Γερμα-
νίας, ενώ σημαντική δραστηριότητα εμφανίζουν και τα
γραφεία διεθνούς πολιτικής των υπουργείων Ενέργειας
των δύο χωρών. 

Όπως μεταφέρουν αρμόδιες πηγές, η βασική πρό-
κληση για την ώρα είναι ο συντονισμός των εμπλεκόμε-
νων φορέων που δεν είναι και λίγοι, καθώς ζητήματα
όπως η χρηματοδότηση και οι αδειοδοτήσεις χρειάζε-
ται να περάσουν από πολλά «χέρια», προκειμένου να
καταλήξουν, γεγονός που αν μη τι άλλο ενέχει τον κίν-
δυνο σοβαρών καθυστερήσεων σε περίπτωση που
υπάρξει ολιγωρία σε οποιονδήποτε κρίκο της μακράς
αλυσίδας, εκατέρωθεν στις δύο χώρες. 

Αξίζει να σημειωθεί ότι το έργο χαίρει πολιτικής στή-
ριξης τόσο από την ελληνική κυβέρνηση, με τον Κυριά-
κο Μητσοτάκη να έχει θέσει το ζήτημα στη Σύνοδο Κο-
ρυφής του περασμένου Μαρτίου, όσο και από την κυ-
βέρνηση Σολτς και τον υπουργό Οικονομίας και Περι-
βάλλοντος Ρόμπερτ Χάμπεκ που βρίσκεται σε στενή συ-
νεργασία με τις αρμόδιες ελληνικές υπηρεσίες στην κα-
τεύθυνση προώθησης του έργου. Την ίδια στιγμή, τόσο
η ελληνική πλευρά όσο και η γερμανική δεν παραγνω-
ρίζουν ότι πρόκειται για ένα δύσκολο και απαιτητικό εγ-
χείρημα, που βέβαια υπαγορεύεται από την ίδια την
αναδιαμόρφωση του ενεργειακού μείγματος της Ευρώ-
πης, όπου η «πράσινη» ενέργεια παίρνει προοδευτικά
τα «ηνία» στην κάλυψη της ενεργειακής ζήτησης. 

Πού βρισκόμαστε τεχνικά και οικονομικά

Σε αυτό το στάδιο βρίσκεται η υπόθεση «Green Aege-
an», μια μεγάλη πρόκληση στον τομέα των διεθνών δια-
συνδέσεων, η οποία προτού φτάσει υπό μορφή αιτήμα-

τος στις Βρυξέλλες, θα πρέπει πρώτα να έχει πάρει τη
σύμφωνη γνώμη της Ελλάδας και της Γερμανίας, του
μεγαλύτερου καταναλωτή «πράσινης» ενέργειας στην
Ευρώπη. Σε αυτό, άλλωστε, ποντάρει η ελληνική πλευ-
ρά, τόσο σε επιχειρηματικό όσο και σε υπουργικό επί-
πεδο, που προετοιμάζεται μέσω των επαφών, ώστε,
εφόσον ευοδωθούν, να είναι έτοιμη να καταθέσει φάκε-
λο ένταξης του έργου στην επόμενη λίστα των PCI/PMI.

Στο τεχνικό σκέλος, το αρχικό τουλάχιστον σενάριο
της ελληνικής πρότασης προέβλεπε ένα καλώδιο συνο-
λικής δυναμικότητας μεταφοράς περί τα 3 GW και σε
δεύτερο χρόνο την περαιτέρω ανάπτυξή του ώστε να
φτάσει τα 6 GW και μεταγενέστερα τα 9 GW. Και ο ΑΔ-
ΜΗΕ είχε εκπονήσει δύο εναλλακτικές οδεύσεις του
καλωδίου με κοινό σημείο και στις δύο περιπτώσεις την
Αλβανία. Η μία διαδρομή είναι η χερσαία διασχίζοντας
τα κράτη Μαυροβούνιο, Κροατία και Σλοβενία για να
καταλήξει στην Αυστρία και τη Νότια Γερμανία. Και η
δεύτερη διαδρομή είναι υποθαλάσσια από τα παράλια
της Αλβανίας μέχρι τη Σλοβενία και στη συνέχεια θα
ακολουθεί χερσαία όδευση προς Αυστρία και Νότια
Γερμανία.

Από εκεί και πέρα, σε χρηματοδοτικό επίπεδο δεν
υπάρχει το παραμικρό. Σύμφωνα με την πρόταση Μη-
τσοτάκη τον περασμένο Μάρτιο στη Σύνοδο Κορυφής,
το έργο απαιτεί να συγκεντρωθούν πόροι από διάσπαρ-
τα ευρωπαϊκά προγράμματα, ώστε να στηθεί ένα «Euro-
pean Grid Facility», που θα χρηματοδοτήσει καινούργια
δίκτυα, αξίας πολλών δισεκατομμυρίων, τα οποία θα
μπορέσουν να αντέξουν όλη αυτή την επιπλέον «πράσι-
νη» ενέργεια. Ούτε και έχουν προχωρήσει κινήσεις εκ-
συγχρονισμού των πεπαλαιωμένων υποδομών ειδικά
στα Δυτικά Βαλκάνια, τα οποία βρίσκονται στα μισά της
διαδρομής μεταξύ Νότου και Βορρά και θα κληθούν να
σηκώσουν τεράστιες ποσότητες «πράσινου» ρεύματος
από την Ανατολική Μεσόγειο, την Αίγυπτο και ευρύτερα
τη Βόρεια Αφρική.

Ελληνογερμανική
σσυνεργασία για την
ηλεκτρική διασύνδεση
«Green Aegean» 

Αφορά τη μεταφορά «πράσινης»
ενέργειας στην καρδιά 
της ευρωπαϊκής αγοράς - 
Τα βήματα και οι προκλήσεις 
που καταγράφονται μέχρι στιγμής
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Σ
οβαρές καταγγελίες για πλιάτσικο στα σπίτια τους
που είναι βυθισμένα στις λάσπες κάνουν στην
«Political» κάτοικοι του Παλαμά και της Μεταμόρ-

φωσης Καρδίτσας λίγες εβδομάδες μετά το καταστροφι-
κό πέρασμα της κακοκαιρίας «Daniel», η οποία κατέ-
στρεψε σε δεκάδες οικισμούς ολόκληρες περιουσίες.

Όπως βλέπετε στις φωτογραφίες που δημοσιεύουμε
σήμερα, ομάδες ατόμων φτάνουν στα σπίτια των κατοί-
κων, τα οποία πλέον δεν είναι λειτουργικά, και παίρνουν

ό,τι μπορεί να διασωθεί από τις λάσπες.
Δεν είναι λίγες οι φορές που οι ομάδες
των κακοποιών φτάνουν στο σημείο να
τραμπουκίσουν τους κατοίκους που
τους ζητούν να απομακρυνθούν από το
σημείο. «Βλέπετε και μόνοι σας πως
φτάνουν στα σπίτια μας και προσπαθούν
να μας κλέψουν τα πράγματα. Εμείς
προσπαθούμε να δούμε τι μπορεί να σω-

θεί και μας εμποδίζουν. Σε πολλά σημεία δεν υπάρχει
Αστυνομία κατά τη διάρκεια της μέρας. Σε άλλα υπάρχει
Αστυνομία, κυρίως το βράδυ. Πρέπει να προστατευτού-
με. Είναι πάρα πολύ δύσκολη η κατάσταση για εμάς, χά-
σαμε τα πάντα και τώρα προσπαθούμε να φτιάξουμε τις
ζωές μας», δήλωσε στην «Political» ένας κάτοικος της
περιοχής, ο οποίος ξεκαθάρισε πως ήδη έχουν ξεκινή-
σει διαδικασίες για να τοποθετηθεί ιδιωτική εταιρεία
φύλαξης.

«Δεν υπήρχε άλλη λύση από το να βάλουμε ιδιωτική
εταιρεία. Θέλουμε να προστατεύσουμε αυτά τα λίγα που
μας έχουν απομείνει. Είναι ξεκάθαρο αυτό για εμάς. Δεν
μπορούμε να κάνουμε διαφορετικά», τόνισε χαρακτηρι-

στικά ο ίδιος κάτοικος. Ακόμη ένας άνδρας, ο οποίος
αντίκρισε ομάδες που κάνουν πλιάτσικο στα σπίτια των
κατοίκων, περιέγραψε στην «Political» πώς άγνωστοι
του επιτέθηκαν όταν πήγε να τους ζητήσει τον λόγο για-
τί έκλεβαν πράγματα μπροστά από το σπίτι του. 

«Πήγα να τους πω να φύγουν και μου επιτέθηκαν. Με
τραμπούκισαν. Ευτυχώς ήταν εκεί και ο αδερφός μου
και δεν ήμουν μόνος μου. Δεν ξέρω τι θα γινόταν αν συ-
νέχιζαν την επίθεση σε βάρος μου. Είναι δύσκολη η κα-
τάσταση που ζούμε και ζητάμε βοήθεια. Αυτό θέλουμε

και αυτό επιδιώκουμε. Δεν ζητάμε τίποτα παραπάνω»,
ανέφερε ο συγκεκριμένος κάτοικος στην εφημερίδα,
ζητώντας την άμεση παρέμβαση της Πολιτείας. Αρκε-
τές φορές οι δράστες είναι ιδιαίτερα προκλητικοί: «Μια
μέρα μού είπαν ότι αν έχω πρόβλημα, μπορώ να καλέ-
σω την Αστυνομία. Το έκανα φυσικά και ήρθε η Αστυ-
νομία. Αυτό το πράγμα πρέπει να σταματήσει».

Η Ελληνική Αστυνομία έχει λάβει τα μέτρα της σε όλα
τα πλημμυρισμένα σπίτια. Πριν από λίγες εβδομάδες
προχώρησε σε συλλήψεις ατόμων τόσο στην Καρδίτσα
όσο και σε περιοχές της Μαγνησίας. 

«Τις πρώτες πρωινές ώρες στον Βόλο και στην ευρύ-
τερη περιοχή του Παλαμά Καρδίτσας, στο πλαίσιο προ-
ληπτικών ελέγχων για την αποτροπή έκνομων ενεργει-
ών σε βάρος πολιτών που επλήγησαν λόγω της πρό-
σφατης κακοκαιρίας “Daniel”, 4 άτομα, σε δύο διαφο-
ρετικές περιπτώσεις, συνελήφθησαν για απόπειρα
κλοπής και παράβαση του νόμου περί όπλων. 

Ειδικότερα, στην πρώτη περίπτωση, συνελήφθησαν
από αστυνομικούς της Ομάδας Πρόληψης και Κατα-
στολής Εγκληματικότητας (ΟΠΚΕ) Βόλου 3 άτομα και
συγκεκριμένα 2 ημεδαποί άνδρες και 1 αλλοδαπή γυ-
ναίκα, οι οποίοι μετέβησαν με ΙΧ επιβατικό αυτοκίνη-
το σε εγκαταλελειμμένη οικία της πόλης του Βόλου,
όπου αφού διέρρηξαν την κεντρική της είσοδο, εισήλ-
θαν στο εσωτερικό με σκοπό να αφαιρέσουν αντικεί-
μενα. Από την κατοχή τους κατασχέθηκαν διάφορα
διαρρηκτικά εργαλεία», ανέφερε σε ανακοίνωσή της
η ΕΛΑΣ στις 13 Σεπτεμβρίου, ενώ αρμόδιες πηγές ξε-
καθάρισαν στην «Political» πως τα αστυνομικά μέτρα
θα ενισχυθούν. 

Καθημερινές μάχες των κατοίκων 
του Παλαμά και της Μεταμόρφωσης
Καρδίτσας για να προστατεύσουν 
τα πλημμυρισμένα σπίτια τους 
από τους επιτήδειους 

«Μετά την “Daniel” 
ήρθε το πλιάτσικο»

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΕΣ ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ ΤΗΣ «POLITICAL» 

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Σ
ημαντικά είναι τα προβλήματα στη Λάρισα, καθώς
οι Δήμοι Κιλελέρ και Φαρσάλων έχουν πλημμυρί-
σει. Το μεγαλύτερο πρόβλημα εντοπίζεται στο Σω-

τήριο του Δήμου Κιλελέρ, το οποίο πνίγηκε στα νερά για
τρίτη φορά, αφού χτυπήθηκε δύο φορές από την κακοκαι-
ρία «Daniel» και μία από την κακοκαιρία «Elias». Πλέον
έχει εκκενωθεί από τους κατοίκους, που δεν γνωρίζουν τι
θα αντικρίσουν όταν πέσει η στάθμη του νερού. Η κυκλο-
φορία στο χωριό γίνεται μόνο με τρακτέρ. Η παλαιά εθνική
οδός παραμένει κλειστή.

Μεγάλα προβλήματα αντιμετωπίζει επίσης η Υπέρεια
Φαρσάλων καθώς και τα χωριά Νίκη και Αρμένιο, καθώς
τα νερά δεν λένε να υποχωρήσουν.

Και στη Λάρισα οι κάτοικοι συνεχίζουν να ανεβαίνουν
τον Γολγοθά τους. Η στάθμη του νερού του Πηνειού έχει
ανέβει περίπου στα τέσσερα μέτρα, αλλά το ανησυχητικό
είναι ότι το νερό στον κάμπο της Λάρισας, σε ορισμένα ση-
μεία, έχει ξεπεράσει τα έξι μέτρα και δεν έχει βρεθεί τρό-
πος να αποστραγγιστεί άμεσα.

Ο μεγάλος πονοκέφαλος για την Περιφερειακή Ενότη-
τα Θεσσαλίας και Μαγνησίας είναι η λίμνη Κάρλα, όπου
200.000 στρέμματα είναι ακόμη κάτω από τα νερό, προ-
καλώντας τεράστιες καταστροφές στον πρωτογενή το-
μέα. Οι ειδικοί αναζητούν λύση, ώστε να οδηγήσουν τα
νερά προς τον Παγασητικό, αλλά όπως λένε είναι εξαιρε-
τικά δύσκολο.

Την Πέμπτη άνοιξαν τα σχολεία στη Θεσσαλία, μετά από
τρεις εβδομάδες, ώστε να μπει η ζωή των ανθρώπων σε
ένα είδος κανονικότητας, και δεν λειτουργούν μόνο στις
περιοχές που υπάρχει έντονο πρόβλημα. Καταβάλλεται
προσπάθεια να γίνεται τηλεκπαίδευση όπου είναι εφικτό,
ανάλογα με την κατάσταση των υποδομών, του ίντερνετ και
του ηλεκτρικού ρεύματος. 

Μετά το πέρασμα της κακοκαιρίας «Elias» τα οχήματα
κινούνται πλέον κανονικά στην Εθνική Οδό Λάρισας - Κο-

ζάνης και στην ΠΑΘΕ, με τις Αρχές να κάνουν έκκληση
στους οδηγούς να μην αναπτύσσουν μεγάλες ταχύτητες.

Στη Βόρεια Εύβοια
Εικόνες οδυνηρής καταστροφής καταγράφονται στην

πολύπαθη Βόρεια Εύβοια μετά το σαρωτικό πέρασμα της
κακοκαιρίας «Elias». Πολλές περιοχές παραμένουν χωρίς

ρεύμα και νερό μετά τις ζημιές που προκάλεσε στο δίκτυο
η υπερχείλιση χειμάρρων.

Το χρώμα της θάλασσας άλλαξε από τις λάσπες που κα-
τέβηκαν από το βουνό, δρόμοι εξαφανίστηκαν, σπίτια και
επιχειρήσεις πνίγηκαν στα λασπόνερα, ενώ φερτά υλικά
από τα καμένα δάση δημιουργούν σοβαρά προβλήματα
στα χωριά, αρκετά από τα οποία έχουν αποκλειστεί, όπως
οι Γούβες.

Και μπορεί αυτή η κακοκαιρία να τελείωσε, αλλά και το
Σαββατοκύριακο υπάρχουν προβλέψεις για άστατο καιρό
και επιστροφή στις βροχές. Προσοχή και πάλι θα πρέπει να
επιδείξουν η Ανατολική Θεσσαλία και η Ανατολική Στερεά,
ενώ αναμένονται λίγες βροχές σε Εύβοια και Μαγνησία.

Η υπερχείλιση του ποταμού 
και η πλημμυρισμένη -αποξηραμένη- λίμνη

αποτελούν τα μεγαλύτερα προβλήματα
που άφησε η κακοκαιρία και αναζητούν 

λύσεις για να οδηγηθούν 
τα νερά στη θάλασσα 

Ο Πηνειός 
και η Κάρλα 
απειλούν 
τη Θεσσαλία 

«Daniel» vs «Elias»
Η Θεσσαλία και η Εύβοια είναι από τις περιοχές της

χώρας που δέχτηκαν πολύ μεγάλα ύψη βροχής κατά
τη διάρκεια των κακοκαιριών «Daniel» και «Elias».
Τα ύψη βροχής που καταγράφηκαν κατά την κακο-
καιρία «Daniel» ήταν μεγαλύτερα στη Θεσσαλία, ενώ
στην Εύβοια (με εξαίρεση τους σταθμούς σε Ωρεούς
και Στενή) τα ύψη βροχής της κακοκαιρίας «Elias»
ήταν μεγαλύτερα.

Σε ό,τι αφορά τον σταθμό της πόλης του Βόλου, πα-
ρότι τα αθροιστικά ύψη βροχής της κακοκαιρίας
«Daniel» ήταν μεγαλύτερα από αυτά της κακοκαιρίας
«Elias», η δεύτερη εκδηλώθηκε με πιο ραγδαίες
βροχοπτώσεις. Έτσι το μέγιστο αθροιστικό ύψος
βροχής εξαώρου κατά την κακοκαιρία «Daniel» ήταν
159,6 χιλιοστά (στις 5 Σεπτεμβρίου, 6.10 π.μ.-12.10
μ.μ.) ενώ το μέγιστο αθροιστικό ύψος βροχής εξαώ-
ρου της κακοκαιρίας «Elias» ήταν 201,6 χιλιοστά
(στις 27 Σεπτεμβρίου, 4.30-10.30 μ.μ.), μεγαλύτερο
επομένως κατά περίπου 26%.

Το Εθνικό Αστεροσκοπείο Αθηνών/meteo.gr πα-
ρουσιάζει τα στοιχεία όπως τα κατέγραψαν μετεωρο-
λογικοί σταθμοί του δικτύου του.

Συνεχίζονται οι ουρές 
από τους κατοίκους 
για εμφιαλωμένο νερό

Μετά και τη δεύτερη καταστροφική κακοκαιρία«Elias» δημιουργήθηκαν νέα προβλήματα στο σύ-στημα υδροδότησης του Βόλου και εκατοντάδεςπολίτες καθημερινά σπεύδουν και πάλι στα σημείαδωρεάν διάθεσης εμφιαλωμένων νερών.
Όπως αναφέρει το thenewspaper.gr, ο ΔήμοςΒόλου διανέμει καθημερινά σε συνοικίες της πό-λης χιλιάδες τόνους εμφιαλωμένου νερού πουπροσφέρουν εταιρείες. Με πρωτοβουλία του δη-μάρχου Βόλου, έχει στηθεί «στρατηγείο» στο Παν-θεσσαλικό στάδιο και από εκεί αναχωρούν καθη-μερινά δεκάδες φορτηγά.

Την Πέμπτη το βράδυ, η Ένωση Ελληνικών Επι-χειρήσεων Αλβανίας προσέφερε μία νταλίκα μεεμφιαλωμένα νερά στους πολίτες, στο προαύλιοτης Περιφερειακής Ενότητας Μαγνησίας.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Η νύχτα της Παρασκευής πέρασε χωρίς
έντονα καιρικά φαινόμενα στις περιο-
χές που χτύπησε ο «Elias» και τα νερά

έχουν αρχίσει σιγά σιγά να υποχωρούν, αλλά
άφησαν πίσω τους τόνους λάσπης και τεράστιες
καταστροφές σε υποδομές και ιδιοκτησίες που
θα χρειαστούν μήνες, ίσως και χρόνια, οι άν-
θρωποι για να ορθοποδήσουν. Οι πολίτες με-
τρούν τις πληγές τους, ενώ η αγωνία για το αύριο
είναι μεγάλη, ιδίως για τους καλλιεργητές και
τους κτηνοτρόφους που δεν μπορούν να προ-
σεγγίσουν τις περιουσίες τους, ώστε να διαπι-
στώσουν το πραγματικό μέγεθος της καταστροφής.
Ο Βόλος έχει μετατραπεί ξανά σε βούρκο, πνιγμένος
από τόνους λάσπης, ένας τεράστιος όγκος από νερό
και χώμα, ενώ προβλήματα υπάρχουν τόσο στην
ηλεκτροδότηση όσο και στην υδροδότηση της πόλης.

Επιφυλακή στη Θεσσαλία 
Σε επιφυλακή βρίσκονται οι κάτοικοι σε κοινότητες
του Παλαμά Καρδίτσας, λόγω υπερχείλισης του πο-
ταμού Σοφαδίτη. Τα χωριά Φύλλο και Ορφανά είναι
βυθισμένα κάτω από τα λασπόνερα. Στη Θεσσαλία, ο
όγκος νερού που έπεσε σύμφωνα με το Meteo του
Εθνικού Αστεροσκοπείου προσέγγισε κατά πολύ
εκείνον της πρόσφατης κακοκαιρίας «Daniel», ενώ
στην Εύβοια τα ύψη βροχής της κακοκαιρίας
«Elias» που καταγράφηκαν από το Μαντούδι μέχρι
την Ιστιαία ήταν μεγαλύτερα.

Βομβαρδισμένη πόλη ο Βόλος
Ο Βόλος θυμίζει βομβαρδισμένη πόλη. Παρότι το νε-
ρό που δέχτηκε αθροιστικά η γη από την κακοκαιρία
«Daniel» ήταν περισσότερο, εντούτοις η κακοκαιρία
«Elias» εκδηλώθηκε με πιο ραγδαίες και καταστρο-
φικές βροχοπτώσεις και φυσικά ήταν πάνω σε ένα
επιβαρυμένο τοπίο.
Ενδεικτικό είναι ότι συνολικά τον φετινό Σεπτέμβριο
στον Βόλο έβρεξε 100 φορές πάνω από το κανονικό:
όσο βρέχει στην Αθήνα σε δυόμισι χρόνια! Ο Κραυσί-
δωνας υπερχείλισε και η πόλη βούλιαξε στα λασπό-
νερα. Κεντρικοί δρόμοι μετατράπηκαν σε ποτάμια,
αυτοκίνητα παρασύρθηκαν, ενώ σημαντικές ζημιές
έχει υποστεί και το Αχιλλοπούλειο Νοσοκομείο.
Πολλοί δρόμοι είναι αδιάβατοι, ενώ αρκετές συνοικίες
είναι ακόμη μέσα στο νερό. Αποκομμένος συγκοινω-
νιακά είναι ο Άνω Βόλος, καθώς η κακοκαιρία προκά-

λεσε μεγάλες καταστροφές στο οδικό δίκτυο.
Σε αρκετά σημεία η άσφαλτος άνοιξε στα δύο,
σημειώθηκαν κατολισθήσεις και έπεσαν στύλοι
της ΔΕΗ. Μόνο στην πόλη του Βόλου έγιναν μέσα
στο περασμένο 24ωρο πάνω από 300 διασώσεις.
Όλα τα προάστια του Βόλου με κατεύθυνση προς
το παραλιακό Πήλιο δέχθηκαν ισχυρό πλήγμα
από το κατέβασμα μέσα από τα ρέματα στη θά-
λασσα χιλιάδων τόνων νερού και κατέστρεψαν
δρόμους και κάθε είδους υποδομές.
Στην Αγριά και τις Αλυκές, κάτοικοι που εγκλω-
βίστηκαν ανέβηκαν στις ταράτσες για να σω-

θούν. Οι καταστροφές στην περιοχή είναι και πάλι
ανυπολόγιστες. Αποκομμένη οδικά παραμένει όλη η
περιοχή προς Αγριά, Άνω και Κάτω Λεχώνια και όλο
το Νότιο Πήλιο λόγω ολικής καταστροφής του δρό-
μου. Αυτοκίνητα βρίσκονται κάτω από τόνους λά-
σπης και φερτών υλικών.
Στον περιφερειακό της πόλης που οδηγεί στα χωριά
του Πηλίου (Μακρινίτσα, Πορταριά), ο ποταμός
Άναυρος υπερχείλισε προκαλώντας εκτεταμένες
ζημιές στο οδικό δίκτυο. Τμήματα δρόμων «εξαφα-
νίστηκαν», αφού τα ορμητικά νερά παρέσυραν το
οδόστρωμα, διακόπτοντας την επικοινωνία μεταξύ
τοπικών κοινοτήτων.
Οι πιο γηραιοί κάτοικοι είπαν στην κάμερα της ΕΡΤ
πως είχαν να δουν τέτοιο πλημμυρικό φαινόμενο
από το 1954. Μοναδικό θετικό σημάδι είναι πως απο-
καταστάθηκε η ηλεκτροδότηση σε αρκετά μέρη.

Απίστευτες καταστροφές σε Θεσσαλία, Μαγνησία και Εύβοια 
που έζησαν για δεύτερη φορά το μένος της κακοκαιρίας 

Ο «Elias» 
άφησε πίσω 

τόνους λάσπης 

Στη «μάχη» 
και ο στρατός

Οι δρόμοι  της Μαγνησίας έχουνανοίξει σε πολλά σημεία, ενώ ακόμηδεν μπορεί να αποκατασταθεί η επικοι-νωνία με αρκετά χωριά. Ο στρατός επι-χειρεί σε πολλά σημεία, με τη δημοσιο-γράφο της ΕΡΤ Φρόσω Παύλου να πα-ρομοιάζει την κατάσταση με «σκηνικόπολέμου».
«Και σήμερα χρειάζεται ιδιαίτερηπροσοχή με τους οδηγούς να πρέπει ναείναι ιδιαίτερα ήρεμοι στις κινήσειςτους και την οδήγησή τους λόγω τωνπιθανών κινδύνων που παραμονεύουνστο οδόστρωμα», είπε η ρεπόρτερ τηςΕΡΤ περιγράφοντας τις υπεράνθρωπεςπροσπάθειες των Αρχών για να ανοί-ξουν τους δρόμους.
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Ο
ύτε κατά μία μέρα δεν μείωσε την ποινή
του Μπάμπη Αναγνωστόπουλου το Μεικτό
Ορκωτό Εφετείο. Διατήρησε την αρχική

ποινή της ισόβιας κάθειρξης συν έντεκα χρόνια και
έξι μήνες, ενώ επέβαλε και χρηματική ποινή
21.000 ευρώ στον καταδικασθέντα. Δικαστές και

ένορκοι, έπειτα από μια μακρά δια-
δικασία που ξεκίνησε τον περα-
σμένο Φεβρουάριο, ανακοίνωσαν
χθες την ετυμηγορία τους, η οποία
ήταν ταυτόσημη με εκείνη του
πρωτοβάθμιου δικαστηρίου. Ο
35χρονος πιλότος κρίθηκε ομό-
φωνα ένοχος για ανθρωποκτονία
από πρόθεση με θύμα την 20χρονη

σύζυγό του Καρολάιν Κράουτς στο σπίτι τους στα
Γλυκά Νερά τον Μάιο του 2021.

Επιπλέον, κρίθηκε ένοχος για τη θανάτωση του
σκύλου της οικογένειας, της Ρόξυ, που βρέθηκε
κρεμασμένη στις εσωτερικές σκάλες της μεζονέ-
τας, αλλά και για τα αδικήματα της ψευδούς κατά-
θεσης και της ψευδούς καταγγελίας στις Αρχές
αναφορικά με το «θέατρο» που έπαιζε ο Μπάμπης
Αναγνωστόπουλος με τις διωκτικές αρχές, προκει-
μένου να αποφύγει τη σύλληψη και να στρέψει τις
έρευνες προς άλλη κατεύθυνση, πλάθοντας το σε-
νάριο της ληστείας.

Η ανακοίνωση της απόφασης του δευτεροβάθμι-
ου δικαστηρίου έγινε σε ένα άδειο εδώλιο, καθώς ο
κατηγορούμενος πιλότος έχει παραιτηθεί από την
έφεση. «Ο κατηγορούμενος κρίνεται ένοχος όλων
των σε βάρος του αποδιδομένων πράξεων», είπε ο
πρόεδρος του Μεικτού Ορκωτού Εφετείου και
συμπλήρωσε ότι το δικαστήριο δεν δέχεται το αίτη-
μα του κατηγορούμενου να διενεργηθεί ψυχιατρι-
κή πραγματογνωμοσύνη.

Η διορισμένη από το δικαστήριο συνήγορος υπε-
ράσπισης, σε μια προσπάθεια να σπάσουν τα ισό-
βια, ζήτησε από το δικαστήριο να αναγνωριστεί
στον Μπάμπη Αναγνωστόπουλο το ελαφρυντικό
του πρότερου σύννομου βίου, λέγοντας ότι «ήταν
άριστος μαθητής, ήταν φιλόζωος και καλό παιδί,

είχε εντελώς διαφορετική εικόνα μέχρι το έγκλη-
μα». Συμπλήρωσε δε ότι η υπεράσπιση εμμένει στο
αίτημα της ψυχιατρικής πραγματογνωμοσύνης, ση-
μειώνοντας ότι ο Μπάμπης Αναγνωστόπουλος είναι
«ψυχικά διαταραγμένος».

Ο εισαγγελέας της έδρας Ιωάννης Κούτρας χαρα-
κτήρισε τη δολοφονία της Καρολάιν Κράουτς «ένα
από τα ειδεχθέστερα εγκλήματα των τελευταίων
ετών» και ζήτησε από το δικαστήριο την απόρριψη
του ελαφρυντικού. Κατακεραύνωσε για ακόμη μια
φορά τον κατηγορούμενο, λέγοντας ότι από κανένα
στοιχείο της ακροαματικής διαδικασίας δεν προ-
έκυψε ο πρότερος σύννομος βίος του κατηγορού-
μενου: «Ποιος είναι ο σύννομος βίος; Είναι περί-
πλοκο, δεν υπάρχουν περιθώρια αναγνώρισης του
ελαφρυντικού. Θα πρέπει να υπάρχει συνειδητή νο-
μοταγής διαβίωση του δράστη. Υπήρξε μεγάλη και
πρωτοφανής εξύφανση του σχεδίου δολοφονίας,
αλλά και του σχεδίου του κατηγορουμένου μετά την
πράξη. Ακόμη και συνεδρίες με την σύμβουλο ψυ-
χικής υγείας κανόνιζε μετά τη δολοφονία. “Δεν
έχυσε ούτε ένα δάκρυ”, κατέθεσε στο δικαστήριο η
κυρία Μυλωνοπούλου», είπε ο εισαγγελικός λει-
τουργός.

Ο πρόεδρος του δικαστηρίου, λύοντας τη συνε-
δρίαση, είπε πως η υπεράσπιση του κατηγορούμε-
νου έχει το δικαίωμα να προσφύγει στον Άρειο Πά-
γο και να ζητήσει την αναίρεση της απόφασης.
Όμως, η διορισμένη συνήγορος υπεράσπισης δή-
λωσε στους δημοσιογράφους πως δεν γνωρίζει
ποιες μπορεί να είναι οι μελλοντικές προθέσεις του
Μπάμπη Αναγνωστόπουλου.

Ούτε μία μέρα δεν μειώθηκε η ποινή 
του συζυγοκτόνου των Γλυκών Νερών, 
ο οποίος είχε ήδη παραιτηθεί της έφεσης 
και δεν ήταν στο εδώλιο για να ακούσει 
τον πρόεδρο να επαναλαμβάνει την ισόβια
κάθειρξη συν έντεκα χρόνια και έξι μήνες 

ΞΑΝΑ ΙΣΟΒΙΑ ΣΤΟΝ ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟ

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

Μακελειό στην Αρτέμιδα: Συνελήφθη πρόσωπο-κλειδί της υπόθεσης
Ένα κομβικό πρόσωπο για το μακελειό στην
Αρτέμιδα συνέλαβε χθες η ΕΛΑΣ έπειτα από
πολυήμερες έρευνες. Σύμφωνα με πληροφο-
ρίες, ο άνδρας που συνελήφθη ήταν το πρό-
σωπο που εικονιζόταν στην επιδεικτική φω-
τογραφία των θυμάτων, που είχαν αναρτήσει
τα μέλη της αντίπαλης συμμορίας.
Οι ίδιες πηγές έλεγαν χθες ότι το όνομα του
συλληφθέντος είναι Ουμούτ και ότι ο συγκε-
κριμένος άνδρας ήταν διαρκώς στο πλευρό
των θυμάτων προτού δεχτούν το δολοφονικό
χτύπημα. Η έρευνα πλέον βρίσκεται σε εξαι-
ρετικά καλό σημείο, καθώς οι Αρχές γνωρί-

ζουν τα στοιχεία για τους φυσικούς και ηθι-
κούς αυτουργούς (όλοι τουρκικής καταγω-
γής) της εγκληματικής ενέργειας.
Από την πρώτη στιγμή ο εντοπισμός του Ου-
μούτ είχε θεωρηθεί ζήτημα ζωτικής σημα-
σίας για την έρευνα της Ασφάλειας Αττικής,
ούτως ώστε να ολοκληρωθεί το παζλ της δο-
λοφονίας των έξι Τούρκων το απόγευμα της
11ης Σεπτεμβρίου. Ο τελευταίος συλληφθείς,
όπως λένε οι ίδιες πηγές, φέρεται να γνωρί-
ζει τι ακριβώς συνέβαινε στο εσωτερικό των
τουρκικών συμμοριών και τι υποκρύπτεται
πίσω από την αιματηρή εγκληματική επίθεση.

«Ο Μπάμπης 
δεν έχυσε 

ένα δάκρυ»
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H
μεγαλύτερη αστυνομική επιχείρηση κατά της πει-

ρατείας πραγματοποιήθηκε τις τελευταίες μέρες

από την Ελληνική Αστυνομία και ήταν συντο-

νισμένη σε πολλαπλά σημεία πανελλαδικά, οδηγών-

τας σε δεκάδες συλλήψεις και πληθώρα ευρημάτων

προς αξιοποίηση. Η «Political» δημοσιεύει φωτογρα-

φία-ντοκουμέντο από το μηχάνημα μέσω του οποίου

υπέκλεπταν το σήμα των συνδρομητικών καναλιών.

Πληροφορίες αναφέρουν ότι μεταξύ άλλων βρέθη-

καν: μεγάλα χρηματικά ποσά σε μετρητά επιμελώς

κρυμμένα, πλήθος ψηφιακών παράνομων συσκευών,

παράνομα λογισμικά, μεταφορικά μέσα, πλήρεις κατάλογοι

πελατολογίων παράνομων συνδρομητών - απλών χρηστών

σε όλη την Ελλάδα και η μεθοδολογία που ακολουθούσαν για

το ξέπλυμα του χρήματος από τους τεράστιους τζίρους που

έκαναν στο στημένο δίκτυο πελατών.

Σύμφωνα με πληροφορίες της «Political», το εκάστοτε αρ-

χικό μηχάνημα κόστιζε 150 ευρώ με την παράδοση και την

εγκατάσταση, ενώ το εντυπωσιακό είναι πως ο κάθε πελάτης

μέσα από τις 6.000 υπηρεσίες μπορούσε να παρακολουθήσει

προγράμματα της τελευταίας δεκαετίας αλλά και τις πιο πρό-

σφατες παραγωγές του Χόλιγουντ, φυσικά πληρώνοντας μη-

νιαία συνδρομή.

Η «ακτινογραφία» του κυκλώματος προσομοιάζει ακρι-

βώς με κακουργηματική πυραμιδική εγκληματική οργάνω-

ση, με αρχηγό, υπαρχηγούς, πλήθος μεταπωλητών και με μια

διαρκή δομημένη δράση σε όλη την επικράτεια με

πολλά εκατομμύρια παράνομα έσοδα όλα αυτά τα

χρόνια, που παραπέμπουν σε τρόπο δράσης και ορ-

γάνωσης μεγάλων καρτέλ ναρκωτικών.

Προανάκριση διενεργείται από την Υποδιεύθυνση

Ασφαλείας Πατρών, η οποία προσέθεσε στις σημαν-

τικές επιτυχίες της σε μεγάλες ποινικές πολύκροτες

υποθέσεις στην Πάτρα και το ξεσκέπασμα του κυ-

κλώματος της πειρατείας των συνδρομητικών προ-

γραμμάτων, αποδεικνύοντας με αυτό τον τρόπο για ακόμη μια

φορά το πολύπλευρο επιχειρησιακό της χαρακτήρα. Τις ερ-

χόμενες μέρες αναμένονται οι ανακοινώσεις με λεπτομέ-

ρειες από το υπουργείο Προστασίας του Πολίτη και κυρίως το

κομβικό σημείο της συνενοχής για τον τελικό χρήστη.

Για αυτό τον λόγο μπαίνουν στο μικροσκόπιο των Αρχών

και οι χιλιάδες τελικοί χρήστες σε όλη την επικράτεια που

φέρεται να είναι καταχωρισμένοι ως πελάτες στις λίστες του

κυκλώματος και αποτελούσαν τους χρηματοδότες αυτής της

εγκληματικής οργάνωσης, τροφοδοτώντας με μηνιαίες συν-

δρομές αυτές τις παράνομες δραστηριότητες.

Μπορεί τα παράνομα συνδρομητικά μηνιαία αντίτιμα των

δέκα και είκοσι ευρώ να ακούγονται μικρά, αλλά, σύμφωνα

με πηγές οικονομικών παραγόντων, αθροιστικά ετησίως

αποτελούν διαφυγόντα έσοδα εκατοντάδων εκατομμυρίων

ευρώ για το κράτος, για τις εταιρείες που δραστηριοποιούν-

ται στον κλάδο και φυσικά για τις μελλοντικές επενδύσεις

και τις θέσεις εργασίας.

Περισσότερα μέτρα χρειάζονται από την Πολιτεία για την

εξάλειψη του φαινομένου αυτού, όπως έχει συμβεί σε άλλες

χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπως η Γερμανία και η Ιτα-

λία, όπου οι χρήστες λαμβάνουν πρόστιμα χιλιάδων ευρώ για

χρήση πειρατικής τηλεόρασης.

Τα αδικήματα παραβίασης πνευματικών δικαιωμάτων,

συνδρομητικών υπηρεσιών οπτικοακουστικού περιεχομέ-

νου αλλά και της εγκληματικής οργάνωσης στο ελληνικό

ποινικό σύστημα είναι κακουργηματικού χαρακτήρα, με ποι-

νές πολυετούς κάθειρξης και διοικητικά πρόστιμα που φτά-

νουν τις 300.000 ευρώ, προβλέψεις για δέσμευση κινητής

και ακίνητης περιουσίας αλλά και «πάγωμα» όλων των τρα-

πεζικών λογαριασμών των εμπλεκομένων.

Οι έρευνες της ΕΛΑΣ για αντίστοιχες περιπτώσεις αναμέ-

νεται να συνεχιστούν το επόμενο διάστημα.

Ένοχοι και όσοι έβλεπαν
πειρατικά  τα συνδρομητικά

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Το κύκλωμα
με τις παράνομες
συσκευές παίρνει
στον λαιμό του 
και τους τελικούς
χρήστες, αφού
βρέθηκε
αναλυτική 
λίστα με 
τα στοιχεία τους -
Κατηγορούνται
για παραβίαση
πνευματικών 
δικαιωμάτων
και συμμετοχή 
σε κλοπή
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Ν
εκρός εντοπίστηκε την Παρα-
σκευή ο χειριστής του ελικοπτέ-
ρου που κατέπεσε πριν από δύο

μέρες στη θαλάσσια περιοχή Αχλάδι στην
Εύβοια, με αποτέλεσμα να σημάνει συνα-
γερμός στις λιμενικές αρχές. Την ίδια ώρα,
επικρατεί μυστήριο γύρω από το πρόσωπο
που επρόκειτο να παραλάβει ο χειριστής

του ελικοπτέρου προτού
καταλήξει στο νερό.

Σύμφωνα με πληροφο-
ρίες, άνδρες του Λιμενικού
πραγματοποίησαν την ανά-
συρσή του από τη θάλασσα
το πρωί της Παρασκευής.
Όπως ανέφεραν χθες πη-
γές από το Λιμενικό, το ελι-
κόπτερο Α-109 απογειώθη-

κε το πρωί της Πέμπτης από το ελικοδρό-
μιο των Αφιδνών, ενώ ο χειριστής ενημέ-
ρωσε ότι θα προσγειωθεί στο Μαντούδι
Ευβοίας. Το ελικόπτερο προσγειώθηκε
στις 9 το πρωί και απογειώθηκε στις 10.13
από το Μαντούδι και έκτοτε αγνοείται. 

Στο σχέδιο πτήσης ήταν δηλωμένος μόνο
ο χειριστής του ελικοπτέρου, ο οποίος,
σύμφωνα με τις αρχικές πληροφορίες,
επρόκειτο να παραλάβει και να μεταφέρει
έναν εφοπλιστή από τον Βόλο στην Αθήνα.
Ο ίδιος ο εφοπλιστής όμως διέψευσε χθες
πως ήταν το πρόσωπο που θα παραλάμβα-
νε το ελικόπτερο, με αποτέλεσμα να γεννά-

ται πλέον το ερώτημα ποιος ήταν ο άνθρω-
πος που περίμενε στον Βόλο για να μετα-
φερθεί στην πρωτεύουσα.

Για μεταφορές VIP
Ο αεροναυπηγός Φαίδων Καραϊωσηφί-

δης μίλησε στο Mega για το ελικόπτερο και
τις δυνατότητές του. «Το Agusta 109 είναι
ένα ελικόπτερο που διακρίνεται για αερο-
διακομιδές, αν και στην Ελλάδα είναι συν-
δεδεμένο -τη δεκαετία του 2000- με την
απώλεια τριών ελικόπτερων του ΕΚΑΒ τέ-
τοιου τύπου, αλλά κανένα από αυτά δεν
συνδέεται άμεσα με το ελικόπτερο, καθώς
ήταν σφάλμα χειρίστου. Η άλλη εφαρμογή
που έχει είναι μεταφορές VIP και είναι ιδι-
αίτερα δημοφιλές σε αυτό τον τομέα, γιατί
είναι ταχύ, άνετο, μπορεί να διαμορφωθεί
με πολυτελές εσωτερικό», είπε αρχικά.

Για το ενδεχόμενο να έπαθε vertigo ο πι-
λότος, ο ειδικός επισήμανε ότι «δεν υπάρ-
χει ελικόπτερο παντός καιρού, όλα τα εναέ-
ρια μέσα έχουν όρια, γιατί εξαρτώνται από
την ταχύτητα του ανέμου ή την ορατότητα.
Η διερεύνηση θα πρέπει να δει γιατί πάρ-
θηκε η απόφαση να απογειωθεί. Όλα τα
σενάρια είναι ανοιχτά: η μηχανική βλάβη,
τα σφάλματα χειριστού αλλά και κάτι απρό-
οπτο. Ο καιρός είναι το κυρίαρχο σενάριο.
Έχουμε το ελικόπτερο, ότι πετάει μέσα σε
απόλυτη έλλειψη ορατότητας, σε αυτές τις
συνθήκες δημιουργείται vertigo, απώλεια

χωρικού προσανατολισμού. Δεν είναι θέμα
εμπειρίας, εμφανίζεται ανεξάρτητα από
την εμπειρία. Η διαφυγή από ένα ελικόπτε-
ρο που πέφτει στο νερό, αν δεν συντριβεί

και δεν διαλυθεί, είναι δύσκολη, γιατί το
ελικόπτερο βυθίζεται αμέσως, σε αντίθεση
περίπτωση με το αεροπλάνο που μπορεί να
επιπλεύσει».

Τη Δευτέρα το πρωί άνοιξε η πλατφόρμα για τον προ-
γραμματισμό των ραντεβού των πολιτών για την έκδοση ή
αντικατάσταση νέου τύπου δελτίου ταυτότητας και ήδη
έχουν κλειστεί χιλιάδες ραντεβού για την έκδοση της νέας
ταυτότητας.

Σύμφωνα με πληροφορίες από την Αστυνομία, η διαδι-
κασία έκδοσης νέων ταυτοτήτων κατά την πρώτη εβδομά-
δα εφαρμογής εξελίσσεται ομαλά και στα 367 σημεία ανά
την επικράτεια. Σε αυτά τα σημεία λειτουργούν 429 θέσεις
εξυπηρέτησης πολιτών που μπορούν να φέρουν εις πέρας
περίπου 50.000 αιτήσεις ανά μήνα.

Αναφορικά με τα υπάρχοντα στοιχεία, μέχρι τώρα

έχουν... ανοίξει 98.241 ραντεβού διαθέσιμα έως τις 30 Νο-
εμβρίου και τα 60.000 (61%) έχουν βρει κατόχους, ενώ
απομένουν προς χρήση για τους πολίτες περίπου 38.000
διαθέσιμα.

Έχει ήδη παρατηρηθεί από τις Αρχές ότι σε αστικές περιο-
χές, όπως η Αττική και η Θεσσαλονίκη, καθώς και στα αστυ-
νομικά τμήματα που βρίσκονται σε πρωτεύουσες νομών τα
διαθέσιμα ραντεβού έχουν σχεδόν εξαντληθεί. Για αυτό τον
λόγο η ΕΛΑΣ, σε συνεργασία με τη ΓΓΠΣ, θα εκκινήσει τη
διάθεση ραντεβού και για τον μήνα Δεκέμβριο του τρέχον-
τος έτους, δηλαδή θα ανοίξουν ακόμη 49.335 ραντεβού.

Υπενθυμίζεται ότι η ΕΛΑΣ παράλληλα εξυπηρετεί αντί-

στοιχο αριθμό εκτάκτων ραντεβού για ειδικούς λόγους
(απώλεια ή κλοπή), καθώς και ευάλωτους πολίτες ή πολί-
τες με αδυναμία μετακίνησης μέσω των 60 κινητών κλιμα-
κίων.

Τις αμέσως επόμενες μέρες η ΕΛΑΣ θα προβεί σε διπλα-
σιασμό των διαθέσιμων ραντεβού για τους μήνες Οκτώ-
βριο και Νοέμβριο λόγω της αυξημένης ζήτησης των πολι-
τών. Σύμφωνα με την Αστυνομία, η διαδικασία βρίσκεται
σε συνεχή παρακολούθηση με στόχο να μπορεί να εξυπη-
ρετείται όσο το δυνατόν μεγαλύτερος αριθμός πολιτών. Η
διαθεσιμότητα ραντεβού αλλά και θέσεων εξυπηρέτησης
ανά την επικράτεια θα μεταβάλλεται ανάλογα.

Sold out τα ραντεβού για τις νέες ταυτότητες με πάνω από 60.000 αιτήσεις

Ποιον πήγαινε 
να πάρει 
το ελικόπτερο;

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Μυστήριο καλύπτει την ταυτότητα του επιβάτη 
που θα παραλάμβανε από τη Βόρεια Εύβοια ο χειριστής 

που έχασε τελικά τη ζωή του στο δυστύχημα στην παραλία Αχλάδι
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Μ
ηνύματα προβληματισμού ως προς τις
τάσεις του επόμενου διαστήματος στέλ-
νουν οι τελευταίες επιδόσεις στο μέτω-

πο των δανείων και των καταθέσεων από το τρα-
πεζικό σύστημα, καθώς φαίνονται ήδη σημαντι-

κές… σκιές, λόγω του υψηλού κό-
στους δανεισμού, αλλά και κόπω-
ση σε σχέση με τις αποταμιεύσεις
από νοικοκυριά και επιχειρήσεις.

Τα στοιχεία για την πορεία 
των χορηγήσεων

Τα πιο πρόσφατα στοιχεία της
Τραπέζης της Ελλάδος σχετικά με

την πορεία των χορηγήσεων τον Αύγουστο παρα-
πέμπουν σε καθίζηση, ωστόσο, ο συγκεκριμένος
μήνας δεν προσφέρεται για την εξαγωγή ασφα-
λών συμπερασμάτων. Όμως, οι τάσεις που δεί-
χνουν να διαμορφώνονται εδώ και μήνες στο μέ-
τωπο των νέων χορηγήσεων είναι ορατές. Η αρ-
νητική καθαρή ροή προς τις επιχειρήσεις το δί-
μηνο Ιουλίου-Αυγούστου διαμορφώθηκε στο 1,5
δισ. ευρώ, γεγονός που σημαίνει ότι οι επιχειρή-
σεις αποφεύγουν να εκτεθούν στον δανεισμό και
φροντίζουν να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις
τους μέσα από τη ρευστότητα που διαθέτουν. Αυ-

τό σημαίνει ότι μεγάλες επιχειρήσεις από κρίσι-
μους κλάδους της οικονομίας δεν σκέφτονται να
προχωρήσουν σε μεγάλα επενδυτικά προγράμ-
ματα, με ό,τι συνεπάγεται αυτό για την ανάπτυξη
και τις θέσεις εργασίας. 

Αρνητική ροή χρηματοδοτήσεων
Από την άλλη πλευρά, η εικόνα με την αρνητική

ροή χρηματοδοτήσεων μπορεί να ανατραπεί τους
επόμενους μήνες μέσω των προγραμμάτων του
Ταμείου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας αλλά και
των ενισχύσεων που δίνονται από το ΕΣΠΑ για την
ψηφιακή και «πράσινη» μετάβαση ή άλλες επεν-
δύσεις. Στο οικονομικό επιτελείο της κυβέρνησης
υπάρχει η αισιοδοξία ότι τα δάνεια του ΤΑΑ θα
αποτελέσουν σημαντικό αντίβαρο για να αντιμε-
τωπιστεί η ραγδαία υποχώρηση της ζήτησης δα-
νείων από ελεύθερους επαγγελματίες και αγρό-
τες, αλλά και λόγω της «κοιλιάς» που καταγράφε-

ται στη στεγαστική και καταναλωτική πίστη.

Το μέτωπο της ακρίβειας
Από την άλλη πλευρά, οι χορηγήσεις δανείων

εξαρτώνται από τις τάσεις που θα διαμορφω-
θούν τους επόμενους μήνες στο σκέλος των κα-
ταθέσεων. Το ύψος τους πλησιάζει τα 200 δισ.
ευρώ και ως εκ τούτου, το τραπεζικό σύστημα
δεν αντιμετωπίζει πρόβλημα χρηματοδότησης
της οικονομίας. Ωστόσο, το γεγονός ότι στο μέ-
τωπο της ακρίβειας η κατάσταση χειροτερεύει
διαρκώς προοιωνίζεται περαιτέρω συρρίκνωση
του διαθέσιμου εισοδήματος νοικοκυριών και
επιχειρήσεων. Τα μεν νοικοκυριά θα βγάζουν
από τα έτοιμα, προκειμένου να καλύψουν τις
άμεσες ανάγκες τους, οι δε επιχειρήσεις θα προ-
τιμήσουν να εξοφλήσουν τις υποχρεώσεις τους
προς το Δημόσιο, τις τράπεζες και τους προμη-
θευτές, παρά να αποταμιεύσουν ή να επενδύ-
σουν. Βέβαια, θα υπάρξει ενίσχυση των φορολο-
γικών εσόδων, ωστόσο, αν υπάρξει τάση μεί-
ωσης των καταθέσεων, οι τράπεζες δεν θα είναι
σε τόσο… βολική θέση για να προχωρήσουν στη
διάθεση κάποιων ελκυστικών προγραμμάτων
χρηματοδότησης για τα νοικοκυριά και τις επι-
χειρήσεις λόγω αβεβαιότητας.

Ιβάν Σαββίδης 
Ο «τσάρος 
του Πόντου» και 
οι δουλειές στην Ελλάδα

ΚΡΙ-ΚΡΙ
Τα «μυστικά» που
έφεραν πενταπλάσια
κέρδη το α΄ εξάμηνο
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Το βάρος των υψηλών επιτοκίων
αλλά και η κόπωση σε σχέση 

με τις αποταμιεύσεις 
από νοικοκυριά και επιχειρήσεις

Τι φανερώνουν
οι τάσεις 
για δάνεια 
και καταθέσεις

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Γ
ια τις ευκαι-
ρίες, τα προ-
βλήματα και

τις προκλήσεις του
κατασκευαστικού
κλάδου, στο πλαίσιο
των επικείμενων με-
γάλων έργων του Τα-
μείου Ανάπτυξης,
αλλά και τη συμβολή του ομίλου Intra-
kat στα έργα αποκατάστασης της Θεσ-
σαλίας τοποθετήθηκε, μιλώντας χθες
στο 3ο συνέδριο Thessaloniki Metropo-
litan Summit του Economist, ο αντιπρό-
εδρος και διευθύνων σύμβουλος της Ιn-
trakat Αλέξανδρος Εξάρχου. 

Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον
υπουργό Υποδομών και Μεταφορών
Χρήστο Σταϊκούρα και εκπροσώπους
της αγοράς, ο κ. Εξάρχου επισήμανε ότι
ο κόσμος των κατασκευών καλείται να
υλοποιήσει το μεγαλύτερο πρόγραμμα
υποδομών της σύγχρονης εποχής,
έπειτα από μία δεκαετία κρίσης, περιο-
ρισμού των επενδύσεων και συρρίκνω-
σης του κλάδου.

Όπως τόνισε, το ανεκτέλεστο των
εταιρειών της 7ης τάξης αυξήθηκε κατά
11 δισ. ευρώ τα προηγούμενα χρόνια και
σήμερα ξεπερνά τα 16 δισ. ευρώ, ενώ σε
αυτό αναμένεται να προστεθούν έργα
ύψους 40 δισ. ευρώ από το Ταμείο Ανά-
καμψης, καθώς και τα έργα ανασυγκρό-
τησης της Θεσσαλίας. «Οι ελληνικές κα-
τασκευαστικές εταιρείες έχουν κεφα-
λαιοποιηθεί προσφάτως και κάνουν
προσπάθεια για να κεφαλαιοποιηθούν
περαιτέρω, ώστε να υλοποιήσουν το με-
γάλο αυτό ανεκτέλεστο», σημείωσε.

Υποστήριξη στη Θεσσαλία
Ο επικεφαλής της Intrakat αναφέρθη-

κε στην υποστήριξη του ομίλου στις
ανάγκες ανακούφισης της Θεσσαλίας
και στην αντιμετώπιση των προβλημά-
των που έχουν προκύψει, λέγοντας ότι η
εταιρεία είναι παρούσα στις πληγείσες
περιοχές ήδη από την επαύριον της κα-
κοκαιρίας «Daniel». «Προχθές, στείλαμε
55 μηχανήματα στον Βόλο και θα στεί-
λουμε όσα ακόμη χρειαστούν», τόνισε
και επισήμανε ότι η Ιntrakat θα κάνει ό,τι
είναι αναγκαίο ώστε να συμβάλει στην
ανασυγκρότηση της περιοχής, με βασικό
γνώμονα τον χρόνο, που αποτελεί και τη
σημαντικότερη ανησυχία των κατοίκων
της Θεσσαλίας. Ακόμη ανέφερε ότι η με-
γαλύτερη πρόκληση για την αποκατά-
σταση της Θεσσαλίας είναι τα έργα να
προχωρήσουν με ταχείς ρυθμούς.

Τα έργα του Ταμείου Ανάκαμψης
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τοποθετή-

θηκε για τα έργα
του Ταμείου Ανά-
καμψης και επισή-
μανε ότι το μεγα-
λύτερο πρόβλημα
στην αγορά σήμε-
ρα είναι η έκδοση
των εγγυητικών
επιστολών, την

οποία με δυσκολία εξυπηρετεί πλέον
το τραπεζικό σύστημα, λόγω της αυξη-
μένης ζήτησης. Για αυτόν τον λόγο
πρότεινε να ληφθεί νομοθετική πρωτο-
βουλία που θα επιτρέψει και στις
ασφαλιστικές εταιρείες να εκδίδουν
εγγυητικές, όπως συμβαίνει στο εξω-
τερικό, με στόχο την επιτάχυνση των
έργων και την απομάκρυνση οποιου-
δήποτε κινδύνου απώλειας πόρων από
το Ταμείο Ανάκαμψης εξαιτίας αυτών
των καθυστερήσεων. 

Επιπλέον, ζήτησε να υπάρξουν αλλα-
γές στο καθεστώς της επιστροφής των
εγγυητικών επιστολών, ώστε αυτές να
ακυρώνονται αυτόματα με την παραλα-
βή των έργων για να μη διαιωνίζονται
διοικητικά οι σχετικές εκκρεμότητες.

Η εξαγορά της Άκτωρ
Αξίζει να σημειωθεί ότι, όπως ανα-

κοίνωσε η διοίκηση της Ιntrakat και
στην τηλεδιάσκεψη με τους αναλυτές,
στο πλαίσιο των οικονομικών αποτελε-
σμάτων του α’ εξαμήνου του 2023, η
εξαγορά της Άκτωρ -μετά την έγκριση
των αρμόδιων Αρχών- θα καταστήσει
την Ιntrakat έναν από τους κορυφαίους
παίκτες στην αγορά, θα ενισχύσει τη
διεθνή της παρουσία, θα συναθροίσει
ένα συνολικό ανεκτέλεστο της τάξης
των 5 δισ. ευρώ (εκτίμηση για 31/12/23)
και θα προσφέρει συνέργειες και οικο-
νομίες κλίμακας.

Σύμφωνα με την ίδια ενημέρωση, το
ανεκτέλεστο της Ιntrakat «χτύπησε»
ιστορικό υψηλό και αυξήθηκε κατά 71%.
Μάλιστα, οι προβλέψεις για την οικονο-
μική απόδοση των έργων αυτών είναι
ιδιαίτερα αισιόδοξες, καθώς στη μεγά-
λη τους πλειονότητα ωρίμασαν σε περι-
βάλλον ανάπτυξης και εκτιμάται ότι θα
ολοκληρωθούν με θετικά περιθώρια
κερδοφορίας, λόγω της ευρύτερης ζή-
τησης στην αγορά. 

Οι προοπτικές της Ιntrakat χαρακτη-
ρίζονται πάρα πολύ σημαντικές, καθώς
μόνο την επόμενη τριετία αναμένεται
να υπάρχει σημαντικό κατασκευαστικό
έργο λόγω του Ταμείου Ανάκαμψης.
Είναι ενδεικτικό άλλωστε ότι η Ιntrakat
συμμετέχει σε διαγωνισμούς για 20
έργα ΣΔΙΤ.

Από τους κορυφαίους «παίκτες» 
στις κατασκευές η Intrakat

Σε ιστορικά υψηλά το ανεκτέλεστο, πάνω από 5 δισ.
ευρώ, μετά την εξαγορά της Άκτωρ

- Το κρίσιμο στοίχημα για τη Θεσσαλία

ΑΛEΞΑΝΔΡΟΣ ΕΞAΡΧΟΥ



Τ
ον αποκαλούν «ο τσά-
ρος του Πόντου». Ο λό-
γος για τον Ιβάν Σαββί-

δη που εδώ και λίγα 24ωρα το
όνομά του έχει ξανάρθει στο
προσκήνιο λόγω της απόκτη-
σης του λιμένα του Βόλου. 

Με αυτή την κίνηση ο Ιβάν
Σαββίδης επανεμφανίζεται
στην εγχώρια επιχειρηματική
σκηνή, την ώρα μάλιστα που
εντείνεται η φημολογία πως ο
Ρώσος επιχειρηματίας προτί-
θεται να απεμπλακεί από
δραστηριότητές του στον εκδοτικό κλάδο.

Η διαδρομή
Ο Ιβάν Σαββίδης γεννήθηκε στις 27 Μαρτίου του 1959 στο χωριό

Σάντα της πρώην Σοβιετικής Δημοκρατίας της Γεωργίας. Οι γονείς
του ήταν Έλληνες Πόντιοι εργάτες, οι οποίοι είχαν 8
παιδιά, συμπεριλαμβανομένου του Ιβάν. Πήγε στο
Λύκειο Ντενισόβσκαγια της περιφέρειας του Ροστόφ.
Το 1977, μετά την αποφοίτηση του κατατάχθηκε στον
σοβιετικό στρατό και πήρε τον βαθμό του λοχία. Με τη
λήξη της στρατιωτικής του θητείας βρήκε εργασία
στο κρατικό καπνεργοστάσιο του Ντον,
στο οποίο έφτασε έως τον βαθμό του
υποδιευθυντή. Παράλληλα, σπού-

δαζε στην Οικονομική Σχολή (τμήμα Logistics)
του Πανεπιστημίου Εθνικής Οικονομίας του Ρο-
στόφ, από όπου αποφοίτησε το 1988.

Σε αυτό το σημείο εγκατέλειψε το καπνερ-
γοστάσιο και ασχολήθηκε με τα οικονομικά.

Το 1993 έγινε γενικός διευθυντής της με-
τοχικής εταιρείας Donskoy Tabak.

Το 2004 ίδρυσε τον πολυτομεακό όμιλο
AGROCOM με περισσότερες από 40 εται-
ρείες στο δυναμικό του και με πρόεδρο
τον ίδιο. Η οικονομική του στρατηγική
ήταν άκρως επιτυχημένη, αφού μπήκε
μέσα στη λίστα με τις 200 πλουσιότε-
ρες ρωσικές εταιρείες στο περιοδικό
Forbes. Την περίοδο 2002-2005 διε-
τέλεσε πρόεδρος της Ροστόφ, μιας
παραποτάμιας πόλης στη βορειοα-
νατολική άκρη της Μαύρης Θάλασ-
σας, στις εκβολές του ποταμού
Ντον. Το 2005 ανέλαβε προεδρικά
καθήκοντα της ποδοσφαιρικής
ομάδας ΦΚ ΣΚΑ Ροστόφ. 

Ο Ιβάν Σαββίδης είναι παντρε-
μένος με την Κυριακή Σαββίδου,
η οποία είναι μεγαλομέτοχος της
καπνοβιομηχανίας Donskoy Ta-
bak. Απέκτησαν δύο γιους. Πήρε
την ελληνική ιθαγένεια στις 26
Φεβρουαρίου 2013 με απόφαση που
δημοσιεύτηκε στην Εφημερίδα της
Κυβερνήσεως.

Η παρουσία στην Παναγία Σουμελά και οι εξαγορές 
Στο ελληνικό κοινό συστήθηκε τον Δεκαπενταύγουστο

του 2010. Παρέστη στην πρώτη
θεία λειτουργία που τελέστηκε
στην Παναγία Σουμελά, στην
Τραπεζούντα από το 1922. Στην
πόρτα της μονής είχε στηθεί βά-
θρο, στο οποίο ανέβηκε και
έψαλε τον ελληνικό εθνικό
ύμνο. Η σκηνή καταγράφηκε
από τις τηλεοπτικές κάμερες, με
αποτέλεσμα το πρόσωπο του
Σαββίδη να γίνει γνωστό στον
μέσο Έλληνα.

Τον Αύγουστο του 2012 αγό-
ρασε το πλειοψηφικό πακέτο

των μετοχών του ΠΑΟΚ. Το 2013 ανέλαβε τη διαχείριση του ξε-
νοδοχείου «Μακεδονία Παλλάς» στη Θεσσαλονίκη. Ένα ξενο-
δοχείο πέντε αστέρων στην περιοχή της Αγίας Τριάδας με 276
δωμάτια και σουίτες με διακόσμηση σε κλασικό στιλ και με
μπαλκόνι στη θάλασσα. Τον Μάρτιο του ίδιου έτους αγόρασε
το 82% της καπνοβιομηχανίας ΣΕΚΑΠ στην Ξάνθη. Τον Μάρ-
τιο του 2018 η πολυεθνική καπνοβιομηχανία Japan Tobacco
εξαγόρασε την εταιρεία Donskoy Tabak (DT) συμφερόντων

του επιχειρηματία Ιβάν Σαββίδη. Στο πλαίσιο αυτής της συμ-
φωνίας, ο Όμιλος JT απέκτησε και τα πλειοψηφικά μερίδια

της Συνεταιριστικής Καπνοβιομηχανίας Ελλάδος
ΑΕ (ΣΕΚΑΠ). Το τίμημα της εξαγοράς

ανήλθε σε 1,6 δισ. δολάρια.
Τον Απρίλιο του 2017 ο Ρώσος

επιχειρηματίας απέκτησε το 67%
του λιμανιού της Θεσσαλονίκης.
Την ίδια χρονιά εισήλθε στον χώ-
ρο των μίντια. Στις 22 Μαΐου του
2017 αγόρασε από την Πήγα-
σος Εκδοτική ΑΕ το 19,63%
από το 32,72% των μετοχών
του φορέα Τηλέτυπος ΑΕ
(του οποίου ιδιοκτησία ήταν
το Mega Channel) με 12
εκατομμύρια ευρώ. Η εξα-
γορά του μεγάλου καναλι-
ού έγινε μέσω του Πήγα-
σου, δηλαδή. Απέκτησε,
επίσης, τα σήματα των
εφημερίδων του ομίλου
Πήγασος, « Έθνος» και
«Ημερησία». Τον Αύγου-
στο του 2017 αγόρασε, επί-
σης, τον τηλεοπτικό σταθμό
Epsilon TV, ο οποίος μετο-

νομάστηκε σε Open TV.
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Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com

Στα χέρια του Ρώσου
επιχειρηματία 
το λιμάνι του Βόλου -
Επιμένει 
η φημολογία για
αποεπένδυση 
από τα media 

ΙΒAΝ ΣΑΒΒIΔΗΣ 

Ο «τσάρος του Πόντου»
και οι δουλειές 

στην Ελλάδα 
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Ένα σημαντικό βήμα προκειμένου να μπει σε ρά-
γες υλοποίησης το έργο της ηλεκτρικής διασύνδεσης
Ελλάδας - Γερμανίας (Green Aegean) προχωρά ο
ΑΔΜΗΕ, καταθέτοντας, εντός των επόμενων ημερών,
φάκελο ένταξης του project στο δεκαετές πλάνο
ανάπτυξης του ENTSO-E, του Ευρωπαίου Διαχειρι-
στή Συστημάτων Μεταφοράς Ηλεκτρικής Ενέργειας.

Όταν ένα project εντάσσεται στο πλάνο του ευρω-
παϊκού φορέα που εκπροσωπεί τους διαχειριστές
και των 27 κρατών-μελών της ΕΕ, γίνεται το πρώτο
βήμα για να υποβληθεί στη συνέχεια αίτημα ένταξης
στα συγχρηματοδοτούμενα κοινοτικά έργα PCI/PMI,
όπως σχεδιάζει να κάνει ο ΑΔΜΗΕ.

Ως έργο θεωρείται μονόδρομος για να διοχετευ-
τούν προς την Ευρώπη οι τεράστιοι όγκοι πράσινης
ενέργειας που επιδιώκεται να έρθουν τα επόμενα
χρόνια στη χώρα από τη Μέση Ανατολή με έργα
όπως η διασύνδεση Ελλάδας - Σαουδικής Αραβίας
(Saudi Greek Interconnection), για την οποία σε συ-
νάντηση που πραγματοποιήθηκε τις προηγούμενες
μέρες οι δύο αντιπροσωπείες συνέστησαν κοινή
εταιρεία SVP, με μετόχους τον ΑΔΜΗΕ και τη Natio-
nal Grid.

Ο άξονας Ελλάδας Γερμανίας είναι πολύ σημαντι-
κός τόσο γιατί θα δώσει διέξοδο σε όλες αυτές τις τε-
ράστιες ποσότητες ενέργειας που αναμένεται να κα-

ταφτάσουν τα επόμενα χρόνια από την Ασία όσο και
γιατί θα μας επιτρέψει να εξάγουμε μέρος από την
περίσσεια εγχώριας παραγόμενης ενέργειας.

Και για τον σκοπό αυτό το «Saudi Greek Intercon-
nection» θα πρέπει είναι πολύ μεγάλης χωρητικότη-
τας ώστε μαζί με τα «πράσινα» GWh από Σαουδική
Αραβία να μπορεί να σηκώσει και τμήμα από τα πλε-
ονάζοντα ελληνικά πράσινα GWh. Έτσι μόνο εξυπη-
ρετείται ο στόχος να γίνει η Ελλάδα εξαγωγέας ενέρ-
γειας και να μην περιοριστεί σε έναν αμιγώς διαμε-
τακομιστικό ρόλο μεταφοράς προς Ευρώπη των
«πράσινων» MWh που παράγονται αλλού.

Μιχάλης Μαστοράκης

Με 10ετές πλάνο μπαίνει ο ΑΔΜΗΕ στο παιχνίδι για τη διασύνδεση Ελλάδας - Γερμανίας

Σ
τα ίδια επίπεδα με εκείνα του
Σεπτεμβρίου θα κυμανθεί η
επιδότηση της κυβέρνησης

στους λογαριασμούς ρεύματος για τον
επόμενο μήνα, σύμφωνα με όσα ανα-
κοίνωσε χθες το υπουργείο Περιβάλ-
λοντος και Ενέργειας. Η επιδότηση
προσδιορίζεται στο 1,5 λεπτό του ευρώ
ανά κιλοβατώρα ή 15 ευρώ ανά μεγα-
βατώρα.

Αναλυτικότερα, οι ενισχύσεις για την
ηλεκτρική ενέργεια σε
οικιακά τιμολόγια και
για όλες τις παροχές
κύριας και μη κύριας
κατοικίας, χωρίς εισο-
δηματικά κριτήρια και
ανεξαρτήτως παρόχου,
διαμορφώνονται ως
εξής:

� Για μηνιαίες καταναλώσεις έως
500kWh η ενίσχυση ανέρχεται σε
€15/MWh. Η κατηγορία αυτή καταλαμ-
βάνει το 90% των νοικοκυριών στην Ελ-
λάδα.
� Την ίδια ενίσχυση θα λάβουν και
όσοι έχουν μηνιαία κατανάλωση πάνω

από 500kWh, υπό την προϋπόθεση ότι
θα μειώσουν κατά 15% τη μέση ημερή-
σια κατανάλωση ενέργειας σε σχέση
με την αντίστοιχη περσινή.
� Στα νοικοκυριά που είναι ενταγμένα
στο Κοινωνικό Οικιακό Τιμολόγιο
(ΚΟΤ) η ενίσχυση ανέρχεται στα
€50/MWh για το σύνολο της κατανά-
λωσης και απορροφά το 100% του αυ-
ξημένου κόστους.
� Επιπλέον για τους αγρότες, ανεξαρ-
τήτως ισχύος παροχής και επιπέδου
τάσης, η ενίσχυση ανέρχεται στα
€15/MWh για το σύνολο της μηνιαίας
κατανάλωσης.

Η αξία της ενίσχυσης του ρεύματος
για νοικοκυριά και αγρότες τον Οκτώ-
βριο αναμένεται να ξεπεράσει τα 22
εκατ. ευρώ. Την ίδια στιγμή η Ελλάδα
κατατάσσεται στην τέταρτη θέση ανά-
μεσα στις χώρες με την ακριβότερη τι-

μή χονδρικής πανευρωπαϊκά κατά
τους πρώτους οκτώ μήνες του 2023,
σύμφωνα με τα στοιχεία που μετέφερε
η Ρυθμιστική Αρχή Αποβλήτων, Ενέρ-
γειας και Υδάτων στη Βουλή, στο πλαί-
σιο σχετικής ερώτησης του ΣΥΡΙΖΑ.

Ειδικότερα, η Αρχή σημειώνει πάν-
τως ότι η υψηλή κατάταξη οφείλεται
κυρίως στην ακριβή τιμή του Ιανουαρί-
ου που έφτασε τα 201 ευρώ ανά μεγα-
βατώρα ως αποτέλεσμα της μεταχρο-
νισμένης εφαρμογής της τιμής φυσι-
κού αερίου στην ελληνική αγορά, σε
αντίθεση με τις υπόλοιπες ευρωπαϊκές
αγορές που η αντανάκλαση του ενός
«commodity» στο άλλο είναι αμεσότε-
ρη χρονικά.

Επί παραδείγματι, τα €119 /MWh που
στοίχιζε το αέριο τον Δεκέμβριο του
2022 επηρέασαν τη χονδρική τιμή
ρεύματος τον ίδιο μήνα στις άλλες χώ-

ρες, αλλά στην Ελλάδα έναν μήνα μετά,
τον Ιανουάριο του 2023, όταν οι τιμές
στις υπόλοιπες αγορές είχαν αρχίσει
να πέφτουν. Εκείνο τον μήνα μάλιστα η
ελληνική αγορά ήταν και η ακριβότερη
της Ευρώπης.

Όμως, χαρακτηριστικό είναι ότι τον
Ιούνιο και Ιούλιο του 2023 η κατάσταση
ήταν πολύ διαφορετική, με την Ελλάδα
να βρίσκεται στη 15η θέση σε σύνολο
32 χωρών, όπως τονίζει η ΡΑΑΕΥ.

Υπενθυμίζεται ότι οι χρεώσεις που
ανακοίνωσαν στις 20 του μήνα οι εται-
ρείες προμήθειας για τον Οκτώβριο και
αφορούν τιμές χωρίς τον υπολογισμό
της επιδότησης κυμαίνονται περίπου
στα ίδια επίπεδα με τις τιμές του Σε-
πτεμβρίου. Συγκεκριμένα, σε επίπεδο
μήνα τα προϊόντα των παρόχων σε μια
κλίμακα τιμών από 8,88 λεπτά ανά kWh
έως 19,8 λεπτά του ευρώ. Η αντίστοιχη
κλίμακα τον Σεπτέμβριο ήταν 8 λεπτά
του ευρώ έως 19,6 λεπτά. Η μέση χρέ-
ωση διαμορφώνεται στα 14,6 λεπτά του
ευρώ ανά κιλοβατώρα, αυξημένη κατά
6% σε σχέση με τον Σεπτέμβριο, όταν
ήταν 13,8 λεπτά ανά kWh. 

Γράφει 
o Μιχάλης  

Μαστοράκης
mikle_mastorakis@msn.com

Στα €15 ανά MWh η επιδότηση 
του ρεύματος

Ανακοινώθηκαν οι τιμές του Οκτωβρίου - Μετά τις μειώσεις
η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στη 15η θέση των 32 

της Ευρώπης στο κόστος ενέργειας 
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Τ
ο καλό… γιαούρτι και το λα-
χταριστό παγωτό Κρι-Κρι κερ-
δίζουν συνεχώς καταναλωτές

και μερίδια στις διεθνείς αγορές, δί-
νοντας ισχυρή ώθηση στα μεγέθη του
α’ εξαμήνου και ιδίως στα κέρδη, τα
οποία πενταπλασιάστηκαν! 

Σύμφωνα με τις οικονομικές κατα-
στάσεις, η γαλακτο-
βιομηχανία κατέγρα-
ψε κέρδη μετά φόρων
21,19 εκατ. ευρώ
έναντι 4,06 εκατ. ευ-
ρώ το αντίστοιχο περ-
σινό διάστημα, ενώ ο
τζίρος αυξήθηκε κατά
35,5% και διαμορφώθηκε στα 112,97

εκατ. ευρώ έναντι 83,38 εκατ. ευρώ την αντίστοιχη
περσινή περίοδο. Οι βασικοί παράγοντες για τη δια-
μόρφωση της ισχυρής κερδοφορίας της Κρι-Κρι ήταν
τα υψηλά λειτουργικά κέρδη, τα οποία αυξήθηκαν στα
28,72 εκατ. ευρώ έναντι 7,5 εκατ. ευρώ, και τα κέρδη
προ φόρων, που ανήλθαν σε 26,18 εκατ. ευρώ, έναντι
5,07 εκατ. ευρώ πέρσι.

Η γαλακτοβιομηχανία Κρι-Κρι πέτυχε μεικτό πε-
ριθώριο κέρδους 32,7% το α’ εξάμηνο, το οποίο,
ωστόσο, είναι χαμηλότερο από το αντίστοιχο του
2021. Όπως αναφέρεται στις οικονομικές καταστά-
σεις, αυτό είναι αποτέλεσμα των επιλογών της εται-
ρείας για την απορρόφηση μέρους του επιπλέον
κόστους που προέκυψε από την αλματώδη αύξηση
των τιμών των πρώτων υλών, των μεταφορών και
της ενέργειας. 

Για τη φετινή χρήση, η διοίκηση εκτιμά ότι θα συνε-
χιστεί η ισχυρή ανάπτυξη των οικονομικών της μεγε-
θών και για τον λόγο αυτό προχώρησε και σε αναπρο-
σαρμογή των προβλέψεων για την κερδοφορία.

Συγκεκριμένα, φέτος, η γαλακτοβιομηχανία θα
ξεπεράσει σε πωλήσεις τα 200 εκατ. ευρώ, ενώ τα

κέρδη προ φόρων και τόκων θα διαμορφωθούν στα
33 εκατ. ευρώ, έναντι αρχικής εκτίμησης για 24,8
εκατ. ευρώ (αύξηση 33%). 

Γιαούρτι και παγωτό από… χρυσάφι!
Το «κλειδί» για την επίτευξη ισχυρών ρυθμών ανά-

πτυξης της γαλακτοβιομηχανίας ήταν το γιαούρτι, οι
πωλήσεις του οποίου στην εγχώρια αγορά αυξήθηκαν
κατά 37,8%.

Ο τζίρος μόνο σε αυτό το προϊόν έφτασε στα 38,5
εκατ. ευρώ, αν και η τρέχουσα συγκυρία λόγω του
πληθωρισμού έχει οδηγήσει συνολικά την αγορά στη
μείωση της κατανάλωσης κατά 0,6%, αλλά στην αύξη-
ση της αξίας κατά 12,1%. Η στροφή των καταναλωτών
προς γιαούρτια ιδιωτικής ετικέτας επηρέασε οριακά
τις πωλήσεις των προϊόντων της Κρι-Κρι, ως προς το
μερίδιο αγοράς (μόλις 0,2%), αποδεικνύοντας την αν-
θεκτικότητα των branded γιαουρτιών. 

Από τη γενικότερη εικόνα που έχει διαμορφωθεί,

προκύπτει όφελος για την Κρι-Κρι,
καθώς αποτελεί τον μεγαλύτερο πα-
ραγωγό για την εγχώρια αγορά γι-
αουρτιών ιδιωτικής ετικέτας. Οι πω-
λήσεις γιαουρτιού αυξήθηκαν κατά
44,3% σε αξία και 16,4% σε όγκο στην
εγχώρια αγορά, ενώ στις διεθνείς
αγορές σημείωσαν αύξηση 49,8%,
ξεπερνώντας τα 49 εκατ. ευρώ. Ση-
μαντική ώθηση στις πωλήσεις έδω-
σαν οι παραγγελίες από την Ιταλία
και το Ηνωμένο Βασίλειο, ενώ ακο-
λούθησαν η Σουηδία, η Αυστρία και
το Βέλγιο.

Από την άλλη πλευρά, ο κλάδος πα-
γωτού της Κρι-Κρι ενισχύθηκε κατά

9,1%, καθώς χάθηκαν οι δύο σημαντικοί μήνες, Μάιος
και Ιούνιος, όπου οι καιρικές συνθήκες δεν ήταν ευνοϊ-
κές για την κατανάλωση της… λαχταριστής λιχουδιάς!
Το… κακό δίμηνο περιόρισε την αύξηση των πωλήσε-
ων στο 15% έναντι της αντίστοιχης περσινής περιόδου. 

Στήριξη σε όλους
Η γαλακτοβιομηχανία Κρι-Κρι συνέχισε και το φε-

τινό α’ εξάμηνο τις πρωτοβουλίες στήριξης προς
τους καταναλωτές, τους κτηνοτρόφους και τους ερ-
γαζομένους.

Για τους καταναλωτές αποφασίστηκε να ενισχυθεί
ο προϋπολογισμός για μειώσεις τιμών στα προϊόντα
μέσω προωθητικών ενεργειών, ενώ στους κτηνοτρό-
φους καταβλήθηκε «πριμ συνεργασίας», συνολικού
ύψους 500.000 ευρώ, ως ένδειξη αναγνώρισης της
εμπιστοσύνης και της μεγάλης προσωπικής προσπά-
θειας που κατέβαλαν οι παραγωγοί για την απρόσκο-
πτη παροχή γάλακτος προς την Κρι-Κρι. Για ακόμη μία
χρονιά, η διοίκηση της Κρι-Κρι συνέχισε τη γαλαντό-
μα πολιτική παροχών προς τους εργαζομένους, στους

οποίους μοίρασε το ποσό του 1 εκατ. ευρώ, ή κα-
τά μέσο όρο 1.000 ευρώ ανά εργαζόμενο.

Κ Ρ Ι - Κ Ρ Ι

Τα «μυστικά»
που έφεραν

πενταπλάσια 
κέρδη το α’ 6μηνοΓράφει 

o Λουκάς  
Γεωργιάδης

loukas1972@gmail.com
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Αύξηση στα μερίδια αγοράς 
του εξωτερικού - Στήριξη 
σε καταναλωτές, 
κτηνοτρόφους 
και εργαζομένους 
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ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Α
ύξηση του κύκλου εργασιών
και των χρηματοοικονομι-
κών εσόδων κατά 1,4 εκατ.

ευρώ συγκριτικά με το α’ εξάμηνο
του 2022, επενδύσεις περιόδου από
1ης/1/23 έως 30/6/23 στα 6 εκατ. ευ-
ρώ, συγκράτηση του κόστους ενέρ-
γειας στα 11,8 εκατ. ευρώ και συνολι-
κά του κόστους πωληθέντων στα 39
εκατ. ευρώ και θετικό αποτέλεσμα
έναντι των ζημιών της προηγούμε-
νης χρήσης παρουσιάζουν οι οικο-
νομικές καταστάσεις του α’ εξαμή-
νου του 2023 της ΕΥΑΘ. 

Ειδικότερα, ο κύκλος εργασιών
του ομίλου ανήλθε στο ποσό των
34.785 χιλ. ευρώ έναντι 33.826 χιλ.
ευρώ της αντίστοιχης οικονομικής
περιόδου, σημειώνοντας αύξηση
κατά 959 χιλ. ευρώ ή κατά 2,83%. Τα
μεικτά κέρδη ανήλθαν στο ποσό των

5.655 χιλ. ευρώ έναντι 4.903 χιλ. ευ-
ρώ το α’ εξάμηνο του 2022, σημει-
ώνοντας αύξηση κατά 752 χιλ. ευρώ
ή κατά 15,33%. Τα προ φόρων κέρδη
ανήλθαν στο ποσό των 500 χιλ. ευρώ
έναντι 564 χιλ. ευρώ του α’ εξαμή-
νου 2022, σημειώνοντας μείωση κα-
τά 64 χιλ. ευρώ ή 11,34%. Τα μετά από

φόρους κέρδη ανήλθαν στο ποσό
των 114 χιλ. ευρώ έναντι 9 χιλ. ευρώ
πέρυσι, παρουσιάζοντας αύξηση
κατά 105 χιλ. ευρώ. Τα κέρδη ΕΒΙΤ-
DA ανήλθαν στο ποσό των 2.671 χιλ.
ευρώ έναντι 3.154 χιλ. ευρώ, σημει-
ώνοντας μείωση κατά 483 χιλ. ευρώ
ή 15,31%. 

Η Νίκας μειώνει τις τιμές
προϊόντων της

Σε μείωση τιμών (από 9/10/2023) σε
όλες τις συσκευασμένες γαλοπούλες
Νίκας και στη σειρά έτοιμων γευμάτων
Νίκας «Ελληνική Κουζίνα» προχωρά η
γνωστή αλλαντοβιομηχανία, σε μια προ-
σπάθεια να σταθεί δίπλα στους Έλληνες
καταναλωτές στη δύσκολη οικονομική
συγκυρία που αντιμετωπίζουν σήμερα.
Η εταιρεία NIKAΣ, με ιστορία 57 ετών,
στέκεται πάντα με εντιμότητα και σεβα-
σμό κοντά στον καταναλωτή, προσφέ-
ροντας προϊόντα υψηλής διατροφικής
αξίας με αξεπέραστη γεύση και ποιότη-
τα. Παρ’ όλες τις δύσκολες συνθήκες
που επικρατούν στην αγορά, η εταιρεία
μειώνει τις τιμές της, έχοντας την πεποί-
θηση ότι η επιτυχία της είναι ταυτόσημη
με την ευρύτερη κοινωνική ευμάρεια.

Dimand: Σημαντική αύξηση
52% στα λειτουργικά κέρδη

Σημαντική αύξηση κερδοφορίας κα-
τέγραψε η Dimand στο α’ εξάμηνο του
2023 σε ετήσια βάση, καθώς τα κέρδη
προ φόρων του ομίλου διαμορφώθηκαν
στα €10,2 εκατ. το α’ εξάμηνο του 2023
έναντι €1,1 εκατ. το α’ εξάμηνο του 2022.
Αύξηση κατά 41% σημείωσε η εύλογη
αξία των επενδυτικών ακινήτων και των
επενδύσεων σε κοινοπραξίες του ομίλου
σε €189,8 εκατ. στις 30/6/2023 από
€134,3 εκατ. στις 31/12/2022, ενώ υπήρ-
ξε περαιτέρω ενίσχυση της κεφαλαι-
ακής διάρθρωσης του ομίλου, καθώς και
διεύρυνση της επενδυτικής δραστηριό-
τητάς του. Ο όμιλος κατέγραψε το α’ εξά-
μηνο του 2023 ισχυρή λειτουργική επί-
δοση, με τα λειτουργικά κέρδη να αυξά-
νονται κατά 52% από €6,6 εκατ. το α’ εξά-
μηνο του 2022 σε €10,1 εκατ. το α’ εξά-
μηνο του 2023.

ΕΥΑΘ: Αύξηση κύκλου εργασιών 
και μετά φόρων κερδών

Αύξηση ύψους 17,6% παρουσίασε ο ενοποι-
ημένος κύκλος εργασιών της Space Hellas το α’
εξάμηνο του 2023 και ανήλθε σε 62,3 εκατ. ευ-
ρώ, έναντι 53 εκατ. ευρώ το 2022. Τα μεικτά κέρ-
δη ανήλθαν σε 16,3 εκατ. ευρώ έναντι 11,1 εκατ.
ευρώ το 2022, ενώ το EBITDA έκλεισε σε 9,3
εκατ. ευρώ έναντι 4,2 εκατ. ευρώ το αντίστοιχο
διάστημα του 2022, παρουσιάζοντας αύξηση
121%. Τα κέρδη προ φόρων ανήλθαν σε 2,9 εκατ.
ευρώ το α’ εξάμηνο του 2023 έναντι 2,7 εκατ. ευ-
ρώ το 2022, μη ακολουθώντας την ανοδική πο-
ρεία των λειτουργικών κερδών λόγω αυξημέ-
νων χρηματοοικονομικών εξόδων. Τέλος, τα κέρδη μετά φόρων δεν διαφοροποιήθηκαν σημαντικά και ανήλθαν σε 2,1
εκατ. ευρώ έναντι 2 εκατ. ευρώ την αντίστοιχη περίοδο του 2022.

Μείωση του τζίρου
κατά 9,99% κατέγραψε
κατά το α’ εξάμηνο του
2023 ο Όμιλος Βιοκαρ-
πέτ, ενώ τα κέρδη προ
φόρων μειώθηκαν κα-
τά 70,12% στα 2,24
εκατ. ευρώ από τα 7,51
εκατ. ευρώ που ήταν το
α’ εξάμηνο του 2022.
Μείωση 32,2% στα
EBITDA, τα οποία δια-
μορφώθηκαν στα 8,24 εκατ. ευρώ έναντι 12,16 εκατ. ευρώ
το α’ εξάμηνο του 2022. Οι εξαγωγές του ομίλου διαμορφώ-

θηκαν κατά το α’ εξά-
μηνο του 2023 σε
€68,28 εκατ. έναντι
€83,33 εκατ. το αντί-
στοιχο εξάμηνο του
2022, εμφανίζοντας
μείωση κατά 18,07%.
Οι εξαγωγές αποτε-
λούν το 57,69% του συ-
νολικού τζίρου. Οι πω-
λήσεις στο εσωτερικό
ανήλθαν σε €50,07

εκατ. το α’ εξάμηνο του 2023 έναντι €48,14 εκατ. το 2022 αύ-
ξηση κατά 4,01%.

Βιοκαρπέτ: Μείωση τζίρου και κερδών

Space Hellas: Ενίσχυση τζίρου στα 62,3 εκατ. ευρώ
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Motor Oil: Έναρξη 
της κοιλάδας υδρογόνου
στην Κόρινθο 

Η επίσημη έναρξη του έργου «TRIERES» για τη δη-
μιουργία Μικρής Κοιλάδας Υδρογόνου με χρηματο-
δότηση από την ΕΕ και συντονιστή τη Motor Oil πραγ-
ματοποιήθηκε το τελευταίο διήμερο στην Αθήνα. Στο
έργο, που συγχρηματοδοτείται από το ενωσιακό πρό-
γραμμα Horizon Europe και το Clean Hydrogen Part-
nership, συμμετέχουν συνολικά 26 εταίροι από πέντε
χώρες (Ελλάδα, Κύπρος, Αυστρία, Ολλανδία, Αίγυ-
πτος) και έχει διάρκεια 58 μήνες. Σκοπός του έργου
είναι η δημιουργία Μικρής Κοιλάδας Υδρογόνου, δη-
λαδή ενός οικοσυστήματος υδρογόνου στην Ελλάδα
με γεωγραφική αναφορά το Διυλιστήριο της Motor Oil
στους Αγίους Θεοδώρους Κορινθίας, διασυνδέοντας
τη μονάδα παραγωγής πράσινου υδρογόνου που ανα-
πτύσσει εκεί η εταιρεία στο πλαίσιο του έργου E-
PHYRA, με δυνητικούς αγοραστές επιχειρήσεις, τε-
χνολογικούς παρόχους, ακαδημαϊκά και ερευνητικά
ιδρύματα, φορείς του ευρύτερου δημοσίου τομέα και
Οργανισμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

Στο πλαίσιο του έργου δίνεται μια σημαντική ευκαι-
ρία για την υλοποίηση πιλοτικών έργων χρήσης υδρο-
γόνου (αστικά λεωφορεία, επιβατικά οχήματα, ναυτι-
λία, μονάδα ηλεκτροδότησης), καθώς και για εκπόνη-
ση μελετών της χρήσης υδρογόνου για υφιστάμενες ή
μελλοντικές εφαρμογές, ενώ θα υπάρξουν συνέργει-
ες με υφιστάμενες και μελλοντικές κοιλάδες υδρογό-
νου στην ΕΕ (Ολλανδία, Αυστρία, Κύπρο) και Αίγυπτο.

Οι εταίροι του έργου είναι: Όμιλος Μότορ Όιλ: Μό-
τορ Όιλ (Ελλάς) Διυλιστήρια Κορίνθου ΑΕ, AVINOIL,
LPC, DIORIGA GAS, Τοπικές και Περιφερειακές Αρ-
χές: Περιφέρεια Πελοποννήσου, Δήμος Λουτρακίου -
Περαχώρας - Αγίων Θεοδώρων, Εταιρείες (Δημοσίου
- Ιδιωτικού τομέα): Υπερταμείο, ΔΕΗ, Οργανισμός Λι-
μένος Πειραιώς, Οδικές Συγκοινωνίες - ΟΣΥ, Διώρυ-
γα Κορίνθου ΑΕ, Ολυμπία Οδός, NOVA, Fulgor, HY-
DRUS, Ecoferry Shipping Company, Ακαδημαϊκά και
Ερευνητικά Ιδρύματα: ΕΚΕΦΕ - Δημόκριτος, Ίδρυμα
Τεχνολογίας Έρευνας, Εθνικό Μετσόβιο Πανεπιστή-
μιο, NEEST, Φορείς και Εταιρείες από ΕΕ και τρίτα
κράτη: Πανεπιστήμιο του Groningen, FEN Research,
Λιμάνι Λάρνακας, Ομοσπονδία Εργοδοτών και Βιο-
μηχάνων Κύπρου, Stichting New Energy Coalition,
Hydrogen Egypt ως συνεργαζόμενος εταίρος.

Υποχώρησε ο κύκλος εργασιών του Ομίλου
Έλαστρον κατά το α’ εξάμηνο της χρήσης και
διαμορφώθηκε σε 87,6 εκατ. ευρώ από 98,9
εκατ. ευρώ πέρυσι, σημειώνοντας πτώση 11%,
σύμφωνα με σχετική ανακοίνωση. Το μεικτό
κέρδος διαμορφώθηκε σε 8,1 εκατ. ευρώ ή
9,3% επί των πωλήσεων, έναντι 20,5 εκατ. ευρώ
ή 20,7% επί των πωλήσεων το α’ εξάμηνο του
2022. Τα αποτελέσματα πριν από φόρους και
τόκους (ΕΒΙΤ) ανήλθαν σε €0,8 εκατ. έναντι
€13,9 εκατ. πέρυσι, ενώ τα αποτελέσματα προ
φόρων, χρηματοοικονομικών, επενδυτικών
αποτελεσμάτων και αποσβέσεων (EBITDA)
ανήλθαν σε €2,2 εκατ. έναντι €15,2 εκατ. το α’
εξάμηνο του 2022.

Sato: Έσοδα 10,6 εκατ. ευρώ
στο εξάμηνο

Η SATO ανακοίνωσε πως για την περίοδο από
1ης/1/2023 έως 30/06/2023 ο κύκλος εργασιών
του ομίλου ανήλθε σε €10.687 χιλ. έναντι €9.397
χιλ. την αντίστοιχη περσινή περίοδο, σημει-
ώνοντας αύξηση κατά €1.320 χιλ. ή 13,72%. Τα
μεικτά κέρδη του ομίλου ανήλθαν σε €4.805 χιλ.
έναντι €3.992 χιλ., με το μεικτό περιθώριο να
βρίσκεται στο 44,96% έναντι 42,48%.

Έλαστρον: Στα 2,2 εκατ. 
τα EBITDA του α’ εξαμήνου

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

CNL Capital: Ιστορικό
ρεκόρ εσόδων και κερδών

Ιστορικά ρεκόρ επιδόσεων σημείωσε η CNL Capi-
tal στο α’ εξάμηνο, σύμφωνα με ανακοίνωση της
εταιρείας στο Χρηματιστήριο Αθηνών. Συγκεκριμέ-
να, η εταιρεία το συγκεκριμένο διάστημα πραγματο-
ποίησε 17 νέες επενδύσεις, συνολικού ύψους 9,5
εκατ. ευρώ, ξεπερνώντας κατά πολύ τις επιδόσεις
του α’ εξαμήνου 2022 (11 νέες επενδύσεις, συνολι-
κού ύψους 5,1 εκατ. ευρώ). Έτσι, το επενδυτικό χαρ-
τοφυλάκιο της CNL Capital στις 30/6/2023 αποτελεί-
ται από 36 ενεργές επενδύσεις (31/12/2022: 30) και η
αξία του (μετά από προβλέψεις) αυξήθηκε κατά 40%
και ανήλθε σε €12.747.960 (31/12/2022: 9.068.090
ευρώ). Τα συνολικά έσοδα της εταιρείας κατά το α’
εξάμηνο 2023 παρουσίασαν αύξηση κατά 74% και
ανήλθαν στα 834.700 ευρώ (α’ εξάμ. 2022: 480.594
ευρώ). Τα καθαρά κέρδη της CNL Capital κατά το α’
εξάμηνο 2023 αυξήθηκαν κατά 160% και ανήλθαν σε
352.359 ευρώ, ήτοι 0,4750 ευρώ κέρδη ανά μετοχή,
έναντι καθαρών κερδών 135.263 ευρώ, ήτοι 0,1815
ευρώ κέρδη ανά μετοχή, κατά το α’ εξάμηνο 2022.

Aegean: Επαναγοράζει ίδιες
ομολογίες έως 20 εκατ. ευρώ

Η Aegean ανακοίνωσε ότι το Διοικητικό Συμβού-
λιο της Εταιρείας αποφάσισε στις 28/9/2023 την
αγορά από την εταιρεία ιδίων ομολογιών τού από
28/2/2019 Κοινού Ομολογιακού Δανείου που δια-
πραγματεύονται στην κατηγορία τίτλων σταθερού
εισοδήματος της ρυθμιζόμενης αγοράς του ΧΑ (οι
«ομολογίες»), εφόσον η τιμή αγοράς είναι συμφέ-
ρουσα (ήτοι κατώτερη της ονομαστικής αξίας πλέ-
ον δεδουλευμένων τόκων - below par) και δεν
επηρεάζει αρνητικά τη λειτουργική ρευστότητα της
εταιρείας. Το μέγιστο ποσό που δύναται να διατεθεί
για τον σκοπό αυτόν ανέρχεται στα 20 εκατ. ευρώ,
ενώ το διάστημα εντός του οποίου δύνανται να γί-
νουν οι αγορές λήγει στις 28/9/2024. Η αγορά των
ομολογιών θα γίνει σύμφωνα με το άρθρο 62 του ν.
4548/2018, με σκοπό την εν συνεχεία ακύρωση
των αποκτηθεισών ομολογιών και την ισόποση ορι-
στική μείωση των υποχρεώσεων της εταιρείας.
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Εξαιρετική
πρωτοβουλία

Πολύχρωμα παγκάκια που
αποτελούνται από μεγάλες χρω-
ματιστές ξυλομπογιές τοποθε-
τούνται από τη δημοτική αρχή
Ηλιούπολης του Γ. Χατζηδάκη
στα δημοτικά σχολεία της πόλης.
Τα «παγκάκια της φιλίας» έχουν
στόχο τη μείωση της κοινωνικής
απομόνωσης και τη βελτίωση της
ψυχικής ευημερίας των παιδιών. 

Δικαίωση από 
την Αποκεντρωμένη

Ο υποψήφιος δήμαρχος Χα-
λανδρίου Χάρης Ρώμας προσέ-
φυγε στην Αποκεντρωμένη Δι-
οίκηση Αττικής αναφορικά με το
αυτοδιοικητικό σχήμα των κεν-
τρικών προεκλογικών ομιλιών
των υποψήφιων δημάρχων και
δικαιώθηκε. Η Αποκεντρωμένη
ακύρωσε την απόφαση του Δη-
μοτικού Συμβουλίου, με τον επι-
κεφαλής του συνδυασμού «Χα-
λάνδρι στο Φως» να κερδίζει
μια «πύρινη νίκη», διερωτώμε-
νος «τι ακόμα θα βγει στο φως;».

Απαράδεκτη
ενέργεια

Λάθος τρόπο επέλεξε η υπο-
ψήφια δήμαρχος Αμαρουσίου Μ.
Διακολιού να διαφημιστεί σε
στάση λεωφορείου «χρησιμο-
ποιώντας» το όνομα του άτυχου
Γιάννη Σταυρουλάκη, ο οποίος το
2005 είχε χάσει τη ζωή του όταν
το αυτοκίνητό του προσέκρουσε
σε παράνομη διαφημιστική πινα-
κίδα επί της λεωφόρου Κηφι-
σιάς. Για κάποιους είναι «τιμού-
με τη μνήμη…», για την οικογέ-
νεια του εκλιπόντος όμως «ξύ-
πνησαν μνήμες». Δεν είναι όλα
για πολιτική…

Κόντρας συνέχεια 
Με τη συμπλήρωση ενός

έτους από την πυρκαγιά στο
κεντρικό αντλιοστάσιο αποχέ-
τευσης της Σαλαμίνας, η υπο-
ψήφια δήμαρχος Βάσω Θεοδω-
ρακοπούλου επανέφερε το θέ-
μα, ζητώντας απαντήσεις και
λύσεις από τη δημοτική αρχή
του κ. Παναγόπουλου. Η πρώην αντιπεριφερειάρχης μεταξύ άλλων
κατήγγειλε ότι δεν έχει ολοκληρωθεί η μελέτη αποκατάστασης της
βλάβης και δεν έχουν εξασφαλιστεί οι πόροι επισκευής του ενώ ο
δήμος χρεώνεται με επιπλέον χρήματα, συμπεραίνοντας ότι «η
πυρκαγιά στο αντλιοστάσιο καίει τελικά τον Παναγόπουλο». 

«Έπαθε Αθήνα» 
ο Καλλίδης 

Με έναν πρωτότυπο τρόπο παρου-
σιάζει ο γνωστός σεφ Βασίλης Καλ-
λίδης την υποψηφιότητά του ως δη-
μοτικού συμβούλου με τον συνδυα-
σμό «Αθήνα Ψηλά» του Κώστα Μπα-
κογιάννη. Χωρίς να επαναπαυθεί στη
δημοφιλία του και με μικρά βίντεο
που γεμίζουν τους followers με γνώ-
σεις και εικόνες από την πρωτεύου-
σα -όπως λέει- «έχει πάθει Αθήνα».
Ο σεφ στα βίντεο έβαλε και… αλατο-
πίπερο τη συμμετοχή εκλεκτών φί-
λων (Κ. Ζαρίφη, Μπ. Αργυράκη κ.ά.)
που φυσικά τον στηρίζουν στην προ-
σπάθειά του.

Παπαγγελή is back 
Επιστροφή στα πολιτικά δρώμενα
και συγκεκριμένα στην τοπική αυ-
τοδιοίκηση για την Έλλη Παπαγγε-
λή, η οποία το 2018 είχε διαγραφεί
από τη Νέα Δημοκρατία. Αυτή τη
φορά, διεκδικεί την ψήφο των δη-
μοτών της Αγίας Παρασκευής με
τον συνδυασμό του Γ. Μυλωνάκη, με
τον τελευταίο να έχει «τσιμπήσει»
και άλλα «γαλάζια» στελέχη. 

Συζήτηση 
μετά τις εκλογές

Θέση για την προγραμματισμένη
στάση εργασίας των εργαζομένων
πήρε η δημοτική αρχή Ηρακλείου
Αττικής, χαρακτηρίζοντας δίκαια και
σωστά τα αιτήματά τους. Ωστόσο, η
διοίκηση του Ν. Μπάμπαλου αναφέ-
ρει ότι η στάση αυτή πριν τις εκλογές
είναι «συνδικαλιστικό ατόπημα, υπο-
δηλώνοντας κίνηση εντυπωσιασμού
και όχι ουσίας», μεταθέτοντας για
μετά τις εκλογές τα θέματά τους.

«Πράσινη» συστράτευση με Χαρδαλιά
Με τον Νίκο

Χαρδαλιά και
τον συνδυα-
σμό «Αττική
Μ π ρ ο σ τ ά »
α π ο φ ά σ ι σ ε
ομόφωνα να
συμπλεύσει
το «Πράσινο
Κίνημα», κα-
θώς υπήρξε προγραμματική σύγκλιση έξι αξόνων «πράσινων»
πολιτικών. «Μαζί θα κερδίσουμε το μεγάλο στοίχημα της επόμε-
νης πενταετούς περιφερειακής διοίκησης», ήταν το μήνυμα του
συμπροέδρου του Κινήματος, Κώστα Καλογράνη.

Το Ζηρίνειο «αγκάθι» για 
τη διοίκηση Θωμάκου

Η
δημοτική αρχή Κηφισιάς προ-
σπαθεί να πείσει τους δημότες
της αλλά και τον κόσμο των ερα-

σιτεχνικών αθλημάτων ότι ενδιαφέρεται
για τον αθλητισμό στην πόλη, αλλά και για
το πολύπαθο δημοτικό στάδιο του Ζηρινεί-
ου. Η πραγματικότητα τη διαψεύδει. Μέσα
σε έναν χρόνο οι Κηφισιώτες είδαν να χά-
νεται μέρος του ταρτάν του γηπέδου, προ-
κειμένου να μεγαλώσει ο ποδοσφαιρικός
χλοοτάπητας, ενώ έχουν ήδη περάσει δε-
καεννέα μήνες από την καταστροφή του
«μπαλονιού», όπου στεγάζονταν οι ακαδημίες των συλλόγων βόλεϊ και μπάσκετ. 

Λίγο πριν από τις εκλογές με τον χώρο ανεκμετάλλευτο και τη φημολογία ότι θα μετατραπεί
σε πάρκινγκ ή κερκίδα, η διοίκηση του Γ. Θωμάκου ενημέρωσε ως προς τη βούλησή της «πολύ
σύντομα να τοποθετηθεί “μπαλόνι”», χαρακτηρίζοντας όσα ακούγονται κακόβουλα και ανακοι-
νώνοντας ότι ο δήμος «προχωρά σε προσωρινή διαμόρφωση του χώρου σε ανοιχτό γήπεδο
μπάσκετ». Η ουσία είναι ότι οι χειρισμοί στο Ζηρίνειο, την αθλητική κυψέλη της πόλης, θα κρι-
θούν πλέον στην κάλπη.

Τις εξαγγελίες του δημάρχου
Καλλιθέας Δημήτρη Κάρναβου για
την εξασφάλιση της επέκτασης
του μετρό στην πόλη σε τέσσερα
σημεία σχολιάζει σκωπτικά ο γενι-
κός γραμματέας του Εμποροεπαγ-
γελματικού Συλλόγου Καλλιθέας,
Μιχάλης Νικολαράκος. Χαρακτη-
ρίζοντάς τες ως «λαγούς με πετρα-
χήλια», ο κ. Νικολαράκος αναφέ-

ρει ότι ο δήμαρχος δεν έχει στα χέρια του κανένα επίσημο
έγγραφο και επικαλείται τον δημοσιευμένο χάρτη της «Αττι-
κό Μετρό» στον οποίο όντως αποτυπώνεται η πρόβλεψη αυ-
τή. «Θα έλεγα ότι από την πρώτη εμφάνιση του Μετροπόντι-
κα και μετά, το τελευταίο καταφύγιο ενός απελπισμένου πο-
λιτικάντη είναι το μετρό», σχολιάζει παραφράζοντας γνωστό
απόφθεγμα ο κ. Νικολαράκος, που είναι υποψήφιος δημοτι-
κός σύμβουλος με τον συνδυασμό «Ενωμένοι Μπροστά».

Λίγες ημέρες πριν τις
αυτοδιοικητικές εκλο-

γές, σε ποιο δήμο της
Αττικής διώκονται η δήμαρχος
και ένας αντιδήμαρχος για πα-
ράβαση καθήκοντος;

«Άδειασμα» Κάρναβου για τα περί
επέκτασης του μετρό 
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Επιμέλεια: Γιώργος Σκρομπόλας

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Ο Γιώργος Λιανός και η Καλομοίρα ετοι-
μάζουν βαλίτσες για την παρουσίαση στη

ζούγκλα του «I’m a Celebrity… Get me out of
here», ενώ οι παίκτες αναχώρησαν ήδη για
τον Άγιο Δομίνικο. Μεταξύ αυτών ήταν ο Στα-
μάτης Γαρδέλης, η Μαρία Καλάβρια, η Ιωάννα
Λίλη, η Εμιλία Βόντος, η Δήμητρα Αλεξανδρά-
κη, ο Πάνος Καλίδης, η Αγγελική Ηλιάδη, ο Bo,
η Στέλλα Γεωργιάδου και ο Τάσος Ξιαρχό. Τα
γυρίσματα αναμένεται να ξεκινήσουν τις επό-
μενες μέρες και η πρεμιέρα πιθανότατα θα γί-
νει τη Δευτέρα 9 Οκτωβρίου.

� Πρεμιέρα στις 2 Οκτωβρίου για τις
νέες ενημερωτικές εκπομπές του

Action 24. Στο νέο πρόγραμμα θα δούμε το
«Action Life» με την Εύη Φραγκά-
κη, που μας ξεναγεί στον κό-
σμο του «ευ ζην», τον Νίκο
Υποφάντη στην εκπομπή
«Action Business», όπου
θα μας «συστήνει» πρω-
τοποριακές επιχειρήσεις
στην Ελλάδα, τον Σεραφείμ
Κοτρώτσο και την Ανδριάννα Ζα-
ρακέλη στην «Επόμενη Μέρα» με τα βασι-
κά θέματα της επικαιρότητας και την Αθη-
ναΐδα Νέγκα στο «Καλύτερα αργά».

� Σφαγή για την πρωτιά στην τηλεθέαση της
prime time ζώνης συνέβη την εβδομάδα

που πέρασε, καθώς τα κανάλια έριξαν στη μά-
χη τα βαριά τους χαρτιά. Ο «Σασμός» όμως
ήταν αυτός που κατάφερε για ακόμη μια φορά
να μείνει σταθερά στην κορυφή όλες τις μέ-
ρες, ενώ τα πράγματα είναι ακόμη αμφίρροπα
για τα υπόλοιπα προγράμματα, όπως η «Μά-
γισσα», η «Γη της Ελιάς» και η «Φάρμα». Τα
μόνα σίγουρα συμπεράσματα που βγαίνουν
μέχρι στιγμής πάντως είναι ότι αυτήν τη σεζόν
τίποτα δεν θα πρέπει να θεωρηθεί εύκολο και
δεδομένο.

� Για 8η χρονιά όλοι οι νυχτερινοί
δρόμοι οδηγούν στο «The 2night

Show» με τον Γρηγόρη Αρναούτογλου.
Από τη Δευτέρα 2 Οκτωβρίου και κάθε
Δευτέρα και Τρίτη στις 24.00 ο Γρηγόρης
επιστρέφει στη συχνότητα του ΑΝΤ1 και
θα φιλοξενεί καλεσμένους, που θα μοι-
ράζονται μαζί του εμπειρίες και ιστορίες
από την προσωπική και επαγγελματική
τους διαδρομή. Πρώτη καλεσμένη του
για φέτος θα είναι η Κωνσταντίνα Σπυρο-
πούλου, η οποία μάλλον θα έχει αρκετά
να πει.

� Άλλη μια εκπομπή κάνει πρεμιέρα στο
Open. Το «Επί Τόπου» με τον Νάσο Γουμε-

νίδη θα βγει στον αέρα σήμερα στις 13.40 στο
Open. Το περιεχόμενό της θα έχει να κάνει με
κοινωνικά θέματα, με αποκαλυπτικές έρευ-
νες και ρεπορτάζ. Να πούμε πως ο δημοσιο-
γράφος θα μετρήσει τις δυνάμεις του απέναντι
στις εκπομπές που παρουσιάζουν η Ναταλία
Γερμανού και ο Κώστας Τσουρός σε Alpha και
Mega αντίστοιχα. 

Ο Κανάκης έρχεται, ο Αρναούτογλου φεύγει…

Μ
πορεί τα τελευταία κομμάτια του
παζλ στο πρόγραμμα της νέας
σεζόν του ΑΝΤ1 να μπαίνουν τις

επόμενες μέρες, το πραγματικά τελευ-
ταίο κομμάτι όμως θα μπει αρκετά αργό-
τερα. Φυσικά μιλάμε για τον Αντώνη Κα-
νάκη και την παρέα του από τη Θεσσαλο-
νίκη, οι οποίοι μπαίνουν παραδοσιακά
τελευταίοι στην τηλεοπτική αρένα και βέ-
βαια φεύγουν και πρώτοι την περίοδο του
Πάσχα. Φέτος πάντως ο παρουσιαστής θα
επιστρέψει λίγο νωρίτερα.

Σύμφωνα με τις πληροφορίες μας, το
«Ράδιο Αρβύλα» θα κάνει πρεμιέρα τη
Δευτέρα 30 Οκτωβρίου ή μία εβδομάδα
αργότερα, στις 6 Νοεμβρίου, και ακολού-
θως και το «Βινύλιο». Η δημοφιλής εκ-
πομπή έρχεται πιο νωρίς από προηγού-
μενες χρονιές, όταν η πρεμιέρα γινόταν
μετά τα μέσα του Νοέμβρη. Πάντως, στις
εκλογικές βραδιές που θα προηγηθούν
δεν θα πρέπει να αναμένουμε guest εμ-
φάνιση του Αντώνη Κανάκη.

Η άφιξη Κανάκη στην καθημερινή ζώνη
των 8 σημαίνει και τη μετακόμιση του

«Εκατομμυριούχου». Ο Γρηγόρης Αρνα-
ούτογλου και το δημοφιλές τηλεπαιχνίδι
θα αλλάξουν και πάλι μέρες προβολής και,
εκτός απροόπτου, θα επιστρέψουν στη

βραδινή ζώνη του Σαββατοκύριακου. Ο
«Εκατομμυριούχος» συνεχίζει κανονικά
γυρίσματα επεισοδίων και το παιχνίδι θα
ξαναμπεί σε καθημερινή τροχιά τον Μάιο.

Αγώνας δρόμου για
την πρεμιέρα της Τσολάκη

Επιτέλους ανακοινώθηκε η
ημερομηνία που θα κάνει πρε-
μιέρα η Ελένη Τσολάκη. Το
«ΠΡΩΙΝΟ ΣΟΥΣΟΥ», σύμφωνα
με την ανακοίνωση του Open,
θα βγει στον αέρα την Τετάρτη 4
Οκτωβρίου στις 9.50. Για να
συμβεί αυτό όμως θα πρέπει σε
χρόνο-ρεκόρ να μπουν στο
πλατό και τα σκηνικά, κάτι που
δεν είχε συμβεί μέχρι τις προ-
ηγούμενες μέρες. Αναμένεται
λοιπόν ένας αγώνας δρόμου έτσι ώστε όλα να είναι έτοιμα
το πρωί της Τετάρτης, όταν η Ελένη Τσολάκη και οι συνερ-
γάτες της θα μπουν στο πλατό. Θυμίζουμε πως στην πα-
ρέα της φέτος θα βρίσκονται ο Ποσειδώνας Γιαννόπου-
λος, ο Νίκος Γεωργιάδης, η Μαίρη Αυγερινοπούλου και ο
Δημήτρης Μηλιόγλου.

Με Κοκλώνη επιστρέφει
απόψε το «Fame Story» 

Από το 2001 έχει αναδείξει παγκοσμίως
103 νικητές. Στην Ελλάδα η προβολή των
πρώτων κύκλων του, πριν από αρκετά χρόνια,
είχε χτυπήσει «κόκκινο» στην τηλεθέαση του
ΑΝΤ1. Τώρα ήρθε η ώρα για την επιστροφή του, αυτήν τη φορά
από τη συχνότητα του Star. Τα επεισόδια του «Fame Story» θα
προβάλλονται κάθε εβδομάδα, από Δευτέρα έως Πέμπτη, αμέ-
σως μετά τη «Φάρμα», και το «Live Show» θα βγαίνει στον αέρα
κάθε Παρασκευή στις 21.00. Η πρεμιέρα του ωστόσο θα γίνει
απόψε στις 21.00 και στη θέση του παρουσιαστή θα είναι ο Νί-
κος Κοκλώνης. Την απόδοση και την εξέλιξη των σπουδαστών
της ακαδημίας «Fame Story» θα αξιολογούν σε κάθε live τέσ-
σερις κριτές. Ο Αντώνης Ρέμος, η Ελένη Φουρέιρα, ο Γιώργος
Αρσενάκος και ο Light θα συμβιώνουν τηλεοπτικά τα βράδια
της Παρασκευής και το Star αναμένει με αγωνία τα νούμερα τη-
λεθέασης, σε ένα πρόγραμμα που δοκιμάζει για πρώτη φορά
τις αντοχές του.

Ιδιαίτερα ρευστή μοιάζει η κατάσταση στο Open. Ενώ οι πρεμιέρες των εκπομπών ξεκι-
νούν, με πρώτη αυτή της Ελένης Τσολάκη, συμβαίνει κάτι πρωτότυπο: κανείς δεν έχει υπο-
γράψει ακόμη. Κανείς εκτός από την Αννίτα Πάνια. Βέβαια, όλοι έχουν μέχρι στιγμής προ-
φορική υπόσχεση ότι σύντομα θα πέσουν οι υπογραφές και άρα να συνεχίσουν απρόσκο-
πτα την προετοιμασία των εκπομπών. Παρ’ όλα αυτά, με δεδομένη και την αργοπορία στην
κατασκευή των σκηνικών, θα λέγαμε πως στο Open δεν βιάζονται και ιδιαίτερα. Βιάστηκε
ωστόσο η Barking Well Media να δεσμεύσει την Αννίτα Πάνια, έτσι η παρουσιάστρια είναι
για την ώρα το μόνο πρόσωπο που έχει πλέον γραπτό συμβόλαιο. Μάλιστα, όπως μαθαί-
νουμε, η Αννίτα, ανεξάρτητα από το αν προχωρήσει ή όχι η εκπομπή που προγραμματίζεται
για το Open, θα έχει μια ευρύτερη συνεργασία με τον Νίκο Κοκλώνη.

Open: 
Η Αννίτα 
υπέγραψε, 
οι άλλοι 
σε αναμονή
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Ο
ι βασικοί πυλώνες του προγράμματος «Μαζί στη
βία κατά των παιδιών», συγκεκριμένα οι κοινές
πρωτοβουλίες των Lidl Ελλάς και UNICEF με

στόχο την αντιμετώπιση της βίας κατά των παιδιών και
της έμφυλης βίας στη χώρα, παρουσιάστηκαν σε εκδή-
λωση που έγινε πρόσφατα στο Ωδείο Αθηνών. Η συνερ-
γασία των δύο φορέων καλύπτει ένα ευρύ φάσμα πρωτο-
βουλιών, στηρίζοντας, μεταξύ άλλων, τη χαρτογράφηση
δεδομένων που αφορούν τη βία κατά των παιδιών στην
Ελλάδα και την ανάπτυξη πλαισίου παρακολούθησης σε
εθνικό επίπεδο, καθώς και την εκπόνηση μιας σειράς εκ-
παιδευτικών σεμιναρίων για δημοσιογράφους και επαγ-
γελματίες επικοινωνίας.

Παράλληλα, παρουσιάστηκε για πρώτη φορά η διαδι-

κτυακή ψηφιακή εφαρμογή Play Safe, ένα εκπαιδευτικό
παιχνίδι για το cyberbullying που στοχεύει στην εκπαίδευ-
ση και την ευαισθητοποίηση των νέων (14+) σχετικά με την
παρενόχληση και τη βία στο Διαδίκτυο, εξετάζοντας θέματα
όπως η συναίνεση, οι υγιείς διαπροσωπικές σχέσεις και τα
προσωπικά όρια.

Τον προηγούμενο Μάιο η Lidl Ελλάς και η UNICEF ανα-
κοίνωσαν τη συνεργασία τους που επισφραγίστηκε με την
παράδοση επιταγής ύψους €100.000 για τη στήριξη του
προγράμματος «Μαζί ενάντια στη βία κατά των παιδιών», με
σειρά καινοτόμων πρωτοβουλιών στον τομέα της παιδικής
προστασίας. Το ποσό διατέθηκε και συγκεντρώθηκε διαμέ-
σου της πασχαλινής προωθητικής ενέργειας της εταιρείας
μέσω του προγράμματος πιστότητας Lidl Plus. 

� Στον τηλεοπτικό αέρα βρίσκεται η νέα καμπάνια για το
Νουνού Gouda με αφορμή την έναρξη της νέας σχολικής

χρονιάς. «Έχεις τη δύναμη μέσα σου!», είναι το κεντρικό μή-
νυμά της. Σύμφωνα με το concept της καμπάνιας, ο μικρός
πρωταγωνιστής της ξεκινά τη μέρα του αλλά και τη χρονιά με
όλα τα εφόδια και φυσικά με δυνατό πρωινό, τα μεγάλα το-
στάκια με Gouda Νουνού. «Τα μεγάλα τοστάκια είναι πλούσια
σε θρεπτικότητα γιατί κάθε φέτα Gouda Νουνού φτιάχνεται
από 1,5 ποτήρι φρέσκο γάλα. Έτσι, με τα μεγάλα τοστάκια κά-
θε παιδί έχει τη δύναμη μέσα του», όπως επισημαίνεται. Την
ταινία της επικοινωνίας «υπογράφει» η Magnet και την παρα-
γωγή η TopCut Modiano.

� Το Ούζο Πλωμαρίου συνεχίζει να συμβάλλει στην ανά-
δειξη και διατήρηση των ξύλινων παραδοσιακών καϊ-

κιών και της τέχνης του καραβομαραγκού, με την αποσταγ-
ματοποιία να έχει
αναπτύξει, εδώ
και δύο χρόνια,
ένα σχετικό πρό-
γραμμα. Για το
2023 το Ούζο
Πλωμαρίου και ο
Πολιτιστικός Σύλ-
λογος Πλωμαρίου
«Το Πόλιον» συ-
νεργάζονται για τη συντήρηση του «Αγ. Νικόλαος», ενός
παραδοσιακού τρεχαντηριού το οποίο ναυπηγήθηκε περί-
που το 1968.

� Στην ίδρυση της νέας εταιρείας Fiber2All προχώρησε η
Vodafone Ελλάδας μέσω της απόσχισης του κλάδου οπτι-

κών ινών της και της δημιουργίας νέας οντότητας, η οποία
στοχεύει στην περαιτέρω ανάπτυξη και εκμετάλλευση τηλε-
πικοινωνιακών δικτύων νέας γενιάς και δικτύων υπερυψη-
λών ταχυτήτων, με έμφαση στα δίκτυα οπτικών ινών. Η νεο-
συσταθείσα Fiber2All, 100% θυγατρική της Vodafone Ελλά-
δας, θα έχει ως αντικείμενο τον σχεδιασμό, την κατασκευή
και τη χονδρική πώληση της υποδομής οπτικών ινών. Στόχος
της, όπως αναφέρεται, είναι η απόκτηση σημαντικού μεριδί-
ου αγοράς στη χονδρική πώληση οπτικών ινών, καθώς εκτι-
μάται ότι η ζήτηση για υψηλής ταχύτητας διαδίκτυο θα κορυ-
φωθεί τα επόμενα χρόνια. 

Mικρά - μικρά

Οι πρωτοβουλίες των Lidl Ελλάς και UNICEF
στην καταπολέμηση κάθε μορφής παιδικής βίας

H Nova, μέλος της United Group του κορυφαίου παρόχου
τηλεπικοινωνιών και media στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, κα-
λύπτει τις επικοινωνιακές ανάγκες των φοιτητών με αποκλει-
στικές προσφορές και προνόμια.

Με ασύλληπτες ταχύτητες 5G, απεριόριστα λεπτά ομιλίας
και SMS προς όλα τα εθνικά δίκτυα, προστασία από ανεπι-
θύμητες χρεώσεις, δωρεάν παροχή χρήσης εξοπλισμού
Wi-Fi Router και δωρεάν τέλη ενεργοποίησης, τα φοιτητικά
προγράμματα της Nova καλύπτουν τις ανάγκες επικοινω-
νίας και ψυχαγωγίας των φοιτητών κατά τη διάρκεια των
σπουδών τους.

Με τα συνδυαστικά προγράμματα της Nova οι φοιτητές μπο-
ρούν να έχουν κινητή, σταθερή, Internet και τηλεόραση οικο-
νομικά και μαζεμένα όλα σε 1 λογαριασμό.

Unlimited Ομιλία και SMS + 15GB και Internet 100
Ταχύτατο Internet, απεριόριστα λεπτά ομιλίας και SMS και 15

GB στο κινητό! Και Απεριόριστα GB για 3 μήνες για νέες συνδέ-
σεις κινητού. Στα €41/μήνα και δύο μήνες δωρεάν στο κινητό
και ένας μήνας δωρεάν στο σταθερό.

Unlimited All και Internet 100
Ταχύτατο Internet, απεριόριστα λεπτά ομιλίας και SMS και

απεριόριστα GB στο κινητό! Στα €43/μήνα και δύο μήνες δωρε-
άν στο κινητό και ένας μήνας δωρεάν στο σταθερό.

Προγράμματα σταθερής - Internet 100
Εξαιρετικά γρήγορο Internet στα €23/μήνα και ένας μήνας

δωρεάν: 
� Ταχύτητες Internet έως 100 Μbps. 
� Επικοινωνία από σταθερό: Κλήσεις προς σταθερά και κινητά
σε όλη την Ελλάδα με χρονοχρέωση.
� Δωρεάν παροχή χρήσης εξοπλισμού Wi-Fi VoIP Router.

Επίσης, γίνονται ειδικές προσφορές για smartphones και
τηλεοράσεις στους φοιτητές.

Ξεκίνησαν οι αιτήσεις για τον 7ο
κύκλο του προγράμματος έμμισθης
πρακτικής εργασίας «Μηχανικοί
στην Πράξη» για νέες και νέους
απόφοιτους μηχανικούς που κα-
λούνται να ξεκινήσουν την επαγ-
γελματική τους ζωή στη MYTILI-
NEOS.

Οι υποψήφιοι καλούνται να πά-
ρουν μέρος στη διαδικασία επιλογής ώστε να εργαστούν
για έναν χρόνο σε συναρπαστικά projects στους δύο επι-
χειρηματικούς κλάδους, στις θυγατρικές ή στις Κεντρικές
Λειτουργίες και Υπηρεσίες της εταιρείας:
� Κλάδος Μεταλλουργίας
� Κλάδος Ενέργειας
� Κεντρικές Υπηρεσίες MYTILINEOS
� METKA ATE.

Οι υποψήφιοι θα πρέπει να πληρούν τα παρακάτω κρι-
τήρια: 
� Πτυχίο Πολυτεχνικών Σχολών ή Σχολών Μηχανικών
της Ελλάδας ή του εξωτερικού, όπως Μηχανολόγοι, Ηλε-

κτρολόγοι, Χημικοί, Μεταλλειολό-
γοι/Μεταλλουργοί, Πολιτικοί Μηχα-
νικοί ή άλλες σχετικές ειδικότητες.
� Άριστη γνώση τόσο της ελληνικής
όσο και της αγγλικής γλώσσας.
� Άριστες δεξιότητες χρήσης ηλε-
κτρονικού υπολογιστή (Windows,
MS Office).
� Εργασιακή εμπειρία έως τρία έτη.

� Δυνατότητα μετεγκατάστασης σε περιοχές της Ελλάδας
όπου δραστηριοποιείται η MYTILINEOS: Αθήνα, Θεσσαλο-
νίκη, Άσπρα Σπίτια Παραλίας Διστόμου και εργοτάξια σε
πολλές χώρες του εξωτερικού.
� Εκπληρωμένες στρατιωτικές υποχρεώσεις για τους άν-
δρες υποψηφίους.
� Μεταπτυχιακό τίτλο σπουδών/MBA (επιθυμητά).

Αιτήσεις γίνονται μέχρι τις 9 Οκτωβρίου 2023 στην ιστο-
σελίδα Μηχανικοί στην Πράξη - MYTILINEOS.

Για περισσότερες πληροφορίες στη Χριστίνα Κορον-
τζή: 2106877466, email: Christina.Korontzi@mytili-
neos.com.

Αιτήσεις για το πρόγραμμα 
«Μηχανικοί στην Πράξη» της MYTILINEOS

Προσφορές και προνόμια στα νέα 
πακέτα της Nova για τους φοιτητές
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Μέχρι πρότινος τα κυκλώματα κλοπής αυτοκινήτων χτυπούσαν μάρκες και
μοντέλα που συνήθως βρίσκονταν στο Top 10 των πωλήσεων, καθώς καταγρα-
φόταν μεγάλη ζήτηση σε ανταλλακτικά ή ακόμη και ολόκληρα οχήματα!

Σήμερα τα πράγματα φαίνεται ότι είναι διαφορετικά και οι σπείρες κλοπής
αυτοκινήτων έχουν στραφεί μεν σε μάρκες και μοντέλα που καταγράφουν πολύ
υψηλές πωλήσεις, ωστόσο έχουν εστιάσει στα εταιρικά αυτοκίνητα!

Ο λόγος σύμφωνα με τις Αρχές σχετίζεται με το γεγονός ότι το εταιρικό αυτο-
κίνητο δεν αποτελεί ιδιοκτησία του χρήστη αλλά ανήκει σε κάποια εταιρεία
χρονομίσθωσης. O χρήστης αμέσως θα βρεθεί με όχημα αντικατάστασης, οπό-

τε δεν ενδιαφέρεται ιδιαίτερα. O τρίτος λόγος αφορά την καθυστέρηση αναγγε-
λίας κλοπής του οχήματος αλλά και την έναρξη αναζήτησής του από τις Αρχές ή
από κάποια εταιρεία που τοποθετεί ειδικό εξοπλισμό GPS, ώστε να μπορεί να
εντοπιστεί το όχημα. Μάλιστα ο τελευταίος λόγος αποτελεί και τον πιο σημαντι-
κό για τις συμμορίες κλοπής αυτοκινήτων, καθώς η καθυστέρηση τόσο της
αναγγελίας κλοπής στις Αρχές όσο και της αναζήτησης του οχήματος τους δίνει
τον απαιτούμενο χρόνο, ώστε να αφήσουν το όχημα σε κάποια ερημική περιοχή
και να μπορέσουν να βρουν πού είναι το σύστημα GPS τοποθετημένο και να το
αφαιρέσουν από το όχημα.

Ποια αυτοκίνητα προτιμούν οι κλέφτες;

T
ο Citroen C3 Aircross αποτελεί τα τελευταία
χρόνια ένα από τα πιο σημαντικά μοντέλα της
γαλλικής μάρκας, αποτελώντας τον «μικρό»

της εκπρόσωπο στα οχήματα SUV. Θέλοντας να ενδυ-
ναμώσει ακόμη περισσότερο τη θέση του στην κατη-
γορία, το γαλλικό μοντέλο συνδυάζει τον κορυφαίο
πετρελαιοκινητήρα του ομίλου ισχύος 110 ίππων με
χειροκίνητο κιβώτιο 6 σχέσεων, το οποίο προσδίδει
κυριολεκτικά τεράστια αυτονομία κίνησης με ένα ρε-
ζερβουάρ ενώ παράλληλα διατίθεται και σε άκρως δε-
λεαστική τιμή.

Οι τιμές διάθεσης για το ανανεωμένο Citroen C3 Air-
cross στη βασική έκδοση 1.2Τ 110Ps Feel Pack ξεκινούν
από 19.900 ευρώ, ενώ η πετρελαιοκίνητη έκδοση της δο-
κιμής μας κοστίζει 25.100 ευρώ, αλλά θα πρέπει να συ-
νυπολογίσει κανείς το χαμηλό κόστος χρήσης όπως επί-
σης και την υψηλή μεταπωλητική αξία.

Πιο δυναμικό και όμορφο
Το ανανεωμένο C3 Aircross έχει αποκτήσει ένα πιο

δυναμικό παρουσιαστικό, με το εμπρός μέρος του να
υιοθετεί τις τελευταίες σχεδιαστικές «εξελίξεις» της
γαλλικής εταιρείας. Ο νέος προφυλακτήρας και τα σα-
φώς μικρότερα κύρια φωτιστικά σώματα αποτελούν
τις βασικές αλλαγές που παρατηρεί κανείς στο εμπρό-
σθιο μέρος. 

Από το πλάι ξεχωρίζει η απόσταση 178 χιλιοστών
από το έδαφος και οι μπάρες οροφής, στοιχεία τα
οποία ενισχύουν τη δυναμική εικόνα ενός SUV μοντέ-
λου. Στο πίσω μέρος επίσης καταγράφεται μια πιο δυ-

ναμική εικόνα, με τα φωτιστικά σώματα και τον προ-
φυλακτήρα να τονίζουν τον SUV χαρακτήρα του γαλλι-
κού μοντέλου.

Κορυφαία ποιότητα κατασκευής
Στο εσωτερικό, η μοντέρνα, χαρακτηριστική εικόνα

του μικρού της γαλλικής εταιρείας έχει διατηρηθεί σε
μεγάλο βαθμό, ενώ φαίνεται πως είναι ιδιαίτερα προ-
σεγμένη η αισθητική του ταμπλό, η οποία ενισχύεται
από την ποιοτική επιλογή των υλικών που έχουν χρη-
σιμοποιηθεί για την κατασκευή του.

Η νέα οθόνη στο κέντρο του ταμπλό διαθέτει πλέον
καλύτερα και πιο ευκρινή γραφικά, ωστόσο απαιτεί
κάποια εξοικείωση, αφού ακόμα και ο έλεγχος του
κλιματισμού βρίσκεται στο μενού της οθόνης. 

Χώροι για τοποθέτηση αντικειμένων υπάρχουν αρ-
κετοί στο εσωτερικό του μικρού SUV, στην κεντρική
κονσόλα και στις μεγάλες θήκες στις πόρτες, με το
ντουλαπάκι του συνοδηγού να έχει ύψος αλλά και βά-
θος για τη φιλοξενία και μεγαλύτερων αντικειμένων.

Κάτω από το καπό του C3 Aircross της δοκιμής είχε
τοποθετηθεί ο γνώριμος turbo diesel κινητήρας χω-
ρητικότητας 1.499 κ.εκ. της «οικογένειας» BlueHDi
που αποδίδει 110 ίππους, με 250 Nm ροπής, και συ-
νεργάζεται με ένα μηχανικό κιβώτιο έξι σχέσεων.

Στην πράξη, ο κινητήρας τραβάει από χαμηλά, κα-
θώς η διαθέσιμη ροπή έρχεται από τις 1.750 σ.α.λ., χω-
ρίς να παράγει υπερβολικό θόρυβο, ενώ το κιβώτιο με
την εξαιρετική κλιμάκωση βοηθά τα μέγιστα στη δια-
τήρηση της χαμηλής κατανάλωσης καυσίμου, με απο-

τέλεσμα η μέση κατανάλωση να κυμαίνεται σε μόλις
4,4 λίτρα για κάθε 100 χλμ.

Γαλλική άνεση
Η Citroen πιστή στις παραδόσεις της δεν θα μπο-

ρούσε να αλλάξει τα δεδομένα στο C3 Aircross, το
οποίο ενδείκνυνται για ξεκούραστα πολύωρα και
άκρως οικονομικά ταξίδια, καθώς οι επισκέψεις στα
πρατήρια υγρών καυσίμων είναι πολύ αραιές με μεγά-
λο όφελος στην… τσέπη σας.

Στο εθνικό οδικό δίκτυο, το Citroen C3 Aircross κι-
νείται με την ίδια άνεση όπως και στην πόλη, ενώ ακό-
μη και όταν το ταχύμετρο ξεπερνά τα 160 χλμ./ώρα πα-
ραμένει εντυπωσιακά ευθύβολο και σταθερό χωρίς να
προκαλούνται έντονοι θόρυβοι. Ωστόσο αν ο οδηγός
κινείται στα όρια του ΚΟΚ, τότε θα απολαύσει ένα ήρε-
μο και άνετο ταξίδι με εξαιρετικά χαμηλό κόστος χρή-
σης, που υπολογίζεται σε 4,1 λίτρα για κάθε 100 χλμ.

Στο επαρχιακό οδικό δίκτυο με συνεχείς στροφές, ο
οδηγός θα εκμεταλλευτεί τη ροπή του πετρελαιοκινη-
τήρα και δεν θα χρειαστεί να καταφεύγει στο κιβώτιο
ταχυτήτων. Μέσα στην πόλη το Citroen C3 Aircross
αποτελεί μια όαση μέσα στην έρημο, καθώς όλα κυλά-
νε ήρεμα και πρωτίστως οικονομικά!

Εκτός δρόμου, το γαλλικό μοντέλο θα κινηθεί άνετα
σε χωματόδρομους ή επαρχιακούς δρόμους, με την
ανάρτηση να φιλτράρει στο μέγιστο τις κακοτεχνίες,
ωστόσο η έλλειψη τετρακίνησης ή του συστήματος
Grip Control δεν επιτρέπει την κίνηση σε άμμο, χιόνι ή
δύσβατες περιοχές.

Δοκιμάζουμε το Citroen C3 Aircross
1.5 BlueHDi με 110 ίππους

Επιμέλεια: Γιώργος Κ. Ανδρής



ΣΑΒΒΑΤΟ 30 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL SPORTS68

Η
εμβόλιμη αγωνιστική στη Super League 1 ολο-
κληρώθηκε με τα παιχνίδια ΑΕΚ - Ατρόμητος 2-1,
Αστέρας Τρ. - Παναθηναϊκός 1-4 και Πανσερραϊ-

κός - ΠΑΣ Γιάννινα 3-2 και, πλέον, τα φώτα φωτίζουν δυ-
νατόν τον… Φώτη. Τον Φώτη Ιωαννίδη του Παναθηναϊκού,
που είναι σε εξαιρετική κατάσταση, μπήκε αλλαγή κόντρα

στον Αστέρα και πέτυχε δυο γκολ, το ένα
από 40 μέτρα. Αυτός αναμένεται να κλέ-
ψει το focus του ντέρμπι Παναθηναϊκός -
ΠΑΟΚ στη Λεωφόρο αύριο, Κυριακή, το
οποίο θα σφυρίξει ο Πορτογάλος Μαρ-
τίνς, διαιτητής Α’ κατηγορίας UEFA. Ο
Ιωαννίδης μέρα με τη μέρα βελτιώνεται
και πλέον θεωρείται ως το βαρόμετρο
στην απόδοση και τα αποτελέσματα του

Παναθηναϊκού. Και σημαντικός για την Εθνική ομάδα της
χώρας, φυσικά, αν και οι εκλεκτοί του ελληνικού ποδο-
σφαίρου, όπως ο Φορτούνης ας πούμε, δεν καλούνται,
χωρίς πειστικές απαντήσεις. Απέναντί του στο ντέρμπι με

τον ΠΑΟΚ ο Ιωαννίδης θα βρει ένα παλικαράκι 20 ετών,
τον Γιάννη Κωνσταντέλια, ελπίδα της Εθνικής για δέκα
χρόνια. Αν και αυτός περιέπεσε σε δυσμένεια από τον
ομοσπονδιακό Γουστάβο Πογέτ… Οι δυο τους, «Ντέλιας»
και «Φωτάρας», όπως και γενικά ο Παναθηναϊκός και ο
ΠΑΟΚ, είναι εγγύηση ποιότητας. 

Η ΑΕΚ ίδρωσε να νικήσει 2-1 τον Ατρόμητο στην «ΟΠΑΠ
Arena - Αγιά Σοφιά», με τους Περιστεριώτες να έχουν φο-

βερά παράπονα για τη διαιτησία του Παπαδόπουλου και
του VARista Παπαπέτρου. Ακύρωσαν κανονικό γκολ και
δεν έδωσαν χέρι του Ζίνι στο νικητήριο της ΑΕΚ, όπως
υποστηρίζουν. Η Ένωση έχει δύσκολη αποστολή με τον
ΟΦΗ στην Κρήτη. Το ίδιο και ο Ολυμπιακός που πάει στα
Γιάννενα να παίξει με τον πάντα επικίνδυνο ΠΑΣ. Στο Παν-
θεσσαλικό, ο Βόλος έπρεπε να παίξει με τον σούπερ φορ-
μαρισμένο Πανσερραϊκό, αλλά το ματς αναβλήθηκε λόγω
της θεομηνίας στη θεσσαλική πόλη. Στα άλλα δυο παιχνί-
δια, ο Ατρόμητος υποδέχεται τον Αστέρα και ο Άρης την
Κηφισιά.

Το πλήρες πρόγραμμα
Αύριο, Κυριακή: Λαμία - Παναιτωλικός (15.00, Cosmote

TV), Βόλος - Πανσερραϊκός (αναβλήθηκε), Άρης - Κηφι-
σιά (17.30, Nova), Παναθηναϊκός - ΠΑΟΚ (19.30, Cosmote
TV), ΠΑΣ Γιάννινα - Ολυμπιακός (20.30, Nova). Δευτέρα:
Ατρόμητος - Αστέρας Τρ. (18.00, Nova), ΟΦΗ - ΑΕΚ (20.00,
Cosmote TV).

Ο Ιωαννίδης αφού οδήγησε τον
Παναθηναϊκό σε μεγάλη νίκη 4-1 κόντρα

στον Αστέρα, είναι το μεγάλο ατού 
στο ντέρμπι με τον ΠΑΟΚ στη Λεωφόρο,

ενώ ΑΕΚ και Ολυμπιακός βρίσκονται 
σε επικίνδυνες αποστολές

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ
(6 αγ.) 

1.    Ολυμπιακός.............16
2.   ΠΑΟΚ.......................13
3.   Παναθηναϊκός (5) ...12
4.   ΑΕΚ (5) .....................11
5.   Πανσερραϊκός ..........9
6.   ΟΦΗ ..........................9
7.   Αστέρας Τρ. ...............7
8.   Άρης ..........................7
9.   Λαμία.........................6
10.  ΠΑΣ Γιάννινα.............5
11.  Κηφισιά.....................5
12.  Παναιτωλικός (5) ......3
13.  Ατρόμητος (5) ...........2
14.  Βόλος ........................2

Τα φώτα φωτίζουν δυνατά τον… Φώτη



Ο
Γιάννης Αντετοκούνμπο
απαίτησε μεταγραφή παι-
κταρά για να μείνει ,  οι

Μπακς πήραν τον σούπερ σταρ
Ντάμιεν Λίλαρντ και τώρα ο
«Greek Freak» θα βαρεθεί να με-
τράει δολάρια. 

«Ο Αντετοκούνμπο έχει πλέον
τη δυνατότητα να υπογράψει τριε-
τή επέκταση ύψους 186,6 εκατ.
δολαρίων με τους Μπακς πριν
από την έναρξη της κανονικής πε-
ριόδου ή να δεσμευτεί για έως και
τέσσερα χρόνια με αποδοχές που
φτάνουν τα 260 εκατ.  δολάρια
στην επόμενη offseason», έγρα-
ψε ο αναλυτής της ιστοσελίδας
The Athletic. 

Οι Μπακς πρόσφεραν τη μέγι-
στη τριετή επέκταση στον Αντετο-

κούνμπο τις τελευταίες μέρες,
αλλά, όπως έγινε γνωστό, ο Γιάν-
νης δεν θα αποφασίσει τώρα μια

πιθανή συμφωνία αλλά θα περι-
μένει να αξιολογήσει την κατά-
σταση μετά τη φετινή σεζόν. 

Αποκλεισμός για όσους
πάνε Σαουδική Αραβία

Σε μεγάλη συνέντευξη που έδωσε στους
«Times» ο Μαρκ Κλάτενμπεργκ, αρχιδιαιτητής
του ελληνικού ποδοσφαίρου πριν από τον Μπέ-
νετ, τόνισε ότι οι Άγγλοι διαιτητές που μπαίνουν
στον... πειρασμό να μετακομίσουν στη Σαουδική
Αραβία θα κινδυνεύουν να αποκλειστούν από το
Champions League, το Euro και το Παγκόσμιο
Κύπελλο. Ο ίδιος είχε αποκλειστεί από το Μουν-
τιάλ του 2018 στη Ρωσία, ακριβώς επειδή προτί-
μησε να γίνει αρχιδιαιτητής στη Σαουδική Αρα-
βία την εποχή εκείνη. 

Ντε Τσέρμπι 
για Ρεάλ Μαδρίτης

O Ιταλός προπονητής της Μπράιτον, αντιπάλου
της ΑΕΚ στους ομίλους του Europa
League, Ρομπέρτο ντε Τσέρμπι φέρεται να είναι
ανάμεσα στους υποψήφιους διαδόχους του
Κάρλο Αντσελότι για τον πάγκο της Ρεάλ Μαδρί-
της, όπως αποκάλυψε η «Cadena Ser». Ο Καρλί-
το, όπως είναι γνωστό, αναλαμβάνει την εθνική
Βραζιλίας το καλοκαίρι.

Και Ζιντάν θέλουν 
οι Σαουδάραβες

Οι Σαουδάραβες, αφού αγόρασαν πολλούς
πρωτοκλασάτους παίκτες του ποδοσφαίρου, με-
τά αγόρασαν και... διαιτητές από άλλες ηπείρους
και προσεχώς από την Ευρώπη, ενώ τώρα στόχος
τους είναι οι προπονητές. Γράφει ο διεθνής Τύ-
πος ότι στρώνουν στον «Ζιζού» πετροδόλαρα 100
εκατ. ευρώ για δύο χρόνια ώστε να αναλάβει την
Αλ Χιχάλ, που απέλυσε τον Πορτογάλο Ζοσέ Χε-
σούς, επειδή δεν τον ήθελε ο Νεϊμάρ!

Μπήκε... μέσα η Παρτίζαν
Το μεγαλύτερο μπάτζετ στην ιστορία της είχε η

μπασκετική Παρτίζαν Βελιγραδίου του Ζέλικο
Ομπράντοβιτς την περασμένη σεζόν, όπως είπε ο
πρόεδρός της Όστογια Μιχαΐλοβιτς. Είχε έξοδα
14,5 εκατ. ευρώ και τα έσοδά της ήταν 500.000
ευρώ λιγότερα. Η ομάδα αυτή είχε και το ρεκόρ
προσέλευσης θεατών στη EuroLeague.

Για υποβιβασμό η Μπάρτσα
Στο εδώλιο της ισπανικής δικαιοσύνης θα καθίσει η Μπαρτσελόνα

με την κατηγορία της δωροδοκίας διαιτητών, αδίκημα που μπορεί να
επισύρει υποβιβασμό και μεγάλα πρόστιμα. Φέρεται να πλήρωνε
τον αντιπρόεδρο της επιτροπής διαιτητών της ισπανικής ομοσπον-
δίας Ενρίκε Νεγκρέιρα πάνω από 1,3 εκατ. ευρώ για τρεις συνεχείς
σεζόν για να έχει καλές διαιτησίες.

Συνέβη στο ματς Αλεμπρίχες ντε Οαξάκα - Ντοράντος ντε Σιναλόα για τη δεύτερη
κατηγορία στο Μεξικό. Πριν ο διαιτητής σφυρίξει την έναρξη, ένας σκύλος, μέγας...
μπαλαδόρος, όρμησε, πήρε τη στημένη μπάλα και άρχισε να κάνε ντρίμπλες 
σε ποδοσφαιριστές και σεκιουριτάδες. Του έκαναν… φάουλ και του την πήραν.
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Επιμέλεια: Άλκης Φιτσόπουλος

Σκύλος...
μπαλαδόρος

Ο Γιάννης μετράει δολάρια
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Δώδεκα διάσημοι
ομιλητές σε
βιβλιοπαρουσίαση

Νίκος Γκέλια, Δημήτρης Στραβοράβδης, Τζώρτζια Συρίχα, 

Δημήτρης Μαζιώτης, Κέλλυ Αλχανάτη, Αλέξανδρος Χούντας

Αντώνης Πρέκας, Χριστίνα Παγκαλή Αυγουστίνος Ρεμούνδος, Νίκος Γκέλια

Νικολέττα 

Καρρά,

Αναστάσης 

Καράμπαμπας, 

Ιωσήφ 

Βεντούρας

Νικόλας 

Γιατρομανωλάκης, 

Ελεονώρα 

Ορφανίδου, 

Αναστάσης

Καράμπαμπας, 

Κατερίνα 

Παπακωστοπούλου

Αναστάσης Καράμπαμπας, Κατερίνα Παπακωστοπούλου, Γιάννης Βίτσας

Κέλλυ

Αλχανάτη,

Ζωή 

Κρονάκη,

Γιώργος 

Σκρομπόλας

Ρέινα Εσκενάζυ, Στέλιος Καλαθάς, Αναστάσης Καράμπαμπας
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Σ
ε μια άκρως συγκινητική βραδιά παρουσιάστηκε η έκδοση «Στα ίχνη των
Εβραίων της Ελλάδας» του Αναστάσιου Καράμπαμπα. Η λαμπερή εκδήλω-
ση πραγματοποιήθηκε στην Πλάκα με δώδεκα δημοφιλείς ηθοποιούς, δη-

μοσιογράφους και επιστήμονες στο βήμα ομιλιών: Νίκο Γκέλια, Ιάκωβο Γκόγ-
κουα, Νικολέττα Καρρά, Ζωή Κρονάκη, Δημήτρη Μαζιώτη, Ελεονώρα Ορφανί-
δου, Χριστίνα Πάγκαλη, Κατερίνα Παπακωστοπούλου, Εριφύλη Πετράκου, Αντώ-
νη Πρέκα, Γιώργο Σκρομπόλα και Αλέξανδρο Χούντα. Τον συντονισμό είχε ο δη-
μοσιογράφος Γιάννης Βίτσας, ενώ η σοπράνο Σόνια Θεοδωρίδου ταξίδεψε μουσι-
κά τους προσκεκλημένους με τις καθηλωτικές ερμηνείες της.
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Τ
ο αδιαχώρητο έγινε στο πάρτι γενεθλίων του γνωστού PR man Γιάννη Καζανίδη. Λαμπερά

ονόματα της showbiz κατέφθασαν στο «City Bistro» για να γιορτάσουν και να ευχηθούν στον

γνωστό σύμβουλο επικοινωνίας, ο οποίος υποδεχόταν famous εγχώριους σταρ όλο το βράδυ!

Παρέλαση αστέρων 
σε γκλαμ βραδιά
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Κ
Ο
Σ
Μ
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A

Γιάννης Καζανίδης, Πάνος Κατσαρίδης, 
Νατάσσα Θεοδωρίδου, Τζίμης Σταθοκωστόπουλος

Γιάννης Σπαλιάρας, Βίκυ Κουλιανού

Τζίμης Σταθοκωστόπουλος, Νατάσσα Θεοδωρίδου, Πάνος Κατσαρίδης

Ελένη Αντωνιάδου, Νίνα Λοτσάρη, Έλενα Βρετού

Νανά Καραγιάν, Νίκος ΑποστολόπουλοςΣοφία Μαριόλα, Στράτος Τζώρτζογλου

Κατερίνα Τερζοπούλου, Διονύσης ΚιούσηςΝίνα Λοτσάρη, Νατάσσα Θεοδωρίδου
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ΤΤαλαιπωρούν 
τα παιδιά όλο τον χρόνο

Σ
υνήθως οι γονείς ασχολούνται με τις
ωτίτιδες των παιδιών το καλοκαίρι,
όμως το πρόβλημα υφίσταται και μετά

την έναρξη της σχολικής χρονιάς, όταν τα παι-
διά ξεκινούν τα μαθήματα κολύμβησης. Μετά
το κολύμπι πρέπει να στεγνώνουμε προσεκτικά
τα αυτιά των παιδιών, γιατί αν ο ακουστικός πό-
ρος παραμείνει βρεγμένος, μπορεί να προκλη-
θεί εξωτερική ωτίτιδα, μια επώδυνη μόλυνση
που εμφανίζεται όταν ερεθίζεται το δέρμα στο
ακουστικό κανάλι. 

«Τα προβλήματα στα αυτιά των παιδιών, αν και
είναι πολύ πιο συχνά το καλοκαίρι, λόγω της ζέ-
στης, της υγρασίας, του πολύωρου παιχνιδιού στη
θάλασσα, μας απασχολούν όλο τον χρόνο. Ουσια-
στικά είναι μια φλεγμονή του δέρματος και του
υποδορίου του έξω ακουστικού πόρου, που πολ-
λές φορές περιγράφεται ως “το αυτί του κολυμ-
βητή”. Εμφανίζεται συχνότερα σε παιδιά ηλικίας 5
ετών και άνω, τα οποία κάνουν πολλές βουτιές και
κολυμπούν με τη μάσκα και το κεφάλι συνεχώς
μέσα στο νερό», επισημαίνει ο κ. Ιωάννης Οικονο-
μίδης, διευθυντής παιδο-ωτορινολαρυγγολόγος. 

Η εξωτερική ωτίτιδα προκαλείται από πολλούς
τύπους μικροβίων, γιατί το ερεθισμένο αυτί από
την υγρασία είναι επιρρεπές σε βακτήρια ή μύκη-
τες. Κυρίως όταν είμαστε με το κεφάλι συνεχώς
μέσα στο νερό, ο έξω ακουστικός πόρος των αυ-
τιών υφίσταται σημαντικές μεταβολές, με την

επιδερμίδα που αποτελείται από μια κεράτινη
στιβάδα να υγραίνεται σε τέτοιο βαθμό, ώστε να
ευνοείται η ανάπτυξη μικροβίων. Υπάρχουν όμως
κι άλλοι παράγοντες που προκαλούν την εξωτε-
ρική ωτίτιδα, όπως το ξηρό δέρμα ή το έκζεμα, το
ξύσιμο του ακουστικού πόρου, ο καθαρισμός των
αυτιών με βαμβακερές μπατονέτες ή η τοποθέτη-

ση αντικειμένων (όπως καρφίτσες ή συνδετήρες)
στο αυτί. 

Περίπου το 80% των παιδιών θα εμφανίσει του-
λάχιστον ένα επεισόδιο ωτίτιδας κατά την προ-
σχολική ηλικία. Αυτή προκαλείται πολλές φορές
ως συνέπεια ιογενούς λοίμωξης του ανώτερου
αναπνευστικού συστήματος, ενώ σε ποσοστό
50%-90% των περιπτώσεων παρατηρείται ανάπτυ-
ξη βακτηρίων από την καλλιέργεια του υγρού που
απομονώνεται από το αυτί. Ο πόνος στο αυτί είναι
το κύριο σημάδι της εξωτερικής ωτίτιδας.

Η μόλυνση μπορεί επίσης να κάνει επώδυνη τη
μάσηση. Επιπλέον, ο κνησμός στον ακουστικό πό-
ρο είναι ένα συχνό σύμπτωμα, όπως επίσης και το
πρήξιμο, με το εξωτερικό αυτί να φαίνεται κόκκι-
νο ή πρησμένο και οι λεμφαδένες γύρω από την
περιοχή να είναι διογκωμένοι και ευαίσθητοι.
Μερικές φορές, υπάρχει έκκριση από τον ακου-
στικό πόρο, η οποία στην αρχή είναι καθαρή και
στη συνέχεια γίνεται θολή και κιτρινωπή, με τη
μορφή πύον. 
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Προκαλούνται από πολλούς τύπους
μικροβίων, γιατί το ερεθισμένο 
αυτί από την υγρασία είναι επιρρεπές
σε βακτήρια ή μύκητες

Η σημασία της πρόληψης
«Για να τα προλάβουμε όλα αυτά, θα πρέπει
οπωσδήποτε πριν ξεκινήσουν τα μαθήματα κο-
λύμβησης να πάμε το παιδί σε ωτορινολαρυγγο-
λόγο, ο οποίος θα του κάνει έναν καλό καθαρι-
σμό στους έξω ακουστικούς πόρους και θα
αφαιρέσει τυχόν βύσματα κυψέλης, ώστε ακό-
μη και αν μπει νερό στο αυτί, να μην υπάρχει κε-
ρί το οποίο, αν βραχεί, θα φουσκώσει και θα λει-
τουργήσει σαν βαλβίδα που μπορεί να επηρεά-
σει την ακοή και να οδηγήσει σε ωτίτιδα. Ένας
ακόμη τρόπος πρόληψης είναι ο γονέας του
παιδιού να του βάζει ένα βαμβακάκι με οινό-
πνευμα στα αυτιά ύστερα από το μπάνιο, είτε στη
θάλασσα, την πισίνα είτε στο σπίτι, ώστε να τρα-
βήξει την υγρασία ή ακόμη και να στεγνώσει τα
αυτιά του με ένα πιστολάκι μαλλιών», καταλήγει
ο κ. Οικονομίδης.

Ιωάννης Οικονομίδης, διευθυντής
παιδο-ωτορινολαρυγγολόγος

ΕΞΩΤΕΡΙΚΕΣ ΩΤΙΤΙΔΕΣ
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Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Αυτό το διήμερο θα υπάρξουν καλές συνθή-
κες για να βρείτε λύσεις τόσο συναισθηματι-
κές όσο και οικονομικές. Ίσως μάλιστα θα
υπάρξουν συμβουλές από πρόσωπα που θέ-
λουν να σας βοηθήσουν πραγματικά. 

Ταύρος
(21/4-20/5)
Αυτό το Σαββατοκύριακο θα συνεχίσει η πα-
ρασκηνιακή δραστηριότητα, αλλά εμπιστευ-
τείτε τις ιδέες σας και τα νέα πρόσωπα που
σας δίνουν λύσεις. Την Κυριακή η Σελήνη
περνά στο δικό σας ζώδιο ενισχύοντας τη συ-
ναισθηματική σας κατάσταση. 

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Για εσάς τους Διδύμους η κοινωνική σας ζωή
μέσα στο Σαββατοκύριακο είναι αρκετά έντο-
νη, ενώ θα υπάρξει καλή εξέλιξη σε ένα
επαγγελματικό θέμα. Πρόσωπα από το οικο-
γενειακό σας περιβάλλον σάς δίνουν τις κα-
λύτερες λύσεις σε κάτι που σας απασχολεί. 

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Μετακινήσεις και πολλές πληροφορίες θα
έχετε αυτό το Σαββατοκύριακο, ενώ θα πα-
ρουσιαστεί η ευκαιρία να ενημερωθείτε για
ένα ζήτημα που σας απασχολεί έντονα αυτό
το διάστημα. Την Κυριακή να εμπιστευτείτε τη
διαίσθησή σας για κάποιο πρόσωπο που θα
γνωρίσετε. 

Λέων
(23/7-22/8)
Εσείς οι Λέοντες το Σάββατο θα έχετε έντονη
διάθεση να διεκδικήσετε και να μιλήσετε
ανοιχτά για θέματα που σας απασχολούν. Μέ-
σα στο Σαββατοκύριακο θα υπάρξουν συζη-
τήσεις για ένα οικονομικό ζήτημα που μάλλον
η λύση του θα έρθει με αναπάντεχο τρόπο. 

Παρθένος
(23/8-22/9)
Ένα πολύ ενδιαφέρον Σαββατοκύριακο για
εσάς τους Παρθένους, όπου η διάθεσή σας
για νέους προορισμούς, πνευματικούς και
συναισθηματικούς, θα είναι έντονη. Ο
Οκτώβριος ξεκινά με δημιουργικότητα και
νέες ευκαιρίες.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Για εσάς των πρώτων ημερών συνεχίζουν οι

καταστάσεις να σας κουράζουν, ιδίως αν

υπάρχουν θέματα που αφορούν οικονομι-

κές εκκρεμότητες. Γενικότερα, βρίσκεστε

σε μια περίοδο που σας προτρέπει να αλλά-

ξετε τις μέχρι τώρα συνθήκες. 

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Για εσάς τους Σκορπιούς το διήμερο αυτό θα

έχει μια ενδιαφέρουσα εξέλιξη σε θέματα

που σας απασχολούν, ενώ είναι πολύ πιθανόν

να γνωρίσετε κάποιο πρόσωπο που θα σας

γεμίσει με νέες ιδέες και θα ανανεώσει την

ψυχολογία σας. 

Τοξότης
(22/11-21/12)
Επαγγελματικά θέματα σας απασχολούν αυτό το

διήμερο, ενώ ο Οκτώβριος θα είναι έντονα βοη-

θητικός για εσάς. Φροντίστε να είστε ανοικτοί σε

νέες ιδέες και πρόσωπα.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Ίσως έχετε κουραστεί αρκετά το τελευταίο

διάστημα με οικογενειακά και επαγγελματι-

κά θέματα. Τώρα απολαύστε μια νέα προ-

οπτική που ανοίγεται μπροστά σας, ενώ οι

νέες ιδέες θα σας βγάλουν από μια προβλη-

ματική κατάσταση. 

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Θα σας δοθούν νέες προκλήσεις, αρκετές

αλήθειες για την προσωπική σας ζωή αλλά

και ευκαιρίες να αλλάξετε κάποιες συνθήκες

της καθημερινότητάς σας. 

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Αυτό το διήμερο θα υπάρξει έντονη η επι-

θυμία σας να μετακινηθείτε και να βρεθείτε

κοντά στα αγαπημένα σας πρόσωπα. Γενι-

κότερα είναι ένα όμορφο Σαββατοκύριακο,

όπου θα ανανεώσετε με θετικό τρόπο την

ψυχολογία σας. 
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H επιρροή της χθεσινής Πανσελήνου είναι έντο-
νη, ανατρεπτική και φέρνει στο προσκήνιο
κάποιες καινοτομίες και διαφορετικές κατα-
στάσεις που για κάποιον λόγο θα έχουν την ει-

κόνα μιας διαφορετικής προσέγγισης των πραγμάτων.
Αυτό το Σαββατοκύριακο θα υπάρξει η αίσθηση σε
όλους μας ότι κάτι αλλάζει.
• Οι γεννημένοι 30/9 θα έχετε έντονη τάση να αλλάξετε
τα πράγματα και τις συνθήκες στην καθημερινότητά
σας. Ίσως μάλιστα να βρεθούν ξαφνικές λύσεις σε χρό-
νια προβλήματα ή να χρειαστεί να κάνετε ένα μακρινό
ταξίδι.
• Οι γεννημένοι 1/10 είστε έτοιμοι να ανανεώσετε τις
συνθήκες που σας περιβάλλουν και σε αυτή την προ-
σπάθειά σας θα βρεθούν πρόσωπα που θα σας στηρί-
ξουν συναισθηματικά αλλά και οικονομικά. 




